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spisany dnia 5 grudnia 1947 r z odbytega posiedzenia Gminnej Rady Narodowej w Ustroniu, ; ^
Obecni:PrzewodniczącysKrysta Franciszek

1

Bobkiewicz 
Durczak 

* inż.Jarocki
Kędzierski 

mgr Kośmider 
Lipowczan 
Golisz

1 Michalski
r Nowak
' Nowak

Tadeusz
Józef
Jan
Wincenty
Władysław
ludwik
FerdynandStanisław
Jan
Paweł

il/Obyw. Jastrząb Karol 
12/ " Pociecha Rudolf 
13/ " Sadlik Rudolf 14/ " inż.Szczepan Jan 
15/ " Sztwiertnia Jan16/ " Turoń 'Rudolf
17/ " Zawada Jan18/ " Widyna Jan

/ i

Nieobecni usprawiedliwieni: 
1/ inż.Sarocki Jan
2/ 'Golisz Fe,rdynand
3/ Zawada Jan

Nieobecni nieusprawie'dliwieni:
Nowak Paweł 
Michalski Paweł 

3/ Kędzierski Wincenty

_ąd_p_l.

_ad_p_2r

_ad_2_3^_

Porządek obrad: ,
1/ Zagajenie
2/ odczytanie protokółu z poprzedniego posiedzenia 
3/ załatwienie spraw bieżących 
4/ Różne

Protokólant:Szczepański Józef sekr, gminy
Przewodniczący stwierdza,że okólnikiem z dnia 1.12.19^7 r zapro
szono wszystkich członków.Zebrała się dostateczna liczba do pow
zięcia ważnych uchwał i o godz. lA,3o zagaił posiedzenie.
Przeczytany protokół przez sekretarza gminy został przyjęty do 
zatwierdzającej wiadomości,Wyjaśnień d© protokółu udzielali obyw. 
Pociecha Rudolf oraz sekr, gminy.
Uchwała Nr 34
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.lo p.l dekretu 
z dnia 2©.marca 1946 r o finansach komunalnych uchwaliła .jedno
głośnie następujące opłaty za czynności i poświadczenia admini
stracyjne.:
a/ za świadectwa przynależności -------    zł loo.-
b/ za wystawienie opinii z Gm.R.Nar. ----------  zł loo,-
c/ " " zaśw, ną, przepustkę gran. ---— zł 5o.-
d/ " różne zaświadczenia -----    zł 3©.-
e/ " zezwolenie na ubój świni--*---------    zł 5o.-

' Za paszporty zwierzęce:
a/ za"wystawienie paszpertu krowę ----------- zł 2o©.-
b/ " " " " jałówkę --------- zł loo.--
c/ " " ‘ " " cielę ---------  zł 5©.-d/ ” " n n Śvr5.nię :---------  zł lo©.-
e/ " M " " prosię -------- - zł 5®*-
a/ Prośby obyw.Kójmy Waltera oraz Niemczyka Jana o nadanie im 

przynależności gminnej -załatwiono przychylnie, 
b/ Prośby obyw. Chrapka Józefa i Ludwika Marianka zamieszkałych 

w Lipowcu o przyznanie im parcel budowlanych z majątku Gromad 
Lipowiec odesłano do Zebrania Gromadzkiego celem podjęcia u- 
chwały odnośnie zbycia tych parcel na rzecz ubiegających się.



'
' ■ I  Tc/ Opinie przychylne wydane następującym obyw.obyw.

a/ Karał Swistun zam.w Katowicach ul.27.stycznia 29 >s 
b/ Józef Sztwiertnia zam. W Ustreniu-Polanie 36 
c/ Biszorski Rudolf Skoczów 
d/Matlach Alojzy Ustroń . 
e/Handel Henryk i jego żona
f/ Prośbę Rodziny Bernatowiczów zamieszkałych w Ustroniu-Brzegi 11 

w sprawie wystawienia opinii i przynależności gminnej załatwień 
przychylnie.

g/Na pismo Prok.Sądu Okr.w Cieszynie III.Ds 336/47 z dnia le.le.
47 o udielenie opinii co do Artura Goryczki zam. w Ustroniu-Cie- 

szyńska 4 oraz pisma Prok.S.Okr.w Cieszynie III.Ds 312/47 z dnia 
15.1o.47 w sprawie Kopieczka Józefa zam w Ustroniu 1-g© Maja 6.
Po dyskusji postanowiono, że Gmą R,Nar.niewiadome o szkodliwej 
działalności wymienionych, * ’ \'\V

g/ Odmownie o wystawienie zaświadczenia lojalności załatwiono próśb 
obyw.obyw. Matuszek Anna zam. w Hermanicach 6o 
Śliwka Karol zam. w Ustroniu-Pelanie 
Szafarz Józef rzeznik zam.w Hermanicach 37. 

h/ Przeczytane pisma Pow.R.Nar.Nr frez.lo/9 1947 Nr Prez.1/55/47 
oraz Wydziału Powiatowego w Cieszynie Nr Prez.l/3o/47 przyjęto 
do wiadomości.

i/ Na pismo Wydziału Pow.w Cieszynie Og.12/27/47 z dnia 26.11.47 
w sprawie przystąpienia gminy na członka wspierającego Tow. 
Erzewienia Wiedzy o służbie Publ. w Łodzi-podyskusji postanowić 
nie przystąpić na członka Tow. a t© ze względu na zły stan fint 
sowy gminy. ■j/ Na pismo Wydz. Pow. w Cieszynie Nr Sam.8/37/47 w sprawie przys 
pienia gmin na członków wspierających do TPZ.uchwalono opłacać 
składki miesięczne w jrs. loo.-zł /Przesłany cennik kominiarski z Starostwa Pow. w Cieszynie Gm.P 
zaopiniowała przychylnie.Pismo Komitetu Budowy Sanatorium P.C.K.dla dzieci w sprawie u- 
fundowania łóźek-załatwiono odmownie. W dyskusji podnoszono złj 
stan finansowy gminy, postanowi ©no jednak podpierać i brać czynr. 
udział w zbiórkach jakie są od dłuższego czasu przeprowadzane 
na powyższy cel.4. Obyw.Turoń podnosi sprawę szarwarku.Przełożony gminy wyjaśnił
że obecnie szarwark obliczany jest od lha 15o.~zł. +Inż,Szczepan podnosi sprawę połączeń kolejowych przedewszyskim 
w stronę Cieszyna.Obyw.Bobkiewicz wyjaśnia ,że już przed nowym 
rozkkadyja^jazdy zwracał się Komitet Rodzicielski do Dyrekcji P.
K.P. do Katowic jednak jak dotąd żadnej odpowiedzi nie otrzymar 
Obyw. Widyna podnosi sprawę targowiska na bydło,która była swe
go czasu omawiana na jednym z posiedzeń Gm.R.Nar. Przełożony gul 
njr wyjaśnił że dotąd nie nadeszło jeszcze zezwolenie ze Starosj| 
Powiatowego w Cieszynie.Po omówieniu kilku drobnych spraw o godz.19,3© posiedzenie 

. zamknięto.
Protokólant

Cy?
R.Nar.
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spisany dnia 17 stycznia 2950 r.odbytego posiedzenia Gminnej 
Rady Narodowej w U s t r o n i u .

Przewodniczący: ob-Zrysta 
Członkowie:

Franciszek

l/ob.Broda Leopold 14/ob.Markuzel Emil
2 Chrapek Andrzej 15/" Nowak Jan
a/" Dustor Teofil 16/" Nowak Paweł
4/" Gogółka Paweł 17/" Król Jerzy
5/" Golisz Ferdynand 18/" Sztwiertnia Jan
6/" Gomola Michał 19/" Szarzeć Paweł
7/" Jastrząb Karol 20/" Turoń Rudolf
8/" Jaszowski Jan 21/" Tomaszkowa Julia
9/" Kochański Józef 22/" Troszok. Jan

\ 10/'" Ko jma Halina 23/" Wantulok Andrzej
11/" lipowczan Ludwik 24/" Widyna___ Jan
12/" lipowczan mar i a 25/" Wawrzeczko Emil
13/" Michalski Stanisław 26/" Żertkowa Janina

- \" Ś

Nieobecni usprawiedliwieni: 
l/ob.Broda Leopold 
2/" Król Jerzy
3/" Turoń Rudolf
4/" Dustor Teofil
5/" Y/awrzeczko Emil

Nieobecni nieusprawiedliwieni: 
l/ob.Chrapek .jidrzej 
2/" Gomola Michał 
3/” Jaszowski Jan 
4/” Wantulok ..ndrzej

Ad p.l.

Porządek obrad:
1/Zagajenie
E/odczytanie protokółu z poprzedniego posiedzenia 
3/sprawozdanie wójta i Zomisyj 
4/załatwienie spraw bieżących 

, 5/wolne wnioski i zakończenie 
Protokólant:ob.Szczepański Józef sekr.gminy

O godz.l7-stej Przewodniczący ob.Zrysta Franciszek witając obecnych 
stwierdza,że okólnikiem z dnia 12 stycznia 1950 r.zaproszono wszystkiol 
członków.Zebrała się dostateczna liczba do powzięcia ważnych uchwał- 
odczytał porządek obrad który przyjęto bez zmian.

Ad p.2. odczytany protokół z poprzedniego posiedzenia przez sekretarza gminy
-----  po dyskusji przyjęto do zatwierdzającej wiadomości.

W dyskusji nad protokółem radny ob.Markuzel podaje,iż zgłosił Przew.
Gm.R.Nar.przed posiedzeniem,że nie będzi* mógł być obecny spowodu uczę
szczania na kurs radców zakładowych.Nieoo«icnośc jego przyjęto jako us
prawiedliwioną. ,

Ad p.3. (Wójt gminy ob.Zawada Franciszek podał obecnym do wiadomości,że roczne
------  sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 1949 zostało już przez Zarząd

Gminny sporządzone,jednak jak dotąd nie zostało przez Komisję Kontroli 
Społecznej skontrolowane a tym samem nie mogło zostać przedłożone na 
plenum Rady.
Ze sprawozdania wójta wynikało,że przez Zarząd Gminny została zorgani
zowana akademia ku czci obchodu 70-lecia urodzin Marszałka Stalina w 
dniu 20.XII.1949 r.Towołano Komitet do skupu zboża oraz urządzono zeb
rania rolników w Lipowcu,Hermanicach i Polanie.



Na pismo Starostwa Powiatowego Dział Samorządowy w Cieszynie z dnia 
12.XII. 1949 r.Nr SNG 11/8/49 w sprawie włączenia Gromady 3-ipowiec do 
obszaru przyszłej gminy miejskiej Ustroń,wywiązała się dyskusja, w 
której zabierało głos szereg radnych jak:ob.ob.Jastrząb, Sstwiertnia, 
Markuzel,Now£k,£rysta i inni,którzy zgodnie podkreślali,te Gmina Ust 
roń z Gromadą Hermaniee tworzą jedną całość i są przeważnie zabudowa
ne wzdłuż drogi państwowej Zatowice-Istebna.Przyszła rozbudowa gminy 
zgodnie z potrzebą oraz opinią Regionalnej Dyrekcji Planowania Przeet 
rzennego w Eatowicach,będzie postępowała wszerz.
Przyłączenie Gromady Lipowiec do Ustronia nadałoby miastu charakter 
wybitnie wiejski jak również wydłużyłoby niewspółmiernie miejscowość 
w formę kiszki.
Po dyskusji podjęto następującą uchwałę:
Uchwała Nr 1/50 V.Vv '

_ Gminna. Rada Narodowa działając na podstawie art.43 lit.u/ ustawy z 
dnia 23 marca 1933 r.o częściowej zmianie ustroju samorządu terytoria 
nego /Dz.U.R.P.Nr 35,poz.294/postanowiła jednomyślnie,by projektowane 
miasto Ustroń zostało utworzone z Gromad Ustroń i Hermaniee.
Uchwała Nr 2/50
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie’ art.43 lit.w/ ustawy z 
dnia 23 marca 1933 r.o częściowej zmianie ustroju samorządu terytoria 
nego /Dz.U.R.P.Nr 35,pcz.294/ postanowiła jednomyślnie podjąć “budowę 
ulicy wzdłuż projektowanego osiedla robotniczego z limitu przyznanego 
przez Urząd Wojewódzki Śląski w Katowicach. )
c/na zarządzenie Powiatowej Rady Narodowej w Cieszynie Nr Prez.Gm.4/5! 
w sprawie reorganizacji Gminnej Komisji Oświatowej wywiązała się dy 
kusja.Postanowiono,że do. obecnego składu Komisji,Komis ja Oświatowa 
dokooptuje sobie według uznania jeszcze innych jej potrzebnych człoi 
ków.

d/przyznano przynależność gminną następującym Obywatelom: 
l/Nogowczykowi Andrzejowi zam.w Eermanicach l.d.66

Ustroniun przyn2/Bycżukowi Wiktorowi 
3/Greniowi Pranciszkowi 
4/iviazurowi Stanisławowi " " "
5/Szarcowi Parolowi n ” n i
6/Kur zokowi Narolowi " " "
7/Kurzokowi Janowi " " "
Prośbę ob.Krużołka Andrzeja zam.w Ustroniu 
odłożono do następnego posiedzenia.

46
ul.Zawadzie 4
” Daszyńskiego 
” Zawodzie 1 
" Hermaniee l.d.115 
" Hermanicach l.d.67 
" Hermanicach l.d.66 

uł.Jelenica 30przy
p  pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Cieszynie z dnia 7.XII.1949 r.Nr 
' Prez.5760/49 2.Z.T.W sprawie wypowiedzenia się Gminnej Rady Narodowe 

co do przyłączenia gminy Ustroń do okręgu Są&u Grodzkiego w Cieszyn! 
wywiązała się dyskusja w której zgodnie podkreślano,że w interesie 
mieszkańców grniny Zbiorowej Ustroń leży,by stan dotychczasowy został 
utrzymany.
Ze względu na odległość jaka dzieli gminę Ustroń od Skoczowa,miesz
kańcy gminy po za komunikacją kolejową mogą każdej chwili korzystać 
z innej komunikacji jak pojazdów konnych,rowerów jak i piechotą. 
Postanowiono jednogłośnie,by gmina Ustroń należała jak dotąd do ok
ręgu Sądu Grodzkiego w Skoczowie, j

f/o&czytano pismo okólne Prezydium Rady Ministrów z dnia 1 grudnia 194 
r.Nr 1165/49 w sprawie przeprowadzenia uzupełniającej rejestracji 
analfabetów i półanalfabetów.Przewodniczący ob.Krysta zaapelował do 
zebranych,by wyławiali w terenie tych analfabetów którzy się uchy
lili i podawać Komitetowi.

g/na odczytany list kierownictwa Państwowego Banku Rolnego Oddział w 
Ustroniu w sprawie likwidacji w Ustroniu P3R.postanowiono zwrócić si 
z prośbą, do Narodowego Banku Polskiego w Warszawie o otwarcie oddzia 
łu w Ustroniu, j



l/pismo Prez.Pow.R.Nar .w Cieszynie z dnia 27.XII.49 r.-Nr Pres.Gm 49 / " " " n " " tt n Q _ T 1Q KA ..w* cl~ .a

Narodowej,skierowano do Prezydium Gm.R.Nar.celem zaopiniowania.
Ad p*5. a/ob.Widyną podnosi , że straż nocną powinni pełnić wszyscy Obywatele

zamieszkujący w gminie.Ob.Zawada wyjaśnił,że odnośna ustawa kładzie 
obowiązek pełnienia służby nocnej tylko na właścicieli nieruchomości. 
Ob.Widena podnosi,że przy kontroli książki dla służby nocnej nie fi
guruje ob.Konieł Adolf.Wójt gminy przyrzekł sprawę tę wyjaśnić na 
następnym posiedzeniu Rady.

b/radny ob-Nowak Jan podnosi,że Komisja budowlana pobiera większe opłat 
a kwity wystawia na mniejszą sumęi Sekretarz gminy wyjaśnił że kwity 
wystawiane są przez kasę Zarządu Gminnego jedynie na należność na 
rzecz gminy za zeZwolenie,natomiast- na kwitach nie figuruje należność 
na rzecz Komisji.

c/ Członek Komisji Rolnej ob.Lipowczan Ludwik podaje,by Zarząd Gminny 
zawiadomił członków Komisji Rolnej by ta mogła wziąść udział przy 
obliczaniu podatku gruntowego.

d/poruszano sprawę miejscowej szkoły krawiecko-bielizniarskiej.Szkoła 
taka jest koniecznie potrzebna na tutejszym terenie.Postanowiono,że 
ob.Kochański Józef przy najbliższej bytności w Kuratorium Szkolnym w 
Katowicach zasięgnie opinii.

e/Radny ob.Sztwiertnia Jan podnosi,że Szkoła Rolnicza w Ustroniu ma 
zostać zlikwidowana,ponieważ nie posiada gospodarstwa rolnego.

f/radny ob.Jastrząb podnosi,by usunąć z dotychczas zajmowanego miesz
kania robotnika gminnego ob.Niemca Józefa a przydzielić go ob.Gomo- 
lowi Michałowi pracownikowi Elektrowni w Cieszynie, 
yójt gniny sprzeciwił się temu wnioskowi uzasadniając tym,iż jako 
robotnik gminny nie może zostać usunięty z mieszkania.
Ponieważ nikt już więcej nie'zabierał głosu Przewodniczący Gminnej 
Rady Narodowej dziękując obecnym za przybycie o godz.20,30 posiedze
nie zakończył.

w sprawie kursu szkoleniowego prsy P.R.Na: 
w Cieszynie z dnia 28.11.1949 r.Nr Prez.Gm 4

t  !; • ■
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pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego"Ognisko" w Ustroniu s dnia 11 
stycznia 1950 r.w sprawie delegowania ob.Lasotę Jana do Gminnej Rady

/Szczepański Józef /

Protokólant:

*•1



spisany dnia 20 czerwca 1950 r.odbytego posiedzenia Gtoinnej Rady
Narodowej w Ustroniu przy ul.Daszyńskiego 63, prz/, współudziale

,około 30 obywateli. <
i - ■■ .

• - ' : • / 1. ✓ - , V "• \ — • . . .  « , . *  • ■ r * - 1 - -> ■Przewodniczący:ob.Kryśta Franciszek
Członkowie:
l/ob.Broda Leopold
2/" Chrapek Andrzej
3/" Dustor Teofil
4/" Gogłka Paweł
5/" Golisz Ferdynand
6/" Gomola Michał
7/" Jaszowski Jan
8/” Kochański < Józef
9/" Koj ma Halina

10/" Lipowczan ludwik
11/" Lipowczan Maria
12/" Lasota Jan
13/" Michalski Stanisław
14/" Markuzel Emil

Nieobecni usprawiedliwieni: 
1/ ob.Szarzeć Paweł 
2/ " Gomola Michał 
3/" Lipowczan Maria

15/ob.Nowak Jan
16/" Nowak , Paweł
17/" Król Jerzy
18/" Sztwiertnia Jan
19/" Szarzeć Paweł
20/" Turoń - Rudolf
21/" Tomaszkowa Julia
22/" TroszoL Jan
23/" Wantulok Jerzy
24/" Widyna Jan
25/". Wawrzeczko Emil
26/" Zertkowa Janina

Nieobecni nieusprawiedliwieni: 
l/ob.Kochański Józef

Porządek obrad: 
l/zagajenie
2/ólubowanie nowo wybranych radnych
3/weryfikacja protokółu z ostatniego posiedzenia Gm.Rady 
4/Sprawozdanie Przewodniczącego Gm.R.Nar.z działalnoóci 

za okres 5-cio letni
5/sprawozdanie wójta z działalnoóci za okres 5-cio letni 
6/Dyskusja nad sprawozdaniami
7/usbosunkowanie się radnych do złożonych sprawozdań— 
uchwalenie rezolucji 

8,/zakońc zenie
Protokolant:ob.Szczepanik! Józef sekretarz gminy

0 godz. 16-stej Przewodniczący Gminnej Rady Narodowej ob.Krysta Frań 
ciszek witając obecnych stwierdza,że okólnikiem z dnia lb czerwca 
195u r*zaproszono wszystkich członków.Zebrała się dostateczna liczba 
do powzięcia ważnych uchwał - odczytał porządek obrad,który przyjęto 
bez zmian.
Na podstawie art.9 ustawy z dnia 11.9.1944 r.o organizacji i zakresi 
działania rad narodowych/ Dz.U.R.P.Nr 3,poz.2b/ złożyli ślubowanie 
nowo wybrani członkowie Gminnej Rady Narodowej Qb.Ob.Pokorny Jozef 
oraz Szczepański Józef,delegowani przez P.Z.P.R. w Ustroniu.



• -> • Odczytariy protokół przez sekretarza gminy z poprzedniego posiedzenia
—  przyjęto do zatwierdzającej wiadomości.

p.4, Sprawozdanie Przewodniczącego Gminnej Rady Narodowej w/g załącznika Nr '
*£,______

Ad p.5. Sprawozdanie wójta gminy za 5-cio letni okres w/g załączniki Nr 2 ___

Ad p.6. W dyskusji nad sprawozdaniem radny ob.Turoń zapytuje z jakich wpływów
------- powstała nadwyżka budżetowa w wysokości 5,000,000.-zł.Wójt gminy wyjaśn

że suma ta powstała z wpłat na szarwark.Roboty przy budowie drogi na Po- 
niwiec nie zostały wykonane ponieważ plany drogi zostały zatwierdzone 
przez Urząd Wojewódzki dopiero w miesiącu październiku,niezdążono zatym 
w ciągu krótkiego czasu ukończyć zaplanowanych robót.
Kpt.Piątkowski podnosi,że według sprawozdania wójta gminy liczba podo
piecznych stale wzrastała z roku na rok.Wójt gminy wyjaśnił, że na tut. 
terenie znajduje się większa ilość rencistów którzy nie otrzymywali dłu 
szy czas renty.Qbecnie jednak większa część z nich otrzymuje renty któr< 
im wystarczają na życie.

^  Następnie' zapytuje kpt.Piątkowski co Gminna Rada Narodowa zrobiła na po- 
w  lu zwalczania lichwy,jak się'kształtowała współpraca na polu kulturalny 

oraz jak—wynika ze sprawozdania wójta to koszty pogrzebowe wydają się b. 
większe od sum wydatkowanych na lecznictwo.
Wójt gminy ob.Zawada Franciszek wyjaśnia,że tak Gminna Rada Narodowa^ja 
i Zarząd Gminny jaknajściślej współpracowali -ze Stowarzyszeniem Spół- 
dzielnią&IGSilJŁ&Spożywców która istnieje na tut.terenie od 1921 r.oraz za 
łożyli Gminną Spółdzielnię Samopomocy Chłopskiej,co wybitnie ograniczył 
spekulację i spskttlas^ę i lichwę inicjatywy prywatnej.Na tym polu dział 
ła też Komisja Kontroli Społecznej oraz Komisja Specjalna.
Współpraca na polu kulturalnym z Organizacją P.Z.P.R. była jaknajściśle 
sza.W okresie 5-cio letnim urządzono szereg urocs -ystości,akademii i 
obchodów.Uroczystości te były obchodzone oraz uzgadniane wspólnie.
Co do kosztów pogrzebowych to według przytoczonych cyfr,koszty leczeni 
szpitalnego biednych oraz zakup lekarstw przekraczają kilkakrotnie kwo 
ty wydane na pogrzeby biednych.
W trosce o zabezpieczenie mieszkań dla świata pracy,Gminna Rada Narodow 
już w roku 1946 uchwaliła wprowadzić publiczną gospodarkę lokalami,co 
wpłynęło -hamująco na uprawienie lichwy mieszkaniowej.
Radny ob.Widyna podnosi trudności jakie napotyka referat kwaterunkowy 

(4 przy przydzielaniu mieszkań.Robotnik nie chce mieszkania jeżeli nie ma 
również pomieszczenia na trzodę chlewną,których brak jest przy budynkac 
nowocześniejszych.
Następnie w imieniu zebranej publiczności zabrał głos ob.Molin Paweł 
zam.w Ustroniu przy ul.I-go Maja 3,który podziękował ob.Zawadowi dotych 
czasowemu wójtowi za 5-cio letnią pracę dla gminy i zaapelował by nowo- 
wybrane władze kroczyły .tą samą drogą i pracowały dla dobra ogólnego i 

„ gminy.
W imieniu klubu radnych P.Z.P.R.oraz Stronnictwa Ludowego radny ob.

~ Sztwiertnia Jan zgłosił następującą rezolucję która została jednomyślni 
uchwalona: ■
Członkowie Gminnej Rady Karodwwej zebrani na posiedzeniu w dniu 20.VI. 
1950 r.po wysłuchaniu sprawozdań Przewodniczącego Gminnej Rady Narodowe 
oraz wójta gminy,3twierdzają,iż działalność tak Gminnej Rady Narodowej 
jak i Zarządu Gminnego była owocna i przyczyniła się do odbudowy naszeg 
Państwa Ludowego tak na polu politycznym jak i gospodarczym.

Ad p.8. poniewa£ nikt już więcej nie zabierał głosu Przewodniczący ob.-Krysta 
Franciszek dziękując radnym za dotychczasową współpracę o godz.!8-stej 
zakończył częśo I-s-szą posiedzenia zarządzając jednogodzinną przerwę.



spisany dnia lo.paadziernrKa 1350 r.z oaDyxego 
Narodowej w Ustroniu przy ul.Pierwszego Maja 1
Przewodniczący tŁ a s o t a Jan
Członkowiet 
2/ob .Broda Leopold
2/m Chrapek
3/« Dustor
4/M Gogółka
5/n Gomola
6/" KochaiTski 
7/" Kojma 
8/“ Kry sta 
9/* Lipowe zan 
,o/M Lipowczan 
.1/,ł Michalski 
.2/” Markuzel 
-3/ tt Nowak 
.4/" Golisz Ferdynand

15/®b*Nowak 
16/* Sztwi 
17/“ Król

Andrzej
Teofil
Paweł
Michał
Józef
Halina
Franciszek
Ludwik
Maria
Stanisław

Szarzeć
Turoń
Tomaszkówa
Troszok
Wantulok
Wawrzeczko
Widyna
Kertkowa
Pokorny
Jaszowski
Szczepański

Nieobecni nieusprawiedliwieni
l/ob .Lipowczan Maria
2/ “ Sztwiertnia Jan

Nieobecni usprawiedliwieni:
l/ob .Broda Leopold
2/“ Markuzel iłnil 
3/“ Eról Jerzy

Porządek obrad:
1/ Saga j enie 
2/0dczytanie protokołu z poprzedniego 
3/Sprawozadanie przewodu .Komitetu Odbi 
4/Sprawozdanie Kierowników Spółdzielń 
5/Sprawo zdanie Prezydjum Gm.Bady Nar.
datku gruntowego i wpływów F.O.B. 

6/Sprawa budowy przystanku kolejowego 
7/^alatwienie spraw bieżących 
8/Wolne wnioski i zakończenie

Protokolant :Krysta Franciszek

0 godz,16-tej Następca Przewodniczącego Gminnej Bady herodowej Ob.Pokora^
Józef witając obecnych podał,by wybrana przewodniczącego na dzisiejsze 
zebranie którym został jednogłośnie wybrany ®>b .Lasota Jan.
Odczytany protokół z poprzedniego posiedzenia przez zastępcę przewodniczę 
cego Gminnej Bady Narodowej Ob .Pokornego Józefa ,po wyjaśnieniach przyjętd 
do zatwierdzającej wiadomości bez zmian.
Ob .Pokorny Józef zastępca Przew .Gm.B.Narod.zdał sprawozdanie jako Przewód 
niczący Komitetu Odbudowy Warszawy na terenie Gminy Ustroń,po kolejnym 
zestawieniu poszczególnych sum jakie wpłynyły dotychczas wynika że końco-d 
wa suma 568.99ozł.zamyka sprawozdanie,wymieniona sumgt składa się ze zbióJ 
rek ulicznych,opłaty od rolników i jednej imprezy urządzonej przez Kom.^ 
Odbud.Warszawy,po za tym dochodzą do tego wpływy od świata pracy z przedsid 
biorstw które niesą ujęte w wymienionej sumie ko'cowej sprawozdania.



z wpływami z poprzedniego roku 1949.W odpowiedzi Ob .Pokorny wyjaśnia źe 
jeżeli nie przekroczymy zeszłego roku to z pewnością osiągniemy dorównamy
Członek Prezydjum Gm.E.Nar.Ob.Pokorny Józef,będąc przy głosie zdał spawo- 
zdanie z wpływów podatku gruntowego w punkcie czwrtym zamiast w szóstym 
ze sprawozdania ob.Pokoraego wynikałafże podatek gruntowy został spłacony 
do dnia lo.i. w 62$,w zbożu zaś 25ton,na zaplanowanych 45 ton,brak 2o tom 
niedost arczonycb przez rolników,pomimo dużych ulg dla podgórskich gospo
darstw sięgających do 8o$ rolnicy nie wywiązali się ze swojego obowiązku 
co należy przypisać lekceważeniu tej sprawy przez poszczególnych rolników 
Sprawa FóOóJJ' rzedstawia się gorzej od podatku gruntowego bo Jest wpłacons
Ob .Pokorny Józef zastóPr zew.G.R^Nar.apelu je do członków Gm.Bady Nar .ażeby 
każdy stał się propagandystą naswoim odcinku w sprawie spłacania podatku 
iP.O.B*przez rolnoków,podaje do wiadomości że w niedzielę 15.i*b<*dą inka- 
sowai podatek gruntowy w Lipowcu i Dobce dla udostępnienia ludności.

3.Zawada 1'ranciszek zdał sprawozdanie jako kierownik Spółdzieli Spoż.ze 
jrawozdania wynikało że w miesiącach,czerwcu,lipcu i sieąrpniu dawał się 

odczuć masowy wykup cukru co spowodowało pewne ograniczenia w sprzedarzy 
cukru dla ludności,te niezdrowe tendencje do wykupywania cukru były spowo
dowane fałszywą propagandą,obecnie jest cukru poddostatkiem i nikt nie ku
puje, takie wyskoki -porodu.ia trudności przy planowaniu w zaopatrzeniu. 
Sakie same trudności napotykano przy zaopatrzeniu ludności w cbleb i pie
czywo w sezonie letnim,gdzie trzeba było przesiewać całe masy mąki która 
przychodziła z wałkiem zbożowym,guzie piekarnie musiały pracować po 19 go 
nadobę.Zaopatrzenie w towary tekstylne było dotychczas niedostateczne na 
Ustroń,obecnie został kontygent podniesiony po konferecji w Cieszynie.
Do żywienia zbioroewgo w sezonie letnim dopłacono 5oo.ooozł.z tego też po 
wodu objZawada prosi Gm.R.N.o obniżenie podatku od spożycia,naco członko
wie Gm.R.N.nie wyrazili zgody.Ob .Zawada kier.Spółdz .Spoż .przedstawił plan 
przejęcia fabryczki wód gazowych od Kopia w Ustroniu,gdzie zostanie otwar 
tyuBar"który będzie otwarty od godz,15-tej do godz:24.naco Gm.R.Nar.v;yra- 
-a zgodę. ObjZawada odczytuje list w sprawie obniżenia kontygentu w dosta 
wie ziemniaków dla miejscowej ludności o 55o ton.na skutek dobrego urodzą 
ju ziemniaków w oklicy i większej ilości już zapiwniczonych przez Spółdz. 
bpo".ziemniaków,dalsze dostawy ziemniaków są niepożądane.
?/ dyskusji nad tą sprawą ob.furom proponuje obniżkę ceny ziemniaków,co we 
dług oświadczenia kier .Spółdz. jest niemożliwe. \
U c h  a ł a. Nawaiosek Ob .Nowaka Pawła,Gminrfa Rada Narodowa uchwaliła 
jednogłośnie zatwierdzić list Spółdzielni Spożywców o zniżenie kontygentu 
ziemniaków na 55otoa.
Na wniosek Ob.Wawrzeczki prośbę o obniżenie podatku od spożycia przez Spó 
Spoż.postanowiono rozpatrzyć na rok 1951 w późniejszym terminie.
W sprawie sklepu Nr.lo.który ma być otwarty według zarządzenia od godz.6- 
ta pa.rano do godz.2o-ta wieczór,według dotychczasowego doświadczenia skl 
sklep ten jest nie wykorzystany przez kupujących,w związku ztem po dyskus 
nad tą sprawą,postanowiono zmienić czas sprzedaży.
U c h w a ł  a.Na wniosek ob .Nowaka Pawła,Gminna Rada Narodowa uchwaliła 
jeunogłośnie zr̂' enić czas sprzedamy w sklepie Spółdz.Spoź .Nr.lo.z przerwa, 
obiadową.
Sprawozdanie R Gminnej Spółdzielni Samopomocy Chłopskiej złożył kierowni 
Ob.Berek,który przedstawił Gm.Radzie Nar.trudności jakie napotyka w pro
wadzeniu sklepów na terenie Ustronia,to są małe przydziały papy teru i 
cementurczęsto się zdarza ~e dostaje zawiadomienie z cementowni że wysy
łają cement który wogóle nie pr wychodzi, przy działy papy i teru są tak 
małe że nie wystarczają na dorywcze zaspokojenie potrzeb miejscowej lud
ności,a podział ich sprawia wielkie trudności.Obroty Gm.Spółdz.Sam.stale 
się poprawiają,a kredyty są niewystarczające towary trzeba pobrać w ter
minie z Centrali.Raopatrzenie miejscowej ludności w paszę jak słoma i si
siano natrafia na trudności ze strony P.K.P.ktćra niechce przyjąć wysyłl

zaledwie w



40
bez opon ktoremi Gm.Spł.Sam.nie dysponuje i nie może sobie pozwolić 
na zakup takowej.Przydziały towarów tekstylnych. są coraz lepsze i dosię
gają wtej chwili 12?».Skup ziemniaków natrafia na trudności ze strony do- 
stawców-Spółdzlelnia pracuje z nadwyżkami i otwiera 1 sklaep żelazny dru 
gi z obuwiem koło rynku w domu Helwigowej,kierownik ob.Perek zwraca się 
z prośbą do Gm.fi*Nar.o zezwolenie na ścięcie dwóch drzew (kasztanów) które 
zasłaniają wadok na sklep,co miałoby spowodować brak kupujących*
Gminna Bada Narodowa nie przychyliła się do prośby o zezwolenie ścięcia 
dwóch drzew^w wyjątkowym wypadku jeżeli drzewo jedno wykaże się spróch
niałe i będzie usychać)
1F dyskusji nad sprawozdaniem-zabrał głos Tow.Wawrzeczko,który stwierdza 
że Gm.Spł.Sam.napotyka na większe trudności niż Spółdz.spż.powinni się 
zwracać o pomoc do Gm.B.Nar.powinni ściśle współpracować ze Związkiem 
Samopomocy Chłopskiej jak wynika to ze strony Sam.Chł.jest bardzo małe 
zainteresowanie się Gm.Spł.Sam.a któĵ e powinny pracować razem i uzupeł
niać się w pracy nad rozwojem Spółdzielń! Samopomocy.
Ob.Widyna Jan,mówi że sprawa zaopatrzenia podgórskiej ludności w słomę 
i siano,była już przedmiotem obrad Powiatowej Bady Nar.gazie stwierdzono 
że są powiaty gdzie jest słomy i siany poddostatkiem tylko kwestia trans 
portu leży na prze szkodzie, ob.Widyna zobowiązuje się zająć tą sprawą. 
Ob.Dustor Teofil, stwierdza że Zw.Sam.Chł.chce współpracy ze Spółdz.Gm. 
czego ze strony drugiej nie widać ,członk. Sam. Chł .nie są zawiadamiani o 
zebraniach Spółdzielni i t.d.
Ob.kichalski stwierdza że piywatni sprowadzają słomę w wagonach krytych 
n .prz.(hegiBrski)
Ob.Gogółka Paweł,podnosi ażeby Gm.Sp.Sam.nie dawała pieniędzy na remonty 
sklepu na rynku gdyA przezto maleją kredyty na zakupy towarów.
Bo porządku obrad została zgłoszona sprawa budowy przystanku kolejowego 
na wniosek Ob.Turonia fiudolfa.W tej sprawie udzielono głosu Ob .Koziełowi 
Jerzemu,sekretarzowi Komiteu budowy Przy Stanku,który przedstawił dotych 
czasowy przebieg starań w tej sprawie,jak stwierdził że ostatnio była 
Komisja z-^yr.P.K.P.i zostało już definitywnie zat7/ierdzon e o budowie przy 
stanku,ażeby przystąpić konkretnie do pracy potrzeba przeznaczyć naten 
cel pieniądze i przekazać je do banku.
ObJrOkomy Józef zast.Przew.G.B.Nar.przedstawił stronę finansową i popie 
ra sprawę budowy przystanku.
Ob.Iuroii Budolfjjako członek Komis.Pin ans.Budź .stawia wniosek ażeby wy
znaczyć i przekazać bankowi państw.w Ustroniu kwotę 2 i pół miliona 
złotych na budowę przystanku kolejowego w Ustroniu.
Ob.Widyna Jan popiera powyższy wniosek i daje pod głosowanie.
U c h w a ł  a. Powołując się na Uchwałę Bady Narodowej z dnia.......
w Ustroniu o budowie Przystanku Kolejowego,Bada Narodowa na Zebraniu 
dnia lo października l95o r.uchwaliła jednogłośnie wyasygnować na budowę 
przystanku kolejowego w Ustroniu 2.5ooqooo .(dwamilionypię ćsettysięcy zł) 
i przelać na konto bankowe do Banku Polskiego w Ustroniu.
Ob.Pokorny Józef, zast .Przew. G. B.Nar. przedstawia że jest lo balików papy 

do podziału oczem musi zadecydować Gm.B.Nar.na wniosek Ob.^awrzeczki posta
nowiono przydzielić 4 baliki na Lipowiec,resztę t.j.6 na Ustroń.
Ob.Bustor beofil,podnosi brak referenta rolnego na terenie Ustronia.
Na porządku obrad zebrania Gm.B.Nar.puukt 5.sprwozdanie instuktora S.P. 
nie było omawiane z powodu nieobecności samego instruktora S.P.
Ob.Wawrzeczko zapytuje się czy został powiadomiony instruktor o dzisiej 
szym zebraniu,gdzie miał złożyć sprawozdanie.
Ob.Golisz Perdynand,stawia wniosek a-eby Gm.Bada Nar.spowodowała założe
nie kiosku na terenie Ustronia przez "Czytelnika"
Ob .Nowak Paweł,apeluje do Gm.B.Nar.o naprawę mostka w Hermanicach.
Zast .Przew.Gm.B.Nar.oh .Pokorny Kózef apeluje do członków G.B.Nar.ażeby 
rozgłosili aszczególnie w lipowcu "e potrzeba robotników do pracy drogo
wej na Poniwcu
Po wyczerpaniu porządku obrad kiedy więcej nikt głosu nie zabierał Prze
wodniczący zenrania Ob .Lasota Jan dziękując obecnym za przybycie o goaz.
19.^o.zebranie zakończył
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spisany dnia 8 sierpnia 1949 r. odbytego posiedzenia Gminnej 
Rady Narodowej w Ustroniu.

. ■

Przewodniczący :ob. Zrysta Franciszek
Członkowie: -

l/Ob. Broda Leopold 12/ob.Markuzel Emil
2/" Chrapek Andrzej 13/” Nowak Paweł
3 /” Dustor Teofil 14/" Nowak Jan
4/2 Gogółka Paweł 15/" król " Jerzy

, 5/" Golisz Ferdynand 16/” Sadlik Rudolf
6 /" Gomola Michał 17/” Sztwierthia Jan
7/" Jastrząb Zaroi 18/” Turoń Rudolf
8/” Jaszowski Jan 19/" Tomaszkowa „ Julia9/.r kochański Józef 20/"* Troszok Jan

(, f 10/” Lipowczan 1 Ludwik . 21/" Wantulok Jerzy
1 11/” Michalski Stani sław 22/” Widyna Jan
.' .■ * ■ 23/" Zawada Jan

Nieobecni usprawiedliwieni: 
1/ot.Sztwiertnia Jan

Nieobecni nieusprawiedliwieni:
Jastrząb
Zawada
Markuzel

£arol
Jan
Emil

l/ob.Broda
Jas zowaki
król
Sadlik

Leopold
Jan
Jerzy
Rudolf

Porządek obrad:
l/zagaj enie 
2/odczytani

A

Ad p.l.

protokół* z poprzedniego posiedzenia 
3/omówienie stanowiska 'Watykanu wobec Polski 
4/ueŁwalenie preliminarza budżetowego na rok 1950 
5/uchwalenie statutów podatków komunalnych 
6/uchwalenie szarwarku 
7/załatwienie spraw bieżących 
8/różne

» v

Protokólant:Szczepański Józef sekretarz gminy
0 godz,17-stej Przewodniczący ob.Krysta Franciszek witająć obecnych 
stwierdza,że,okólnikiem z dnia 4 sierpnia 1949 r.zaproszono wszystkich 
członków.Zebrała się dostateczna liczba do powzięcia ważnych uchwał-od- 
czytał porządek obrad który przyjęto bez zmian.

Ad p.2. Odczytany protokó> z poprzedniego posiedzenia przez sekretarza gminy 
po dyskusji przyjęto do zatwierdzającej wiadomości.

Ad'p.3. Przewodniczący ob. liry sta Franciszek wygłosił referat na temat stanowisk
-----  Watykanu zajętego wobec iolski.Po referacie wywiązała się dyskusja w

której podnos£M£-sili poszczególni przedstawiciele poszczególnych klu
bów radnych,którzy potępili wrogą politykę papieża w stosunku do narodv 
i państwa Polskiego oraz wyrazili całkowite poparcie dla stanowiska Rzt 
du.

Ad p.4. Uchwała Nr 57 *
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.28 ustawy z dnia 11 
września 1944 r.o organizacji i zakresie działania rad narodowych /Dz. 
U.R.P.Nr 5 poz.22/oraz par.2.Rozp.Prez.R.P.z dnia 17.VI.1924 r.o obwią? 
ku i sposobie pokrywania wydatków przez związki komunalne/Dz.U.R.P.Nr 
51 poz,522/uchwaliła jednomyślnie na wniosek Prez.Gm.R.Nar.preliminarz 
budżetowy na rok 1950 który wynosi po stronie wydatków i dochodów ..
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Ad p.5, ------
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Ad'p;6. 
Ad ',p.7.

Adi p.8 ,
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zwyczajnych i inwestycyjnych 17.241.374.-zł i postanowiła przedłoży 
Prezydium Powiatowej Rady Narodowej z prośbą o zatwierdzenie.
Uchwalono następujące statuty podatków komunalnych: •

a/statut o podatku od spożycia w zakładach gastronomicznych 
b/sta tut o podatku od psów, y
c/statut o podatku od prawa polowania

W . k
Uchwalonó statut o świadczeniach drogowych w naturze na rzecz gminy
■; !, ■ , • • "  ■■■'. ■ v . :;. ■ : ■ ■ , . • :

a/przyznano przynależność gminną ob.Chowaniokowi Karolowi zam.w Ust. 
niu przy ul.Jaszowiec 1

h/na uchwałę Gminnej Komisji Opieki Społecznej,by budynek położony 
przy ul.M.Konopnickiej 6,noszący nazwęwDom Starców" służył wyłącz
nie na cele opieki dla stareów.Gminna Rada Narodowa zaleca Zarzą- 
dowi-by w miarę opróżnienia tego budynku,mieśzkania przydzielać 
wyłącznie dla starców.

c/-za ustępującego członka ~omisji lokalowej ob.Pokornego Józefa 
dokooptowano ob. Saneckiego Szczepana.

a/ob.Turoii podnosi konieczność ponownego założenia Towarzystwa Mi
łośników Ustronia celem podniesienia wygląduJgminy.

b/Przełożon-y gminy ob.Zawada podnosi sprawę kąpieli bbrowinowych. 
Postanowiono zasięgnąć informacji w Ministerstwie Zdrowia.
Po omówieniu kilku drobnych spraw o godz.17,30 posiedzenie zakoń
czono .

Protokólant:

/Szczepański Józef /

( V'

i >4tm

Przew.Gm.R.Nar.

&22JL i-
/■Mr/sta Franciszek /

. /  V
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04odbytego posiedzenia Gminnej Rady Narodowej w Ustroniu 
wie Oświadozenia Rządu R.P..W sprawie uchwały watykańskiej,'

f r
' ■ Dnia 8

 ̂̂ , i i /■ •p.-y':;'- v'vr" M; ’

w spra-

Sierpnia 1949 r.odbyło się plenarne posiedzenie Gminnej Ra
dy Narodowej,na którym jako p.Z.porządku obrad omawiano Oświadczenie Rządu R.P. w sprawie uchwały watykańskiej.

Przewodniczący Gminnej Rady Narodowej ob.Krysta Franciszek wygło-
sił obszerny i wyczerpujący referat na temat stosunku Państwa do Kośóioł; 
w którym podkreślił,żeiwspomniana uchwała Jest tylko nową awanturniozą 
próbą zastraszenia wiedzących,celem przeciwstawienia ich władzy Ludowej 
i Paxi8twu, prob-ą wtrącania sl,ę Watykanu do wewnętrznych spraw Polski. 
Wspomniana uchwała nie ma nic wspólnego z troską o .wiarę i wolność prak
tyk religijnych,które są w Polsoe w pełni respektowane.Stanowi ona raoze 
nadużycie autorytetu Kościoła dla celów nie ma.1&cvch nic wspólnego z re- ligią.

Po referaoie Przewodniczącego wywiązała się dyskusja w której za
bierali głos: w imieniu Stronnictwa Ludowego-ob.Lipowczan Ludwik,za Pol
ską Zjednoczoną Partię Robotniczą ob.Turoń Rudolf,ęa Związek byłych Wię
źniów Politycznyoh ob.Gogółka Paweł,za bezpartyjnych ob.Dustór Teofil,za 
Spoieczno-Obywatelską Ligę Kobiet ob.Tomasakowa Julia za Związek Młodzie? 
Polskiej ob.Markuzel Lmil.Wszyscy zgodnie potępili wrogą politykę papie
ża w stosunku do Narodu i Państwa Ciekłego oraz wyrazili całkowite popaj 
cie dla stanowiska Rządu który stoi na straży suwerenności państwowej i demokracji ludowej.
Plenum Gminnej ^ady Narodowej powzięło jednomyślnie następującą rezolucję 

Zebrani członkowie Gminnej aady Narodowej solidaryzują się całkowicie 
z oświadczeniem Rządu R.P.w sprawie uchwały watykańskiej oraz apelują do 
wszystkich księży,którzy rozumieją swoje obowiązki wobec Państwa i Narodu 
by nie zrywali więzi łączącej ich z masami pracującemi a-pracowali dla 
dobra i pomyślności wszystkich ©bywateli.

( v
• ■
t m . UJS • 'w ;jf. . .Jr K~i

-■>//■ , ?

.--EŁ&ik
ita Franciszek /

i. • ■

f
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).X. 1949 r.odbytego posiedzenia Gminnej . Rady
Narodowej w Ustroniu. ' . KX *

v .  . - c  ^ V

Prz-ewodniczący:o d. Krysta Franciszek
Gzłonkowie:

r

O

-̂/ob.Broda Leopold 12/ob .Markuzel
2/" Chrapek Andrzej 13/" Nowak
3 /" Dustor Teofil 14/” Nowak'''ć'
A/;r Gogółka 'Paweł 15/” Król
5/" Golisz Ferdynand 16/” Sztwiertnia
6/" ;Gomola Michał 17/” Szarzeć
7/” .Jastr ząb Karol 18/” Turoń
8/” Jaszowskir Jan- 19/” ■Tomaszkowa ^
9/” Kochański J ózef 20/” Troszok

10/” lipowczan Ludwik 21/”', 7/antulok
11/" Michalski Stanisław 22/"

23/”
Widyna 
Żertkowa

Nieobecni usprawiedliwieni: 
l/ob .Gomola kichał
2/” Troszok t<an

Emil s -
Jan
Paweł
Jerzy
Jan
Paweł
Rudolf
Julia
Jan
Andrze j 
Jan
Janina

Nieobecni nieusprawiedliwieni:

Mmr-

^  j

Porządek obrad: ,
1/zagajenie
2/odezytąnie protokółu z poprzedniego posiedzenia 
3/podjęcie uchwały o $XX$ zaliczenie gminy Ustroń do 

• rzędu miast
4/sprawozaanie wójta z działalności Zarządu Gminnego 
5/sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 1949 
6/sprawozdanie z działalności Komisyj 

' 7/załatwienie spraw bieżących 
8/wolne wnioski i zakończenie

^ Protokolant: ob.Szczepański Józef sekretarz gminy
Ad p.l. 0 godz.l7-stej przewodniczący ob.Zrysta Franciszek witając obecnych stwi
-----  dza,że okólnikiem z dnia 28 września 1949 r. zaproszono wszystkich'człon

ków,Zebrała się dostateczna liczba do powzięcia ważnych uchwał-odczytai! 
porządek obrad który przyjęto bez zmian.

Ad p.2.
----- . Odczytany protokół z poprzedniego posiedzenia przez sekretarza gminy po

•dyskusji przyjęto do zatwierdzającej wiadomości.
Ad p.3.

, -----  Uchwała Nr 58/49
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.43 lit.w/ustawy z dnia 
23 marca 1933 r.o częściowej zmianie ustroju samorządu terytorialnego 
/Dz.U.R.P.Nr 35,poz.294/ oraz w myśl projektu uzgodnionego z Regionalną 
Dyrekcją Planowania Przestrzennego w Katowicach,postanawia jednomyślnie 
wystąpić z wnioskiem o zaliczenie gminy Ustroń do rzędu miast.
fc.jSprAd p.4./Sprawozdanie wójta.
W roku bieżącym wykonano następujące roboty: 
l/naprawa basenu kąpielowego^:

a/uszczelnienie basenu ogólnej powierzchni 120
b/naprawa kanału do basenu kąpielowego dopływowego, i odpływowego 
c/wykonanie przekopu na rzece Wiśle do kanału dopływowego do basenu
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a/wyczyszczono wszystkie kanały na drogach i ulicach l~go Maja
•Daszyńskiego i Dworcowej

b/zrobiono 35 mb.kanalizacji przy szkole Nr 1 /stara sskoła/oraz 
odwodniono piwnice szkoły Nr 1 /nowej/ •

• c/zaprawiono spady na rzeczce Bładnicy oraz naprawiono mur oporowy* 
3/ naprawiono ogółem 9 mostków różnej wielkości. , ^ ■

Naprawiono również dwukrotnie ławę na rzece Wiśle koło Heinryoha 
4/naprawa dróg i rowów przydrożnych
a/na ul.Ogrodowej naprawiono 150 mb rowu oraz nasyp 
b/na ul.A.Brody naprawiono kanał i rowy ogólnej długości 400 mb. 
c/naprawiono drogę do Dobki długpści 800 mb 
d/wykonano 70 mb.ogrodzenia grzebowiska 

5/Naprawy budynków gminych i opuszczonj^ch:
a/naprawiono dachy na 3 budynkach szkolnych oraz 5 budynków innych 

6/zapoćz^tkowano prace przy budowie ławy za hotelem kuracyjnym 
drogi na Foniwiec, wykładanie deptaków płytami oraz konserwację depta 
ków żużlem.Sprawozdanie z działalności Opieki Społecznej i Kuchni ludowej, 
l/zarejestrowano 130 podopiecznych wraz z dziećmi
2/zapomogi stałe dla biednych staruszek wydano w wysokości 1'20,000.- 

-.3/zapomóg doraźnych dla biednych wydano w wysokoidii 6,000.-:
4/-pogrzeby dla biednych " 24,000.-'
5/koszty leczenia i lekarstwa dla biednych " 136,000.-
6/utrzymanie starców w Zakładach i Zakładach

psychiatrycznych,zakładzie dla głuchoniemych 276,015.-
7/Kuehnia ludowa ' 136,580.-

Podatków :gruntowego ściągnięto 86%
SFOR t 79% /

Sprawozdanie ogólne:
Gmina Ustroń liczy mieszkańców stałych 7,4o4
letników i wczasowiczów zameldowało się w sezonie 8,06‘2 osób, pobrano 
opłaty taksy klimatycznej 365,240;-zł N
liczba urodzin od l.I.do 1.10.1949 r. wynosi 107 osób 

zmarło " " " ,T wynosi 106 osób
ślubów 52. ‘ 11 ^ /

Ad p.6. Załącznik Nr 2, i następne.
Ad p.7; Uchwała Nr 59%49

Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.43 l.d/ ustawy z dnia 
'23 marca 1933 r.o częściowej zmianie ustroju ss^rządu terytorialnego 

- /Dz.U.R.P.Nr 35,poz.294/podwyższa jeden etat stanowisk służbowych w Za
rządzie Gminnym z uwagi na dodatkowe prace w Urzędzie ^tanu Cywilnego w 
związku z przejęciem ksiąg z Urzędów Parafialnych, 

a/ przyznano przynależność gminną ob.Szarcowi Pawłowi zam.w Ustronlu-Her- 
manicach l.d.115. ' .
Oh.Halamówi Janowi zam.w Ustroniu przy ul.Daszyński ego 56 
Ob.Konkolowi Karolowi zam.w Ustroniu przy ul.Go je 18 
Ob.Konkolowi Franciszkowi zam.w Ustroniu przy ul.Goje 18 
Ob.Topolskiej Marii zam.w Ustroniu przy ul.Zawodzie 50 

b/ Na pismo Kasy Spółdzielczej w Ustroniu w sprawie wydelegowania przedsta
wiciela do Komisji Kredytowej-postanowiono wydelegować ob.Jastrząba Ka
rola oraz zwrócić się do Państwowego Banku Rolnego Oddział w Zatpwicach 
o podniesienie limitu do wysokości 4,000,000.-zł. 

c/ pismo ob .Władysława Kurowskiego w sprawie mieszkaniowe# skierowani!) do 
referatu kwaterunkowego.

Razem 700,172.-z

Ad^ .5. Sprawozdanie z wykonania bądżetu za 3 ̂ kwartały
<Vedług załączniaka Nr 1.
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/ośbę ob.Bzięgały Antoniego zam.w Cieszynie przy ul.Armii Czerwonej 
J7 o wystawienie opinii z czasów jego pobytu na tutejszym terenie-po 

j/dyskusji postanowiono wystawić opinię przyohylną..
r Ha pisemną rezygnację radnego ob.Chrapka Andrzeja z Gromady Lipówiec 

r . postanowiono, że aż do .czasu reorganizacji .gminy Zbiorowej Ustroń wymie
niony będzie pełnił czynności radnego. / ; ' •. ,

‘ Prośbę ob.Tatary Jana ogrodnika o zawarcie umowy,skierowano do Zarządu 
Gminnego z poleceniem zawarcia umowy i przedłożenie sprawozdania, na nas
tępnym posiedzeniu Gminnej Bady Karodowej.
Na odczytany okólnik Prez.Pow.R.Nar.z dnia 28.9.1949'r.Kr Prez.Gm.4/49 
w sprawie reorganizacji Gminnej Rady Narodowej i Komisji-postanowiono 
że Prezydium Gminnej Rady Narodowej opracuje projekt. / .
Odczytano pisma Prez.Pow.R.Nar.:
Nr 42 N.E.Nar.z dnia 20.9.1949 r.
Nr Prez.11/49 z dnia 17.9.1949 r.
Nr Prez.11/49 z dnia 21.9.1949 r. które przyjęto do wiadomości.

Ad p.8. a/radny obKaszowski Jan podnosi,że Komisja Bezpieczeństwa P-pożarowego
______  wniesie w najkrótszym czasie wniosek do Zarządu Gminnego o zamknięcie

drogi prmadzącej przez Tartak Państwowy.
La b/kierowniczka szkoły krawieckiej ob.Rokicka Janina podaje,by na tutej- 

szym terenie otworzyć szkołę zdobnictwa koronkarskiegoktóraby przj 
gotowała dziewczęta do zawodu.Postanowiono że ob.Rokicka sprawę przy
gotuje z odpowiedniemi władzami szkolnymi. * 

c/dokooptowano do składu Komisji Kontroli Społecznej ob.Nowaka Pawła.
Po omówieniu kilku drobnych spraw o godz.20,30 posiedzenie zakończono.

Protokolant:

/Szczepański Józef /

" • /•
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drugiej części uroczystego posiedzenia Gminnej Rady Narodowejw U s t r o n i u  ̂ 1
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Porządek obrad:
1/zagajenie-powitanie gośoi-poinformowanie zebranych o
przebiegu posiedzenia porannego 

2/wybór przewodniczącego i sekretarzy sesji — powołanie 
do Prezydium przodowników pracy,przedstawicieli władz 
powiatowych,sekretarza P.O.P.

3/referatv o zadaniach i funkcjonowaniu terenowych organów 
jednolitej władzy państwowej 
a/deklaracja przewodniczących klubów radnych 
b/uchwalenie rezolucji
c/wytypowanie delegacji celem oddania hołdu poległym

0 wolność i demokrację
4/uchwalenie tymczasowego regulaminu obrad Rady Narodowej 

’ 5/zgłaszanie kandydatur do Prezydium
a/wybór komisji skrutacyjnej 
b/wybory
c/przerwa-obliczanie głosów
d/sprawpzdanie przewodniczącego komisji skrutacyjnej

1 ogłoszenie wyników wyborów
6/przemówienie przewodniczącego Gm.R.Nar, 0
7/zakończenie-odśpiewanie Międzynarodówki

Protokólant:ob. Szczepański Józef

Ad p.l.

Ą4 P.2.

Ad p.3.

Przed zagajeniem punktualnie o godz,19-stej orkiestra Pocztowców 
z Krakowa,która koncertowała podczas godzinnej przerwy odegrała hynn 
państwowy.Dotychczasowy przewodniczący Gra.R.Nar. ob.Krysta Francisze 
witając obecnych podał w streszczeniu przebieg pierwsze/ozęśoi posie 
dzenia Gminnej Rady Narodowej. *

Na wniosek radnego ob.Szczepańskiego przewodniczącym sesji został 
wybrany ob.Lasota Jan.Na sekretarzy powołano ob.Kojmiankę Halinę 
oraz Szczepańskiego Józefa.
Do Prezydium powołano następujące osoby:
l/tow.Waloszka 
2/ " Grabowskiego 
3/ " Wawrzeczko 
4/ " Zawada 
5/ " Durczak 
6/ " Piątkowski 
7/ " Gryczowa 
8/ " Lipowczan 
9/ " Jachnicki 
10/ " Balcarek

Antoniego sekretarza Pow.Kom.P.Z.P.R.
Tomasza Z-cę Przewodn.Pow.Rady Nar.
Emil sekretarz P.O.P. Ustroń
Franciszek były wójt gminy 
Edward Przew.Z.M.P. Koło Fabryczne 
Jan kpt.W.O.P. Ustroń
Agnieszka Liga Kobiet 
Ludwik Str.Ludowe
Stanisław Przodownik pracy Kuźnia Ustroń
Jan " " Tartak Państw.Ustroń

W obszernym i treściwym referacie o zadaniach i funkcjonowaniu tere
nowych organów jednolitej władzy państwowej, Z-ca Przewodniczącego 
Powiatowej Rady Narodowej w Cieszynie ob.Grabowski Tomasz podkreśli^ 
że źródłem ustawy z dnia 20 marca 1950 r.jest Manifest lipcowy który 
ugruntował władzę państwową Polski ludowej,która przeprowadziła refo 
mę rolną,unarodowiła wielkie i średnie zakłady przemysłowe,banki,wy
konała przedterminowo plan 3-letni a korzystając ż doświadczeń i po
mocy Związku Radzieckiego przystąpiła do realizacji wielkiego planu 
rozbudowy i przebudowy-planu 6-cio letniego.



; -  w
Jedna z najważnieszych czynności rad narodowych mówił ob.Grabowski 
to uświadamianie i propagowanie haseł pokoju,przeciwko imperialis
tycznym podżegaczom wojennym,propagowanie haseł pokoju i walka o po
kój to wykonanie roli patriotycznej i internaojonalistycznej rad na
rodowych.
Zły styl pracy w niektórych radach narodowych,który przejawiał się 
częstokroć braku kontroli wykonania własnych uchwał,jak również zły 
Styl pracy Prezydiów Gminnych Rad Narodowych,których praca opierała 
się głównie o etatowych pracowników gminnych,powodował,te nie stały 
się one w pełni potężnym narzędziem klasy robotniczej w walce z biu
rokratyzmem,dygnitarstwem,duszeniem krytyki i samokrytyki w walce o 
wychowanie nowego człowieka. ' -
W wyniku reformy,rady narodowe a szczególnie gminne rady narodowe 
staną się transmisją najszerszych mas pracująoych robotników i chło
pów, przejmną całość zadań i odpowiedzialność za zwycięskie biidownid 
wo socjalistyczne,a zarazem całość władzy na swym terenie.
W końcowym ustępie swojego referatu ob.Grabowski życzył członkom rac 
oraz przyszłym wybranym członkom Prezydium Gminnej Rady Narodowej o- 
wocnej i wytężonej pracy nad odbudową Polski ludowej .fiurzą oklasków 
oraz odegraniem międzynarodówki został zakończony referat.
W imieniu Klubu Radnych P.27F.R.1 S.S.l.obyw.Markuzel Emil zgłosił 
następującą rezolucję która została przez radnyoh jednomyślnie przy
jęta:
Członkowie Gminnej Rady Narodowej po wysłuchaniu referatu ob.Grabow
skiego Tomasza na swoim pierwszym po reformie posiedzeniu,witają z 
radością ustawę o organach jednolitej władzy państwowej,umożliwiają
cej masom pracującym miast i wsi udziału współrządzenia państwem po
przez terenowe rady narodowe.
Pr zyr ze kamy, współpracować wszyscy razem nad budową fundamentów soc
jalizmu w naszem państwie rządzonym przez chłopów i robotników.
Uchwalono wysłać do Prezydenta R.P.tow.Bieruta rezoluoję następują
cej treści:
Uroczysta sesja Gminnej Rady Narodowej w Ustroniu,w zrozumieniu waż
ności przemiany epokowej w ustroju władzy iudowej,opartej na ustawie 
o organach jednolitej władzy państwowej,umożliwiającej masom pracują 
cym miast i wsi,robotnikom i chłopom udział w współwłodarzeniu państ 
wem poprzez terenowe rady narodowe,zobowiązujemy się do podjęcia wap 
nego wysiłku wraz z całym społeczeństwem,pracować usilnie na swoim o 
cinku dla dobra naszego Państwa ludowego,dla podniesienia poziomu po 
stępu i kultury,wiążąc się w swych dążeniach z klasą robotniczą całe 
go świata w obronie pokoju i budowy fundamentów socjalizmu w Polsce,
Wybrano skład delegacji w osobach ob.Pokornego Józefa,Zawadowej Hali 
ny oraz Nowaka Pawła którzy złożyli wieniec przed pomnikiem poległyc 
podczas okupacji w obronie wolności i demokracji.
Uchwalono tymczasowy reŁ.-J.amin obrad rady narodowej odczytany przez 
radnego ob.Turonia Rudolfa.
W imieniu klubu radnych P.Z.P.R.ob. Widyna Jan zgłosił kandydaturę . 
ob.Jaszowskiego‘Jana na przewodniczącego.
W imieniu P.Z.P.R.ob.Howak Jan zgłosił kandydaturę ob.Pokornego Józe 
na zastępcę przewodniczącego a ob. Szczepańskiego Józefa na sekreta
rza.
W imieniu Stronnictwa Ludowego ob.Dustor Teofil zgłosił kandydaturę 
ob.lipowczana ludwika oraz Tomaszkowej Julii na członków Prezydium 
Gminnej Rady Narodowej.
Przewodniczący podał skład Komisji Skrutacyjnej w osobach: ob.ob. 
Brody Leopolda,Golisza Ferdynanda oraz Widyny Jana.
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Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej ob.Broda Leopold odczytał naz
wiska radnych którym z kolei członkowie Komisji doręczali kartki wv borcze oraz koperty. , i... .
Następnie z kolei wszyscy odozytani radni oddawali w zamkniętych ko
pertach do urny wyborczej swoje głóśy które z urną wyborcza zabrała Komisja celem obliczenia.1 1 ' [ 1 ' ' : ‘ f 1 '■ *
\*o przeliczeniu głosów Komisja Skrutacyjna stwierdziła.że uprawniona do głosowania było 25 radnyoh. ?
Wynik głosowania był następujący: v ^
Jąszowski Jan 23 głosów jako Przewodniczący 
rókorny Józef 25 głosów jako Z-ca 1 * '/% ■
Szczepański Józef 23 głosów Jako sekretarz .. i
^ipowczan Ludwik 23 głosów jfcko c zł.Prez .GntiR.Nar*
Tomaszkowa Julia 23 głosów jako ćzłonek Prez.Gm.R.Nar•

? k ■ < S i  t i > ‘ , ł ■ . : f * * » • ( ?

Następnie nowo wybrany Przewodniczący Gminnej Rady Narodowej ob. ja- 
szowski Jan podziękował członkom Gm.R.Nar.za zaufanie oraz przyrzekł 
pracować nad umocnieniem Polski ludowej.Nasza praca na obeonym eta
pie to realizacja wielkich zadań mówił ob.Jąszowski.Wokół planu 6-ci< 
letniego w przebudowie wsi na socjalistyczną kolektywną pracę w wy
konaniu zadań jakie stawia przed nami nasz rząd czerpać będziemy doś
wiadczenie od przewodniczki Polskiej Klasy Robotniczej Polskiej Zjed. 
noczonej Partii Robotniczej i od Związku Socjalistycznych Republik 
Radzieckich jej partii bolszewickiej.Im mocniej z cementujemy praoe 
naszych robotników i chłopów tem prędzej przezwyciężymy niedobitki 
reakcji i wyzyskiwaczy,stworzymy szybsze tempo budowy zrębów socja
lizmu. ‘ : ‘ .i " • : ; *\

Ad p.7. ^onieważ nikt już więcej nie zabierał głosu odśpiewaniem Międzynaro
dówki o godz.21-szej posiedzenie zakończono.

Protokólant: Przewodniczący:
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V :i- spisany dnia 15 maja 1950 r. odbytego posiedzenia Gminnej Bady
Narodowej w U s t r o n i u  przy ul.Daszyńskiego 63 
w hotelu"Równicy"przy współudziale uczennic szkoły kra
wieckiej w Ustroniu.

' \

Przewodniczący: ob. Krysta Franciszek V

((

Członkowie: . \ \‘\V
l/ob.Broda Leopold 15/ob.Markuzel Emil
2/" Chrapek Andrzej 16/" Nowak Paweł
3/" Dustor Teofil 17/" Nowak Jan
4/" Gogółka Paweł 18/" Król Jerzy
5/" Golisz Ferdynand 19/" Sztwiertnia Jan
6/" Gomola Michał 2 0/" Szarzeć Paweł
7/" Jastrząb Karol 21/" Turoń Rudolf
8/" Jaszowski Jan 22/" Tomaszkowa Julia
9/" Kochański Józef 23/" Troszok Jan
10/" Ko jma Halina 24/" yantulok Jerzy
11/" Lipowczan Ludwik 25/" Widyna Jan12/" Lipowczan Maria 26/" Wawrzeczko Emil13/"
14/"

Lasota
Michalski

Jan
Stanisław

27/" Żertkowa Janina

Nieobecni usprawiedliwieni: Nieobecni nieusprawiedliwieni:

O

1/ob.Jaszowski Jan 1/ob. Kochański Józef
2/" Szarzeć Paweł 2/" Ko jma Halina
3/" Chrapek Andrzej 3/" Turoń Rudolf
4/" Gomola Michał 4/" Tomaszkowa Julia
5/" Jastrząb Karol 5/" Troszok Jan

* 6/" Wantulok Jerzy

Porządek obrad:

Ad p 1,

l/zagajenie
2/odczytanie protokółu z poprzedniego posiedzenia 
3/referat okolicznościowy Przewodniczącego w* rocznicę 

zwycięstwa nad faszyzmem i obrony pokoju 
4/referat Kierowniczki szkoły krawieckiej 
5/sprawozdanie Komisyj
6/powzięcie uchwały o budowie remizy strażackiej 
7/załatwienie spraw bieżących 
8/wolne wnioski i zakończenie

Protokólant:ob.Szczepański Józef sekretarz gminy
0 godz.16 Przewodniczący Gminnej Rady Narodowej ob. Krysta Franciszek 
witając obecnych stwierdza,że,okólnikiem z dnia 10 maja 1950 r.zapro
szono wszystkich członków.Sebrała się dostateczna liczba do powzięcia 
ważnych uchwał odczytał porządek obrad do którego wstawiono na wniosek 
Przewodniczącego Gminnej Kady Narodowej jako punkt 4 referat Kierown. 
szkoły krawieckiej oraz na wniosek radnego ob.Lasoty Jana jako punkt 6 
powzięcie uchwały o budowie remizy strażackiej

i



Ad p.4.

Odczytany protokół z poprzedniego posiedzenia przez sekretarza gminy 
po dyskusji przyjęto do zatwierdzającej wiadomości.Wyjaśnień do proto
kółu udzielali członkowie Prezydium Gminnej Rady Narodowej.
Kefrat tow.Jurysty.
Maj w roku bieżącym łączy w sobie szereg historycznych wydarzeń, Jakich 
rocznice obchodziliśmy w pierwszej połowie miesiąca maja.
W tegorocznym święcie międzynarodowej solidarności klasy robotniczej 
1 Maja przypadła 60-ta rocznica powstania tego święta na kongresie w 
Paryżu.
Po raz 60-ty klasa robotnicza na całym świecie obchodziła swoje święto 
które powstało z walki klasowej.
Dzśeń l-szy^aja był obchodzony od roku 1890 we wszystkich miastach tai 
gdzie był zorganizowany proletariat w Europie i poza Europą.
My, w Polsce Ludowej obchodziliśmy to święto radośnie jako dzień zwyci< 
stwa które zostało ustawą zatwierdzone jako święto państwowe.
Przez 60 lat klasa robotnicza demonstrowała na ulicach miast swoją so
lidarność,bo jowość i siłę.
Z roku na rok rosłypej szeregi i świadomość,padały ofiary lała się kre\ 
robotnicza,z tych ofiar rodziła się nowa fala rewolucyjna która w końc 
doprowadziła do całkowitego zwycięstwa na jednej szóstej części świata 
Imperializm zachodni w postaci Krupów,Rockefellerów Schneidrów i innyc: 
wyszukał sobie Hitlera którego finansował,koło którego zaczęły się gro 
madzie ciemne fclementy,na których budowano faszyzm,który doprowadził d 
drugiej wojny światowe j .W roku bieżącym 9-go maja obchodziliśmy 5-tą 
rocznicę zwycięstwa nad faszyzmem.
Cały naród polski mający dobrze w pamięci okropności ostatniej wojny 
niezliczone ofiary i szkody mający dobrze w pamięci Majdanki Oświęeimy 
łapanki,masowe egzekucji,te wszystkie okropności do jakich jest zdolny 
ludobójczy imperializm,mocno skupia się około ostoi pokoju wokół ZSBR. 
Pięć lat temu złożone zostały do grobu zbrodnicze majaczenia hitlerowc 
o panowanie nad światem,o zakuciu mas pracujących w niewolę"narodu Pan
0 rozgromieniu ostoi wolności niepodległości i postępu-ZSRR.
Zapisana została ostatnia karta największej historycznej epopei zmagań 
8ił postępu z siłami reakcji.
1 dziś kiedy podnoszą głowę spadkobiercy tych,którzy wtedy podpisać mu 
sieli akt bezwarunkowej kapitulącji-siły imperialistycznych ludożerców 
atomowych.Szczególnie ważne jest pamiętać,że akt z 9 maja 1945 r.był 
przedewszystkim aktem historycznego zwycięstwa obozu socjalistycznego 
nad obozem imperializmu-postępu nad reakcją.
Zwycięstwo nad faszyzmem odniosła Armia Radziecka.
Sława Armii radzieckiej,jej wyzwoleńcza rola w Europie,jej decydujący 
wpływ na losy wojny,wpływ,którego nie udało się pokrzyżować ciemnym si 
łom imperializmu angloaraerykańskiego,ujawniły całemu światu, że niezwy 
ciężoną siłą jest Związek Radziecki,że najwyższą jest siła moralna i J 
ność mas pracujących ZSRR.
Bohaterstwo Armii Radzieckiej,jej żołnierzy i oficerów stworzyło warun 
ki w których naród polski mógł walczyć i organizować swo„j państwo na 
nowo do życia.
W Polsce Ludowej,Dzień Zwycięstwa wiąże się nierozerwalnie z hołdem 
wdzięczności dla Armii Radzieckiej,która wyzwoliła nasz kraj i urato
wała kraj przed zagładą,otwór żyła nam drogę go budowania ustroju socj 
listycznego,do uniezależnienia Polski od imperialistycznych wpftywów.
kierowniczka szkoły krawieckiej ob.Rokicka Janina w dłuższym swoim re
feracie zaznajomiła radnych ze stanem szkolnictwa zawodowego na tutej
szym terenie.Ze względu na zmiany jakie obecnie zachodzą w planowaniu 
Ministerstwa Przemysłu jednoroczna szkoła krawiecka zostanie zniesion 
^skazanem byłoby,by ustroń stał się ośrodkiem przemysłu koronkarski eg 
Przemysł artystyczny daje stosunkowo dużo dochodów.Należałoby zatym zs 
łożyć spółdzielnię koronkarską do której należy zaangażować siły fach 
we.Spółdzielnia ta dostarczyłaby szkole surowca oraz sił fachowych w 
dziale koronkarskim.Krawiectwa uczonoby w szkole jako przedmiot ubooz 
Po referacie w y w i , ^  gl, dysku3ja „ kt6re3 zabierali glos Ob. ob.



Zawada Franciszek oraz Lasota Jan.Wszyscy zgodnie podkreślali ko
nieczność założenia szkoły.Postanowiono zwrócić się do odpowiednich 
władz z prośbą o uruchomienie na tutejszym terenie w/w sikoły.
a/Komisja Kontroli Społecznej:
Komisja Kontroli Społecznej wykonała kontrole przewidziane w mie
sięcznym planie pracy w Zarządzie Gminnym,Okręgowym Ośrodku Zdrowie 
oraz w Kuźni Ustroń.Odpisy protokółów przesłano do Powiatowej Eomi- 
sji Kontroli Społecznej.

h/przyjęto doi wiadomości sprawozdania Przewodniczących Komisyj Rol
nej oraz Zdrowia.

Komendant gminnej Straży Pożarnej radny ob,Lasota Jan zreferował pot
rzeby straży pożarnej na tutejszym terenie.Zachodzi przedewszystkim 
konieczność budowy remizy strażackiej na którą by można również uzys
kać odpowiednią kwotę z Powiatu oraz Powszechnego Zakładu Ubezpieczeń 
Wzajemnych.
W dyskusji zabierało głos szereg radnych w wyniku której podjęto nast 
pującą u ' ~ __ _ .
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.43 lit.k/ ustawy z 
dnia 23 mafcca 1933 r.o częściowej zmianie ustroju samorządu teryto
rialnego /Dz.U.R.P.Nr 35 poz.294/postanowiła jednomyślnie podjąć bu
dowę remizy strażackiej na parceli gminnej przy ul.A.Brody od północ
nej strony rynku.
Plany budynku oraz sprawy techniczne budowy zostaną uzgodnione z od- 
powiednlemi władzami.
Przyznano przynależność gminną następującym obywatelom: 
l/Gluzowi Pawłowi urodź.dnia 18.a .1926 r.zam.w Ustroniu Goje 
2/Zieconiowi Rudolfowi ur.dnia 17.4.1928 r.w Ustroniu zam.w Ustroniu 

przy ul.A.Mickiewicza 6
Prośbę ob.Zientek Heleny zam.w Cieszynie załatwiono odmownie.wymienio 
na jest ponad 10 lat zamieszkała w Cieszynie gdzie należy się starać 
o przynależność.
Na pismo Star.Pow.Ref.Rolny w sprawie podziału gospodarstwa rolnego 
Janika Jerzego zam.w Lipowcu 1.d.137,wywiązała się dyskusja w której 
radni podkreślali jednomyślnie,że podział gospodarstwa jest gospodar
czo uzasadniony i celowy i nie jest sprzeczny z interesem spółeczno-
gospodarczya.
rrzewodnicząoy Gminnej ttady narodowej odczytał pismo radnego ob. 
Jastrząba Karola w sprawie zwolnienia z członka Gminnej Rady Narodo
wej.Na wniosek radnego ob.tfawrzeczki Emila w/w zwolniono.
Na pismo ob.Kowalowej Zuzanny zam.w Ustroniu Zawodzie 46 w sprawie 
mieszkaniowej odczytano protokół Komisji mieszkaniowej.Po dyskusji 
postanowiono b^ Komisja lokalowa zbadała ponownie twierdzenie ob.Ko
walowej jakoby ub.Kucharska Janina trzymała w jednym pokoju psa.
Radny ob.Dustor teofil podaje,że wojsko posiada pastwisko w Hermani- 
cach na którym by mogli niezamożni wypasać bydło.Sekretarz gminy wy
jaśnił,że wojsko w dalszym ciągu używa pastwisko do pasenia koni. 
Ob.Gogółka Paweł podnosi,że istniała możność przydziału aparatu roent 
gena,czy gmina poczyniła odpowiednie kroki celem uzyskania aparatu. 
Sekretarz gminy wyjaśnił,że przydział aparatu zależny jest przedew
szystkim od uznania Lekarza Powiatowego Wojewódzkiego Urzędu Zdrowia 
względnie Ministerstwa Zdrowia.
Lekarz Powiatowy przeprowadzał już lustrację Ośrodka Zdrowia jednak 
jak dotąd nie ma nic konkretnego.
Na wniosek radnego ob..Zawrzećzki postanowiono sprzedać gminny saraochó 
który jest obecnie w złym stanie i Aie nadaje się do naprawy a zakupi 
nowy samochód w Motozbycie w Katowicach.

Uchwała
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Postanowiono zwrócić się do Powiatowego Zarządu, Drogowego o bezpłat
ne odstąpienie wybrakowanej kostki która leży wzdłuż drogi Państwowe 
Skoczów-Istebna.
'Podnoszono sprawę wynajęcia besenu kąpielowego Okręgowej Mleczarni w , Skoczowie.Sprawę tą załatwi Zarząd Gminny.
Podnoszono sprawę ogrodnictwa gminnego.Przedewszystkim «&ś,że Narząd 
[•Gminny nie sporządził dotąd umowy dzierżawnej z ogrodnikiem.Sprawa 
ma zostać:przez £ąrząd Gminny w możliwie najkrótszym o zasiej załat
wiona.Uchwalono 6 głosami przy 10 wstrzymujących się wprowadzenie przymu
sowego szczepieni* kur. f- : 1 rNa wniosek Przewodniczącego Gm.R.Nar.ob.Krysty uchwalono zakaz Jazdj 
rowerami na ulicach:Ogród oweJ ,ZośpfelneJ oraz po wałach rzeki Wisły 
gdzie należy umieścić tablice ostrzegawcze.
Podnoszono sprawę regulacji potoku Bładnicy w Hermanicach.W tej spre 
wie postanowiono zwrócić się do kompetentnych czynników z prośbą o 
podjęcie prac nad uregulowaniem tego potoku.Koryto potoku jest równe 
z terenem i kopanie rowów melioracyjnych nie daje pożądanych rezulta 
tów.
Ponieważ nikt Już więcej głosu nie zabierał,Przewodnieżący dziękując 
obecnym za przybyoie o godz.20 posiedzenie zakończył*

Protokólant:

/Szczepański Józef /

Przewodniczący: 

/K/ysta Franciszek /
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P r o t o k ó ł  Nr XLIV.

spisany dnia 8.IX,1948 r. odbytego posiedzenia Gminnej 
Rady Narodowej w Ustroniu.

Przewodniczący: ob. Krysta Franciszek
Członkowie:
l/Ob. Dobkiewicz- Tade\isz
2/ " Durczak Józef
3/ • Gogółka Paweł
4/ " Golisz Ferdynand
5/ "inż. Jarocki- Jan
6/ " Jastrząb. Karol
7/ " mgr Koświder• Władysław
8/ " Kędzierski- Wincenty
9/ " lipowezan Ludwik

10/ " Michalski Stanisław
11/ " Nowak Paweł

Nieobecni -usprawiedliwieni: 
l/ob.Pociecha Rudolf 
2/inż.Szczepan Jan 
3/ Turoń Rudolf

12/0b, Nowak Jan
13/ " Pociecha- Rudolf
14/ " Sadlik Rudolf
15/ "inż Szczepan - Jan
1 %  " Sztwiertnia -Jan
17/ " Turoń- Rudolf
18/ " Tomaszkowa Julia
19/ " Zawada Jan
20/ " Widyna Jan

Nieobecni nieusprawiedliwieni: 
1/ Kędzierski Wincenty 
2/ Michalski Stanisław 
3/ Sadlik Rudolf

Porządek obrad:
1/ Zagajenie
2/ Odczytanie protokółu z poprzedniego posiedzenia 
3/ Podjęcie uchwały o zaliczeniu do kategorii dróg 

gminnych drogi równoległej do dworca kolejowego 
4/Podjęcie uchwały o zorganizowaniu biblioteki gmin 
5/Zbycie parcel pod budowę w Gromadzie Lipowiec 
6/Sprawa budowy pomnika
^/Sprawa gimnazjum krawiecko-bielizniarskiego 
8/Sprawa budowy ustępów publicznych 
9/Załatwienie spraw bieżących 

10/Różne
C godz.l7-stej PrzewodniczącyjwitajcjC obecnych stwierdza,że okóln 
kiem z dnia 4.IX.1948 r.zaproszono wszystkich członków.Zebrała si> 
dostateczna liczba osób do powzięcia ważnych uchwał-odczytał porz 
dek obrad w'szczególniony na okólniku do którego dołączono jeszcz< 
punkty 8,7,8, niniejszego porządku obrad.
Odczytany protokół przez sekretarza gminy po dyskusji przyjęto do 
zatwierdzającej wiadomości.
U ę hw a ła _N r _ 4 2
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.l-pkt.3 ustawy z 
dnia 16.VI.1946 r. o zmianie ustawy z dnia 10.XII. 1920 r.o budowi< 
i utrzymaniu dróg publicznych w Rzeczypospolitej Folskiej/Dz.U.R. 
Kr 34 poz.225 eX 1948 r./postanowiła jednoreyśnie nawniosek Zarząd' 
Gminnego uznać drogę równoległą do stacji kolejowej w Ustroniu za 
drogę gminną z uwagi na mającą znaczenie ekonomiezno-komunikacyjn 
dla gminy.
Uchwała ta została powzięta ze względów czysto formalnych,poniewa 
droi?a ta została zaliczona już w roku 1234 do kategorii dróg gmin
nych i figuruje w planie rozbudowy gminy,zatwierdzonym przez b. U- 
rząd Wojewódzki Śląski w Katowicach.Jednak Zarząd Gminy nie jest i 
stanie przedłożyć odnośnej uchwały Wydziału Gmin ego z roku 1934 
której domaga się Ministerstwo Komunikacji w Warszawie,ponieważ 
okupant zniszczył wszelkie akta dotyczące gospodarki gminnej.

U



Ad p. 4. Uchwała Nr 43 * 5
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie astgip ust*l dekretu z 
dnia 17.4.1946 r. o bibliotekach i opiece nad zbiorami biblioteczn, 
mi /Dz.TJ.R.P.Kr 26 poz.l63/postanowiła jednomyślnie na wniosek Za
rządu gminnego zorganizować bibliotekę gminną w roku 1949.
Na założenie biblioteki gminnej ofiarowali obyw.LSgr Kośmider zł 5CH 
oraz lnż.Jarocki Jan 300,-zł. cOb.-Sztwiertniay *
Ifezes Związku Samopomocy Chłopskiej^-^wiadczył,że Zw.Sam.Chłopski/ 
chętnie odda swoją bibliotekę fachową . j

VAv nego/Dz.U.R.P.Nr 35 poz 294/postanowiła jednomyślnie zbyć parcele 
gminne pod budowę w Gromadzie Lipowiec obywatelom:
i/Bałcarkowi Stanisławowi zamieszkałemu w Lipowcu l.d.44 część par
celi gminnej Kr 1118 o obszarze 300 m.
2/ŁIaryankowi ludwikowi zamieszkałemu w Lipowcu l.d.139 część parce} 
gminnej Nr 1118 o obszarze 320 m.
3/Chrapkowi Józefowi zamieszkałemu w Lipowcu l.d.107 część parceli 

' Kr 253/1 o obszarze 300 m.
W„związku z artykułem1 w Trybunie Robotniczej w którym autor wskutek 
nieznajomości rzeczy podnosi 3prawę -budowy Pomnika jako sprawę drug- 
rzędną na tutejszym terenie i uwaźa^że urK3kBsleRiex zakupienie i u 
ruchomienie biblioteki gminnej jest ważniejszą spraw:*, wxtHfcB£sxymx±« 
rgj5±Jt postanowiono xwxxs±icxx±xxżBxjiKd?ikB#tx przesłać odpowiedni art 
kuł z wyjaśnieniem do redakcji Trybuny.

Gimnazjum krawiecko-bielizniarskiego obyw.Erychlec do sprawy otwarć 
roku szkolnego.Przełożony rminy ob.Zawada Franciszek wyjaśnił,że w 
Kuratorium szkolnym w Katowicach naczelnik ob.Suchoń oświadczył,że 
sprawa gimnazjum w Ustroniu jest nieaktualna a to z powodu:l/zgłosi! 
się za mało kandydatów a tem samym je3t duży nakład 2/w gimnazjum 
nie ma odpowiednich sił a tero 3amem jest ni3ki poziom nauki 3/ nie i 
odpowiedniego pomiemuczenia.A’ toku dyskusji okazało się,że wszystkie 
zarzuty nie mają racji bytu a raczej winę należy przypisać nieod
powiedniemu Kierownictwu gimnazjiam^a przedewszystkim złej woli Dyre] 
torki obyw.Brychlec.Postanowiono zwrócić się do Kuratorium szkolne, 
w Katowicach z prośbą o wysłanie inspektora celem zbadania xxa3ig^s«j 
i uporządkowania wszystkich spraw w miejscu,ponieważ jak si-* okazuj* 
ts gmina posiada nadający się na cele szkolne objekt jak również kai 
dydatów do szkoły zgłosiła się odpowiednia ilość.

marca-1933 r.o częściowej zmianie ustroju samorządu terytorialnego 
/Dz.U.R.F.Nr 35 -poz.294/postanowiła jednomyślnie podjąć budowę ustę
pów publicznych.

Ad £ 9. a/ Postanowiono zwrócić się do Wydziału Powiatowego z próśb--* o dopomo- 
żenie zradiofonizowania Szkoły Nr 4 w Ustroniu-Dobce. 

b/ Uchwała Nr 45 . • .
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.15 i 8 rozp.Lin. 
Adtr-in.Public nej z dnia 24.11.1945 r./Dz.U,R.P.hr 54 poz.3G4/pos‘a- 
nowiła jednomyślnie na wniosek Zarządu Gminnego przyznać dodatkowe 
wynagrodzenie za pełnienie czynności w Urzędzie Stanu Cywilnego w 
wysokości 1000.-zł miesiączniećraz pełniącemu funkcje Urzędnika Sta
nu Cywilren-o za każdorazowy czynność po za godzinami urzędowymi w w 
sokości 300.-zł i wypłacić ‘należność z miesięcznym wynagrodzeniem 
od I-go stycznia 1948 r. - .

c/ Prośbę ob.Kopia Ieopolda o wymian^ gruntu oddano Komisji xlanowania 
do opracowania.

d/ Prośbę F-my *uznia Ustroń o przychylne zaopiniowanie prośby o prz’ 
nanie Motelu Kuracyjnego po opróżnieniu go przez Vojsko Ochrony i

-■ Uchwała Nr 44 ""— r“ - ■.—  - . .
Gminna Rada Narodowa dz:ałając na podstawie art.43 ustawy z dnia 2 
marca 1933 r. -o częściowej zmianie ustroju samorządowego terytoria!

j g
E

Obywatel Bobkiewicz podniósł nieodpowiednie podejście Dyrektorki

,£d_p_8_ Gminna Rada iNarodowa działając na podstawie art.,43 ustawy z dnia 23



graniczą-na cele Gimnazjum Przemysłowego jako bursa -załatajlono/,^ 
odmownie.W dyskusji podnoszono,że hotel kuracyjny jako całoŚc^kąpJ 
li borowinowych ze względu na charakter miejscowości może byś użyt 
wany jedynie jako hotel. n
Opinie:
Przychylne opinie postanowiono wydać:l/Obyw. Glajcowej Irenie zam. 
w Ustroniu ul.Daszyńskiego 16.
Prośbę obyw.Labzika Jana o przyjęcie do Gromady Lipowiec-załatwior 
przychylnie. , * *Na pismo Starostwa Powiatowego Ref.Rolny w Cieszynie z dnia 8.VII. 

' 1948 r.w sprawie wydania opinii o wnioskodawcy Górniaku Pawle któi 
ubiega się o dzierżawę realności po ks i$atloehu w Lipowcu-postano- 

\ wiono udzielić poarcia obyw.Górniakowi Pawłowi. v
Na wniosek ob.Zawady Jana postanowiono wszystkim ubiegającym się C 
bywatelom o zwrot majątków w Sadzie Okręgowym w Cieszynie"&e wzgl

W różnych podnoszono konieczność powołania Komitetu budowy szkoły 
powszechnej.Dyskutowani również nad ograniczeniem sprzedarzy napo 
jów alkoholowych ' w dnie wypłat zarządzonym przez Starostwo Powiat 
we,które to zarządzenie ogranicza tylko częściowo pijaństwo po- 

niważ-w*^Spółdzielniach może sobie bez ograniczenia kupić dowolną 
ilość a tem samym utrudniona jest kontrola•mis}SKax
Po omówieniu kilka drobnych spraw o godz.20,45 posiedzenie zakoń
czono. '

*
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P R O T O K O Ł  Kr XLVII.

spisany dnia 21.grudnia 1948 r.odbytego posiedzenia 
Gminnej Rady Narodowej w Ustroniu.

Przewodniczący:Krysta Franciszek
Członkowie: 
l/Ob.Bobkiewicz Tadeusz 8/0b. Nowak Paweł2/" Gogółka Paweł 9/" Sadlik Rudolf3/" Golisz Ferdynand 10/" Sztwiertnia Jan4/” Jastrząb Karol 11/- Turoń Rudolf
5/" lipowczan Ludwik.

Stanisław
12/- Tomaszkowa Julia

6/" Michalski 13/" Zawada Jan
7/" Nowak Jan 14/" Widyna Jan

Nieobecni usprawiedliwieni:
l/ob.Zawada Jan
2/w Michalski Stanisław

Porządek obrad: 
l/Zagajenie
2/odczytanie protokółu z poprzedniego posiedzenia 
3/podjęcie uchwały o przyłączeniu Gromady Hermanice 
4/ustalenie uposażeń 
5/załatwienie spraw bieżących 
6/Wolne wnioski

Przewodniczący witając obecnych stwierdza,że okólnikiem z dnia 20. 
XII.1948 r.zaproszono wszystkich członków.Zebrała się dostateczna 
liczba do powzięcia ważnych uchwał-odczytał porządek obrad który pr 
Jęto bez zmian.
Odczytany protokół przez sekretarza gminy przyjęto bez zmian do zat 
wierdzającej wiadomości.
W dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania prac odnośnie powziętych 
uchwał Gminnej Rady Narodowej,podnoszono brak dentysty.Ponieważ,na 
wszelkie zabiegi Jakie poczyniono ze strony Zarządu Gminnego u komp 
tentnych czynników o uruchomienie Zakładu dentystycznego nie otrzym 
no dotąd odpowiedzi-postanowiono w tej sprawie zwrócić się do Trybu 
Robotniczej.
Uchwała Nr 48/48s ra as sc s =: s sx ■sz == d: ac sr ś »

i Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.43 l.u/ ustawy z dn 
\ 23.marca 1933 r.o częściowej zmianie ustroju samorządu terytorialne 
/Dz.U.R.P.Nr 35.poz.294/ postanowiła jednogłośnie na wniosek Zarząu 
Gminnego oraz uchwały Zebrania Gromadzkiego z dnia 5.XII.1948 r.wys 
pić do Ministerstwa Administracji Publicznej w Warszawie z wnioskiei 
o zniesienie Gromady Hermanice i przyłączenie jej do Gromady Ustroń 

. ze względu na interes ludności oraz nieprzemijającą potrzebę gospo
darczą ludności obu Gromad, i '
Uchwała_Nr_49/48 '
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie okólnika Min.Admin.Publ. 
z dnia 15.XI.1948 r.Nr 89 w sprawie wprowadzenia zmian uposażeniowy* 
w samorządzie terytorialnym,postanowiono napmiosek Prezydium Gminne, 
Rady Narodowej przyznać dodatki służbowe następującym pracownikom: 
l/Przełożonymukminy według litery a.
2/Sekretarzowi " " b.
3/Ref.podatkowemu " " c.
4/Ref.Działu Ii-go " " d.

•i - -i \
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uZ okazji połączenia się obu Partii oraz ze wzglądu na wydatną 

pracę pracowników gminnych,postanowiono przyznać oracownikom fi zycznym i umysłowym jednorazową premię w wysokości miesięcznego 
wynagrodzeniu#Zastępcowi Przełożonego gminy ob.Doleżałkowi Franciszkowi 10,OC

Ad-P»_5« l/Na prośbę ob.Pilchowej Anny zam. w Ustroniu-Ogrodowa 36 o przyz 
nanie stypendium dla jej syna-postanowiono upoważnić Prezydium 
Gm.R.Nar.do przyznania w ramach budżetu stypendium zasługującym 
uczniom*2/Na pismo Żl4P*w Ustroniu z dnia 11,111*1948 r.w sprawie delegowc
nowych członków do Gm.R.fiar.ze względu na redakcję tego pisma p 
stanowiono nie przyjąć go do wiadomości oraz odpowiednio pouczj 
sekretarza Związku na obowiązujące przepisy o redagowaniu pism 
Urzędów i Władz publicznych,

3/0dczytane pismo Pow.Związku Gminnych Spółdzielń "Zagroda" z dni 
18.III.1948 r.l*dz*2668 p sprawie wiosennych siewów,przyjęto dc 
wiadomości*4/Na pismo Ewang.Urzędu Parafialnego w Ustroniu w sprawie czynszu 
za budynki szkolne Szkół Nr 2,3 wywiązała się dyskusja w której 
ob.Zawada Franciszek oświadczył,że Zarząd Gminny poczynił znacz 
ne wkłady na remonty tych budynków od roku 1945.Informując się 
tej sprawie również u Kuratora ob.Eerka który oświadczył,że Gml 

r na winna jedynie naprawiać budynki szkolne i nie potrzebuje płc
cić czynszu za nie.

_Ad_p._6. Kierownik szkoły ob.Boblniewicz podaje,że ob.Cieślarowa Helena
znajduje się we więzieniu a dzieci jej są bez opieki i nie uczę 
szczają normalnie do szkoły.Przełożony gminy oświadczył,że tą 
sprawą interesuje się Gminny Komitet Opieki Społecznej.
Po omówieniu jeszcze kilku-spraw ze względu na wyczerpanie por* I 
ku obrad Przewodniczący ob.Krysta Franciszek dziękując obecnym 
przybycie oraz życząc wszystkim wesołych śriąt o godz.19,10 za-j 
kończył posiedzenie.

ProtokSant:

/Szczepański Józef /
r-

m m  m

Przew.Gm.R.Nar. 

/Krysta Franciszek /
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P R O T O K O Ł  Nr XLVIII, '-ć S.

spisany dnia 28 stycznia 1949 r,odbytego posiedzenia 
Gminnej Rady Narodowej w Ustroniu.

PrzewodniczącyiLipowczan Ludwik
Członkowie: 
l/Ob.Bobkiewicz 
2/ H Gogółka ,
3/ M Golisz 
4/ M Jastrząb 
5/ "■ Jaszowski 
6/ M Michalski 
7/ " Nowak 
8/ " Nowak 
9/ " Sadlik •
Lo/ " Sztwiertnia

&

Tadeusz ll/Ob,Turoń RudolfPaweł 12/" Tomas zkowa JuliaFerdynand 13/H Zawada Jan
Karol 14/" Widyna Jan
Jan 15/" Kochański Józef
Stanisław 16/" Bukowezan Jan
Paweł 17/" Chrapek Andrzej
Jan 18/" Want ul okv Jerzy
Rudolf
Jan 19/"

20/"
Gomola Michał

■ /*

Nieobecni usprawiedliwieni: 
l/Bukowczan Jan 
2/Gomola Michał

Nieobecni nieusprawiedliwier
/

Ad/tł.3.
t < ■

'

Ad_g.4.

Porządek obrad: l/zagajenie
2/odczytanie protokółu z poprzedniego posiedzenia 
3/ślubowanie nowoprzyjętych członków Gm.R.Nar.
4/podjęcie uchwały o przyznanie gminie uprawnień targowych oraz uchwalenie regulaminu targowego 
5/uchwalenie etatów stanowisk służbowych Urzędu Gminneg< 

oraz Ośrodka Zdrowia 
6/Wybór Komisyj 
7/załatwienie spraw bieżących 
8/wolne wnioski i życzenia

0 godz.16,30 Przewodniczący witając obecnych stwierdza,że okólnikiem 
z dnia 26.stycznia 1949 r.zaproszono wszystkich członków.Zebrała się dostateczna liczba do powzięcia ważnych uchwał-odczytał porządek obr* 
który przyjęto bez zmian.
Odczytany protokół przez sekretarza gminy przyjęto do zatwierdzające; wiadomości.
W myśl art.9 ustawy z dnia 11 września 1944 r.o organizacji i zakre
sie działania rad narodowych /Dz.U.R.P.Nr 5 poz 22/nowowprowadzeni 
członkowie Gm.R.Nar.ob.Kochański Józef,Jaszowski Jan,Chrapek Andrzej 
oraz Wantulok Jerzyzłożyli ślubowanie przed Przęw.Gm.R.Nar.
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.43 lit.w/uatawy z dn: 
23 marca 1933 r.o częściowej zmianie ustroju samorządu terytorialneg /Dz.U.R.P.Nr 35»poz.294/postanovviła jednomyślnie na wniosek Prezydiu) 
Gm.R.Nar.wystąpić do Starostwa Powiatowego Ref.Przem.-Handlowy w Cie szynie z wnioskiem o przyznanie uprawnienia natargi małe które odbyw 
ją się w gminie w poniedziałki i piątki każdego tygodnia w miejscu p 
łożonym z północnej strony budynku Urzędu Gminnego między ulicami Da 
szyńskiego A.Brody i 9-go listopada.
Uchwałę tę powzięto ze względów czysto formalnych nafeleoenie Starost^ 
Powiatowego Referat Przemysłowo-Handlowy z dnia 7.XII.1948 r.Nr PH.l 3/48,ponieważ Gmina Ustroń nabyła uprawnienia natargi małe w roku 18 
Nie może jednak tego tego udowodnić,ponieważ wszelkie dokumenty w sp 
wach gospodarczych gminy zostały przez okupanta zniszczone lub wywie 
zionę.
Uchwala się regulamin targowy jako załącznik Nv 1 do niniejszego pro 
tokółu.
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Ustala się etaty stanowisk służbowych Urzędu Gminnego według załączo
nego zestawienia .Załącznik Kr 2, *Ustala się etaty stanowisk służbowych dla Okręgowego Ośrodka Zdrowia 
według załączonego zestawienia.Załącznik Kr 3*
Wybrano następujące komisje:1/ Komisja finansowo-budżetowa:Jastrząb Karol-przewodnicząoy Bobkie-

S anowania wicz Tadeusz-Za-ca Kochański,Sanęoki.
»i‘I^ Ł ^ t ó « m ^ :̂ og-tod^J-Pr2gwo|^oz|o?hS2tg|ertril

3/ Komisja Kontroli Społeczne j :GoliszyPrzewodnicząoy-Krysta FranoiszeBobkiewicz,Sanecki,Molin
4/ Komisja LokalowaPrzewodniczący:Widyna,Z-ca Biernat,Szarzeć,BaduraBojda.
5/ Komisja Sąjiit arna: Lekarz,Kontroler sanitarny,mgr Kośmider Wł.SadliRudolf,Kowak Jan - .
6/ Komisja przeciw-pożarowa:Komendant Str.Poż.-Cholewa,Lipowczan L.‘ Przewodniczący,Durczak Albrecht.

Lipowiec-Wantulok Jerzy,Chrapek Andrzej, Heler Franciszek
7/ Komisja Oświatowa:Przewodniczący:Jastrząb Karol,Kochański Józef Z-

Sliż Teodor,Kryśta,Tomaszkowa
8/ Komisja Funduszu Gospodarki Budowlanej:Doleżałek,Widyna,MoIin,Bojd

Pokorny
9/ Komisja Opieki Społecznej-w dotychczasowym składzie.

Ad p 7.a/Na pismo Prez.ll/b/49 z dnia 12.1.1949 r.w sprawie bibliotek gminnych ==== postanowiono utworzyć następujące punkty biblioteczne:w Polanie-Filip cowa Anna,w Dobce-Żarłok Franciszek,w lipowcu-Szlauer Jan,w Hermanica 
Podżorski Jan.Ustalono za wypożyczanie książki za lo dni 5*-zł miesię 
cznie 2o.-zł '

b/ka pismo Prez.ll/b/49 w sprawie zwalczania analfabetyzmu Kierownik S 
ły ob.Bobkiewicz podaje że,obecnie uczęszcza 19 analfabetów na kursy 
dokształcające.Tartaku Państwowym w Ustroniu zostanie uruchomiony : 
dniem 1.2.b.r.kur3 dla analfabetów.gXXIffX¥IgXI2X«n{tfh.W kursie weźmie 
udział 12 osób.

c/Odczytane pismo Prez.12/49 z dnia 24.1.1949 r, w sprawie Dwuletniej Szkoły Rzemiosł-przyjęto do wiadomości.
Ad_p1S_1 Ob.Zawada Fan podaje,że odstępuje gospodarstwo rolne dla celów Spół

dzielni produkcyjnej.Wskazanym byłoby,by spółdzielnia pastwiskowa prz; 
stąpiła do tej spółdzielni.W tej sprawie zasięgnie informacji Gminny- 
Związek Samopomocy Chłopskiej u swoich Powiatowych Władz.
k f t x « S E ^ i s f 3 i i U i p c i i k ) i x i x a i K y z k x x } i r a w x f i x g Ł j i x .Poruszono również sprawę wynajęcia basenu kąpielowego dla Związków Za
wodowych, ora z sprawę pomieszczeń dla związków i organizacji.
Ob.Jastrząb podaje,że przedłużony został termin do ubiegania się o emt 
ryturę dla Uczestników Walki Zbrojnej do dnia 31.KII.1949 r.Podania n< 
leży kierować do roiatewej Komisji Kwalifikacyjnej prz Pow.R.Kar.w Ci( 
szynie.
Po omówieniu kilku drobnych spraw o godz.18,45 posiedzenie zakończono.

i '  -

Przew.Gm.R.Rar.



spisany dnia 4- września 194-7r. z odbytego posiedzenia 
minnej Rady Narodowej w Ustroniu.

Obecni:
Przewodniczący : Obyw. Krysta Franciszek Członkowie:
1/ Obyw. Bobkiewicz Tadeusz 9/ Obyw. mgr.

10/  "

11/12/ " ' inż.
13/
W
15/
16/
17/Przewodniczący Powiatowej Rady Narodowej Obyw. rakterze gościa i doradcy.

2/ l ft inż.Jarocki Jan
3/ tl J astrząb KarolV tt Kędzierski Wincenty
5/ tl mgr.Kośmider Władysław6/ tt Golisz P erdynand
7/ 99 Michalski Stanisław8/ tt Nowak Jan

Pociecha Rudolf 
Nowak Jan
Sadlik Rudolf 
Szczepan Jan 
Sztwiertnia Jan 
Turoń Rodolf
Zawada Jan 
Widyna Jan 
Lipowczan Ludwik 
Jurecki Karol w cha-

Nieobecni usprawiedliwieni:
1/ Obyw. inż. Jarocki Jan
2/ ” Kędzierski Wincenty
Nieobecni nieusprawiedliwieni:
1/ Obyw. Michalski Stanisław
2/ " Sadlik Rudolf

Protokólant: Obyw. Szczepański Józef sekretarz Gminy
Porządek obrad;

1. Zagajenie
2. Odczytanie protokółu z poprzedniego zebrania
3 . Wybór Komisji finansowo-budżetowej
4-. Podjęcie uchwały o budowę pomnika ku czci ofiar teroru 

hitlerowskiego w parku gminnym
5. Sprawozdanie przewodniczących gminnych komisji
6 . Załatwienie spraw bieżących
7. Różne

Ad. punkt 1 Przewodniczący otwiera posiedzenie o godz. 16.3o wita- 
jąc członków Gminnej Rady NA. odowej oraz Prezesa Pow. R.N. Obyw. 
Jureckiego Karola, odczytuje porządek obrad, który przyjęto bez 
zmian. Następnie udziela głosu sekretarzowi gminy celem odczytania 
protokółu z poprzedniego posiedzenia.
Ad. punkt 2 Odczytany protokół zostaje przyjęty do zatwierdzającej 
wiadomości.
Ad. punrya 3 Po krótkiej dyskusji do komisji finansowo-budżetowej 
zostali wybrani Obywatele: Bobkiewicz Tadeusz, inż. Szczepan Jan, 
mgr. PociechaRud£>lf, hipowczan Ludwik, Jastrząb Karol.

? ,h , | Ad. punkt 4 uminna^ &ada Narodowa działając na podstawie art. 4-3
'ustawy z dnia 23 marca 1933r. o częściowej zmianie ustroju samorzą
du terytorialnego /Dz.U.R.P.Nr. 35» poz.294-/ uchwaliła jednogłośnie 
wznieśó pomnik ku czci ofiar teroru hitlerowskiego w parku gminnym 
koło Urzędu Gminnego i upoważnia komitet wybrany na posiedzeniu 
Gminnej Rady Narodowej dnia 6 września 194-6r./prot.Nr. 13 p.2.1.f./ 
do wykonania. [ •
Ad.punkt 3 Przewodniczący Gminnej Rady ITarodowej wzywa przewodni
czących gmn. komisji, by ci do 15 września b.r.złożyli mu pisemne 
sprawozdania o przebiegu dotychczasowej działalności tychże. Prezes
Obyw.Jurecki &arol poleca, by wybrano sprawozdawcę, któryby przesyłał
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sprawozdania z posiedzeń Gminnych Rad Narodowych, co przyczyni się 
niewątpliwie do spopularyzowania prac i uchwał Gmn.R.N..
"astępnie podał jeszcze wniosek by dla członków Gmn.R.N. i członkom 
Zarządu gminnego uchwalono diety za posiedzenia. - _
Po ożywionej dyskusji w której zabierało szereg członków, postanowiono 
że komisja finansowo-budżetowa uwzględni wysokość diet przy układaniu 
budżetu.
Członek Gmn.R.N. Obyw. Golisz Ferdynand opowiada, że jadąc pociągiem 
z Cieszyna do Ustronia słyszał jak studenci opowiadali sobie o basenit 
kąpielowym w Ustroniu. Jeden z nich, którego nazwisko Obyw. Goliszowi 
jest dobrze znane wyraził się, że Burmistrz Zawada powinien już dawno 
wisieói Postanowiono wezwaćv$arówno studenta jak i jego rodziców celec 
przesłuchania ich, co spowodowało studenta do takiego oświadczenia.
Ad. punkt 6 Uchwała Nr. 31

Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art. 4o p.
3 dekr. z dnia 4 czerwca 1947r. /Dz.U.R.P.Nr. 4o, poz.198/ uchwaliła 
jednogłośnie obniżyć członkom Zw. Zawodowego Pracowników Samorządu 
Terytorialnego i Użyteczności Publicznej w Ustroniu 75% zniżki podatki 
od lokali na rok 1947*

a/ Pismo Organizacji Młodzieży Towarzystwa Uniwersytetu Robo
tniczego w Ustroniu w sprawie delegowania swojego przedstawiciela do 
Gminnej Rady Narodowej załatwiono przychylnie.

b/ Przychylnie opinie wydano dla Obyw.Obyw.* Samiec Andrzej, 
Kurzok Paweł, Mentel Jakub, Jamróz Alfons, Kozieł Alojzy.

c/ Prośbę Obyw. Szafarza Józefa rzeżnika, zamieszkałego w Hei 
manicach w sprawie udzielenia mu przychylnej opinii - odłożono do nas
tępnego posiedzenia.
Ad. punkt 7 Przełożony Gminnej Rady Narodowej zawiadamia obecnych, że 
w niedzielę dęia 21 września b.r. zbiórkę uliczną na odbudowę rtarszawy 
przeprowadzają członkowie Gminnej Rady Narodowej. W dyskusji jaka 
wywiązała się w sprawie odbudowy Warszawy zabrali głos Obyw. Prezes 
Jurecki Karol, mgr. Pociecha Rudolf, kier. szk. Obyw. Bobkiewicz Jadeu 
Prezes Samopomocy Chłopskiej Obyw. Sztwiertnia Jan.
Postanowiono przypomnieć wszystkim opieszałym płatnikom, by ci uiścili 
należności w jak najkrótszym czasie.
korespondencja jaka wychodzi z referatu mieszkaniowego przy Urzędzie 
Gminnym pozostawia dużo do życzenia. Zawiadomienia jak i przydziały 
mieszkaniowe zredagowane są bez podstawy prawnej a redakcja pisma 
pozostawia dużo do życzenia. Przełożony gminy wyjaśnił,że sprawa miesz 
kani owa na tut terenie jest bardzo ciężka i nie ulegnie prędko popra
wie i z tego powodu często wynikają nieporozumienia i narzekanie stron

micznej jest krzywdzące dla tutejszych rolników. Przew. Pow.Rady Naro
dowej Obyw. Jurecki zaleca, by pastwiska górskie które zarośnięte są 
krzakami, zaliczyć jako lasy.
Po krótkiej dyskusji Przew. Gminnej Rady Narodowej podziękował obecnyn 
za przybycie i obecnymu Przewodniczącymu Powiatowej Rady Narodowej za 
przybycie i udzielenie cennych rad i praktycznych wskazówek przy posie 
dzeniu obrad.
0 godz. 18.2o posiedzenie zakończono.

a/ Członek Gminnej Rady Narodowej Obyw. Turoń podniósł, że

b/ Obyw. Lipowczan podnosi sprawę podatku gruntowego. Częś
ciowe zaszeregowanie gminy Ustronia do 2-giej i 3-ciej strefy ekono-

Przew. Narodowej:
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P R O T O K O L  Nr XXXII.

Spisany dnia 28 maja 1948 r. odbytego posiedzenia Gminnej
Rady Narodowej w Ustroniu. '>

. SC - » - ' ̂ '
Przewodniczący: Krysta Franciszek ■ -

; . ■•■-•T V>V .. ' - . - -ii /Członkowie: * —--IV. . '
l/Obyw. Bobkiewicz Tadeusz ll"obyw. Nowak Jan /•2/ n Durczak Józef 12/ " Jastrząb Karol "
3/ " Gogółka Paweł 13/ " Pociecha 'Rudolf
4/ " • Golisz Ferdynand 14/ n Sadlik Rudolf
5/ " inź. Jarocki Jan 15/ H inż. Szczepan Jan
6/ " mgr ^Kośmider Władysław 16/ " Sztwiertnia Jah
7/ " Kędzierski Wincenty 17/ " Turon Rudolf , *
8/ " Lipowczan Ludwik 18/ " Zawada v Jan
9/ " Michalski Stanisław 19/ " Widyna Jan

lo/ " Nowak Paweł ^  , T 1 /
Nieobecni usprawiedliwieni:
l/mgr Kośmider Władysław 
2/inż.Szczepan Jan 
3/ Golisz Ferdynand
4/ Zawada Jan

Nieobecni nieusprawiedllwieni^ 
l/obyw. Kędzierski Wlncpnty

Porządek obrad:
l/Zagajehie
2/odczytanie protokółu z poprzedniego posiedzenia 
3/uchwalenie opłat za poświadczenia i czynności admin 
4/uchwalenie planu robót szarwarkowych 
5/Różne

0 godz.l6,3o Przewodniczący witając obecnych stwierdza,że okól
nikiem z dnia 24.5.1948 r.zaproszono wszystkich członków.Zebrała 
się dostateczna liczba do powzięcia ważnych uchwał-odczytał po
rządek obrad który przyjęto bez zmian.
Odczytany protokół przez skkretarza gminy po udzieleniu wyjaś
nień przez niektórych członków Gm.R.Nar. przyjęto do zatwierdza
jącej wiadomości.
Uchwała_Nr_37.
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.lo dekr.z dnia 
2o marca 1946 r.o finansach komunalnych /Dz.U.R.P.Nr 4o poz.199 
ex 1947 r./uchwaliła jedomyślnie nawniosek Wydziału Powiatowego 
w Cieszynie następujące opłaty za poświadczenia i czynności admi
nistracyjne:
Świadectwa pochodzenia zwierząt:
krowy  ............ ..............................  3oo.— zł
jałówki............................................  " o.-zł
świnie do 6 miesięcy . ...^...... ..................  8o.-zł
świnie ponad 6 miesięcy ..................... . 12o.-zł
prosięta,cielęta,kozy i owce .....................  5o.-zł
Opłaty administracyjne:
karty rowerowe /łącznie z tabliczka/ .... ......... 17o.-zł
zezwolenia na budowę/Kom.budowlane/...............looo.-zł
wymeldowanie i zameldowanie ......................  2o.-tł
dowody osobiste ................................... loo.-zł
świadectwo moralności/opinia Gm.R.Nar./ .........  loo.-zł
świadectwo przynależności .......    loo.-zł
zezwolenie na ubój ................................ loo.-zł
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Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.28 ustawy z dni.I 
11 września 1944 r. o organizacji i zakresie działania rad naro-l 
dowych /Dz.U.R.P.Nr 5,poz.22/postanowiła jednomyślnie przy porno 
świadczeń w naturze wybudować w bieżącym roku stadion sportowy 
ponieważ na dotychczasowym placu sportowym przewidziana jest bu
dowa szkoły powszechnej w przyszłym roku.
Uchwała Nr 39 —
Gminna Rada Narodowa działając na podstawie art.43 ustawy z dni 
23 marca 1933 r. o częściowej zmianie ustroju samorządu teryto
rialnego /Dz.U.R.P.Nr 35 poz.294/oraz na podstawie uchwały Zebr 
nia Gromadzkiego Gromady Lipowiec z dnia 11,stycznia 1948 r. 
postanowiła jednomyślnie wydzierżawić obyw.obyw.

l/Balcarkowi Stanisławowi zamieszkałemu w Lipowcu l.d.44 
część parceli gminnej Nr 1118 o obszarze 36o m na lat 5o 
za roczną“Upłatą 2oo,-zł •

2/Maryankowi Ludwikowi zamieszkałemu w Lipowcu l.d.139 czę 
parceli gminnej Nr 1118 o obszarze 32o m na lat 5o za roc 
ną opłatą 2oo.-zł . • ■

3/Chrapkowi Józefowi zamieszkałemu w Lipowcu l.d.lo7 część 
parceli gminnej Nr 255/1 o obszarze 3oo m za roczną opłat 
2oo,-zł .

a/Na wniosek Przełożonego gminy wybrano Komisję Gospodarczą w 
następującym składzie:obyw. inż.Jarocki Jan,Sztwiertnia Jan, 
Turon Rudolf,Nowak Paweł,Krysta Franciszek, 

b /Ha czas nieobecności obyw.Pociechy Rudolfa członka Frez.Gm.R 
Nar. oraz Przewodniczącego Komisji Oświatowej wybrano obyw, 
Jastrząba Karola^ jako członka Prez.Gm.R.Nar.oraz Przewodni
czącego Gm.Kom,Oświatowej•

c/opinie przychylne wydano ob., w-robyw.Kowalowe j Zuzannie ,Cholewo-| 
wi Karolowi,Gaszowi Wilhelmowi,Hladky Herminie.Inne opinie 
rozpatrzy i zredaguje Prezydium Gm.R.Nar, 

d/Prośbę obyw.Kukle Jana zamieszkałego w Hermanicach l,d,89 o 
przyznanie mu przynależności gminnej-załatwiono przychylnie. 

e/Prośbę Ochotniczej Straży Pożarnej o przydzielenie miejsca po( 
budowę strażnicy w Ustroniu-Polanie -postanowiono przekazać K(| 
misji budowlanej do rozpatrzenia i zaopiniowania, 

f/lnż.Jarocki podnosi sprawę,że w Parku Kościuszki osiewa się 
piasek zostawiając nie zasute doły co oczywiście jako w parku 
robi bardzo złe wrażenie.Podnosi on również,że w Szkole Nr 2 
zdarzają się kradzieże.Należałoby zwrócić się do Kuratorium 
Szkolnego o zbadanie przyczyny.
Omawiano również walkę z alkoholizmera-postanowiono zwrócić s: 
do Ab restauratorów,by ci nie sprzedawali napojów alkoholowycll 
młodocianym do lat 18-stu,ponieważ w myśl obowiązujących prze
pisów prawnych grozi im za to surowa kara,Postanowiono,że Radi| 
będą w swoich związkach i organizacjach podnosić tę sprawę.
Na wniosek obyw.Jastrząba postanowiono,że Prezydium Gminnej Rf| 
dy Narodowej zwrócić się z memoriałem do Powiatowej Rady Naro
dowej w sprawie udzielania przez Starostwo zezwoleń na prowa-l 
dzenie przedsiębiorstw handlowych i rzemieślniczych osobom ni<| 
posiadającym przychylnej opinii z Gm.R.Nar.
Po omówieniu kilku drobnych ispkaw o godz.19,15 posiedzenie zakończono. <

Protokółant - O
W*

Przew.Gm.R.Nar.
y'-



spisany dnia 5-go listopada 1946 r. z odbytego posiedzenia Gminnej Rady Narodowej w Ustroniu.
t . "

przewodniczący: Ob. Krysta Franciszek prezydium i członkowie Gminnej Rady Narodowej:
1/ Ob. Nowak Paweł 2/ " Widyna Jan 3/ " Mgr Pociecha Rudolf 4/ f Nowak Jan 5/ " Kędzierski Wincenty 6/ " Michalski Stanisław 7/ " Lipowczan Ludwik 8/ M Sztwiertnia Jan 9/ w. Bobkiewicz Tadeusz

10/ Ob. Zawada Jan11/ " inż. Szczepem Jan12/ " mgr Kośmider Władysław15/ ” inż. Jarocki Jan14/ M Mentel Teofil15/ " Sadlik Rudolf16/ " Jastrząb Karol

Nieobecni nieusprawiedliwieni:1/ Ob. Kędzierski Wincenty ; K2/ M Michalski Stanisław*3/ " Sadlik RudolfNieobecni usprawiedliwieni:1/ Ob. Mgr Kośmider Władysław
protokolant: Ob. Szczepański Jozef, eekretarz gminy.
przewodniczący stwierdza, że okólnikiem z dnia 2.11*1946 zaproszono wszystkich członków. Zebrała się dostateczna liczba do powzięcia ważnych uchwał i zagaił posiedzenie o godzinie 16-stej z następującym porządkiem obrad}1/ odczytanie protokołu z ostatniego posiedzenia,2/ sprawa mianowania ulic,3/ rożne.
Ad punkt 1.: Po przeczytaniu protokołu z ostatniego posiedzenia przez sekretatza gminy Ob. Mgr Pociecha Rudolf wyjaśnił ad punkt 3, litera d. protokołu Nr XX w sprawie szkolnictwa. Na przeprowadzoną przez niego jako przewodniczącego Gminnej Komisji Cćwie.towej kontrolę szkół, skonstatował, że w miarę możliwości finanso- - wycb gminy są przeprowadzane remdmty szkół, jednak konieczne naprawy są do przeprowadzenia w szkołach Nr 3 w Polanie, oraz Nr 5 w Lipowcu. W szkole Nr 4 w Dobce koniecznie należałoby dobudować 2 pokoje na mieszkanie dla nauczyciela. Na uwagę do protokołu, zwrócona przez inż. Szczepana, przewodniczący Gminnej Rauj Narodowej wyjaśnił, że uwagę tę należy poruszyć w punkcie 3-cim niniejszego porządku obrad.Ad punkt 2.: Uchwała Nr 14.Gminna Rada Narodowa jia posiedzeniu dnia 5.11.1946 zatwierdziła przedłożony projekt w sprawie ustalenia nazw ulic przez wybraną komisję w osobach Ob.Ob. Wantuła Jan, Nowak Jan, kier. szkoły Bobkiewicz Tadeusz i Szczepański Jozef. Na wniosek Ob. Pociechy Rudolfa projektowana przez komisję nazwa ulicy Borowinowa, przemianowano na ulicę Fabryczną, oraz na wniosek Ob. inż. Jarockiego Jana projektowaną



przez komisją ulicę Zdrojową, przemianowano na ulicę Adama Mickiewicza.Ustalone nazwy ulic i, ich kolejne numery:Nr 1 - Ignacego Daszyńskiego, Nr 2 - 1-go maja,Nr 3 - Fabryczna, Nr 4 - Dworcowa, Nr 5 - Krzywa,Nr 6 ~ Polna, Nr 7 - Stawowa, Nr 8 - Kościelna,Nr 9 - Cieszvńska, Nr lc - Ogrodowa, Nr 11 - Marii Kononnickiej", Nr 12 - Andrzeja Brody, Nr 13 - 9-go li stopada, Nr 14 - partyzantów, Nr 15 - Hutnicza,Nr i6 - parkowa, Nr 17 - Tadeusza Regera, Nr 18 - Gwardii Ludowej, Nr 19 - Adem^Mickiewiczaj Dzielnice: a/ Zawodzie, b/ Skalica, c/ Jaszowiec, d/ Równica, e/ Dobka, f/ Polana, g/ Czantoria - Baranowa, h/ Poniwiec, i/ Brzegi, j/ Jelenica, k/ Goje.Ad punkt 3.: Uchwała Nr 15Na podstawie pism Ministerstwa Przemysłu Centralny Zarząd przemysłu Metalowego, Znak 005/36524 z dnia 2. IG.1946 ,oraz Zarządu Firny Brevillier Ska i A.Urban Synowie pod Zarządem Państwowym w Ustroniu, Gminna' Rada Narodowa postanowiła jednogłośnie przyjąć darowane przez wyżej wspomniane Ministerstwo części parcel budowlanych Nr 316/2, 316/3 oraz 321 o powierzchni około 6500 m2, przeznaczone pod budowę Publicznej Szko ły Powszechnej w Ustroniu. Jednocześnie Gminna Rada Narodowa wyraża podziękowanie Kierownictwu Fabryki w osobach Ob.Ob. inż. Dyr, Jarockiego Jana oraz zast. Dyr. Mgr Pociechy Rudolfa za życzliwe i obywatelskie ustosunkowanie się do naszej prośby oraz za poparcie u miarodajnych czynników.Uchwała Nr 16.Gminna Rada Narodowa postanowiła jednogłośnie na wniosek Gminnej Komisji Oświatowej wynająć 2 sale na cele szkolne, e to 1-dną od Stowarzyszenia Spożywczego i Oszczędnościowego w Ustroniu Nr 577, oraz 2-gą w budynku Nr 35, właścicielki Cholewy Anna, i upoważnia Zarząd Gminny do zawarcia odnośnej umowy w sprawie dzierżawy.a/ Uchwalono wydać nrzjrchylną opinię dla Gb.Cb.: Tomiczka Karola, Kasika Franciszka, Waszka Alojzego, Tomaszkowej Julii i Błaszczykowej Marii, odmownie Mikowi Alojzemu, żarnieszkałymu w Ustroniu l.d. 658} w toku dyskusji podniesiono, że wymieniony nie zasługuje na wydanie opinii przychylnej o nim, dlatego, że był przekonania niemieckiego. W styczniu 1941 roku poszedł do wojska niemieckiego, a listy, które pisał do znajomych były przepojone propagandą o zwycięstwie niemieckim.b/ pismo Prokuratora Specj, Sadu Karnego w Cie.szvnie w Porawie udzielenia opinii o oskarżonym Cieślarze Pawłowi postanowiono,by członek Gminnej Rady Narodowej cb. Widyna oraz zast.przeł.gminy Ob. Doleżałek zesiągnęli informacji w terenie, ponieważ jest to sprawa terminowa i nie cierpiąca zwłoki. 0 wyniku dochodzeń należy natychmiast powiadomić przewodniczą- nego Gminnej Rady Narodowej, który sprawę tę ostatecznie załatwi.
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c/ przewodniczący Gminnej Rady Naro.dowej zaapelował do zebranych o wsęółpracę na^polu oświaty. Należy rozwinąć prppagandę wśród epołeczenptwa, by obywatele udzielali jak najdalej idącej pomocy naszymu szkolnictwu. W tej sprawie postanowiono zwrócić się do robotników, rolników i wolnych zawodów o opodatkowanie się miesięcznie na rzecz szkolnictwa na rok 1946/47. Jako minimum opodatkowania projektuje#się:1/ dla pracowników fabrycznych, tartaków, Lasów państwowych, kamienięłoaów itp. - 1 #.v;NV 2/ dla rolników z 1 ha ziemi ornej - 50 zł, od innychgruntów z wyjątkiem nieużytków z 1 hê - 10 zł. Opodatkowaniu nie podlegają właściciele gruntów do i ha.5/ Zastępca przełożonego gminy ob.̂ Poleżałek zwoła posiedzenie kupców i rzemieślników, które ustali wysokość ppc- datkowania się, -d/ Na interpelację przewodniczącego Gminnej Rady Narodowej w sprawie zapomóg i rent wdowich, przełoŁony gminy wyjaśnił, że ubiegający się o rentę ze Skarbu Państwa winien przesłać wszystkie potrzebne dokumenty do Komisji Kwalifikacyjnej przy Powiatowej Radzie NarodowejCieszynie, która zaopiniowane prośby przesyła do Wojewódzkiej Komisji Kwalifikacyjnej, a ta kieruje je do Ministerstwa i to trwa dłuższy czas. Natomiast ubiegający się o rentę z Ubezpieczali Społecznej tytułem przepracowanych lat otrzymują rentę bardzo szybko, ponieważ sprawa taka nie wymaga dłuższej procedury. Rezultatem tego jest, że wdowy po poległych w wojsku niemieckim otrzymują prędzej renty niż wdowy po zamordowanych w obozach koncentracyjnych lub rozstrzelanych.e/ przewodniczący Gminnej Rady Narodowej zaapelował do członków, by regularnie uczęszczali na posiedzenia, interesowali się sprawami społecznymi, informowali ri° w terenie w sorawach obchodzących Gminną Radę Narodową, f/ Na zapytanie ob, Mentla Teofila czy zostały sporządzone spisy do odznaczenia matek krzyżami oraz czy zostało wykonanie postanowienie Gminnej Rady Narodowej by członkowie G.R.N. nie należący do partii politycznych złożyli pisemna deklarację, że nie należą do Polskiego Stronnietwa Ludowego, sekretarz gminy wyjaśnił, że spisy do odznaczenia matek zostały w myśl postanowienia Gminnej Rady Narodowej rskierowane do Komisji Opieki Społecznej celem zaopiniowania, a deklaracja członków G.R.N. nie należących do partii politycznych została podpisana.
Po omówieniu kilku drobnych soraw między innymi mieszka* niowych o godzinie 19.50 posiedzenie zakończono.
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przewodniczący: ob. Krysta Franciszek
iprezydium i członkowie Gminnej Rady Narodowej: ob.ob. •<‘4 j*;*. »*-'•

v

1/ Nowak psweł 2/ Tomiczek Karol 3/ Mgr pociecha Rudolf 4/ Nowak Jan 5/ Strach Jozef 6/ Michalski Stanisław 7/ Lipowezan Ludwik 8/ .Sztwiertnia Jan 9/ Ryslński Renryk
Nieobecni nieusprawladliwieni 8.

10/ Zawada Jan11/ Inż. Szczepan Jan12/ Dyr. Jarocki Jan13/ Mgr. Kośmider Iładyali14/ Mentel Teofil15/ Bestocna Stanisław16/ Sadlik Rudolf17/ Jastrząb Karol

protokolant: sekretarz gminy ob. Szczepański Jozef.
Przewodniczący stwierdza, że okólnikiem z dnia 6.5.1946 zaproszono wszystkich członków. Zebrała się dostateczna liczba do powzięcia ważnyęh uchwał i zagaił posiedzenie o godzinie 14.30 z następującym porządkiem dziennym:1/ odczytanie protokołu z ostatndegę posiedzenia 2/ ślubowanie dokooptowanych członków G.R.N.3/ wybór zastępcy wójta4/ uchwalenie wprowadzenia publicznej kontroli najmu lokali 5/ uchwalenie statutu o poborze podatku od spożycia 6/ uchwalenie statutu o poborze podatku miejskiego od publicznych zabaw, rozrywek i widowisk 7/ uchwalenie statutu podatku komunalnego od psów 8/ uchwała opłat administracyjnych 9/ różne.
Ad punkt 1. Odczytany protokół przez sekretarza gminy został nrzyjęty bez zastrzeżeń. x mAd punkt 2. Śltbowanie 4-rech dokooptowanych członków G.R.N. przyjąłprzewodniczący w myśl art. 9 ust. z dnia 11 września 1944 r o organizacji i zakresie działań Rad Narodowych /Dz.U.R.P. Nr.5 z dnia 20.9.1944 poz.22./.Ad punkt 3. Zastępcą wójta został Jednogłośnie wybrany kupiec ob. Do- leżałek Franciszek, człone1 PPS w Ustroniu.Ad punkt 4. Uchwała Nr. 1.Gminna Rada Narodowa na wniosek członka ob. Sztwiertni Jana postanowiła Jednogłośnie wprowadzić na terenie gminy Ustronia publiczną kontrolę najmu lokali na podstawie przepisów rozdziału III art.19 - 23 dekretu z dnia 21 grudnia 1945 r o publicznej gospodarce lokalwoi i kontroli najmu /Dz.U.R.P Nr.4.poz.27 z 1944 r/. W dyskusji podniesiono konieczność powyższej uchwały ze względu na zakwaterowanie wojska oraz Jako miejsce letniskowe i uzdrowiskowe.Ad punkt 5, Uchwała Nr. 2.Na wniosek prezydium G.R.N. uchwalono jednogłośnie na podstawie art.16 ust. z dnia 14.4.1924 r o tymczasowym uregulowaniu finansów komunalnych / Dz.U.R.P, Nr.10 poz.47 art.S
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z dnia 23.11.1944 o organizacji 1 zakresie działania samorzą
du terytorialnego /Dz.U.R.P. Nr.14 poz.74 oraz art*12 ustąp 2 
dekretu z dnia 13.4.1945 o reformie samorządowego systemu po
datkowego Dz.U.R.P. Nr.13 poz.73/ wprowadzić na obszarze tut. 
gminy na rsecz gminy podatek od spożycia w zakładach gastro
nomicznych w wysokości 15 t ceny od spożycia. V wywiązanej 
dyskusji podnoszono konieczność powzięcia powyższej uchwały 
ze względu na zły stan finansowy gminy na wysoki niedobór 
budżetowy za rok 1945/46 oraz na konieczne wydatki Jak zakup 
kartoteki dla B.Bw.R.Ludn. fl Inne, które zmuszają do wyko
rzystania wszelkich dcchodow, z Jakich noże korzystać gmina.

Ad punkt 6. Uchwała Nr 3.Ha wniosek prezydium G.R.N. uchwalone Jednogłośnie na podsta
wie ar1.1.8 ust. $ dnia 11 sierpnia 1923 r o tymczasowym ure
gulowaniu finansów komunalnych /Dz.U.R.P.Kr.62 poa.454/ wpro
wadzić na rzecz gminy podatek od publicznych zabaw, rozryek 
1 widowisk.

Ad punkt 7. Uchwała Nr 4.
( Ha wniosek prezydiom G.R.H. uchwalono Jednogłośnie na poćeta-

wie art.2o ustępu 1 ustawy z dnia 11 sierpnia 1923 r o tymcza
sowym uregulowaniu finansów komunalnych /Dz.U.R.P. z 1936 r 
Nr,62 poz.454/ wprowadzić na rzecz gminy Ustroń podatek od 
psów.

Ad punkt 8. Uchwała Nr 6.Gminna Rada Narodowa postanowiła Jednogłośnie na podstawie 
art.27 ust. z dnia 11 sierpnia 1923 r o tymczasowym uregulo
waniu finansów komunalnych /Dz.U.R.P. z 1936 r Nr.62 poz.454/ 
następująco opłety administracyjne:
1/ opłaty za świadectwa przynależności 
2/ opłaty za tymczasowe dowody osobiste 
3/ opłaty za rożne zaświadczenia 
4/ za legalizowanie różnych dokumentów 
Opłaty targowe:
1/ za Jednokonną furmankę 
2/ za dwukonną furmankę 
3/ od straganu 4/ pojedyncze opłaty

Ad punkt 9. Rożne.a/ prośba ob. Kozła Adolfa w sprawie zaopiniowania Jego po- „ 
dania do Starostwa w sprawie dalszego prowadzenia tartaku
- załatwiono przychylnie.^)
b/ Pismo Powiatowej Rady Narodowej z dnia 11.4.46, Nr.prez, 
1/46 Ł.dz. 11/358 w sprawie flory i fauny-postanuwiono zwró
cić eię piśmiennie do Nadleśnictwa Państwdwego w Ustroniu 
o sporządzenie wykazu specjalnych okazów drzew i roślin. Ja
kie znajdują się na terenie tutejszej gminy, a to celem zgło
szenia ich w państwowej Radzie ochrony przyrody w Krakowie, 
c/ Pismo Powiatowej Rady Narodowej Nr.prez, 12c/46, L.dz. 
II/360 w sprawie kontroli mleczarń i sklepów sprzedaży mleka 
skierowano do Komisji Sanitarnej celem załatwienia, 
d/ pismo Powiatowej Rady Narodowej Nr.prez. 10/46 o odbudowie 
stanu pogłowia bydła 1 nierogacizny przyjęto do wiadomości* 
e/ pismo Powiatowej Rady Narodowej Nr. prez.1/46, L.dz.11/357 
w skrawie czytania materiału instrukcyjnego z Powiatowej, Wo
jewódzkiej i Krajowej Rady Narodowej na posiedzeniach G.R.N. 
f/ pismo Wydziału Powiatowego w Cieszynie Nr.Og. 0/46 w spra
wie dysponowania spornym mieniem przyjęto do wiadomości.

zł 30m 20m 20N 20
zł 30« 50■ 50• 10
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g/ obw. Rysińaki Henryk, kierownik szkoły Nr 2 przedsta
wił ciężkie warunki materialne nauczycielstwa, wynikiem 
których była tragiczna rfmierć nauczyciela dp. Zientka, 
h/ przełożony gminy ob. Zawada zaapelował do zebranych 
by dopomagali we wszystkich sprawach związanych a premio
wą Pożyczką Odbudowy Kraj u 1 w ten spoaób przyczyniali się 

•> do odbudowy zniszczonej wojną Ojczyzny.
1/ Mgr pociecha Rudolf zaapelował do zebranych 9 współpra
cę między partiami politycznymi w mydl zarządzań włada 
1 dla dobra całego społeczeństwa.
j/ Pro*ba Marii Solarzikowej o wydanie opinii A la  Maila ; 
KohutkŁ została załatwiona odmownie.

O godzinie 18.45 posiedzenie zamknięto.

i
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*V,"z działalwaAsi Zakłada Przyradalaszwlazaga w latramiw psdlagłags
Przarfaiabierstww ?aństwcwt*w "Izdrawiska Jastrzębia" w Jastrzębia* 
Zdrajm ta akraa ad *aja da wrzsśwla 1040 r. —

Zakład rrzyradalaazalazy « Ostrawiu azywwy jaat w sazcwis latmim . ' 
4d aaja da wrzaświa i prawadzl laazania balmasltglazwa dla sjaaryaM aa 
tla•rawmabysmw kiapawanyaa aa iaazaaia sanataryjna przaz Fwwawsz Waza* 
saw laszmiszysw, aw^wlatayyjwa z rśdwyak iwstytwaji a*a>aaenyak sraz ssśb prywatwyak.

W aazaaia raka 1040 przsbywałs aa laasaaia a Tstraaia agśłaa 1100kwraajwazy, w ty*s __
kaaaajuaay FWP - 422 \ 
lwdwsśsi MiajaaawaJ 07
aabulataryjayak  £21
prywatwyak 240

W paradwi zdrajawaj adzialaaa parad lakaraklak 1088 
W łaziaakask wydawa zabiagśw psdstawawyak agółaa 14,288 « tym kąpiali salawkawyak 4,444

" kwaaanpglawysk 4,824
" barawiwawysk maaladaayak 2,054 
" " kańazya 1,441

zawijań kar. aałkaaityak 572
" "• azpśaiawyak 051

Zabiagów panaawla zyt]| wydawa agółam 3.800
a i  J m i

waświaklau. ża&p* *aliai 
 ̂dlataraia krótkaralawa 
uia.a aatkswiba 
Mazaka swąsaiarss

Opiaka aad karatjaazaai sprawawał Dr. Krzawawtki'Masiaj, zaś w 
razla wagłaga wypadki pamaay wdziałat Dr Caskiawiaz Adaw.

Budymak Zdrajawy typw katslswaga aksalaatawawT kr? w 1040 r. przaz 
Związak Zawadpwy Praaawwikaw Słwiby Zdrawia - Zarząd »V*agw w Eatawi- aaak.

W raka biaś. zakańazawy zastał ramawt kapitalwy kmdymkśw laszwiazyak 
i gaaaadarazyak, razpsszęty w rana lra*. na ran 1*41 aspiswawawa zasta
ła dalsza wzmpsłwlawla zabiagew laszwiazyak, wlawawiaia wrwswawiana 
zastawia kabiwa zabiagftw aztarakawarówki. prajaktawawa razszarzawia 
zakłada wia waszła datyskazas w .cadiww raalizaaji, wia zastały bawiaa 
zakańazawa datyskazas prasa wad aałaśaią zawiarzsaaj bwdawy wzdrawiska 
wtstrawim, aprasawywawa przaz P.A.N. w Warszawia.
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• •i fcziałalnaśai Zakłada Przyroaalaazaiartaga w Satrcuiu podległa£# 

?vz«'siaMaratwa p»fi»tw< m b s  "iFzilrawiaka Jaitrzłkia” w Jaafcrzpfciu--'Zdi**Ju za akraa aa naja «t nrzasai* lwio z*.
Zakłaa frzyrUslaezniezy w *stra*iu czynny jaat w aazanla latai* 

4« wa ja ia wrzaśnia i powadzi laazawla *siri«al©£iez*« *1* c*<*rr«fc na 
• fcla rauuiatyaau klarawaziyaa aa lseza&ia aanatarYjaa »rz»r. ?r»»a«sz Tar.a- 

»©w laazniezyaa, atoniataryJna z i ’*rY«k inatytueji z©av*aRnTek araz *so* arywutujau.
\t aazanie raku IWO przesyca** na laazeaiw w kstraniu a*6ław H^O kur * • j urazy, v ty*:

k u r a c j u s z y  ¥'\.i3 laaŁcasi niajscorej ajcsulatory jnyettarrr-gtardk

M-

c

£2?.

paradni z/r*Jew«j ućzialan* v*rać lakarakiafe l&BB 
l ar.iank*«k wyaane zaalŝ ćr aaa3tawa^yek ajćł** 14,2BB 
v ty* kaaieli selankowYfih 4 ^ * 4

’’ kTfaaawa^ląwyoM 4#R24" a«rawia.ew?ak naaiaaawyei* 2,054kańazyn 1,4*1z uwij ań aar, • ałkwwitjuk 372«zęi'siawyek fe31
Zau 1 e£Óy» *f k.a«r.l<iZYCf wy* onc> €%ć-ł*» 3.8Ww ty,

k*owi«tlaj; 1 a_ j » « .  w*Hax iiatwria krć tk«ral»w& a*Ł£« aotzwwils* a»a*Rż« aaaaaioT;#
\ ‘ • • j-yOplaka na# koi-aajuazawi m z f awrwał T)r. Krzanowski Maaiaj, zaś w .razia aâ łag© wŷ â ki paroaay «izial»> Catklawla* Ada*.

®u«yntk Zdrojowy tyeu katalawage akawloatnwanY Vr» w lc#o r, ©rz*z 
Zriazak Zawaiony Braoowników 7.<3r«wia - r.arzui Katowi*CtaSk.

 ̂r*ku r#fc«:.*zc»RT zastał r«)xsazit kaaital»Y ^wayn̂ ów l**f.ni«8yai fiazaâ areżyck, rc?28<*«?.* ty w r*** l»«w. ô rak. lw,l za ni«nor/«na z/ust« ło #alazR uzna*̂ niania z«»iagrw leeerufZT̂ h, alaae>vin« uruenonlam Zastania kabina za?i«5*-r cztarak©Kar<-*wki. ?raJaktcwona ro»szarz*nl« zaułaau ni« wa*z>a Ntythosu w stadiur raaliźanji, nia zeatrły bonia*. Zajfor.rzon« dotyakazas arace ?ia« cała.ścia. za*:iarz«naj auaowy azarowisica w ’ stroniu, ©trurffWYwsn*; nrz(?z P»A.V. r Narażania.

„szk& Henryk/



P r o t o k o ł  Nr.38/56

z posiedzenia Prezydium Rady Narodowej Osiedla Ustroń, odbytego w dniu 
12 września 1956 r. w sekretariacie Prezydium.

- ob.- Chwastek Kajrol
- ob.* Dustor Kazimierz
- ob.- Podżorski Józef
- ob., Pohludka Roman
- ob.- Inż. Kubik Józef
- Ob. Nabiega ludwik
- ob. Wawrzeczko .smil
- ob.- Nowara Stanisław
- ob. Korczyk Stanisław

zaproszeni: I sekretarz Komitetu Osiedlowego PZPR tow. Lasota Jan, prze 
wodniczący Komisji Rolnej i Komisji Finansowo-BudTetowe j 
Rady Narodowej oraz opiekun Zespołu Kierowniczego.

Protokołował: Ob. Dustor Kazimierz.
Porządek obrad:

1. Zapodanie porządku obrad,
2. Odczytanie protokołu z ostatniego posiedzenia,
3. Stwierdzenie wykonania podjętych uchwał,
4. Przebieg realizacji podatku gruntowego i podatków
* terenowych, .. •

5. Przebieg realizacji dpstaw obowiązkowych zboża,
6. Zatwierdzenie wniosku o nadanie miejscowości Ustroń 
- ustroju miejskiego,

7. - Sprawy organizacyjne,
8. Wolne wnioski i zapytania,

A.d.1. Z-ca przew. Prezydium Ob. Chwastek Karol, zapodał porządek obrad posie
dzenia, który przyjęty został bez zmian.
Sekretarz Prezydium Ob, Dustor Kazidiierz, odczytał protokoł z ostatnie
go posiedzenia, który przyjęto bez poprawek.

Ad.3. Stwierdzono, że uchwała Nr.6^/56, w sprawie wynagrodzenia pracowników 
Przedsiębiorstwa "Hotele Gminne" w Ustroniu, została wykonana.

Ad.4. Sprawozdanie z przebiegu realizacji podatku gruntowego i podatków tere
nowych, złożył ref. podatkowy Ob. Gogółka Józef.
Podatek gruntowy - plan na rok podatkowy 1956 wynosił 755.195 zł, z teg 
została odpisana suma 50.000 zł, w związku z powstaniem na tut. terenie 
Spółdzielni Produkcyjnej oraz suma 30.213 zł, z tytułu udzielonych ulg 
i zwolnień.- Obywatele podatek gruntowy zrealizowali dotychczas na kwotą 
573.540 zł. Plan wpłat n& III ratę podatku wykonano w 102%, zaznaczająo 
również, że większość zobowiązanych wpłaciła już całość swojego zobowią- 
nia na rok bieżący. Ponadto wiele rolników wpłaciło już część gotówki 
na poczet IY raty podatku. Większych zaległości z poprzednich kwartałów 
nie zanotowano.
Podatek od nieruchomości - plan na rok bieżący wynosi -202.386 zł, a wy- 
konano 301.098 zł, gdzie powstała nadpłata na sumę 97.674 zł.
Podatek od lokali - plan na rok bieżący wynosi 42.950 zł, a dotychczas 
zrealizowano 41.323 zł. Zaległość wynosi zaledwie 1.627 zł, co niewątpl: 
wie zostanie uregulowane w najbliższym czasie.

Obecni:
Prez.n R.N.WZ-ca przew.

Sekretarz 
Członek " "
Członek * w\'\v'Kierownik Pow.Zarządu Roln. 
st. ref. Pow.Zhrządu Roln. 
Przedstawiciel KP PZPR Cieszyn 
Przedstawiciel EW PZPR St-gCód 
Dyrektor POŁi Nierodzim
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Podatek odL psów wymierzony został, na kwotę 4.2.00 zł, który został już 
prawie w całości zrealizowany. v . * "
W dyskusji członkowie Prezydium przyjęli z zadowoleniem pomylną reali- 
zację podatku gruntowego i podatków terenowych. Szczególnie’pomyślnie 
przebiega realizacja podatków terenowych pomimo, te tut. Prezydium nie 
posiada etatu na prowadzenie tych wzynności.
Przeanalizowano również wykaz zalegających rolników z poprzednich okre 
sów stwierdzając, że zaległości te są minimalnie i uzasadnione. Nieza- 
leżnie od tego ustalono, że do tych obywateli sporządzone zostaną upom 

a, nienia i inkasent podatkowy dołoży wszelkich starań, by zaległości te
zpstały zlikwidowane w najbliższym czasie. Ustalono dalej, że w najbli 
szą niedzielę przeprowadzone zostanie na tut. terenie''W3owe inkaso w 
celu ściągnięcia bieżących wpłat i zlikwidowania zaległości. Sprawę tą 
należy odpowiednio rozpropagować w terenie, aby inkaso to wypadło jak- 
n&jbardziej pomyślnie.

Ad.5/ISprawozdanie z przebiegu realizacji obowiązkowych dostaw zboża, złoży
ła delegatka do spraw skupu Ob. 'Jankowska iimilia.

— trak wynikało z przedłożonego sprawozdani* plan sierpniony zrealizowany 
został zaledwie w 30%, a dostawy bieżące bieżące przebiegają również 
barddo słabo. Jak dotychczas przedstawia to sytuację wprost alarmując 
dlatego też należy poczynić jaknajdalej idące kroki w celu zlikwidowa
nia powstałych zaległości.
W dyskusji członkowie Prezydium wypowiedzieli -się kryrtycznie o przebie 
gu dostaw obowiązkowych zboża na tut. terenie. Stwierdzili, że rolnicy 
bagatelizują sobie konieczność wywiązania się w terminie ze swoich obo 
wiązku. Należy więo zagadnienie ten potraktować bardzo poważnie i należ 
przystąpić niezwłocznie z całą stanowozością do likwidacji tych zaleg
łości.
Ustalono, że Zespół Kierowniczy na najbliższym swoim posiedzeniu prze
analizuje dokładnie wykaz zalegających rolników i podejmie kroki w cel 
likwidacji tych zaległości. Zdaniem Prezydium wszystkich zalegających 
rolników należy napiętnować publicznie przez miejscowy Radiowęzeł wzy- 
wając pozostałych rolhików do terminowych dostaw swoich zobowiązań.

Ad.6. Sekretarz Prezydium Ob. Dustor Kazimierz przedstawił wniosek o nadanie 
miejscowości Ustroń ustroją miejskiego wyjaśniając również ważność pow 
ziętych kroków w tym kierunku. Podkreślił dalej dobrodziejstwa jakie 
przyniesie wprowadzenie autroju miejskiego z punktu widzenia działal
ności administracyjnej i gospodarczej- ,
Po krótkiej dyskusji przedstawiony posTanowiono zatwierdzić podejmując 
w tym celu następującej treści uchwałę:
U c h w a ł a  Nr.65/56

z dnia 12 września 1956 roku,
w sprawie: zatwierdzenia wniosku o nadanie miejscowości Ustrońustroju 

miejskiego. * ,
Odpowiedzialny za wykonanie uchwały: Ob. Chwastek Karol, z-ca przew.

Prezydium.
Termin wykonania uchwały: .12 wrzeąnia 1956 roku.
Działając na zasadzie art.16, pkt.l ustawy z dnia 20 -marca 1950*r. o 
terenowych organach jednolitej władzy państwowej /Dz. U.R.P.- ^r.14, 
poz.130/ oraz na podstawie ustawy z dnia 25 września 1954 r. o osiedlf 
i radach narodowych osiedli /Dz. U.R.P. ^r.43, poz.192/, Prezydium Rać 
Narodowej Osiedla Ustroń realizując program wyborczy Frontu Narodowegc 
i w wvniku przeprowadzonej dyskusji stwierdza, że
nodje'te kroki o nadanie miejscowości Ustroń ustroju miejskiego są nie- 
tvlko celowe, lecz niewątpliwie konieczne, mając na uwadze charakter 
Ustronia jego tendencje rozwojowe oraz życzenie wszystkich obywateli. 
W związku z tym Prezydium Rady Narodowej Osiedla Ustroń postanawia: 
Wrrgjtąpfcljukiggi Wystąpić z wnioskiem do Prezydium Pow.R.N. i Powiatowe,



Komisji Podbiału Administracyjnego w Cieszynie o nadanie miejscowości 
Ustroń ustroju miejskiego,'przedkładając charakterystykę osiedla wraz 
r uzasadnieniem celem zatwierdzenia i skierowania do dalszego załat-* 
wienia, po uchwalenia przez Rady Narodową na swej se
U z a s a d n i e n i e  :
Już przed rokiem 1939 obywatele miejscowości Ustroń występowali z pos-' 
tulatem o nadanie ówczesnej gminie ustroju miejskiego na kilkunastu ze
braniach, który mimo czynionych starań nie został uwzględniony przez 
Władze centralne. Postulat ten wysuwany jest również stale w okresie 
powojennym przęśl mieszkańców Ustronia, którzy na zebraniach przedwybor
czych do rad narodowych domagali się kategorycznie załatwienia ich1żą
dań, stawiając go do rzędu pierwszorzędnych wniosków.
Realizując swój szeroki program Frintu Narodowego i kierując się słusz
nością żądań obywateli osiedla, wystąpiono już dwukrotnie do Władz cen
tralnych o wuględnienie .tego wniosku, zaliczając miejscowość Ustroń do 
rzędu miast polskich. Wnioski te zostały jedynie częściowo zrealizowane 
tworząc z byłej gminy - osiedle, co jednak w żadnym wypadku nie rozwią
zuje kwestii. Zachodzi więc realna potrzeba ponownego wystąpienia^* 
wnioskiem o zaliczenie miejscowości Ustroń do rzędu miast nie stanowią
cych powiaty, motywując swoje wystąpienie zupełnie istotnymi względami, 
których wymienienie chociaś częściowo staje się rzeczą nieodzowną.
W pierwszym rzędzie należy wziąść pod uwagę fakt, że miejscowość Ustroń 
już od roku 1924 posiadała uprawnienia gminy finansowej miejskiej, co 
obowiązuje do dnia dziaiajajagog*, lecz poz&tem obywatele nie korzystał 
z żadnych dobrodziejstw przysługujące im z tego tytułu, które uzyskalib; 
zaliczając Ustroń do rzędu miast.
Rozbudowa Ustronia realizowana jest ściśle według opracowanego i zat
wierdzonego planu rozbudowy w stylu urbanistycznym. Plan ten przewiduje 
przebudowę Ustronia z charakteru wiejskiego na wybitnie charakter miej
ski. Jego realizacja na przestrzeni ostatanich dwudziestu lat pozwoliła 
już w roku 1945 na przeprowadzenie podziału terytorium Ustronia na uli
ce, a w miarę upływu czasu powstało juższereg nowych ulic. Bieżąca real 
zacja planu rozbudowy, przebiega bardzo szybko, a to dzięki stałej roz
budowie zakładów pracy i wzrostu liczby pracowników.
W parze z rozbudową zakładów pracy, dokonuje się poważnego budownictwa 
nowych bloków mieszkalnych przez ZOR oraz budownictwa indywidualnego. 
Dodając do tego stały i bardzo szybki rozwój życia kulturalnego, oświa
towego,! zdrowotnego, gospodarczego i komunikacyjnego tut. osiedla, 
trzeba się spodziewać, że już w najbliższej przyszłości osiedle przyj® 
mie w zupełności charakter miejski, mając po temu pełne dane. Dogodne 
położenie geograficzne osiedla stwarza również poważne warunki dużych 
perspektyw rozwojowych zarówno pod względem dalszej i systematycznej 
rozbudowy istniejących zakładów pracy, powstania nowych zakładów pracy, 
placówek kulturalnych i mrasi oświatowych, budownictwa mieszkaniowego 
i możliwości zapewnienia pełnych warunków zdrowotnych i klimatycznych 
szerokim masom pracującym.
W chwili obecnej ludność osiedla utrzymuje się wyłącznie, bo w przeszłe 
80$. w pracy zarobkowej tak w miejscowych, jak i pożarniejscowych zakła
dach pracy, co nadaje osiedlu charakter przemysłowo-rolniczy. Rolniczy 
charakter osiedla zaznacza się^przeważnie w podgórskich i górskich re
jonach, zaś na pozostałych terenach to przeważnie gospodarstwa małoro
lne, względnie ogrody lub działki robotnicze i przyzagrodowe.
Miejscowe społeczeństwo jest pozytywnie ustosunkowane do założeń planu 
rozbudowy Ustronia oraz do wszelkich świadczeń finansowych, które byli
by zoboYfiązani pokrywać z chwilą wejścia v/ życie uchwały o zaliczeniu 
osiedla do rzędu miast.Władze powiatowe i wojewódzkie widząc konieczność zaleczenia miejsco
wości Ustroń do rzędu miast, jako czynniki zwierzchnie znające dokład
nie istotę zagadnienia, już od roku 1950 występowały do władz central-
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nyoh o wuzględnienie ich wniosku. Ponieważ w międzyczasie przewidywano 
nowy podział administracyjny Państwa, sprawę tą'postanowiono odroczyć 
do czasu wejścia w życie wyżej cvtowanej ustawy. •
Po myśli ustawy o reformie podziału Administracyjnego Władzy centralne 
zaliozyły osiedle Ustroń do rządu osiedli, a nie Jak przewidywano do 
rzędu miast. Wiadomość'ta przyjęta została przez społeczeństwo z niezado 
woleniem, ponieważ nie znajduje to żadnego rozwiązania i miejscowość 
Ustroń nie jest wogćle osiedlem w ścisłjpn tego słowa, znaczeniu, co w kon 
sekwencji w dalszym ciągu nie zaspakaja najistotniejszych potrzeb terenu 
Zdaniem zarówno całego społeczeństwa, jak również czynników powiatowych 
i wojewódzkich co wynika « samej opinii jedynym rozwiązaniem sprawy by-1 
łoby zaliczenie miejscowości Ustroń do rzędu miast. Rozwiązałoby to sze
reg problemów w kierunku finansowy® i gospodarczym, a co najważniejsze 
zaspokojiłoby to wszelkie potrzeby terenu. Dlatego też przedkłada się 
ponownie wniosek do rozpatrzenia z prośbą o przychylne jego załatwienie.

Ad.7. Przy współudziale przedstawicieli KP P7PR w -Cieszynie, Eft P?PR w Stalino 
grodzie, *Pow. Zarządu Roln. Prezydium Pow.R.N. w Cieszynie, POM-u, 2arzą 

. du R.S.W. "Razem” i miejscowych czynników omówiono sprawę przekazania 
A  gruntów należących do Nadleśnictwa w Ustroniu w użytkowanie R.S.W.
v  Po przeprowadzonej dyskusji w tym celu ustalono, że wszyscy użytkownicy

drobni zostaną wezwani do 10 drji, z którymi należy przeprowadzić rozmowy 
proponując im wzamian działki uo 10 arów na własność bądź tp w Ustroniu 
bądź też częściowo w Ilermanicach. O ile obywatele ci wyraziliby swoją 
zgodę, Pow. Zarząd Roln. przystąpi niezwłocznie do pomiarów w oelu wydzi 
lenia tych działek poszczególnym użytkownikom. Zebrania te odbędą w Meb- 
lowni, które obsłuż** również przedstawiciele KP P7PR i Pow. Zarządu Roln 
Wzięto również pod uwagę fakt, że w wypadku pozytywnego załatwienia -spru 
wy grunty te byłyby częściowo zagospodarowanemu już w bieżącym roku. 
Dalej omówiono sprawy gospodarcze Spółdzielni. Ustalono, że Prezydium po 
czyni dalsze starania w kierunku przekwaterowania Ob. Kołaczyka z zajmo
wanych lokali w Byłej Spółce Pastwiskowej. Ponadto Spódzielnia "Razem” 
przystąpi jeszcze w roku bieżącym do remontu przejętych objektów w-fler- 
'manicach, przy czym pomocy w tym kierunku udzieli Pow. Narząd Rolń. 
Następnie omówiono sprawę przejęcia w -zagospodarowanie gruntu własności 
Ob. Poloka Adama przez R.S.W. "Razem”. Biorąc pod uwagę, że Spółdzielnia 
wyraziła zgodę na przejęcca tych druntów, podjęto następującej treści 

f • uchwałę:
^ U c h w a ł a  Nr.66/56

z dnia 12 września -1956 roku,
w sprawie: zagospodarowania użytków rolnych Ob. Poloka Adama. 
Odpowiedzialny za wykonanie uchwały: Ob. Chwastek Karol, z-ca przew.

' ' Prezydium. * <
Termin wykonania uchwały: 17 września 1956 roku. ,
Działając na zasadzi art.16, pkt.2 ustawy z dnia 20 marca 1950-r. o 
terenowych organach jednolitej władzy państwowej /Dz. U.R.P. ^r.14, poz. 
130/, ustawy z-dnia 2 5 -września 1954 r. o osiedlach i radach narodowych 
osiedli /Dz. U.R.P. Nr.-t3, poz.192/ oraz na zasadzie art.5 £ 6 dekretu 
z dnia -9 -lutego 1953 r.- .o oałkowitym zagospodarowaniu użytków rolnych 
/Dz. U.R.P. Nr.11, poz.140/ i zgodnie z instrukcją Min. Roln. z dnia 10 
lutego 1954 r. o wykonaniu w vżej cyt. dekretu, Prezydium Rady Narodowej 
Osiedla Ustroń po rozpatrzeniu wniosku Ob. Poloka Adama, zam. w Skoczo
wie, Ster ul. Ustrońska 379 z dnia 12.11.1955 r. o przejęciu w zagospoda
rowanie posiadanych użytków rolnych na terenie tut. osiedla o obszarze 
1.96 ha stwierdza, że
wniosek wymienionego jest całkowicie uzasadniony warunkami osobistymi
i rodzinnymi. ,. _ ‘ .W związku z tym Prezydium postanawia: wystąpić do Prezydium Pow. Rady

- , Narodowej w Cieszynie z wnioskiem: Ł , , . .1. o uwzględnienie zgłoszeniu Ob. Poloku Adumu i przy^ęcou zgłoszonych



Obroni fuii.nl

* uroczystej sesji Osiedlowej Rady Narodowej w Ustroniu, odb 
.dniu 1* kwietnia 1955 roku, w sali Technikum Ł^ehanicsna-Kua 
w Ustroniu, o podwinie 17-tej.

Ob.Ob. Trosaok ludwik, Chwastek KatoI, Pokorny 
lustor Rozalia, Dustor Kazimierz, Niemi## Jóref, Pod 
żorski Józef, Zrysta Franciszek, Buków©*en Fr&neoszek, 
Bujok Jerzy, Gomola miehał, Wątroba Eugeniusz, Czekaj 
Franciszek, tfójaik Rudolf, Lasota Jan,. tóola Helena, Po* 
hluaka Roman, Kaczmarek Józef, Nowak Jan, Tcmaszko Wik
tor, Szarzeć Jerzy, Zmełty Jerzy, Chrapek Paweł i Kost
ka Helena. ,

Obeeni zastępcy Hadnveb: Ob.ob. Krosta Wilhelm, Mend rek Wiktor, Cho
lewa Alicja, kaeura Paweł, K^ehajłyk Józefa ' 
i Cholewa Józef.

Nieobecni Radni usprawiedliwieni: Ob.ob. Saleska Stefania, karkuzel
Bell i Torbu,s Halina.

Nieobecni zastępcy Radnych usprawiedliwieni: Ob.ob. Freifeld Anna i
Herzyk Józef.

.:, s \ v. . j  •«i
Nieobecni zastępcy Radnych nieusprawiedliwieni: Ob. S*viuani&k Józef.
Protokołował: Ob. buator Kazimierz. . -.

. / ■ ' • ’ y' .:'■■■ ^  . .* .• .

Porządek obrad:
1. Otwarcie-sesji i stwierdzanie jej prawomocności,
2. Aybór preewodniczącego i sekretarza sesji,
3. Wygłoszenie referatu na temat 10-rocznicy wyzwole

nia powiatu eieszTńskiego,
4. Oisówlenie akcji składania podpisów pod apelem wie»

denekim,
/ ,r. " 5 .  Sprawy organizacyjne,

’• * ■ ' 6. Rolne wnioski i zapytania.
Ad. 1. \ Przewpdnieząiy Prezydium O.R.iJ. Ob. Troazok Ludwik otworzył sesję i 

' stwierdził na podstawie listy obeenośoi dostateczną ilość Radnych do 
obradowania i podejmowania uchwał.

W
Ad.2. Ra wniosek Radnego Bukowoz&na Franciszka, wyprano na prwewodniczącego 

sesji Radnego Poażorskiego Józefa, zaś na sekretarza Radnego Wójcika 
Ruaolfa.

Aa.3. Referat okoliozno'eiowy na teaiat 10-rocznioy wyzwolenia powiatu cie
szyńskiego, wygłosił przew. Prezydium OHN. Ob. Troszok Ludwik.
W dyskusji nad referatem głos zabrał R.idny Kry sta Franciszek, który 
podkreślił, że wysiłki ludu pracującego, naszej Partii i Rządu nie 
idą na marno, przedstawiając rozbudowę naszego Osiedla w okresie mi
nionych lat Polski Ludowej.
Z kolei głos zabrał Radny Lasota Jan oświadczając, że również i na 
naszym terenie osiągnięcia w rolnictwie w stosunku do przemysłu są 
st&.RGwczn żfc małe. kusimy więc zmobilizować się do stałego i systema
tycznego podążania za rozwojem przemysłu, & szczególnie n& odeinku 
wzrostu produkcji rolnej. Zagadnienie to jest o tyle ważne, te właśnie

I \ •
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przez wzrost produkcji rolnej, jesteśmy w stanie uzupełnić braki w 
zaopatrzeniu świata praay w najwatniejsso artykuły żywnościowe. Osią
gniemy na «el wówczas, gdy rolnictwo zmieni całkowicie swoje oblicze 
ijprzemieni się z gospodarki indywidulnej na gospodarkę zespołową.-r 

t następnie zastępca Radnego. Ob. Cholewa Józef wyraził osobiste 
przekonanie co do rozwoju apółdzielń Produkcyjnych, jako konieczność ' 
przeprowadzenia tej reformy w rolnictwie, tylko /załdżenle *Spółdslel- N 
.ja! jk naszym terenie będzie dosyć trudnym problemem,- gdyż erw naszym 
Tsnstprllą n 1 u ma odpowiedniej gleby, a pozatęm musieli by być również 
doLr<*ni ̂ członkowie. ?o udzieleniu Ob. Cholewie w “tej sprawie yiyozer- 

’ pująovch wyjaśnień, dyskusję zakończono.'* ~r‘ - a> ; .o. ”
;■ - • * 1 •" : - -

Ad. 4. Przewodnioząóy Prezydium Oli®. Ob. Troszok ludwik,' zapoznał Radnych 
i zastępców i podziałem terenu Osiedla ystroń na punkty składania 
podpisów"pod apelem wiedeńskim oraz całą stroną organizacyjną tej > 
akcji. )
Następnie głos zabrał przedstawiciel. Osiedlowego Komitetu Frontu Na
rodowego Ob. ćhleblk Otton, który omówił po krótce znaczenie polity
czne zbierania podpisów, jak również udzielił kilka informacji. Po-, 
zatem zaapelował do Plenum Radv o gremialne pr*yłąo*enie się do tej 
akcji przez propagowanie o jej ważności w terenie i udzielanie wyjaś
nień Obywatelom w .wpadku zaistnienia potrzeby.

Ad.5. Z kolei przew. Pre-ydium OiśN. Ob. Troszok ludwik zreferował sprawę 
gdtebaniu zwłok na odcinku cmentarza katolickiego, który zostanie 

v zgodnie z planem rozbudowy osiedla Ustroń zajęty na wyprostowanie dro< 
gi głównej w miejsce dotychczasowego łuku oraz konieczność założenia 
cmentarza komunalnego na tut. terenie. Sprawa ta Jest o tyle ważna, 
że zarówno cmentarz katolicki, jak i ewangelicki są w stanie Jeszcze 
przez kilkanaście zaledwie lat zapewnić grzebanie zwłok, a z drugiej 
strony cmentarze te znajdują się w samym centrum osiedla co jest w 
zupełności sprzeczne z przepisami sanitarno—higienicznymi. 
Równocześnie odczytał wniosek Prezydium O.H.N. ustalony na ostatnim 
posieazeniu, jako projekt uchwały precyzująca wykonanie tychże zało- 
ż#ii. Ba wniosek Radnego Tomaasko Wiktora, odczytany wniosek przyjęty 
został jednogłośnie i w związku z tvm podjęto następującej treści 

£ uchwałę:
ii U c h w a ł  a Nr.fl/55

, z dnia 14 kwietnia 195S r.
w sprawie: zaprzestania grzebania zwłok na pewnym odoinku cmentarza 

katoliakiego w Ustroniu oraz konieczności założenia omen 
tarza komunalnego na terenie tut. osiedla.

Odpowiedzialne za wykonanie uchwałwf Prezydium O.H.N.
Termin wykonania uchwały: 30 maja 1955 roku.
‘Osiedlowa Rada Narodowa, działano na zasadzie art.6 pkt.l i 2 usta
wy z dnia 2o marca 195© *r. o terenowych organaoh jednolitej władzy 
państwowej /Dz. U.H.P. Nr.14, poz.130/ oraz na wniosek Prezydium ORN

p o s t a n a w i a :  ■' V ~r •'
1. spowodować w Katdlickim Urzędzie Parafialnym w Ustroniu dalsze 

grzebanie zwłok na odoinku cmentarza, którv zgodnie z planem n i  
rozbudowy Osiedla Ustroń, przekazany zostanie pod budowę nowe.] 
drofci w miejsce dotychczasowego łuku, a mianowicie na przestrzeni 
linii prostej od rogu budynku Ob. Hanusa do prawej krawędzi bu- • 
dvnkv Ob. Kotasa.

2. -wystąpić z wnioskiem do Władz Zwierzchnich w sprawie założenia na 
terenie Osiedla Ustroń cmentarza komunalnego na parcelach wytań
czonych prze’’ Prezydium CRN.

i.



2 kolei głos zabrał sekretarz Prezydium O RB'. Ob. Dustor Kazimier*, 
który przedstawił 2 wnioski, a  mianowicie w sprawie zatwierdzeni* planu pomocy sąsiedzkiej na rok 1955 1 powołania komitetu. Budowy 
Szkoły w Ustroniu. " ,Po odczytaniu projektu uchwały w sprawie pornosy sąsiedzkiej Wywiązała się ożywiona dyskusja. Dyskutanci stwierdzali, że przewidziana 
norma 180.- zł. *a. jedną dniówkę parokonną jest stanowozę za mała, 
przytaczając ródne wzglądy.Ba wniosek przewodniczącego sesji Ob. Podżorskiegs Józefa treść pro
jektu uohwały postanowiono przyjąć niejednogłośnie ps dokonaniu poprawki w punkcie 3-siaą a mianowicie za wykonane usługi rolne nie ob-j 
jęte dekretem pobierane będą opłaty w wysokości 16.- zł. za jedną 
przepracowaną godzinę. Projekt ten przyjęty został przy jednym sprze 
siwiająoym się głosie. Treść ushwały po dokonaniu poprawki otrzymuje 
następujące brzmienie:

I!

U s h w a ł a  Kr.9/55 « dnia 14 kwietnia 1955 roku,
w sprawie: zatwierdzenia planu pornosy sąsiedzkie i usług rolnych v: 
„ . oraz ustalenia wysokości opłat za wykonane prace dla

osiedla Ustroń w roku 1955.
Odpowiedzialne z*1* wykonanie uchwały: Prezydium O.R.N.Termin wykonania uchwały: 20 kwietnia 1955 r.
Osiedlowa Rada Narodowa w Ustroniu, działająo na zasadzie art.6, 
pkt.l i 3 ustawy z dnia 2o marca 195o r. o terenowych organach jed
nolitej władzy państwowej /©z. U.R.P. Nr.14, por.130/ oraz na podsta
wie dekretu z dnia 18 września 1947 r. o pomocy sąsiedzkiej /Dz. URP. 
Nr.59, poz.320 i z r.1950 Nr.13, pot.125/
* U J ■ , ip o s t a n o  w i a :

1. zatwierdzić opracowany plan pomooy aąsfcwd^kiej i usług rolnveh 
$ na rok 1955 dla osiedla Ustroń według załączonego zastawienia,
'2. ustalić stawkę obowiązują na terenie całego osiedla Ustroń za 

jedną dniówkę parokonną w ramach pomocy sąsiedzkiej, objętej de
kretem - w wysokości 80.- zł.3. równocześnie ustalić ca. każdą przepracowaną godzinę parokonną w 
ramaob usług rolnych, nie objętych dekretem opłatę w wysokości 
16• — zł. -■

Drugi wniosek Prezydium, w sprawie powołania komitetu Budowy Szkoły 
przyjęty został jednogłośnie* * . -»v dyskusji nad przedstawionym projektem uchwały wywiązała się równie 
ożywiona dyskusja. - ;

-Radny krosta Franciszek oraz Ob. Bobkiewicz Tadeusz omówili stan za
łatwienia budowy szkoły oraz trudności, na jakie komitet napotykał 
w swej prasy. 2 dyskusji wypowiedzi ieh wynikało, że Wydział Oświaty 
Prezydiu® P.R.N. w Cieszynie nie ustosunkował się dotychczas pozy
tywnie do tej sprawy, mimo że starania i interwencje zarówno ze stro
ny komitetu, jak i samego kierownietwa Szkoły były najzupełniej re- 
lne. Następnie Radny Lasota Jan potwierdza wypowiedzi jego przedmów
ców, a jednocześnie podkreśla by rolnicy i całe społeczeństwo^ termi
nowo i całkowicie regulowali wymierzone im należności na Fundusz Od
budowy Szkół, ponieważ właśnie łsiedle Ustroń posiada z tego tytułu 
duże zaległości, które to fundusze kierowane są wyłącznie na cele 
szkolnictwa. .. ! 1
Treść uchwały posiada następujące brzmienie:
U c h w a ł a Kr.10/55 z dnia 14 kwietnia 1955 roku,

M
*
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w sprawie: powołania Komitetu Budowy Szkoły Podstawawej w Ustroniu. 
Odpowiedzialne za wykonanie uchwały: Preryiiuić O.R^Ki 
Termin wykonania uchwały: 30 maja 1955 roku.
■■ ■ ' • V ą • •• . . i ' f, ■■ j. t -4. -Osiedlowa Rada Narodowa w Ustroniu, działając na zasadzie art.6, 

pkt.l ustawy t dnia 2o rarca 195o r. o terenowyeh organawh jednoli
tej władzy państwowej /Dr,. U.R.P,. Nr.14, poz.130/ stwierdza, te ko
nieczność budowy szkoły podstawowej w Ustroniu, na przestrzeni naj
bliższych lat jest bardzo konieczne, ,oó wynika z uzasadnionych powe- 
dćw,, jak: ••• v1. obecne pomieszczenie szkolne, znajdują się w 3-ah budynkaeh, z tego w £&eh własnych oraz budynku PSS w Ustroniu,
2. we wszystkich obecnyoh budynkach, znajduje się jddynie 8 sal wy- 1 

kładowych,3. ilość dzieoi w roku szkolnym 1954/55 wynosi 35S, gdzi# roczny
przyrost waha się do 35 dzieci* <4. ze względu na szczupłość klas, nauka jest dwurazowa i odbywa się 
przedpołdniem i popołdniu, ponieważ obronie szkoła posiada już
10 oddziałów,, __ _

5. b rek sali gimnastycznej na terenie całego siedla Ustroń, o o utru
dnia przede we*vstklm w zimie prowadzenie wychowania fizycznego,6. od roku 1945 czynione et, starania odnośnie budowy nowej rozwojowej 
szkoły podstawowej, jednak dotychczas bezskutecznie.

W związku z tym postanawia: „ .
1. odwołać dotychczasowy Komitet Budowy Szkoły Podstawowej i pstano- 

wić nowy skład osobowy tego Komitetu w następująoym zestawieniu: 
Przewodniczący Ob. Kobarskl Leon, Dyr.Aimin. kuźni Ustroń
I z-ou prre«. Ob. Gogółka Paweł
11 z-ca prz«w.,Ob. kryeta Franciszek 

Ob. Błaszczyk Anna
,0b. Inż. Jarocki Jan \
Ob. Łilder Jan >■ v
Ob. panelowa Bronisława 
Ob. Torbus Halina v . '
Ob. Bobkiewioz Tadeusz 
Ob. Rakowski Paweł2. nowo powstałemu komitetowi zleaić wykonanie następujących zadań:

a/ przedstawić na posiedzeniu komisji kultury i Oświaty Powiato
wej Hady Narodowej w Cieszynie, potrzebę budowy szkoły podsta
wowej w Ustroniu, >b/ wystąpić na najbliższej sesji Powiatowej Rady Narodowej z od
powiednio uzasadniotrzm wnioskiem, celta zatwierdzenia tegoż, 
zapewniający załączenie do planu inwestycyjnego budowy tej- szko
ły najpóźniej w najbliższych 2-eh latach, a niezależnie od tego 
poczynić również starania w instancjach wyższych,3. upoważnić Prezydium O.R.3. do kontrolowania wykonaet..- zadań okre

ślonych w niniejszej uchwale,4. zobowiązać komitet Budowy Szkoły oraz Prezydium O.R.N. do składa- hia na sesjaeh okresowych sprawozdań z wrkea&nia pov/vższ^oh zadań.
Następnie sekretarz Ob. Dustor Kazimierz, odczytał projekt planu pracy Prezydium OsiedloweJ Rady Narodowej na II kwartał, który przy-j
jęty został jednogłośnie przez Plenum Rady
d dalszym ciągu przewodniczący wszystkioh komisji stałych O.R.F. przedstawili opracowane plany pracy na II kwartał br. które przyjęte 
zostały również tez poprawek. Równocześnie złożyli krótkie sprawoz
dania z działalności w I kwartale.Jedynie Radny Wątroba Eugeniusz zwrócił się do komisji Drogowej, by 
Ui przewidział* również w swoim planie pracy kontrolę stanu drogi

Sekretarz:
Członkowie:
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do Dobki uwzględniając w tym wypadku konieczność wykonania rowów od- 
wadniająeych, których brak dotychczas daje się poważnie odczuć.

X a ' k*v i t
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Dalej głos zabrał przewodniczący sesji Radny T^dżorski Jó*#f, który 
zreferował dokładnie przygotowanie do przeprowadzenia na terenie tut. 
osiedla wiosennej akcji aanitarno-porządkowej, Podkreślił tutaj nie- 
smTera.* ważność tej akcji, której wykonanie Uzależnione je*t w dużej Bierze od nas samych. Stąd też zwrócił się '* apelem do wszystkich 
radnych i zastępców szozegóihie, ty na eodzień żyli tym zagadnieniem w terenie i przyczyniali się wydatnie do pełnego jej wykonania.
Po krótkiej lecz ożywionej dyskusji postanowiono Zobowiązać wszystkich radnyoh i zastępców, by na swoich \erenach dopilnowali wykonas- 
twa wszystkich wydanych w tym celu zarządzeń oraz by zgłaszali wsze
lkie przejawy oportunizmu i bagatelizowania do Prezydium O RN.

> . "* »* ' • sr* • *  ̂ \  /  ,  > ^ '  ’  *  4 *

Ad.6. Radny Kaczmarek Józef, zgłasza konieczność naprawienia ławki koło
kuźni Ustroń na wale rzeki Wisły, gdyż zanotowano jut 1 wypadek zła
mania ręki przez Obywatela przechodzącego po niej. 
kwestię tą wyjaśnił przewodniczący Prezydium Ob. Troszok ludwik za
pewniając bezzwłoozne-wykonanie naprawy uszkodzenia wspomnianej wy-

■ ■ -y-:C- i&

żej ławki. .Ponadto ouwi&dcza, że na terenie osiedla ostroń notuje się coraz ozę- 
strze wypadki huligańskioh wybryków i brak poszanowania mienia spo- 
łeoznego. Dowodem tego jest eałr szereg wypadków celowe niszczenia 
ławek w parkach, łajuania drzew, zrywania kwiatów itp. Uiiuo tego cdej- 
soowe społeczeństwo nie reaguje, względnie w zbyt małym stopniu na 
tego rćdzaju stan rzeczy, podohoeząo niejednokrotnie zupełnie obojętnie nawet w wypadku spostrzeżenia podobnych zajść, zamiast zgłc.szać 
Je natychmiast czy te do Prezydium lub też da Posterunek UO. Zarówno 
aparat Prezydium, jak i Posterunku jest stanowczo za mały do opano
wania całkowitego terenu, dlatego też wszyscy winndśmy troszczyć się • 
i opiekować mieniem społecznym.Podkreśla tutaj zbyt mary stan funkcjonariuszy h'6 w Ustroniu co w 
bardzo dużvir. etopniu odbija się na samej pracy terenowej. To krótkiej 
dyskusji Radna kola heiecu osunęła wniosek o zwiększenie ilości fun
kcjonariuszy i O, który postanowiono zatwierdzić Jednogłośnie i zobo
wiązać Prezydium o poczynienie w tym kierunku odpowiednich starań.
Radna Kostka Helena wnioskuje7# że należy poczynić pewne kroki w celu 
zabronienia chodzenia praoownikom z budynków ZOH po polach ornych, 
którsyxprzy zwróceni im na to uwagi mało że nie reagują to jeszcze obrzucają obelrzywymi słowami. Pozat«m należy również zainteresować 
się sprawy szkodniotwa polnego, wyrządzanego przez drób z budynków 
robo tniczyeii. . . .
Z kolei Radny Lasota Jan x*xac&£usi&ą, bv Prezydium zwróciło uwagę 
na utrzymywanie "Prażakówki”• Ponieważ zarówno sala, jak pozostałe 
ubikacje znajduje ię w mocno niezadawalających alf stanie, należy 
zwrócić się do Ra&y Zakładowej kuźni Ust.ro.., jako administratora tego 
objektu o większe zainteresowanie się stanem porządkowym 1 estetycz
nym,
Następnie Radny Szarzeć Jerzy zapytał, czy sprawa przydzielenia bu
haja dla przysiółka Dobki została już załatwiona, na co otrzymał na
tychmiastowe wyjaśnienie.Zwrócił się dalej .z. i&łuleniem pod adresem Nadleśnictwa Państwowego
w Ustroniu, które zwolniło go z pracy bez odpowiedniego uzasadnienia, 
«S związku z tym, że na sesji obroni byli równlelprzedstawiciele Nad
leśnictwa w Ustroniu, pr^ewodnicząey sesji udzielił im głosu, celem 
wypowiedzenia w tej sprawie.Po wypowiedziach tych okazało się, że sprawa ta nie może być załaf-

\



«# V
wiena aa odejseu i dlatego też sprawę tą prsekasano 4o sakatwienla 
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7. zebrania komitetu Tymczasowego w Ustroniu z dnia 3. nroa 1
■ . ’ • * . • ; . . i. • . . . •Przewodniczący p.^awada zagaił posiedzenia i powitał w imieniu <tomite

PO-mn. być .forsou. na pod.;
E & J  Sy“rać\£»“tUwy 7 - M  jik ro^nla^omen^uta micji. 
l»cwv Żarz -id powinien si^ składać z 12—stu lû  18—tu oso . , 

k . Zatwierdzenie te^oż nastąpi przez **ojewód$two i * adze wojskowe.
Następni. nabrał głos p. J.strsjb, wspominaJ-,c o swe? tułaczce, zebrał “ dniu 2*,4.i.944 w mieszkaniu p. Sikor;. 1 powziętych tam uchwałach.

7a«m/iA rtndał w b v'-'1 i^s rukcji nie aleZy do Zarządu wybrać osdi
IX 1 III. Po orfln.J dyskusji postanowionoJ 

na wypadieb braku Polaków, dopuścić do współpracy nlezkazitełnych ludzi 
posiadających listę III- 0 l*e ktoś z zebranych posiada II - powinien i
npućcić posiedzenie

1 Po dyskusji postahowion© wybrać 18 osób w skład Zarządu, a mianowicie
Obyw. Zawada

" Ziółkowski 
° Tomiczek 
n Cichy Jerzy 
" inź. Kossowski 

ula jc
" Gomola Mchał 
M Jastr <̂b 
• Bobkiewlcz 
" Inż. Tychowski 
" Hajka 
" Gomola ulichał 
" Łiider ćan
« Niedoba - arekc^i
" Krysta Franciszek 
" Lipowezsn Ludwik
" Kosko Zdzisław 
" Kubok Władysław

?. Zawada proponuje zaraz po odbyciu tego zebrań*a zwołać zebranie
Zarządu: __Ka Komendanta Milicji wybrano p. clajca 
,, Burmistrza ” " Zawadę
“ Doradco Komendanta Bilicji - wybrano p.Jastrzębia r , » ** - " p. iilarczykaJpv0 zastępcą „ * knRtk ." magazyniera - P* kostkę ‘a

J

Ust-oń,dnia 3. 1945 £rotokołownł: 
Jastrząb Karol

-.godnoóć odpisu z ory*' nałem stwierdza;
Bady Narodowej

t<Z
Ł *4 • \
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/-/ r.rysta Franciszek >_ \
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Protokół
99

z posiedzenia Rady Gminnej z dnia 28.września 1945r.
Obecni: Przewodniczący ob. burm. Zawada Franciszek 
1. Gluza Józef 1o. Bukowczan Jan2. mz.Kossowski Mieczysław 11. Rozbórski Józef3. Cichy Jerzy 12. Bobkiewicz Tadeusz -m4. Krysta Franciszek 13- Tomiczek Karol
5. Lipowczan Ludwik 14. Strach Józef „
6 . Kubok Władysław 15. Ziółkowski Wacław Z7. Gomola Michał 16. Kołder Józef -

8. Hajek Ludwik 17. Chrapek Karol
9. Mider Jan 18. Chrapek Karpi
Nieobecni usprawiedliwieni -2, nieuspr. W'-1.
0 godz.2.3o zagaić ob.Burmistrz Zawada 
rządkiem dziennym:

1.2.
3.

posiedzenie z natępującym po—
Odczytanie prot. z ost.posiedzenia 
Uchwalenie przejęcia gminy Lipowiec 
Przemianowanie Rady Gminnej Eipowca 
na Aa de Gro ma dz ką

4. Uchwalenie o przyznanie prawa miejskiego 
gminie Ustroń

5- Wybór zastępcy burmistrza 
6. Różne

1. Odczytanie prot. z ost. posiedź.Protokół przyjęto bez zastrzeżeń.
2. jUchwalenie przejęcia gminy Lipowiec. Rada Narodowa gm. Ustronia 

'■uchwaliła przejęcie w zarząd i administracje gm. Lipowiec, która
została protokolarnie przejęta przez Burmistrza Zawadę Franciszka 
dnia 29.8.1945r. na podstawie pisma Starostwa Powiatowego Cieszyń
skiego o projekcie scaleniowym gmin powiatu cieszyńskiego uchwalona 

■ na sesji wójtów i burmistrzów w dniu 11.6.1945n.
3* Przemianowanie Rady Gminnej Lipowca na Radę Gromadzką.

Rada Gminna gm. Eipowca przemianowuje się na Radę Gromadzką. Jedno
cześnie Rada Narodowa przyznaje sołtysowi Grom. Lipowiec 1-dno 
miejsce w zarządzie gminnym a dwa miejsca w gadzie Narodowej, razem 
trzech członków ma prawo głosu.

4. Uchwalenie o przyznanie prawa miejskiego gm. Ustroń.
Rada Narodowa uchwaliła starać się o przyznanie prawa miejskiego
gm. Ustroń. \

jtr jW dyskusji^jaka wywiązała się w sprawie wyboru z-cy burmistrza 
ob.Strach zaproponował kandydaturę dotychczasowego z-ce ob. Gluzę 
Józefa i ob. Lipowczana Ludwika. Członek P. P. R. ob. Tomiczek Karol 
sprzeciwił się kandydaturze ob. Lipowczana , motywując tern, że wy
mieniony należy do Polskiego Stron. Ludowego, które nie jest jeszcze 
dotychczas uznane za partje współrządzącą, a jedynie Stronnictwo 
Ludowe powinno być reprezentowane.Ponieważ kandydatura ob. została 
podtrzymana, burmistrz zarządził tajne głosowanie systemem kartko
wym w wyniku którego został wybrany dotychczaso?y z-ca burm.ob.
Gluza Józef większością głosów w stosunku 1o-5»

6. Różne.
a. )Wniosek ob. Lipowczana by wybrać jednego rolnika do wydziału gmin

nego odłożono do następnego posiedzenia z powodu, że nie został 
postawiony odpowiedni kandydat. Członkowie Rady Narodowej w imieniu 
swoich partji politycznych zajęli negatywne stanowisko wobec Pols
kiego Stronnictwa Ludowego, do którego przyznał się ob. Lipowczan 
aż do czasu wyklarowania się sytuacji w wyżej wym. stronnictwie.

b. )Kier. Szkoły ob. Bobkiewicz przedstawił krytyczną sytuację przed
szkoli i szkół,zwracając uwagę, że związki i stronnictwa polityczne 
dysponują przestronnemi lokalami, które nadałyby się na wyżej wy
mienione lokale objekty, gdyby wszystkie partie porozumiałyby się 
•między sobą i uzgodniły lokale na potrzeby partii. Polecono ob.burm. 
zwołać przedstawicieli wszystkich partii politycznych i związków 
w celu uzgodnienia lokali.
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sprawie drogi prowadzącej koło tartaku paińst. zamkiętej podczas 
mpacji, postanowiono zwrócić się do Starostwa Powiatowego, 
i rinrrtnr>. »lnis7>rTins oh. Gninwei Marid fio.— 7.Y -

c. ) Uchwalono: Tymczasowa umowę zawartą^z Dr. Stachym jako lekarzem
dla Opieki Społecznej i Kier. Kom. Sanitarnej. Dla kier.Kom. 
Sanitarnej uchwalono opłatę 25.- zł^za godz.Na członków kom. san. 
wybrano ob. Bobkiewicza i ob. Stracha.

d. ) W
okupacji,

e. ) Za pomoc akuszeryjnę ob. Gojowej Marji 60.- zł .
f. ) Koniecznej Elżbiecie-zniżkę 5o % na kąpiele borowinowe.
g. ) Prośbie ob. Małysza Adolfa o zniżkę na kipiele borowinowe-odmownie

„  , „  . . • • .0 godz. 6-steo posiedzenie zamkuęto.
Protokółował:
Szćzepahski Józef

\'S,v



P r o t o k ó ł

Przewodnicząc
*  ,Prezydium i członkowie Gminnej Rady Narodowej: ob.ob.
1/ Gluza Józef 
2/ Nowak Paweł 
3/ Tomiczek Karol 
4/ Mgr. Pociecha Rudolf 
5/ Nowak Jan

10/ Rysihski Henryk
11/ Zawada Jan 
12/ Inż. Szczepan Jan 
13/ Mgr. Kośmider Władysław 
14/ Zawada Franciszek 
15/ Kołder Jozef.
16/ Mentel Teofil

6/ Strach Józef 
7/ Michalski Stanisław 
8/ Lipowezan Ludwik 
9/ Sztwiertnia Jan
Nieobecni usprawiedliwieni 2. Nieobecni nieus^rawiedkiwieni:
Protokolant (sekretarz gminy): ob. Szczepański Józefl,—* i
Porządek dzienny:
1/ zagajenie
2/ odczytanie protokołu z ostatniego posiedzenia 
3/ uchwalenie budżetu
4/ uchwalenie płac dla pracowników Urzędu Gminnego
5/ uchwalenie wysokości czynszów od mieszkań w budynkach gminnych
6/ zatwijęerdzenie regulaminu Komisji Rewizyjnej
7/ uchwała podatku od spożycia
8/ uchwalenie podatków od psów
9/ różne
ad 1/ 0 godzinie 10 dopołudnia zagaił posiedzenie przewodniczący

ob. Krysta Franciszek, witajyc obearych, życzył wszystkim 
owocnej pracy w Nowym Roku. Mgr. Pociecha zgłosił w formie 
nagłego wniosku uczczenie pamięci zmarłego tragicznie obyw*- 
zast. burmistrza Gluzy Józefa 1-dno minutowym milczeniem. 
Wniosek natychmiast wykonano. »

ad 2/ Odczytano protokół z ostatniego posiedzenia G.R.N. Został 
przyjęty bez zastrzeżeh.

ad 3/ Budżet na rok 1945/46 został uchwalony ze zastrzeżeniem, że 
kwestia udziału podatku z działu 9 b dotychczas nie jest wy
jaśniona.

ad 4/ Na wniosek obyw. inż. Szczepana uchwalono 13-sty pensję dla 
pracowników umysłowych #Urzędu Gminnego. Dla sekretarza gmin
nego uchwalono VIII grupę uposażeniowy, dla kasjera płacę 
jak dotychczas i bezpłatne mieszkanie, dla ob. Misiorza Jana 
120<" zł, bezpłatne mieszkanie i światłe, dla ob. Wantuloka 
Józefa 1000 zł, ogrodnikowi ob. Ziółkowskiemu Wacławowi 600 z 
mieszkanie i światło. Równocześnie uchwalono powołać obyw. 
Jastrzębia (Szrajbera) na pracownika biura świadczeń rzeczo
wych. ,

50 zł mieś., reszta lokatorów płaci czynsz przedwojenny, 
ad 6/ Regulamin Komisji Rewizyjnej został zatwierdzony, 
ad 7/ Uchwalono pobierać podatek od spożycia, który będzie pobiera

ny w zakładach gastronomicznych.
ad 8/ Podatek od psów łańcuchowych wynosi 20 zł, luksusowych 100 zł

»» V •  ,

ad 5/ Uchwalono miesięczny czynsz obyw. Tomiczkowi w bas. kypiel.
2 pokoje i 1 kuchnię na zł 50, obyw. Ochodkowej za 1 pokój 
w ratuszu 15 zł miesięcznie, Radiowęzeł za 1 pokój umeblowany
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Dla gońca gromady Lipowiec uchwalono £00 zł miesięcznie. 
Oferta ob. Nikodemowej w sprawie odkupienia parceli przy 
budynku pocztowym Nr 163 została załatwiona negatywnie. 
Prośba ob. Tomaszkowej Julii o obniżenie ceny prędu elektr. 
załatwiona odmownie.
Prośba ob. Kopia Leopolda w sprawie zaszeregowania przedsięb 
biorstwa do kategorii I cen za zużywany pręd elektryczny za
łatwiona odmownie.
Prośba ob. Drozda w sprawie podwyżki płacy i przydziału bu- 
tbw — odmownie.
Zgodnie z o^wiadczeniem^pkręgowego sekretarza P.P.R. obyw. 
Mentla Teofila śmierć zastępcy burmistrza Gluzy Jozefa nas
tąpiła wskutek nieostrożności.
0 godzinie 2-gieJ popołudniu posiedzenie zostało zakończone.

%
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_  • P r o  t o  k ó ł  Nr.8/64
z posiedzenia zwyczajnego Prezydium Miejskiej Rady Narodowej 
w Ustroniu odbytego w dniu 21* kwietna 1964r. w gabinecie przewo
dniczącego Prezydium o godz. 13-tej.
Obecni:

Przewodniczący Prezydium M.R.N. - Ob. Ludwik Troszok 
Sekretarz " " - Ob. Kazimierz Dustor'
Członek ' " ” — Ob. Józef Holeksa

Zap o e o.: ifomondant posterunku Milicji Obywatelskiej Ob. Feliks
Sobolewski, Dowódca Placówki WOP kap. Stanisłwa Molenda 
KM PZPR.

Pro t okół o wał a:
Danuta Weinbrenner

Porządek obrad:
1. Zapodanie porządku obrad
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia
3. -Kontrola wykonania podjętych u chwil
4. Omówienie stanu bezpieczeństwa na drogach publi

cznych, z uwzględnieniem sezonu letniego.
3. Omówienie sprawyzabezpieczenia granicy państwowe 

w rejonie Czantorii.
6. Analiza stanu przygotowania do obchodu święta 

1 Maja.
7. Sprawy organizacyjne
8. Wolne wnioski i zapytania.

Ad.l / Przewodniczący Prezydium Ob. Ludwik Troszok zapodał projekt 
{/ porządku obrad posiedzenia, który został przyjęty bez zmian

f Ad.2. Ob. Danuta Weinbrenner odczytała protokżł z poprzedniego posie- 
i/ dzenia, który został przyjęty bez poprawek.V
Ad.3. Następnie sekretarz Prezydium złożył sprawozdanie z wykonania 

. / podjętych uchwał na poprzednim posiedzeniu.
v Stwierdzono, że uchwała Nr.7/12/64 w sprawie zwołania zwyczajnej 

sesji Miejskiej Rady Narodowej znajduje się w trakcie realizacji, 
natomiast uchwała Nr.7/13/64 w sprawie zatwierdzenia wniosku 
Zespołu Kierowniczego dot. udz :lenia ulg i przesunięć terminów 
obowiązkowych dostaw żywca na 1964r. anajduj została wykonana.

Ad.4. V^formację o stanie bezpieczeństwa na drogach publicznych złożył 
komendant Milicji Obywatelskiej Sobolewski Feliks.
Poinformował, że bezpieczeństwem na drogach publicznych jest 
zainteresbwany cały aparat M.O. co roku po tej linii wydawane są 
nowe zarządzenia.
Zwrócił uwagę, że dla zwiększenia bezpieczeństwa na drogach, 
należy^odnowić pasy przejściowe dla ruchu pieszego. Poinformował 
również, że nadal brak dwóch etatów dla Posterunku w Ustroniu.
Na okres sezonu lethiego podobnie jak w latach ubżegłych do pomocy 
Posterunku wciągniąte zostanie ORMO, ZHP oraz Komisja Ochrony 
^orządku i Bezpieczeństwa Publicznego. Niezależnie od tego na 
ft-Led^iele i śięta delegowany będzie także patrol milicyjny,
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Ad *5,

V
kd.6.

V
Ad.7.

który wykonywał będzie służbę prewencyjną w miejscach najbardziej
WUSsSSji*naa tym zagadnieniem członkowie Prezydium stwierdzili,- 
że^stan przygotowania Posterunku MO na tym odcinku nie budzi
większych zastrzeżeń* ' , , . .Zwtócili uwagę, że w związku z nowowybudowanym parkingiem samocho
dowym, należy wprowadzić zakaz postoju samochodów na bocznych ulicac 
co należy wykonać przed sezonem letnim*

W związku z zbliżającym się sezonem letnim, Prezydiom wysunęło 
wniosek, aby MO przeprowadziło naradę z pracownikami Nadleśnictwa 
celem zwrócenia uwagi w okresie letnim na rozbijanie obozów w 
terenach leśnych, podkreślono konieczność stałej współpracy praco
wników Nadleśnictwa z Posterunkiem M.O*
Złożoną informację przez Komendanta Ob. Sobolewskiego, Prezydium 
postanowiło przyjąć do zatwierdzającej wiadomości, wstrzymując sią 
od podjęcia uchwały, z uwagi na to że zagadnienie to będzie 
omawiane na sesji M*R*N. w m-cu maju*_^

► Z kolei kapitan Stanisław Molenda zapoznał członków Prezydium z 
sprawą zabezpieczeni^ granicy państwowej w rejonie Czantorii. 

Zwrócił uwagę, że w celu zabezpieczenia do maksimum granicy państwa, 
do niedopuszczenia przekroczeń granicy oraz nielegalnego handlu, 
nale©y odnowić tablice ostrzegawcze dot. "zakazu przekroczeń granicy 
Zwrócił również uwagę i podkreślił konieczność ustawienia tablic inf 
informacyjnych " jak daleko jest do granicy", " o zakazie zejścia 
ze szlaku turystycznego" itp.
W dyskusji nad powyższym zagadnieniem, zwrócono uwagę na konieczność 
zwołania narady z kierownikami domów wczasowych, kierownikami szkół, 
kierowników zakładów pracy, dla omówienia poszczególnego zagadnie
nia. ,
xonadto stwierdzono konieczność wytypowania spośród aktywu miejsco
wego kilku obywateli do współpracy z WOP.
Ustalono również, że miejscowa placówka WOP wspólnie z referatem 
GKiM dokonają odnowienia tablic informacyjnych.
Równovześnie członkowie Prezydium postanowili prsyjść przyjąć do 
zatwierdzającej wiadomości- złożoną informację.
Przewodniczący Prezydium przedstawił plan obchodu święta 1-maja 
.w Ustroniu. * ' ■
Zaznaczył, że organizatorem uroczystości 1-majowych jest Komitet 
XX-leci» Państwa Polskiego, ponieważ święto 1-go maja zbiega się 
w roku bieżącym z obchodem 20-lecia.
Zgodnie z ustaleniami wspomnianego Komitetu w dniu 29.4.br. o godz. 
18-tej w sali na Frażakówce odbędzie się cantsalna akademia. W dniu 
następnym w godzinach wieczornych odbędzie się capstrzyk młodzieży 
szkolnej i organizacji młodzieżowych oraz nastąpi złożenie wieńca 
przed pomnikiem ku czci poległych gdzie ZHP przy rozpalonych zniczac 
prowadzić będzie wartę honorową.
Manifestacja 1-majowa rozpocznie się na rynku o godz. 10-tej przy 
czym pochody 1-szo majowe udają się na rynek z dwóch kierunków; 
od Kuźni Ustroń i od stawu przy Technikum.
V godzinach popołudniowych odbędą smę liczne imprezy sportowe 
i rozrywkowe.

Przeanalizowano ponownie pismo Beskidzkich Zakładów Gastr. Znak 
AG.1/2417/63 z dnia 12 września 1963r. w sprawie wydzierżawienia 
budynku po byłym młynie.
Członkowie Prezydium po zapoznaniu się z opinią radcy prawnego 

^ano>vili przekazać wb zarząd i użytkowanie budynku po byłym 
«/ e pod warunkiem opróżnienia sali konsumcyjnej u Ob. Fi^zkiewic:
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Przewodniczący Prezydium zapoznał członków z uchwałą Prezydium 
Powiatowej Pady Narodowej w Cieszynie Mr. 7/60/64 z dnia l6.IV.64r. 
w sprawie zmiany godzin pracy i przyjęć interesentów w Prez.Pow.R.N 
Równocześnie zgodnie z wytycznymi władz wojewódzkich 'i powiatowych 
ustalono nowe godziny urzędowania tut. Prezydium, co ujęte zostało 

Y  w uchwale o treści jak w załączeniu. i
Ponadto ustalono, że sesje M.R.N. odbywać, się będą po godz.15-tej, 
oraz posiedzenia 'Komisji w godzinach od 15-tej -16-tej.
W związku z zmianą godzin urzędowania ustalono również, że posiedze
nia Prezydium odbywać się będą w poniedziałki a nie jak dotychczas 
we wtorki.
Zapoznano się z pismem Prezydium Wojew.R.N. w Katowicach Wydziału 
Gosp.Kom.i Mieszkaniowej Oddziału Usług Komunalnych GKM U.8/20/64 
z dnia 15.IV.1964r. w sprawie przekazania 1 samochodu asenizacyjnegc 
z MPGK w Ustroniu do MPGK w Skoczowie.
W Związku z powyższym, Prezydium poleca przygotowanie wozu przez 
MPGK oraz sporządzenie protokołu zdawczo-odbiorczego, celem 
'przekazanie w/w wozu do MPGK w Skoczowie.
Zapoznano się z protokołem Komisji Finansóyr i Budżetu z dnia 
10.4.l964r. wraz z wnioskami.
Po dokładnym ponownym przeanalizowaniu pisma MPGK nr. 739/DN/64 
z dnia 1.IV.64r. oraz po zapoznaniu się z wnioskami Komisji 
postanowiono zatwierdzić regulamin premiowsniapracowników umysłowych 
MPGK.
Zatwierdzono również nowe stawki za oczyszczanie ulic dla
MPGK Zakładu Oczyszczania Miasta zgodnie z pismem EPGK L.dz.785/
ZOM/64 z dnia 7.4.64r., co postanowiomo ująć w uchwale o treści jak
w załączeniu.
Równocześnie postanowiono się wstrzymać od zatwierdzeń?a nowych 
stawek dla Zakładu Pogrzebowego do czasu wyjaśnienia i sprawdzenia 
przez gł. księgowego tut. Prezydium odnośnie stosowania stawek 
1 rozliczenia kosztów.

i przeznaczenia jej na cele gastronomiczne oraz rozważenie 
•j- możliwości zlikwidowania budynku przy ul. Hutniczej 2, prowadzenia 

w tym obiekcie produkcji wyrobów garmażeryjnych, oraz opróżnienie 
* pomieszczeń zajmowanych na.magazyn w rest. "Beskid".

W związku z tym, że°obiekt po byłym młynie z przeznaczeniem na 
magazyn czyni również PUPiK "Ruch" Oddział w Wiśle z uwagi na cias? 
notę i ograniczenie magazynowania kowarów w budynku przy ul.
1 Maja 30, członkowie Prezydium po krótkiej dyskusji uznali za 
stosowne zlecić referatowi GKiM, zwołanie Komisji która zapoznałaby 
smę z wykorzystaniem pomieszczenia PSS w budynku "Meblownia" po 
byłym sklepie meblowym,-z magazynami PSS przy ul. 22 Lipca 17 
oraz wykorzystaniem pomieszczeń w budynku Hermenice 8.
W wyniku przeprowadzonej wizji należy' ustalić odpowiednie .wnioski, 
które winny być przedłożone do zatwierdzenia na posiedzeniu 
,Prezydium.

koniecznością przeprowadzenia zmian w budżecie Prezydiun 
członkowie Prezydium postanowili podjąć uchwałę 

1ak w załączeniu.

A' związku z 
na rok 1954 
0 treści -iU

ni*v*^1ZOW!5no r^wni0ż wnioski Komisji Finansów i Budżetu 
 ̂ czynszów i podatków które postanowiono zatwierdzić 

•” zmien w związku z czym podjęto uchwałę o treścizamączeniu.

w sprawie 
bez

w jak
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Sekretarz Prezydium przedstawił projekt podziału nagrody przyznanej 
v za zdobycie 3 miejsca w ogólnokrajowym konkursie: na najlepiej przy
gotowaną miejscowość do sezonu zimówego, przyznanej przez GKKFiT 
'w Warszawie. *, _ _ r , ,-v  f«KKSBBOElansnniiiPrezydium po zapoznaniu się z pismem GKKFiT o powyższej sprawie 
dokonało podziału przyznanej nagrody pomiędzy osoby, które walnie 
przyczyniły się do zajęcia tej lokaty. Równocześnie ustalono, że 
po podzieleniu kwoty 10 tyś"złotych pomiędzy. 17 osób, kwotę 5 tyś 
złotych postanowiono przekazać do rozdziału WKKFiT w Katowicach wg. 
uznania z uwzględnieniem urzędujących członków tut. Prezydium.

. v 1 " r 'Ą
Przeanalizowano wniosek sekreterza^Prezydium o wprowadzenie w środy 
robocze dodatkowych dni targowych na okres sezonn letniego, co podyk 
wane jest potrzebami konsumentów w związku z charakterem naszego 
.miasta. i'
/'Powyższy wniosek postanowiono zatwierdzić jednomyślnie w formie 
uchwały o treści jak w załączniku. /

Zapoznano się z pismem Prezy.Pow.R.N. Wydziału Przemysłu i Handlu 
w sprawie ograniczenia sprzedaży napoi alkoholowj^ch w niedziele i 
i święta, które zaopiniowano jak w latach poprzednich, tj. zakaz 
sprzedaży w niedziele iświęta od godz. 8-18-tej we wszystkich 
restauracjach za wyjątkiem rest. Parkowej.-Ustalono również* że 
sprawa ta wymaga jesz^cze przeanalizowania przez Miejski Komitet 

£ Kultury Fizycznej oraz przez Komisję Zaopatrzenia Ludności.
d.8. Ponieważ w wolnych wnioskach i zapytaniach nikt z członków nie 

zabierał głosu, posiedzenie zakończono.

i *
KY,



- kuracyjnych,
b/ od osób wykonujących świadczenia rzeczy lub us?ug w uzdro

wisku i obowiązanych do płacenia podatku obrotoWego w myśl 
przepisów dla gospodarki nieuspołeczninej

§ 2* Wysokość opłaty uzdrowiskowej ustala się za każdy dzień 
w granicach

___ a/ od osób wymienionych w § 1 pkt*a,
b/ korzystających z wczasów pracov/niczych, uczącej się mło

dzieży, oraz dzieci do lat 14-tu ............... * o,50zł.
c/ korzystających z bezpłatnego lub ulgowego leczenia

w sanatorium oraz członków związków zawodowych, wojskowych 
służby czynnej, funkcjonariuszy służby bezpieczeństwa 
publicznego, inwalidów wojennych, emerytów, członków Z. ' 
Z.S.CH., członków Związku Pracowników Twórczych (muzyków) 
malarzy, pisarz itp. członków Związku Bojowników 
c Wolność i Demokrację jak również osób pozostających 
na ich utrzymaniu jeżeli nie mogą byó zaliczeni 
do kategorii wymienionej w § 2, pkt.b ...... ,1... l.OOzł.
n i  o unrin i p n i  ftn w .h  w? 8 2 n lr+ r .ł ł .n ____ ______ ___ __________  h. _ n n  »*

§ 3* Od osób wymienionych w § 1, pkt.b
a/ opłacających podatek obrotowy i dochodowy w formie

ryczałtu 10% ustalonej kwoty ryczałtu* 
^  pozostałych - 20% podatku obrotowego

Sekretarz Prezydium* 
/-/ Dustor Kazimierz

Przewodniczący Prezydium* 
/-/ Troszok Ludwik

4



Informacja
o rozwoju życia kulturalnego na terenie Ustronia, ..v «ia■ -

1 1
-U
WAnalizując życie kulturalne stwierdzamy, że na teradkie Ustronia 

działają następujące placówki:(oczywiście z pominięciem szkół)
1/ Klub Fabryczny Kuźni Ustroń. “ '
2/ Świetlica przy Powszechnej Spółdzielni Spożywców,
3/ Uniwersytet Powszechny przy szkole podst,nr,2 w Ustroniu.
4/ Uniwersytet T.W.S. przy szkole podst. nr.1 w Ustroniu, *V, 
5/ Radiowęze
6/ Kluby książki i prasy Ruch,
7/ Biblioteki. • '* •-*
8/ Kino.
9/ Telewizory i radio.

Działalność klubu fabrycznego przedstawia załączony Ramowy plan 
pracy - co załączam, “
Działalność kulturalna śwtetlTCy P.S.S. określa również załączone 
sprawozdanie. Zaznacza się,że są to jedyne świetlice ,kt óre .pracują 
i osiągają wyniki i celowo wykorzystują fundusze na cele kulturalno — 
oświatowe.

* Pozostaje problem Prażakówki - która po przejęciu jej przez 
Kuźnię Ustroń stanie się Domem Kultury - który wokół siebie skupi 
życie kulturalne i świetlicowe wszystkich zakładów pracy na terenie Ustronia. - -

Sprawa przejęcia ruszyła naprzód - załatwia się różne for
malności i przeznaczona kwota 300.000 zł.na wykup zostanie w bieżą
cym roku prawdopodobnie zrealizowana.

1/ Przejęcie to pierwszy etap.
2/ Drugi etap - to prace remontowe i przystosowanie.
3/ Koncentracja środków finansowych wszystkich zakładów 

pracy na Dom Kultury.
4/ Mobilizacja zespołów i ludzi do pracy kulturalno — " 

oświatowej.
Świetlica przy PSS w Ustroniu zgodnie z załączonym planem 

również wykazuje wszechstronnie ożywioną działalność.
Na marginesie osiągnięć kulturalnych utarło się przekonanie , że ta świetlica dobrze pracuje, której zespoły artystyczne dają

jak najwięcej programów ,stąd~kierownićtwo'zakł8du, 
koncentrujśsmoją uwagę i wysiłki na określonej

aktyw świetlicy 
grupie wyczynowców, 

przygotowując ich do występów - pomijając przy tym tych szarych 
ludzi którzy nie umieją śpiewać, tańczyć czy grać na różnych instruj* 
mentach.

Kierowników świetlic ocenia się pod kątem publicznych 
występów artystycznych - - nie ile świetlica skupia ludzi, rodzaju 
zajęć , spraw wychowawczych szkolenia odbiorców teatru, muzyki, poezji 
sztuki, malarstwa, folklorystyki itp...

Kierownictwo przyszłego Domu Kultury sprawy te będzie muąiało 
dokładnie przeanalizować, przemyśleć i pracę odpowiednio ustawić.

Uniwersytet Powszechny — organizatorem jest zarząd 
Wojewódzki Towarzystwa wiedzy Powszechnej,

Finansowany jest z funduszy, które osiąga zarząd z poszcze
gólnych Zakładów Pracy i instytucji, z którymi zawiera odpowiednie 
umowy.Koszt jednego Uniwersytetu Powszechnego np. w Ustroniu wynosi
20.000 zł.roczniet

Zadania — popularyzacja wiedzy, pedagogizacja rodzioów.
A Ustroniu Uniwersytet Powszechny prowadzi cztery sekcje - czyli 
najęcia odbywają się cztery razy w tygodniu w godzinach popołudniowych 
Grupa rodzicielska przy szkole nr. 2 w Ustroniu 

" n n nr.3 w Polanie
V



Grupa rodzibielska przy szkole nr; 4 w Dobce I
Wykładowcami są nauczyciele — wykłada się psychologię, pedagog:* 
sprawy wychowawcze i społeczno- polityczne. IjOgUJĘ ■

Grupa młodzieżowa przy Nadleśnictwie - zagadnienie X74l prawnicza 1 kultury życia na codzień, taniec. .■
/ Grupa teatralna przy OSP w Ustroniu. I

Uniwersytet dociera do szerokich nas ze słowem, ':filmemdokszt I  1 uświadamia; ■
Przy.szkole nr.1 działa Uniwersytet Szkoły świeckiej.■  

zajęcia raz na tydzień.
5/ radiowęzeł nadaje raz w tygodniu w czwartki — zx w sumie w cli roku nadano 46 audycji. I
6/ Kluby Książki i prasy Kuchu - jest ich 5 na terenie Ustronia.! 
• Należy w nich doprapowaó właściwe formy^ pracy kulturalno - oświal Narazle nie zdawają egzaminu.
7/ Dalszą formą pracy kulturalno — oświatowej są biblioteki — 
sprawozdanie w załączeniu. -
8/ Kino — Uciecha stara się dobierać jaknajlepsze filmy - jednaki 
dobór jest uzależniony od czynników odgórnych.Miesiąc filmów radzieckich — był przedmiotem narad komisji.
Kultury i Oświaty - plan widzów wykonano dzięki pracy propagandowi szkół, radiowęzła ltp.... < .
9/ Telewizja - jest kolejny środek kształcenia i rozrywki.

i—*- ,F *:i '
Telewizorów - 553nadia - 1484

1
Głośnikii . •/ • „

- 1228
i
11 • " * ’ ..’7 *, 7 •
I V: * 
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Klubu fabrycznego Kuźni

■ k na rok 1964.

Profaloraatykail.Popularyzacja zagadnień ku ltura lna «, oświato
wych oraz propaganda placówki na teronio 
Takładu i środowiska.

2.Czytelnictwo.
>• Środy oświatowe.
4. Międzynarodowy Dzień Kobiet
5. Czwartki towarzyskie
6. fikcja teatralna
7. Dni leninowskie
6 .Cieszyńska Wiosna Aityst./XX-lecioPRV  
9*&,'i$t° Prscy
10. Dni Lświaty Książki i Prasy
11. Pia ca wśród dzieci
12.Upowszechniania piąstki - XX - lecio PHI.
1>. Święto Odrodzenia

. •
14. Tydzień Kultury beskidzkiej - XX - locie PRL.
15«Dni Książki i Prasy Technicznej 
16.Tydei3ń literatury Współczesnej 
T7* Rocznica Wielkiej Rewolucji Po idzie mikowej 
TL.Gcena amatorska
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U c h  w a ł a  Kr. 11/2/64

Miejskiej Rady Narodowej w Ustroniu, z dnia 26.11.1964- r. < •

Ta,podstawie art.3, ust.3 ustawy z dnia 25.1.1958 r. o radach narodowych, ogłoszonej jako jednolity tekst w obwieszczeniu Prezesa Rady Ministrów z dnia 5•VII.1964- r. /Dz.U.Nr.29, poz.172/- Miejska Rada Narodowa w Ustroniu po^zapoznaniu się działalnością przedsiębiorstwa "Kuźni - Ustroń" w Ustroniu oraz wynikami pracy na niektórych odcinkach stwierdza : _ N
1. Kuźnia - Ustroń • w Ustroniu jako największy zakład znajdujący się na w tym mieście, zatrudniający w przeważającym stopniu mieszkańców tut. miasta, posiada niemały wpływ na rozwój życia gospodarczego i kulturalnego.
2.Zakład ten na przestrzeni ostatnich lat uległ poważnej rozbu
dowie i modernizacji, uzyskując także wiele pozytywnych wyniki 
w swojej pracy.

3« Stosunkowo dobre wyniki zakład ten osiągnął na odcinku 
budownictwa mieszkaniowego, pomimo, że w tym kierunku pozostało jeszcze wiele do zrobienia, jak również na odcinku akcji socjalnej, warunków bhp. i wykonastwa planów produkcyjn 
nych i eksportu.

4. Oprócz osiągniętych wyników, kierownictwo przsdiębiorstwa 
nie ustrzegło się jeszcze pewnych błędów na które należałoby zwrócić -uwagę i które wymagają uniknięcia w dalszej pracy na przyszłość.

Wobec powyższego Miejska Ptada Narodowa mając wspomniane momenty 
na uwadze u c h w a l a :
1. Należy dołożyć dalszych starań, aby osiągnięte dotychczas wyniki 

nie uległy pogorszeniu, ale zostały jeszcze poprawione, a w szczególności :
a/ trzeba rozawżyć -poblem zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych 

swoich pracowników poprzez dalszy rozwój budownictwa przyzakładowego i ustalenie form pomocy dla budownictwa 
spółdzielczego i indywidualnego.

b/ Uważa się za konieczne aby w większym stopniu rozwinięta 
została sprawa wczasów leczniczych i wypoczynkowych wśród pracowników , obok organizowanych wycieczek krajoznawczych 
i Innych prac w ramach akcji socjalnej.

c/ Podkreślić należy również, konieczność dążenia do dalszej 
poprawy warunków bhp. , oramizowania narad i szkoleń, aby w ten sposób poprawić wypadkowość na zakładzie podczas pracy.

d/ Należy podjąć dalsze kroki w celu dalszej modernizacji 
zakłdu zgodnie z założeniami urbanistycznymi i planem szczegółowym rozbudowy Ustronia. •

Odpowiedzialne za wykonanie uchwały Dyrekcja Kuźni - Ustroń oraz Prezydium M.R.N.

• /



z nałożonych na nich obowiązków w ramach obowiązujących
\'\V w tej mierze przepisów prawnych,

- doprowadziła możliwie w jaknajkrótszym czasie do przejęcia budynku ”Prażakówka,ł na własność zakładu i przemianowanie 
tego sakiadu obiektu jako zakładowego " Domu Kultury”po dokończeniu rozpoczętej adaptacji, %

- dostosowała się do postanowiń rozporządzenia Rady Ministrów 
z dnia 4.X.1958’r. /Dz.U.Nr.59, poz.296/ i-pa-wiadamiała
o ważniejszych zadaniach w tym przedmiocie Prezydium M.R.N.,

- uznała za słuszne i konieczne włączanie się w jaknaj szybszym . 
stopniu do realizacji zadań przez Prezydium M«R• K• w zakresie gospodarki komunalnej w poszczególnych latach, udzielającw ten sposób swojej pomocy i przyczyniając do rozwoju naszego

3, Kierownictwo Kuźni - Ustroń winno dopilnować aby zakład ten 
wykonał w pełni w terminie czyny społeczne, podjęte przez 
załogę dla uczczenia XX - lecia P.R.L.

4. Dyrekcja Kuźni - Ustroń winna w przeciągu 1 miesiąca przędło-, 
żyć sprawozdanie o sposobie wykonania powyższej uchwał:

miasta

Przewodniczący Prezydium : Przewodniczący sesji :

/-/ Ludwik Troszok /-/ inż. Roman Biłek.
U

/
\

\
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Obecni radni: Ob«Ob. Cholewa Jófcef, Doleżałek Franciszek, Dustor
Kazimierz, Chwastem Karol, Gogółka Faweł, Kasik Fran- 

i '• ciszek, Lasota Jan, Iriż.Łupinek Henryk, Madzia Korne- 
/ liusz, Markuzel Emil, Niemiec Józef, Podżorski Jófcef,

Pokorny Józef, Śliwka Jan, Sadliiyjan, Sadlik Mirosław, 
Troszok Ludwik, oraz Walczyk Mieczysław,

^(bbecni radni usprawiedliwieni: Ob.Ob. Holeksa Józef, Gawlas Jerzy,
Szarzeć Faweł, oraz inż. Śmiłowski Karol.

Nieobecni radni nieusprawiedliwieni: Ob.Ob. Bobkiewicz Anna, EłaszczyŁ
Jan, Cholewa Paweł, Ligr.Inż.Go-

t , gołka Wilhelm, Inż. ierski <Wir
centy, Lisztwan Andrzej, Rap- 
sztyn Rudolf, oraz Wisełka Jerzy.

Porządek obrad sesji:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocnoś

ci* ,
2. Vybór przewodniczącego i sekretarza sesji,
9. Ustalenie porządku obrady
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
9. Sprawy organizacyjne:

a) sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał,
b) kontrola obecności radnych,
c) sprawy bieżące,

6. Rozwój sportu i turystyki na terenie Ustro
nia,

7. Wolne wnioski i zapytania.

r.d . 1

U. 2,

Przewodniczący Prezydium Ob. 'Troszok Ludwik, otworzył sesję stwier
dzając na podstawie listy obecności dostateczną ilość radnych do 
obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał,
Na wniosek radnego Ob. Śliwki Jana, na przewodniczącego sesji wybrano radnego co.Pokornego Jozefa, zas na sekretarza sesji radne
go Walczyka Mieczysława.

» Przewodniczący sesji Ob. SłixK2DcJ Pokorny Józef zapodał projekt porząd 
ku obrad, który przyjęto z jedną poprawką a mianowieie do porządku 
obrad włączono również punkt uchwalenie II dodatkowego budżetu Frezv- 
dium M.R.N.

, Sekretarz Prezydium Ob. Dustor Kazimierz odczytał protokół z ostat
niej sesji M.R.U., który przyjęty został bez poprawek.

a)złożył następnie sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał:
Stwierdzono, że uchwała Nr. X/lo/6o w sprawie oceny działalności 
Ośrodka Zdrowia w Ustroniu, została załatwiona. Załatwione zostały

uchwały Nr. X/ll/6o w sprawie oceny działalności P.P."Uzdrowisrównie;
ko Jastrzębie-rZdrój" Filii w Ustroniu, oraz Nr. X/12/6o w sprawie 
uchwalenia budżetu na rok 1961.
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c) Fonieważ w sprawach, bieżących nie poruszono żadnych spraw, punkt 
ten pominięto.

6. Informacja z (działalności Klubu Sportowego "Kuźnia" w Ustroniu,
oraz M.K.S. przy Technikum Machanie zno-Kuźniczym w Ustroniu, złożyli 
przedstawiciele powyższych organizacji sportowych. Pomimo wysłanego 
pisemnego zaproszenia na sesję nie zjawił się nikt z przedstawicieli
L. Z.S. "czantoria" jak również nie zostało przedłożone sprawozdanie.
,V dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos kolejno zabierali radni:
Ob.Ob. Inż.Nierostek Emil, Lasota Jan, Śliwka Jan, Podżorski Józef, 
Troszok Ludwik, Sadlik Mirosław, Łupinek Hernnyk, oraz z gości 
dyrektor U. Ob. Inż .Bort liczek Karol. .
dłowną^uwatrę w dyskusji zwrócono przede wszystkim na sal*? frimnastycz= 
aą, której brak odczuwa przede wszystkim młodzież szkół podstawowych. 
Jak wyjaśnił kierownik Szkoły Ob.Lasota aan K.S."Kuźnia" umożliwia 
młodzieży korzystanie z 'roiska sportowego, jednak możliwość ta isr* 
nieje tylko w dniach pogody i w okresie letnim. Wyjaśniono również, 
że po wybudowaniu garaży przez K.U. dotychczasowe fraraże przeznaczy 
się na salę primnasty czną. Wysunięto również propozycję, nie wy kórz:
stany saeak koło Prażakówki przeznaczono na salę primnastyczną, do czas 
budowy nowej sali.
Stwierdzono następnie, że ogólnie sprawa sportu na terenie miasta po= 
siada wiele do życzenia. Szczególnie zamiera coraz bardziej nar»iarstv 
"'Irak jest odpowie dnie to przy rro to wan’’a narciarzy. Również od szei*efm 
lat na terenie Ustronia nie b^ły orpanizowane żadne zawody, pomimo 
że istnieją odpowiednie tereny jak wybudowana skocznia w Suchym czy 
na Zawodzium oraz budowany przez L. Z. S. "Czantoria" w Polanie tor z jaz* 
dowy. xereny te należy odpowiednio utrzymać wkładając trochę wysiłku.
^as^fSikało z wypowiedzi radnych sport obecnie wygląda całkiem ina«? 
czej. Dawniej inicjały wypływały od samych sportowców, zaś obecnie 
trzeba inicjatywy odgórnej, dając równocześnie urządzenia. *rak jest 
zainteresowania młodzieży narciarstwem, ^rak zawodów i w okresie zimo* 
wym stoki <ror są puste. Zdaniem innych radnych powodem nieorganizowani 
przez organizacje sportowe zawodów narciarskich, jest brak odpowiednie 
warunków do teTO oraz brak środków na budowę nowoczesnych urządzeń. 
Zawody urządza się w bardziej atrakcyjniejszych miejscowościach jak 
Szczyrk czy inne. Stwierdzono dalej, że obecnie sport w Polsce jes 
zdeprawowany. Młodzież vez ubrania, ^utów i pieniędzy nie będzie praę 
cowała. Należy przede wszystkim przyjść z pomocą nauczycielom, avy 
młodzież podtawić na odpowiednim poziomie, rfdyż młodzież do sportu 
wciąpmąć należy już w szkołach podstawowych. Przede wszystkim zamnkąć 
należy młodzieży dostęp do wódki, która coraz częściej szuka rozuywki 
w restauracjach.
W toku dyskusji zwrócono się także z zapytaniem do K.S. "Kuźnia" 
jak przedstawia się sprawa stawu kajakowego w Ustroniu, czy przyznane 
fundusze na oczyszczenie i doprowadzenie do opowiednij wyrlądu teTO 
obiektu vędą wykorzystane do końca bieżącego roku. Zwrócono się 
również pod adresem K.S. "Kuźnia" o ostateczne uretrałowanie prawne włas 
ności posiadane to boiska sportowet o.
Równocześnie w dyskusji zwrócono uwafrę na prowadzenie sprzedaży w skle
pie P.S.S. w Ustroniu = Polaaie sprzedaży napojów alkoholowych a 
prze de wszystkim wina, z c z c t o  bardzo często korzysta młodzież Technikui 
Mechan1czno= Kuźnicze t o. Zwracając uwarrę na ten stan rzeczy radni wypo= 
wiedzieli się na wy cofani an kagicns z powyższego sklepu sprzedaży
wina.
Podsumowując dyskusję stwierdzono, że działalność K.S."Kuźnia" należy 
ocenić jako pozytywną pomimo pewnych niedociągnięć. Złożone przez
M. K.S. przy Technikum sprawozdanie b^>0 raczej ogólnikowe i
nie dało radnym dokładnego obrazu swoich osiągnięć , rodzaju i składu
sekcji I.t.p. To samo odnosi się do sprawozdania Klubu Sportowego
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z Równiej, którj jest bardzo młodą orfranizacją, skupiającą małą iloś 
młodzieży.
Nie ustosunkowano się natomiast do działalności L.Z.S. "Czantoria" 
w Polanie, ktl*ar nie złożył sprawozdania, jak również nikt z przedtaę 
wicieli nie p r z y b y ł  na sesję.
Powołano następnie komisję w składzie: sekr.Prez.Dustor Kazimierz, 
radny Paso ta Jan i przedst.K.S."Kuźnia" w Ustroniu, kt£a opracowała 
wysunięte w czasie dyskusji wnioski, ujęte w uchwale o trelci jak w 
załączeniu.

Ad. 7. W wolnych wnioskach i zapytaniach, radny M.R.N. Ob. inż.Łupinek, 
pracownik miejscowego zakładu Kuźn1a=Uatroń omówił szeroko sprawę 
włączenia do planu rozbudowy miejscowej Kuźni«U stroń.
Jak zaznaczył Kuźnia=Uatroń posiada zapewnione środki na dalszą 
rozbudowę 1 modernizację dotychczasowych zakładów. Przewiduje się ro: 
budowę w dwu etapach do zdolności produkcyjnej 7o ton rocznie. Nowy 
zakład budowany ma by nowocześnie przy obniżeniu huku do minimum 
oraz zmniejszeniu stopnia zadymiania. Rozbudowa zakładu planowana 
jest w kierunku Skoczowa.
■rtaćLny Ob. Łupinek w swojej wypowiedzi wysunął preten*ję pod adresem 
Prezydium, które—wydało w tej sprawie zbyt ogólnikową opinię 
stwierdzając, że opinia ta winna być zapodana do wiadomości radnym. 
Zaznaczył dalej, że K.U. stanowi prłówne źródło utrzymania większej 
czyści mieszkańców Ustronia i rozbudowa te^o zakładu nie powinna 
byc sprawą drugorzędną, tembardziej, że likwidacja tepro zakładu 
zgodnie z wypowiedzią Wojewódzkiej Pracowni Urbanistycznej względnie 
jej przeniesienie przyczyniłoby się do emiftracji mieszkańców za pra* 
cą.
Zaznacza dalej, że należy mocno się zastanowió, czy rzeczywiście roz^ 
budowa Kuźni będzie przeszkadzaó w rozbudowie uzdrowiska. Z rozbudów 
zakładu wiąże się również istnt-enie i dalszy rozwój Technikum Me- 
chani czno-Kuźni cze p o .  Zaznacza dalej, że nie można dopuśció do likwi
dacji dorobku poprzedników, fdyż zakład ten istnieje już od przeszło 
2oo lat i nie braknie reflektantów na przyjęcie tefro zakładu wśród 
sąsiednich miejscowości.
Z kolei prłos zabrał przewodniczący Prezydium Ob.Ttoszok Ludwik, który 
wyjaśnił, że Prezydium dotychczas nie było poinformowane o żadnych jsi 
planach rozbudowy miejscowefro zakładu, pomimo, że K.U. wedłuar posiada 
nych informacji zwracała się już w powyższej sprawie do powiatu oraz 
województwa, zaś Prez.H.R,N. zarządało uzgodnienia tej sprawy z 
władzami terenowymi i wydania stosownej opinii. Ponieważ Prezydium 
nie znało zakresu starań K.U. niewydało konkretnej opinii. Odczytuje 
tutaj pirns opinię Prez.M.R.N. zaznaczając, że opinię zarządano w 
sobotę po południu, która była potrzebna na posiedzenie poniedział
kowe Prez.W.R.N. Na posiedzenie to nie zaproszono przedstawiciela 
Prezydium M.R.N. w miejscu. Zapoznał dalej radnych z decyzjĄ wydaną 
w sprawie rozbudowy Kuźni przez Wojewódzką Pracownię Urbanistyczną 
w Katowicach.
Nawiązując do decyzji Wojewódzkiej Pracowni urbanistycznej w Katowię 
cach radny Ob. Walczyk Mieczysław zaznaczył, że poszczególne punkty 
uzasadnienia likwidacji K.U. nie posiadają podstawy. Zaznacza, że 
na tut. terenie przeważają wiatry z południa na północ i nie zachodzi 
o^awa zapylenia, którego nie notowano dotychczas. Pozatem odległość 
Kuźni-Ustroń od górnej części Ustronia przeznaczonej pod rozbudowę 
sanatoryjna 1 uzdrowiskową jest doayó znaczna zaś huk choóiażby obecn 
nie nie jest daleki, zaś przy zmianie urządzeń nie będzie wofróle sły
szalny. Podobnie przedetawia się sprawa z zanieczyszczeniem wody, 
która M efmi.e z pory w kierunku Kuźni i nie mosą być nią zanieczyszcz 
ne tereny uzdrowiskowe. Wyjaśnia dalej, że K.U. n^e zanieczyszcza 
wody. w związku z planowaną likwidacją K.U. zahamowane byłoby poważ
nie bUdownictwo mieszkaniowe, co niekorzystnie odbiło by i aa
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sprawy i spowodowaniem, aby sprawa rozbudowy Ku^ni-^stroń i rozbudowy ustronia jako uzdrowiska została pogodzona.Podobnie wypowiedział się radny Sadlik Mirosław stwierdzając, że 
K.U. posiada swoją tradycję i daje chleb miejscowej ludności i należ} zakład ten raczej unowocześnić, udoskonalić i rozbudować, co jego zdaniem całkowicie nie przeszkadza rozbudowie Uzdrowiska w kierunku tfisły.Radny Ob.Pokorny Józef w swojej wypowiedzi zaznaczył, że istotnie istnienie Kuźni-Hstroń nie przeszkadza i nie' przeszkadzało również wczasowiczom zagranicznym w okresie przedwojennym, którzy również lic nie odwiedzali naszą miejscowość. Nie przeszkadza ona i'robotnikom ani miejscowym obywate'lom. Zdaniesskj ego należy pogodzić obydwie spra- - wy. W,toku dyskusji wysunięte zostały wnioski takie jak wyłonienie z pośród radnych komisji, celem Załatwienia sprawy, oraz spowodowanie konferencji z udziałem przedstawicieli powiatu, służby zdrowia i . województwa.Radny Ob.Inż.Łupinek Henryk wypowiada się za uzupełnieniem wydanej przez Prezydium opinii, w której należy zaznaczyć, że rozbudowa AVuźni jest wskazana, która nie zagraża rozbudowie uzdrov/iska i za- wnioskowac pogodzenie sprawy rozbudowy Kuźni-titroń z rozbudową miasta^ jako uzdrowiska, „ypowiada się również za wysłaniem delegacji z pośród radnych i członmćw Prezydium, celem odpowiedniego naświetlenia sprawy.
2 kolei zabrał głos obecny na sesji dyrektor K.U. Ob.Inż.Bortliczek Karol, który wyjaśnił przyczynę nieuzgodnienia sprawy rozbudowy Kuźni z miejscowymi czynnikami, tłumacząc to również zbyt krótkim terminem, Zarzuca natomiast w dalszej swojej wypowiedzi przewodniczącemu Prezydium Ob.Troszokowi Ludwikowi niewydanie odpowiedniej opinii jego zdaniem z powodu tego, że osobiście jako dyrektor nie zjawił się _w Prezydium. Wnioskuje dalej obalenie wystawionej przez Prezy dium opinii^i wyłonienie z pośród radnych i przedstawicieli K.U. Komisji, która opracowała by szeiozą opinię uwzględniającą wszystkie okoliczności przemawiające za dalszą rozbudową, wyłonione w dyskusji. Głos zabrał również obecny na sesji przew.P.O.P. zakładowej Ob.Cichy Wiktor, który popierając swojego przedmówcę wypowiedział się za dalszi rozbudową Kuźni oświadczając, że w wypadku gdyby rzeczywiście doszło do tego, że zakład"ten musiał by być zlikwidowany względnie przeniesiony do innej miejscowości, spotkało by się to ze stanowyczym sprzeciwem pracowników a nawet doprowadziło by do masowego wystąpienia.
Zabierając głos przewodniczący Prezydium Ob.Troszok Ludwik zaznacza pc nownie, że -wydana opinianie przemawiała za likwidacją zakładu, która w treści wypowiadała się zarówno za rozbudową uzdrowiska gak i dalszą modernizacją i ulepszeniem urządzeń K.U. Powodem zaistniałych nieporozumień było -wymuszenie opinii Prezydium w bardzo krótkim czasie które nie mogło swojego stanowiska uzgodnić ani na posiedzeniu ani na sesji Î i.R.N. Zdaniem jego opinia miała na celu dobro jednego i drugiego.
« zakończeniu dyskusji postanowiono powołać Komisję w składzie Ob. Inż. Łupinek Henryk, Inż.Nierostek Emil, Lasota Jan, przew.Prez. Gb.iroszok uudwik i sekr.Prez.Dustor Kazimierz, która zgodnie z przebiegiem dyskusji uzupełni wydaną opinię.
Zgodnie z dodatkowym punktEm porządku obrad sesji, przewodniczący Prezydium Ob.Proszok Ludwik przedstawił projekt rozpracowania I-i- do
datkowego budżetu Prezydium na rok 1960.
Zaznaczył, że do podziału uzyskano kwotę 465.000 zł, na co składają
f i - i  i :  f - r . -  "O A  T ^  J  „ i    i .  - t -i •sivp wpływy z F.G.L., podatku od nieruchomości, skiego. Przedstawił również’projekt podziału p 
radni przyjęli i zatwierdzili bez zmian.

, od lokali, i miej- powyż sże j kwoty, kLi óry

/•/ •



-j?-.

M t Ó f U l Ą  0 ,  (] y  ■ ; / .
' '••• \*.. j> . ■ - . ■

:'' '"■ ’.y. :  <■ V
• ' ■ -*y- i  J  ; * ' ~ V' ' ; ' ' * } ■ < " ■ ■ • -  ' V  • •' '

•■ ■ ’ • . -■ •••■,". - ■ ■'*' ■ ■ • . - '■ ■. . ; ' • '
*

:.ir •. ’• ;•;■■■• . -•
* '  . .■ ■ - - . • ' !. X •••••.; ’ T.

W, V' ■; "•■ ■ ' jt ' V '■ ■ • ", v;::?yV ' • ••. t ■' •!*. * '•'i • ■
X '■ . ...\;v ’•* ^  r- ; ' :>L ’;  , , ♦ -* .\c  • . V  <V* • • V  “ 1’ •/-; i/. . ;/•'/•••• - * -v >  *f V

. • ■ ■ ■ ■
> ■  Ą  :? c -• • ■ •■. y ^ , .  V *  L ■ v -.w V • V*. ;  . ■>.: . ' u s a ' / .  ■ • s' ' * r r \  ' »>;•*• ^ *4 * >;  . V-  > • *. • " • - \  -V- • r  •

t  r̂-
■ r .. * v  ' .. * --• -- •'• \



P re zy d iu m
Miejskie] Rody Narodowej 

w  U s t r o n i u  
pow. Cieszyn

.

U c h w a ł a  Nr. XI/13/6o

Miejskiej Bady narodowej w Ustroniu, podjęta na sesji 
j w dniu 24 listopada 196o roku#

Jijerąin yjkzz.' • bujały ar; fiiiyjfcju
w sprawie* uchwalenia dodatkowych kredytów z ponadplanowych 

dochodów Prezydium M.R.N. w Ustroniu na rok 196o#Usiała;i óc re ż*rada o
•• Ł°'*W 11 « >  '• * * '.*  •; i

j? ^

Odpowiedzialne za wykonanie uchwały: Prezydium M.R.N. 
Termin wykonania uchwały* 3o.12.196o r.

V\V
Działając na zasadzie art. 1 1 , ust.4 ustawy z dnia 25 stycznia 
1958 r. o radach narodowych /Dz.U.ITr.5, poz.16/ oraz na podstaw 
art.4o, ust. 1  ustawy z dnia 1.7.1958 r. o prawie budżetowym 
/Dz.U.Nr. 45, poz.221/ i w oparciu o postanowienie § 18 i 19 
uchwały Nr. 524 Rody Ministrów z dnia 29•4.1953 r. w sprawie zaj 
i trybu uchwalania budżetów terenowych /^on.Polski Nr. 5 3, poz.‘ 
-4r#ejska Rada Narodowa w Ustroniu, na wniosek Prezydium M.R.N. 03 
po wysłuchaniu opinii Komisji Finansów i Budżetu

£_°. t a n w w i
1.' Uchwelió dodatkowe kredyty w budżecie jednostkowym Prezydium 

M.P.N. na rok 196o uzyskane z ponadplanowych dochodów za rok 
I960 w wysokości 465»ooo.-zł.

Cz. Dz, Rozdz. § Nazwa Kwota
7 5 24 — Wpływy z F.G.M. 80.000.-zł
12 la 9 — 11 podatku od nieruch. 1 2 5.000.-"
12 la lo - M " od lokali 13o.000.-"
12 la 1 1 * »t miejskiego l;5o.ooo.-"

* Razem 465.000.-"
2. Uchwali*? budżet dodatkowy po stronie wydatków na rok I960wn wysokości 465.000. -zł z następującym rozbiciem:
Cz. Dz. Rozdz. £§ Nazwa Kwota
7 1 6 18
7 1 7 21
7 1 9 21
9 5 119 6
8 2 3 14

16 1 67 1916 1 67 19
9 5 lol 14

3. Wykonanie uchwały zl<

Ulice, place, mosty 
Zieleń Miejska 
Oczyszczanie miasta 
Inne akcje kulturalne 
Kultura i Sztuka 
Dotacja dla OSP w Polanie 
Dotacja dla OSP Ustroń 
Dotacja dla Szkół 

/Szkoła Nr.II/

26o.ooo.-zł
90.000. -"
20.000. -"
20.000. -"
25.000. 
3 5 » o o o . •
5.000.

10.000.
Razem 465-000.

Sekretarz sesj^bś^ńs^cz^’ ir> 
/-/ Walczyk Ideęzysł&w' ~ c -

■ Poi7 v , , D*>a "":\sV'e\ ' u oO'a

ortfgjj'* Przewodniczmy sesji: 
/7/^pkorny Józef

; us- w  M Ge»*°pp*’



Miejskiej Rady Narodowej w Ustroniu, odbytej w dniu 
o godz. 13-tej w sali posiedzeń Prezydium M.R.N.

z sesjx zwyczajnej 
20 kwietnia 1962 r

Bukowczan Franciszek, Borkiewicz Anna, Błaszczyk Jan, 
Biłek Roman, Dziadek Maria, Podżorski Jan, Gogółka 
Wilhelm, Golus Wanda, Hławiczka Karol, Holeksa Józef, 
Kubala Otton, Kośmider Władysław, Legierska Krystyna, 
Lasota Jan, Łupinek Henryk, Nawrotek Zbigniew, Podżorsk 
Józef, Skora Henrietta, Troszok Ludwik, i Wysiecka Anna.
lliwieni: Ob. Ob. Gomola Andrzej, Gomola Paweł, Gawlas

Jerzy, Kasik Franciszek, Kędzierski 
Wincenty, Lisztwan Andrzej, Niemiec 
Józef, Pokorny Józef, Śliwka Jan i Wal* 
czyk Mieczysław.

Obecni radni

Nieobecni radni usprawie;

Protokołowała : Ob. Marosz Emilia

Porządek obrad
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności,
Wybór przewodniczącegd sekretarza sesji,
Ustalenie porządku obrad,
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
Sprawy organizacyjne ;
a/ sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał, 
b/ kontrola obecności radnych, 
c/ sprawy bieżąxe,
Omówienie zagadnienia sportu, turystyki i wypoczynku 
Informacje D.B.O.R. Nowe Tychy o postępie robót przy 
budowle ośrodka wypoczynkowego w Jaszowcu,
Wolne wnioski i zapytania,

Otwarcie sesji dokonał przewodniczący Prezydium Ob. Troszok Ludwik, 
stwierdzając na podstawie listy obecności dostateczną ilośó radnych 
do obradowania i podejraowania prawomocnych uchwał.
Na wniosek radnego Ob. Mgr. inż. Gogółki Wilhelma, wybr 
go sesji radnego Ob. Nawrotka Zbigniewa zaś na sekretar 
Henriettę.
Przewodniczący sesji przedstawił projekt porządku obrad 
jęty został bez zmian. sesji który prz^^

Na wniosek radnego Ob. Mgr. inż. Gogółki Wilhelma postanowiono trzymać 
się od czytania protokołu i powołać do przeglądnięcia protokołu Komisję 
Weryfikacyjną w składzie radnych Ob. Holeksa Józef,Ob. Lasota Jan, Ob. 
Gogółka Wilhelm.
Komisja Weryfikacyjna po zapoznaniu się z protokołem stwierdziła, że zos 
napisany zgodnie z przebiegiem obrad, który został przyjęty bez poprawę!
Sekretarz Prezydium Ob. Dustor Kazimierz złożył sprawozdanie z wykonania 
Podjętych uchwał.
Stwierdzo, że uchwała Nr. ill/3/62, w sprawie wykonania akcji sanitan 
porządkowej w roku 1962 na terenie m. Ustronia, znajduje się w toku real: 
zacji.
Uchwała Nr. Hl/4/62, w sprawie uchwalenia zamknięcia rocznego budżetu 
terenowego Prezyditun M.R.N. za rok 1961, została wykonana.



Uchwała Nr. Hl/5/62, w sprawie uchwalenia dodatkowych kredytów z nadwyżki 
budżetowej z 1961 r. została wykonana.

' b, Następnie Sekretarz Prezydium przedstawił udział radnych’' na sesji
usprawiedliwiając równocześnie nieobecność radnych : Ob. Ob. Gomoli Andrzeja, 
Gomoli Pawła, Gawlasa Jerzego, Kasika Franciszka, Kędzierskiego Wincentego, 
Lisztwana Andrzeja, Niemca Józefa, Pokornego Józefa, SliwkęćJana i Walczyka 
Mieczysława, którzy z uzasadnionych przyczyn nie wzięli udziału w sesji.

c. Z kolei Sekertarz Prezydium złożył sprawzdanie z działalności Prezydium w okres 
międzysesyjnym.

ad.6. Referat sprawozdawczy z prac przygotowawczych do zbliżającego się sezonu na 
odcinku sportu , turystyki i wypoczynku, wygłosił sekretarz Prezydium Ob.
Dustor Kazimierz /referat w załączeniu/.
Następnie odczytał wnioski przygotowane przez Prezydium w porozumieniu 
z Komisją Sportu i Turystyki, dotyczące tych zagadnień.
W dyskusji głos zabrali kilejno ;
Członek Zarządu Klubu Sportowego "Kuźni" Ob. Krysta Stefan omówił po krótce 
działalność i poczynania tego klubu. swoich wyjaśnieniach wiele miejsca 
poświęcił sprawie remontów i rozbudowie objektów sportowych.
Radny Ob. Lasota Jan ustosunkował się do działalności K.S."Kuźnia" twierdząc 
że działalność tego klubu uległa ostatnio pewnej poprawie szczególnie pod 
względem naboru młodzieży do uprawiania sportu. knirH Pokreślą dalej potrzebę, 
aby klub ten wykazał więcej siarań na odcinku utworzenia nowych sekcji, jak 
pływackiej i lekkoatletycznej. Jego zdaniem notowany jest pewien spadek 
działalności sekcji narciaskiej. Wypowiada się dalej zanutworzeniem Koła 
Terenowego P.T.T.K. i za wciąganiem młodzieży do pracy w zakresie turystyki. 
Przedstawiciel Technikum Mech-Kuźń. Ob. Chlebik Otton mówił o pracy szkolnego 
Kluhu Sportowego, działającego przy Technikum. Podkreślił brak sali gimnastyczne 
na terenie Ustronia, co w poważnym stopniu wpływa na rozwój życia sportowego 
i na wyniki sportowe.
Przedst. P.T.T.K. Ob. Ira Władysław na sam przód wspomniał o reorganizacji jaka 
miała w ogniwach P.T.T.K. Mówił dalej o remoncie schroniska na Równicy,
0 potrzebie budowy nartostrady w Ustroniu oraz o rozwoju życia turystycznego 
w naszym rejonie.
Radny Ob. inż. Łupinek Henryk prosi o wyjaśnienie co zrobiono, aby zaopatrzeni 
schroniska na Równicy było dostateczne.
Radny Ob. Lasota Jan zabierając ponownie głos porusza sprawę zabezpieczenia 
przeciw pożarowego na Równicy postulując budowę zbiornika wodnego.
Radny Ob Kubala Otton porusza sprawę elektryfikacji schroniska na Równicy 
stwierdzając,że jak wynikało z wyjaśnienia przedstawiciela P.T.T.K. stanowisko 
Zarządu Okręgowego P.T.T.K. w Katowicach jest śmieszne.
Radna Dziadek Maria podkreśliła konieczność budowy na Równicy zbiornika wodnego 
dla celów przeciw pożarowych zainstalowania światła elektrycznego w schronisku
1 przeprowadzenia remontu drpgi na Równicę.
Radny Ob. Podżorski Józef nawią- je do działalności K.S. "Kuźnia" stwierdzając, 
że Klub ten notuje coraz to słabsze wyniki i trzeba podjąć pewne kroki,żeby 
ten stan rzeczy uległ poprawie.Wypowiada się dalej negatywnie pod adresem 
K.S."Kuźnia" który do tej pory nie załatwił sprawy formalnego przejęcia gruntów 
zajętych pod budowę stadionu.
Zwraca również uwagę na potrzebę rozebrania nieczynnej już skoczni narciarskiej 
k. "Zameczku".
Przewodniczący sesji radny Ob. Nawrotek Zbigniew zgłasza dmłakkcTr® w imieniu 
-°rcisji Sporti i Turystyki dodatkowro wnioski dotyczące budowy pawilonu dla 
Obsługi Ruchu Turystycznego ze środków uzyskanych jako nagrodę w konkursie 
czystości miast w wys. 200 tys. frł. oraz o wycofaniu sprzedaży napojów alkoholo- 

L w zakładach gastronomicznych w niedzielę i święta w godz. 8 - 1 9  tej
* l czasie od l.VI. do 1% I X .1962 r.

prz°Ski tG *̂ak również cioski odczytane przez Sekeratrza Prezydium Plenum Rady 
ucięło jednogłośnie, które nabrały mocy x uchwały jak w załączniku.

•/•
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ad. 7* Informacją o postępie robót przy budowie ośrodka wypoczynkowego w Jaszowcu, 
złożył przedstawiciel D.B.O.R. Nowe Tychy fflb. Łatak Marian.
Na sam przód zapoznał radnych, z projektem budowy tego ośrodka oraz z 
harmonogramem robót na posczególne lata. Zaznaczył, że zgodnie z harmonogra
mem robót budowa ośrodka w Jaszowcu ma być zakończona do 1965 roku.
Wyjaśnił również zasadę którą stosuje się przy przejmowaniu gruntów pod 
budowę w myśl której robi się wszystko aby wszelkie grunty były przejmowane 
bez krzywdy dla posiadaczy tych gruntów.
W dyskusji zabierali głos : •
Radny Ob. Holeksa Józef prosi o wyjaśnienie dlaczego przewiduje się 
odprowadzić ścieki do Młynówki, a nie do Wisły.
Radny Ob. Mgr. inż. Gogółka Wilhelm zgłasza pytanie w jaki ośrodek ten 
będzie zasilany w energię elektryczną.
Radny Ob. Bukowczan Franciszek prosi o wyjaśnienie czy w projekcie 
tego ośrodka przewidziana została budowa ośrodka zdrowia.
Sekeratrz Prezydium zapytuje czy B.Z.G. i P.S.S. partycypują w kosztach 
budowy omawianego ośrodka wczasowego.
Rady Ob. Błaszczyk Jan prosi o wyjaśnienie kto będzie ponosił koszta 
remontu drogi na Równicę i czy do wykonywanych sieci gazowej i wodociągowej 
będą mogli przyłączyć się również miejscowi Obywatele. >
Przwodniczący sesji radny 0b» Nawrotek Zbigniew porusza sprawę uporządkowani 
dro-gi w kismidcH Jaszowcu w kierunku na Równicę w związku z przystąpieniem 
przez M.P.G.K. do remontu górnego odcinku drogi na Równicę m obecnie prze
jazd na miejsce budowy samochodami jest udaremnione. Prosi o interwencję 
przedstawiciela B.B.O.R. w tej sprawie.
Radny Ob. inż. Podżorski Jan prosi o wyjaśnienie, jakie konkretnie zostaną 

' . .zabrane tereny związane z budową wspomnianego ośrodka.
Radny Ob. Kubala Otton zapytuje, czy odprowadzone ścieki nie zanieczyszczą 

' ■ całkowicie wody w młynówce.
Szczegółowych wyjaśnień wszystkim dyskutantom udzielił przedstawiciel 

» D.B.O.R. Zaznaczył, że nowe budownictwo prywatne w Jaszowcu zostało 
zastawione. Nie ma podstawy prawnej, aby budynki prywatne mogły się 
podłączyć do sieci gazowej lub wodociągowej. B.Z.G. i P.S.S. partycypują 
w kosztach budowy obiektów handlowych. Projekt nie przewiduje; budowy 
ośrodka zdrowia. Ścieki kanalizacyjne wogóle nie zanieczyszczą wody 
młynówki, jednak do rzeki Wisły nie mogą być wpuszczone z uwagi na 
specyficzny zapach i tereny plażowe, 

ad.8. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali;
Radny Ob. mgr. inż. Gogółka Wilhelm w związku z brakiem rozeznania 
działalności finansowej K.S. "Kuźnia" wysuwa wniosek aby przedstawiciel 
tego klubu złożył odnośnie sprawzdanie na następnej sesji, wniosek przejęło 
Plenum Rady..
Radny Ob. inż. Biłek Roman, jako przew. Kom. F.J.N. dzię-kuje wszystkim 
radnym i członkom Prezydium z akcji rocznicy kadencji obecnej i przekazuje 
wszystkim również życzenia świąteczne.
Ponieważ nikt więcej głosu nie zabierał i porządek obrad został wyczerpany 
sesję zakończono.

Sekretarz Sesji ;

/-/ Skora Henrietta/

fr

Przewodniczący Sesji : 

/-/ Nawrotek Zbigniew.
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\ \ ze zwyczajnej sesji Gminnej Rady Narodowej w Ustroniu odbytej 
\ w dniu 11 stycznia 19541*. w sali posiedzeń Prezydium GRN." o 

godzinie 17-tej. . - ii
Obecni radni:Ob.ob.Broda Leopold,Kochański Jozef, Pokorny Józef,

Kowak Paweł,Glaje Józef,froszok Jan,Szarzeć Paweł,Ke 
Kędzierski Wincenty,Lasota Anna,Markuzel Emil,Kojmia 
ka Halina,Sztwiertnia Paweł,Szczepański Józef,Gomola 

s'sj,' kichał,Widyna Jan,Marianek Alojzy.
»» • • i • • • !,t

Nieobecni radni usprawiedliwieni:Ob.ob.Sz-Uriertnia Jan,Lasota JanGogółka Pav/eł
Nieobecni rgldni nieusprawiedliwieni :0b ,6b*-rysta Prana6szek, Nowak

s- , Jan^ńjojc Franciszek,Czyż Karć* 0'recka Emilia,irr .Turoń 5.-V>
• 1 '  \ • >Protok -To a>;Cieńciała Emil. • - *
Porządek obrad: ,~ —  - 1)Otwarcie sesji i stwierdzenie jej 'prawomocności

' }y?yb 'r przewodniczącego i sekretarza seeji 3 .j Usta lenie porz glip obrad « _ •4)Przyjocie protokółu z poprzedniej sesji c)Powołanie ogrodnictwa gminnego jako gospodurstm  
■o ome cni czepiefi)sprawozdanie z działalności Gminnej Aady Narodowej 
Komisji i jtj organów wykonawczych za IV kw.l95dr* " )Anali ża Radnych,Gminnej Rady Narodowej ■C)Zatwierdzanie planów pracy Gminnej Rady Narodowej * i Komis ji, na I kw#1954r.9)Rezygiiacja Z-cy przewodniczącego Frez.GRN*ob.lataj 
J ana•  ̂ s v' 10)Sprawy bieżące— 11)Zapytania i wolne wnioski.

Ad.l. Przewodncaucy Prezydium GRN.ob.Troszok Ludwik otworzył sesję GRN*rtrierdzając' na podstawie listy obecności,że .jest dostateczna ilość 
P' cnych do. obradowania i podejmowania uchwał.Otwierając sesjo zwrócił sit? do Plenum Rady,o podawanie kandydatów 
na przewodniczącego.'i sekretarza sesj

Ad.2. ITa wniosek radnego ob.Markuzela Emila wybrano na przewodniczącego . v *&r :- 'radnego ob.Pokornego Józefa,zaś na sekretarza radnego ob.

Ad.3. Przewodncancy sesji ob.Pokorny Józef zapodał projekt porządku obra 
kt'ry został pr~yj ty przez Plenum Rady.

^  A A  /  hu • “ • Sekretarz Prezydium GRK.ob.Cieńciała Emil odczytał protokół z osta tniej sesji GRN.w którym na wniosę^ radnego ob.Gomoli Kichała doteo nrn * sprostowania,co do jego wypowiedzi- w sprawie remont u drogi na Równice-mianowicie wypowiedź ta była w formie zapytania.
Ad.5. Ponieważ ogrodnictwo gminne po myśli przepisów winno byc prowadzone
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jako gospodarstwo pomocnicze,co zreferował przewodniczący 
sesji ot.Pokorny a następnie przewodniczący Gminnej Komisji 
" Finansowo-budżetowej .ob • Szczepański.Gminna Rada Karoc owa 
postanowiła zaprowadzić ogrodnictwo gminne, jako gospodarstwo 
pomocnicze i w Związku z tym podjęła następującej treści
uchwało. \*
IL£-llJ!LąJL£_£In-ł/5A £ duia X1 styCznia 1954r. 
w sprawie:prowadzenia ogrodnictwa gminnego jako gospodarstwo

pomocnicze.
Termin wykonania ucnwały: 31.stycznia 1934r. ,•
Odpowiedzialny za wykonanie:uchwały:ob.Troszok Ludwik prze- ;

wodniczący Pltez.GRN.*
Gminna Rada Narodowa w Ustroniu działając na zasadzie art.16 
pkt.l ustawy z dnia 2C marca 1950r.o terenowych organach jedł 
nclitej władzy państwrwej/Dz.U.R.P.Kr.14 poz.130/,oraz zarzą
dzenia Ministra Finansów z dnia 30.6.1952r.w sprawie środków 
specjalnych i gospodarstw pomocniczych jednostek budżetowych 
A^on.Polski Nr.A-60 poz.91^-/ , . ż

O 6 t n a w i

l/Pro.vadzić ogrodnictwo gminne jako gospodarstwo pomocnicze 
z dniem I.1.195/r.

2/.Vykolanie niniejszej uchwały zleca sio Referatowi Gospodar
ki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Ad. 6,

y
1

Ad. 7.

odczytał 
,Komisji

s pra-
i jeŁ

Przewodniczący Prezydium GRN.ob.Proszek Ludwik 
wozdanie z działalności Gminnej Rady .Narodowej 
organów wykonawczych za IV kwartał 195or.
Radna ncjmianka w dyskusji zakomunikowała,że Komisja Kultury 
i Oświaty w IV kwartale odbyła 3 posiedzenia,tylko protokółu 
7, est; tniego posiedzenia nie złożono jeszcze w Prez.GRN. 
Radny i Przewodniczący Komisji Urządzeń i Osiedli o u. Markuzel 
•Emil oświadcza,‘e Komisja Urządzeń i Osiedli odbyła wiecej 
lustracji w terenie,aniżeli zapodano w sprawozdaniu.

Ponieważ punkt siódmy porządku obrad treścią zbliżony był do 
punktu szóstego, na wniosek przewodniczącego sesji GRN. ob. Pol Pokornepo Jozefa przystąpiono do dyskusji nad obiema zaga.nic 
ni^mi, po uprzednim naświetleniu przez przewodniczącego sesji 
Ae frekwencja na sosjach była słaba,a niektórzy Radni wogóle 
nie ucz szczali na sejo GRN.w IV kwartale.Słabą frekwencję 
Radnych tłumaczy przewodniczący sesji nadmiernym obciążeniem 
niektórych Radnych pracami społecznymi.
Rad&y Broda Leopold mówił o oficjalnej rezygnacji niektórych 
Radnych ze wzglądu na ich,prace społeczne i zawodowe,lecz Pl< 
'num Rady do tej pory sprawy tej nie załatwiło konkretnie-a m  
leżało by ubiegających sio o zwolnienie z -uzasadnionych przyc 
ezyr.xnsiitii zwolnić, a w ich miejsce powołać innych,którzy 
mogli by się udzielać pracy w Radzie Narodowej.
Radna Kojmiaaka mówi o tym,że ona była delegowana dc Rady s 
r mienia 7.ŁT.?.,a obecnie nie należy już do K-M.P. 
Przewodniczący sesji ob.Pokorny stwierdza,że brak jest chłopi 
w .Gminnej Radzie Narodowej,którzy przynieśliby dość poważne 
uriic'’ s r.reoy rad uspółdzieleżeniem wsi. "•Radny Marianek mówi,że po złożonej rezygnacji na sesji GRK.pJ 
-rei"a a eąc ob.inż.Turonia Rudolfa na sprawę tę analizowani

rin
za); radowe. 'Ku"'ni Ustroń” i Radny



ob.Ina.Turoń Rudolf został zobowiązany do dalszej pracy w
Radzie Narodowej.; >
Radny Szczepański proponuje zwolnić z Rady ob.Górecką Emilce 
kt'ra jest równocześnie Radną lK3txac±BKX w Powiatowej Radzie N; 
rodowej w Cieszynie,a na sesje GRN.nie' uczęszcza.
Radny Marianek mówi o tym,że nie wybrano nowego radnego w mie: 
rc' zrarłego Radnego ob.Chrapka z Lipowca
Przewodniczący Prez.GRK.ob.Troszok Ludwikkomuniku;Je,iż Radni ! 
mogą otrzymać zaświadczenia o przynależności do Radyywskutek ’ 
czego mogą być odciążeri od prac społecznych w zakładach prac;

't i  '  .VCrvraco7;an̂  Diany p^acy• Cminnej *ady Rarod^łrei,Eom1s11 Starych 
ra I k!,«rt&l 1954r.odczytano i zatwierdzono.
Przewodniczący Prezydium G R N .o b.Troszok zwraca sio do Komisji 
Zdrowia,Pracy i Pomocy SpołPc*>«wj;'aby ta szczególnie *rrrv,ul 
u-'.v. r o na, wt.rrutki hi*ic.iu«.ncł-*Hu. t̂ .nic « "Beskid"

Przewodniczący sesji GRN.ob.Pokorny Józef przedstawił Plenum 
Rady sprawy prowadzenia ogrodnictwa gminnego,jakc ^„podwrątw* 
t-oh r\ i r:fvv(«?»« w związku z ,tym konieczność powołania n̂ jęod- 
nika-fw.w—owcŁi.ronieważ ob.Tatara Jan z-ca prrewodntttZGcego
Pi e ■ . j ft et rodnikiem i zamieszkuje w ogrodnictwie, to ter.,
jemu najlepiej odpowiadało by przyjęcia obowiązków ogrodnika. 
Przewodniczcy sesji GRN.odczytał próśb-- ob.Tatary Jana o zwoi 
ni •-i.r o żajm-o wnego stv.nowJ.ska,a zatrudnienie *?o w charJ.k* 
terze c rodnika v ogrodnictwie gminnym.
Po krótkiej dyskusji Plenom Rady postanowiło ób.Tatarą Jana 
- wolni ć z zajmowanego stanowiska, cc zostało wyrażone w naste
rującej treści uchwały.

z dnia 11 stycznia 1954r.
w sprawie zwolnienia z zajiaov/anego stanowiska ob.I&turę Jana 

z-co przewodniczącego Prezydium GRN.
Termin wykonania uchwały:>1.1.1954r.
Odpowiedzialny za wykonanie:Przewodniczący Pres.GRU.ob.Troszol

Ludwik

Gminna Rada Narodowa w Ustroniu działając na zasadzie art.ó.pl 
pkt,6 ustawy z dnia 20 marca 1950r.o terenowych organach jedne 
litej władzy państwowej/ńz.U.R.P.Nr:.li poz.l3C/foraz na prośba 
'ot.Tatary Jana z-cy przewodniczącego Prez.GRN.
p o s t n

I/ńwolnie ou. Jatcii“ «.■ ana z zajmowanego- soanowisks. z o.... .em ol.
1.1 94r.

2/Polecić ob.Ta tarze Janowi prac-’ w ogrodnictwie gminnym, ja-kc
ogrodnikowi od 1 .2.1354r.

rzRadny Szarzeć Paweł przedstawił Plenum Rady sprawo obowiązko
wy ca dostaw żywca i mleka nu terenie gminy Ustroń,jako gminy 
o charakterze górzytsyo,a tym samym o mniejszej wydajności gleb; 
Państwo,biorąc pod uwag? te warunki w ostatnich lalach tj.w 1 1952 i 1953 roku udzieli!o zniżki 50^-towej. w żywcu i mleku,ora: 
zezwoliło r,a wykonywanie obowiązkowych d . staw • żywca w d owo litych 
ilościach żywca tan.trzody chlewnej,bydła rogatego i drobiu.- 
Radny ten stawia wniosek nod uchwał' GRR.ażs by zniżki udzielo
ne' przez Państwo w latach 1552 
ku 1554. i 1553'zostały zastosowane TUt- ■



Hadny Gomola aów i o złej jakości gleby na Równicy,która \
w porównaniu z terenami nizinnymi tut •gminy jest o wiele 
gorsza.Hatomiast w klasyfikacji gruntów różnica ta nie jest 
uwidoczniona.
Radny Sztwiertnia Paweł mówi o wygórowanym podatku gruntowy! 
w Pobce w stosunku do' jakości gleby. \
Radny Nowak Paweł podkreśla wyższość gospodarki zespołowej 
nad indywidualną i stwierdza,że gdyby rolnicy przystąpili ) 
do spółdzielni produkcyjnej to nie było by tego biadolenia. 
Przewodniczący Prezydium GRN.ob.Troszok Ludwik komunikuje, ' 
że rolnicy,którzy przed nadejściem ustawowej zniżki 5(K
w -obowiązkowej dostawie mleka wykonami! całość zobowiązania 
będą mieć nadwyżko wynikłą x ze zniżki 50< dodatkowo zapła-
coną^J . ,
Wniosek Radnego Ssarca Plenum Rady jednogłośnie przyjęto, 
który został wyrażony w następującej treści uchwały. ,

r

v  -v,

— ------^-1 z dnia 11 stycznia 1954r.
w sprawie: wy stąpienia z wnioskiem do Ministertswa Skupu przt 

Preydium Powiatowej Rady Narodowej w Cieszynie 
i Pre. yiiiaim Wojewódzkie j Rady Narodowej w . Stali-
nogrodzie o zatwierdzenie:
1) ustawowej 50ó-towej zniżki w ouowiązkowpjh do-
&t wie *y<vca,dla całej gminy zbiorowej Ustroń 
na 195? 4 rok i

2) oraz ustawowej 50^-towej zniżki w obowiązkowej 
dostawie mlika na 1954 rok.

Termin wykonania: 31.ł.l954r. »
Odpowiedzialny za wykonanie uchwały:ob.Cień«iała Emil sek

retarz Prezydium GRN.
Gminna Rada Narodowa w Ustroniu działając na zasadzie posta
nowień art.6 pkt.l ustawy z dnia 20 marca I950r.o terenów 
wych organach jedntlitej władzy państwowej/Dz.U.R.p.IJr. 14 
poz.130/,oraz na podstawie znajomości terenu gminy Ustroń

* i

p o s t a n a w i a :  1 ń

l/Wyst-oić z wnioskiem do Ministerst?/a Skupu w Warszawie 
drogą* służbową o zatwierdzenie przyznanych już zniżek \ 
w latach 1952 i 1955 na rok 1954 - ,a/o zatwierdzenie 50^-towej zntżki w obowiązkowej** dosta

wi«mi ca dla całej gminy zbiorowej Ustroń na role 1954 
po my 11 zarządzeń w tej sprawie z 1952 i lS53f.

'b)o zatwierdzenie 50^—towej zniżki w obowiązkowej dostawi 
i mleka dl? .;miny Ustroń wyłączając gromady Hermanice i 

Lipowiec na rok 1954 po myśli zarządzenia Nr .443 Min. 
Skupu z dnia 13.11.l?53r.5 1.

2/;7ystąpie z prośby do Ministerstwa Skupu,by zawiadomiło 
Prezydium GRU.w Ustroniu w jak najkrótszym czasie o po
wziętej decyzji w tej sprawie.

3/U chwał" niniejszą podjęto jednogłośnie,wykonanie - jej zle-
.i. *rv-,v .iu« uUiii

Po wnikliwej analizie podania i życiorysu ob.Mendroch Paweł 
zamieszkałego w ^atroniu-Gawodzie 40,Gminna -̂ada Narodowa 
postanowiła uznać petenta Obywatelem przynależnym do gminy 
Ustroń.
Przeanalizowano również podanie ob.Kiszą Karol z**® jvŁZk-.i«.-

i także Plenum Rady postanowiło
uznać f:c prv,r..

*• / r  V  . 1 «'
go gminy U stroń.lożnym



Radny Nowak Paweł mówi o małorolnym rolniku,który ma krowę 
nie nadającą się do chowu, a lekarz wet. nie chce jej uznać 
na rżeć. •
Instruktor Solny ob.tfantuła Stanisław w okresie przyszczycy 
u jego sąsiada zagrodził drogę pronadzącą koło gospodarstwa 
ob.Wantuły Stanisława co zmuszało przechodniów przechodzić 
koło śagrody sąsiada ob.Wantuły, w której panowała pryszczy > 
Eadny ten zapytuje się,czy do gromady Lipowiec zostanie do
prowadzony telefon o,który Obywatele Lipowca stale ubiegają 
się. •
W imieniu robotników z ermanic Radny Nowak zapytuje się cz, 
oświetlenie ulic w Heraanicach będzie mogło być dostosowane 
do roboczo-zmlan w zakładzie ?j£użnia Ustroń11 do,którego ucz< 
szcza większa ilość mieszkańców Hermanie.
Radny ilarianek "zapytuje dlaczego Prezydium G.R.N'.wydając 
sołtysowi polecenie,iż zaświadczenia na ubój gospodarczy 
należy v/yiać po uprzednim uregulowaniu przez petenta należ
ności na P.C.S.wydało zezwolenia na ubój gospodarczy kilku 
■obywatelom Lipowca.
E*idny Gomola w imieniu Obywateli na Równicy zwraca sic 
do Prez• G«R*N• »'by odśnieżając drogi gminne przepługowało 
drogę prowadząc:i na Równice aż do ob.j!axaicy.
Radny Glajc mówi ,o krytycznym poło eniu ob.Waraus Krystyr 
zam.w Lipovrcu-jest chorą nie posiadająca warunków ani też śi 
dków do życia.
Radny Widyna jako administrator domu mówi o niewłaściwym pog 
powaniu lokfctorki ob.Urbasiowej,która przyjęła sublokatora 
od którego pobiera czynsz w wysokości 50.-zł miesięcznie , 
ponadto wykorzystuje go w sposób nieuczciwy jak naprzykład: 
spaliła muł nagromadzone zapasy drzewa i węgla itp. Subloka- 
torym tym j^st ob.Żeleśnik.
Przewodniczący Prez.GRE.ob.Troszok Ludwik w odpowiedzi wyjaś 

nia,ażeby rolnik któremu niezdatnej do chowu krowy lekarz wet 
nie caee przyjąć na rześ ponownie zwróćił się do niego,a w % 
padku odmowy aby dwrócił się do Pres.GRN. w tej sprawie.
W sprawie za/rowadzenia telefonu do Lipowca Prez.£?RN. wystos 
wało pisemko do PkK.P.G. w Cieszynie. /
Prezydium GRN. uchwałą postanowiło przedłużyć czas oświetle
nia ulic wieczorem do 24-tej,zaś rano oświetlić ulice od 4*3 
do świtu.
Przy odśnieżaniu dróg gminnych droga na Równicę zostanie rów 
nież przepługov/ana.
Jeżeli ob.Urbasiowa w dalszym ciągu będzie kombinować wykorz; 
etując sublokatora to Frez.GRN. uniemożliwi jej tego rodzaju 
wyzysk. •
Instruktor Rolny ob.^antuła Stanisław wyjaśnia,że pomyłkowo 
tylko wydano zezwolenie mi ubój 2 Obywatelom z Lipowca,któ
rzy zalegają-w FCS.-w przyszłości podobnego rodzaju sprawy . 
miejsca mieć nie b«dą. Zagrodzenie drogi koło jego zagrody 
miało na celu zabezpieczenie ale przed chorobą bydła oryseoe^ 
cą u sąsiada. v
Ponieważ porządek obrad został wyczerpany i głosu nikt nie 
zabierał posiedzenie zakończono.

-f

/Sekreatrz sesji/ /Przewodniczący sesji/
I



F r t o k 6 ł_Ijr.9/54

z nadzwyczajnego posiedzenia Prezydium Gminnej Rady Narodo
wej w Ustroniu odbytego w dniu 4 marca 1954 r.w e&li oosiedzeń 
Gminnej Rady Narodowej,
Obecni członkowie Prezydium GRU: -

1 .Przewodniczący Prez.GRN - ob.Troszok Ludwik
2, Z-ca przew. « n - ob»Sztwiertnia Jan
3.Sekretarz " " ob.Cieńciała Emil• 4 . \ ; *. ' * - • * /• ‘ ii•

v;\V Zaproszeni.'przedstawiciele organizycji politycznych,społecz
nych, zakładów pracy i instytucji,

Ka oosiedzenie przybyli również przedstawiciele Prez.FRR,
Prezydium iTRN i XP PZPR.
Protokółował ob.Cieńciała Emil'
Porządek obrad:

1 .Otwarcie posiedzenia i zapodacie porządku 
obrad•

2. Przedyskutowanie uchwały Rady Państwa
i Rady Ministrów z dnia 24 lutego 1954r.
w opranie podziału administracyjnego gmin.

3. Dyskusja
4*V/ybory aca Komiśji podziału administracyjnego

Ad.1. Przewodniczący Prezydium GRN ob.Troszok Ludwik otworzył
nadzwyczajne posiedzenie Prezydium GEZ*,krótko naświetlając 
cel nadz.vyczajrego posiedzenia.Następnie zapodał porządek 
obrad,który został przyjęty przez członków Prezydium.

Ad.2. Powiatowy pełnomocnik na gminą Ustroń do podziału administruj 
rego ob./ar Franciszek odczytał uchwałę Rady Państwa i Rady 
Ministrów z dnia 24.2.1954r.oraz instrukcjo Kancelarii Rady 
Państwa w sprawie podziału administracyjnego gmin.
Następnie przewodniczący Prezydium GRN ob.Troszok Lud■ik 
odczytał harmonogram prac Komisji podziału administracyjnego.

Ad.3.(Ob.Szczepański zapytał jak przedstawia sie sprawa podziału 
\ dministracyjnego w miastach,czy też są objęte tą uchwalą? 
Przewodniczący Prez.GRN ob.Troszok wyjaśnił,że sprawa ta 
dotyczy tylko gmin. .
Ob.Szczepański stawia wniosek,aby Ustroń i Hermanice złączyć
i. nadać im charakter miejski,zań Lipowiec zostawić samodzielne 
gromadą,gdy* odpowiada mniej więcej wymogom i warunkom instrui 
cji,wagi 'dnia też połączyć Lipowiec s Nierodzimiem,
Kierownik Szkoły nr.1 w Ustroniu ob.Bobki icz oświadcza,że w 
pj sprawie należy' wziąć pod uwag° życzenia mieszkańców 
'kraianic i Lipowca.
Kierownik Szkoły z Lipowca ob.Balcar stawia wniosek,aby 
grom.Lipowiec samodzielną gromadą,albo też złączyć go z grom. 
Nierodzimiem.
Ob.Szcepański oświadcza,że grom.Hermunice nie ccsiada własnycl 
urządzeń:jak szkoła,kościół,agencji -ocztowa,ośrodek zdrowia 
zatem nie może istnieć jako samodzielna gromada,zresztą, 
mieszkańcy Hermanie jeszcze za samorządu na zebraniu gromadzki 
wypowiedzieli się za przyłączeniem gromady Hermanie do Ustroń 
Protokół z tego zebrania j st w aktach Prezydium GRN. '—
0 >tys Hermanie ob.Niemiec potwierdza wypowiedź ob.Szcepańskic
go.
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' Sołtys grom.Ustroń ob.Macura oświadcza,że w Polanie i Dobce 
jest za mało miszkańców,by te dwa osiedla mogły tworzyć sa
modzielną gromadę.
Kierownik Szkoły nr.2 w Ustroniu ob.Lasota Jan,mówi,że rejon 
szkolny Ustronia obejmuje część gminy Goleszów-Rownia,skąd 
19 dzieci uczęszcza do szkoły w Ustromiu,że Równię można by 
• nawet przyłączyć do Ustronia.^ - . . .
Instruktor Rolny ob.Wantuła oświadcza,że Równię można by przy
łączyć do Ustronią.Granicę przeprowadzić wzdłuż prowadzącej 
tam drogi.
Dyrektor REP ob.Słodki proponuje,aby Komisja podziału adminie^ 
cyjnego wpierw zasięgnęła opinii mieszkańców poszczególnych .
/ romad i osiedli,oryaz by skontaktowała sie z sąsiednimi ,
gminami a potem dopiero na podstawie zebranego materiału 
opracowała projekt podziału administracyjnego.
Ob.Szczepański stwierdza,re Dobka nie własn; ‘ ządzeń, 
a tym samym nie może być samodzielną gromad
lę odbedT-fciS zebrania gromadzkie,na których można będzie
omówić uchwałę Rady Państwa i Rady Ministrów w sprawie podmia- 
łu administracyjnego gmin.Wnioski i życzenia mieszkańców tych 
gromad przenieść zaś na forum Komisji.
Cb.Lole ałek proponuje,aby podzielić Ustroń na Dolny Ustroń 
i Górny Ustroń z przyległymi do niego gromadami.
I sekretarz KG PZPR tow.Niemiec zwraca uwagę obecnym,aby
nie zapominali o celowości powołania gromadzkich rad narodowych
» to jest zbliżenie Rad do wsi.
Ob.Kral stwierdza,że grom.Lipowiec jest najbliżej położona 
grom.Eierodzimia,to też te dwie gromady należało by .połączyć. 

... Kier.Szkoły nr.2 w Ustroniu ob.Pobkiewicz komunikuje,że prawdo
podobnie gmina Wisła chce osiedle Obłaziec przyłączyć do 
Ustronia,zatem można by utworzyć samodzielną gromadę z Polany 
Tokarni i Obłaźca.
Dyrektor EBP ob.Słodki daje pod rozwagę Komisji podaiału admin: 
etracyjnego propozycje ostatnią ob.Bobkiewicza,czy miała by 

' ona rację bytu ze względu na warunki finansowe,które stanowią 
podstawę istnienia samodzielnej gromady.
Przedstawiciel Spółdzielni Inwalidów w Ustroniu ob.Hladki 

, mając na względzie zbliżenie Rad do wsi popiera wniosek
złączenia Polany,Dobki,Tokarni i Obłaźca w jedną samodzielną 
gromadę, ilermanice zaś proponuje przyłączyć do Ustronia i nadać 
Ustroniowi charakter miejski.

Ad.4. Z kolei przystąpiono do powołania Komisji podziału administrac: 
nego.Powołano po myśli instrukcji Stałą Komisję podziału admi- 
r;jst cyjnego w pięcioosobowym składzie,oraz powołano do 
współpracy przedstawicieli organizacji politycznych i społecz. 
rych,przedstawicieli instytucji i zakładów pracy.W związku z tj 
podjęto następującej treści uchwałę.

w sprawie:Powołania Komisji Podziału Administracyjnego 
Termin wykonania uchlały:4 marca 1954r.
Odpowiedzialny za wykonanie uchwały:Ob.Troszok Ludwik przew.

Prezydium GRN
Prezydi\un Gminnej Rady narodowej w Ustroniu działając na zasa
dzie" art.ló ust .2 pkt.1 Ustawy z dnia 20 marca I950r. oterę- 
nowych organach jednolitej władzy państwowej /Dz.U.R.P.Kr.14

Przewodniczący Prezydium GRN ob.Troszok kom je,że w niedzi.

U c h w a ł a  Nr.12/54
z dnia 4 marca 1954r
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poz.130 /,oraz na podstawie uchwały kady Państwa i Rady 
Kinistrów z dnia 24 lutego 1954*.i instrukcji Kancelarii 
Rady Państwa w sprawie podziału administracyjnego gmin
p o s t a n a w i a :  : •

• ' •
I .Powołać Stałą Komisję podziału administracyjnego w nastą

pująpym składzie#ob.ob.
1. Żar Franciszek
2. Troszok Ludwik
3. Niemiec Paweł
4. Cieńciała Emil 
Ś.Kobarski Leon

pełnomocnik Prez.PRN przew.Komisji 
przeY/.PGRN z-ca przew.kom,

Vv' I sekretarz KG PZPR członek Kom, 
sekretarz PGRU " "
z-ca ayr.Kuźnia Ustroń " ii

1. Kacura Paweł
2. Niemiec Józef
3. Chrapek Paweł
4. Białoń

II.Powołać do współpracy z Komisją Podziału Administracyjn 
go następujących przedstawicieli organizacji,gromad, 
instytucji i zakładów pracy#ob,ob,

sołtys grom.Ustroń 
" " Iiermanice
" * w Lipowiec -

ózef przedst.Rady Zakładowe Kuźnia Ustroń 
5.Bobkiewięz Tadeusz kier.Szkoły nr.1 w Ustroniu 
S.Inź.Biłek Romah. Przedstawicie Państwowego Tartaku
7. Rakowski^ Paweł Członek Komisji Urządzeń Osiedli R
8. Balcar Józef kier,Szkoły Lipowiec
9. Bukowczan Er&nciszehprzew.Gm.Zarz.ZSL.

1 0.Słdfeki Władysław dyriNB? w Ustroniu
11.Greń Jan chłop z grom.Lipowiec‘ . ;1

Ustalono,że w gromadzie Lipowiec w niedziel^ tj.7.3.zrefei 
je sprawą podziału administracyjnego ob.Bałcar kier.Szkoły 
sołtys Chrapek,ob.Greń Jan,zaś z ramienia Prez.GRN.ob. 
Sztwiertnia Jan,
Podobnie zostanie przedstawiona sprawa w tym samym dniu 
w Polanie,gdzie zostaną zaproszeni mieszkańcy Botki.
Na tym,posiedzenie Prezydium GRN zakończono. ą

Sekretarz PGRN P̂  zawodniezący PGRN
W

■■ 
• 

• 
• 
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•



P_r_o_t_o_k_o_ł__ ^r^l/54

z posiedzenia Prezydium Osiedlowej Rady Narodowej w Ustroniu, 
iodbytego w dniu 29 grudnia 1954 r. w gabinecie przew. Prez.ORN.

j  » %•' “  * . * ... . .  •

Obecnit
Przewodniczący Prez. ORN. - ob. Troszok Ludwik
Z-ca przew. ft tt - ob. Podżorski Józef
Sekretarz 19 ft - ob. Dustor Kazimierz
Członek ft tt - ob. Pokorny Józef
Członek rt VI - ob» Kaczmarek Józef
Członek w tt - ob. Pohludka Roman
Członek ft ff - ob. Bukowezan Franciszek

Zaororzeni: Przewodniczący Klubu Radnych PZPR tow. Lasota Jan i 
Przewodniczący Komisji Zdrowia Pracy i Pomocy Społe
cznej ob. Krysta Franciszek.

Protokołował: ob. Dustor Kazimier: 
Porządek obrad:

1. Zapodanie porządku obrad,
-2. Sprawy organizacyjne:

■) a/ podział czynności członków Prez. ORN.
b/ omówienie działalności komisji stałych ORN.

i ustalenie porządku obrad posiedzeń komisj: 
o/ podołanie Zespołu Kierowniczego, działają

cego przy Prezydium ORN. 
d/ powołanie Obywatelskiej Komisji Podatkowej, 

działająoej przy Prezydium ORN. 
e/ powoTanie Zespołu Rozdzielczego do podziału 

meterlałów budowlanych, 
f/ sprawy bieżące,

3. Wolne wnioski i zapytania.
1. Przewodniczący Prezydium Osiedlowej Rady Narodowej ob. Troszok 

Ludwik zapcdał porządek obrad posiedzenia, który został przyjęty 
bez poprawek przez członków Prezydium. -

2. a/ W celu skoordynowania pracy Prezydium i Komisji stałych, dzia
ła jącycłl z ramienia Osiedlowej Rady Narodowej w Ustroniu oraz 
po zapoznaniu się z nową strukturą pracy tych organów w myśl 
wytycznych Władz Centralnych, postanowiono przeprowadzić rea 
rodziłł czynności członków Prezydium w zakresie bezpośredniego 
nadzoru i kierowania działalnością poszczególnych referatów,± 
komisji stałych i komisji doraźnych powołanych przez Prezydium 
P^ uzgodnieniu tych spraw z złonkami Prezydium, ustalono nas
tępujący podział czynności:
Przew. Prez. ob. Troszoka Ludwika czyni się odpowiedzialnym za 
referat Finansowy, Wojskowy i sprawy związane z działalnością 
tych referatów, a ponadto czyni się również odpowiedzialnym za 
Urząd Stanu Cywilnego i Kolegium Orzekające.
Z-ca przew. ob. Podżorskiego Józefa, czyni się odpowiedzialnym 
za referat Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, Zarząd nieru 
chomości i referat rolny i sprawy związane z działalnością tyci 
referatów.
Sekretarza Prez. ob. Dustora Kazimierza, czyni się odpowiedzią 
nym za referat ogólno-administracyjny i referat socjąlno-kultu 
ralny i sprawy związane z działalnością tych referatów.
Czernka Fi;ęz. oh. Pokorny Józefa, czyni się odpowiedzialnym za 
działalność komisji drogowej.
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Członka Prezydium ob. Pohludkę Romana, czyni się odpowie
dzialnym za działalność komisji finansowo-budżetowej.
Członka Prezydium ob. Bukowezana Pranoiszka, czyni się odpo
wiedzialnym za działalność komisji rolnej.
Członka Prezydium ob. Kaczmarek Józefa, czyni się odpowie
dzialnym za działalność komisji budownictwa.
Członka Prezydium ob. Chwastek Karola, czyni się odpowie
dzialnym za działalność komisji kultury i oświaty oraz kul
tury zdrowia pracy i pomocy społecznej.

Przeprowadzenie powyższego podziału czynności pomiędzy członków 
Prezydium będzie miało w szczególności to znaczenie, by pokiero
wać pracą referatów i komisji w właściwy sposób w celu jaknajwię- 
kszego zbliżenia władzy do mas i w miarę możliwosbi terminowego 
załatwienia w s z y s t k i c h  życzeń i bolączek obywateli, gdyż jedynie 
w ten sposób można będzie zdobyć zaufanie dla tej władzy i auto
rytet przez całe społeczeństwo.
W tym celu postanowiono również przeprowadzać systematycznie szko
lenia zarówno członków Prezydium, jak również i członków komisji 
n© temat zadań i organizacji rad narodowych. Szkolenia członków 
Prezydium przeprowadzane będą na posiedzeniach Prezydium, zaś 
azkolenia członków komisji na zebraniach komisji. Będą miały one 
na celu zaznajamianie swoicfcl członków z zakresem działania rady 
narodowej, Prezydium i komisji tej rady w celu wykonania wszyst- 
klfch T-łrtul^t^w wysuniętych przez społeczeiistwo Ustronia na zeb
raniach przedwyborczych, a z drugiej strony przygotowanie człon-

y ków Prezydium i komisji do zabierania głosu w dyskusjach' przy
problemowych zagadnieniach poruszanych bądź to na Prezydium lub 
posiedzeniu komisji i wysuwania słusznych wniosków. \
b/ Przewodniczący Prez. ob. i‘roszok Ludwik omówił po krótce 

dotycnczasową działalność komisji stałych przy Gminnej Ra
dzie ‘Narodowej stwierdzając, że nie wszystkie komisje te 
F-tan~*y na wysokości swojego zadania, a w szczególności czło
nkowie tych komisji co w znacznym stopniu odbiło się na pra
cy samej Rady Narodowej i jej Prezydium. Wypowiedzi przew. 
Prez. uzupełnił sekretarz Prez. ob. JDustor Kazimierz dodając, 
że wprawdzie komisje opracowywały plany pracy lecz planów 
tych nie wszystkie realizowały. Komisje te stanowczo za mało 
interesowały się istotnymi zagadnieniami problemowymi i nie

„ też przed nowymi x±x komisjami stałymi, powołanymi 
na ostatniej sesji Osiedlowej Rady Narodowej ciąży szozegól- 
nf zadanie w zakresie uzupełnienia w pierwszym rzędzie pow- * 
stałyoh niedociągnięć i pełnej realizacji planów pracy, któHŁ 
zostaną or)raco^ane przez te komisje na swoich posiedzeniach. 
Ustalono, że do dnia 6 stycznia 1954 r. sekretarz Prez. ob. 
Dustor Kazimierz prześle do wszystkich przew. komisji aktu
alny wykaz wszystkich członków danej komisji i ustali z nimi 
drty zebrań, na których zostaną opracowane plany pracy na I 
kwartał 1955 r. i zostanie omówiona szczegółowo struktura 
pracy wszystkich komisji, a niezależnie od tego przeprowadza
ne b~dą szkolenia. Ponadto zobowiązuje się sekretarza Prez. 
ob. Dustora do wysłania zawiadomień o mającym się odbyć po
siedzeniu komisji po ustalenia daty z przew. danej komisji.

c/ Zgodnie z ogólną reorganizacją, jaka została przeprowadzona 
w myśl ustawy o ordynacji wyborczej, na mocy której został rozwiążmy sk̂ rd orobowy Gminnej Rady Narodowej i jej orga
nów wykone^czych, postanowiono rozwiązać wszystkie komisje 
i zespoły powołane przez Prezydium Gminnej Rady Narodowei w

I " ■ ■ r  " • J ---- -h-

ty konkretnych wniosków na posiedzeniach Prezydium.

V



Zespołu Kierowniczego przy Prezydium Osiedlowej Rady Narodowej, 
którego zadaniem będzie omawianie i analizowanie wszelkich za
gadnień z dziedziny rolnictwa i leśnictwa, obowiązkowych dostał 
żywca, mleka, ziemniaków i zboża oraz kontraktacji roślin przemysłowych, warzyw, traw i trzody chlewnej.
Zespół ten zobowiązuje się do skoordynowania swojej pracy w
zakresie wyżej wspomnianych zagadnień w ten sposób, by każde 
zagadnienie omawiane było szczegółowo, a następnie podjęte zos
tały odpowiednie, któreby miały Ita celu usprawnienie danego 
odcinka życia gospodarczego osiedla.

1 Sekretarza Zespołu zobowiązuje się do pisania protokołów mm z 
każdego posiedzenia w 3 egzemplarzach. Jeden egzemplarz proto- 
k<yłu wanien otrzymać sekretarz Prezydium, który przedstawi pod
jęte wnioski na najbliższym posiedzeniu Prezydium do zatwierdzc 
nia i wydania dalszych stosownych zarządżeń. Drugi egzemplarz 
no leży przedkładać do Komitetu Gminnego PZPR, a trzeci pozos
tanie w aktach prowadzonych przez Zespół. Porządek obrad oraz 
dzień i godzinę następnego posiedzenia Zespołu ustalą członko
wie w zależności od potrzeb. Posiedzenia winny odbywać się 
przynajmniej raz w tygodniu, które będzie zwoływał sekretarz 
Zespołu. . ' —
Do Zespołu Kierowniczego powołano obywateli:
1. Przewodniczący tow. Niemiec Paweł, I seler. KG PZPR 
?. z-ca przew. ob. Pod-żorski Józef, z-ca przew. Prez. ORN.
3. Sekretarz ob. Łyżbicka Wanda, ref. rolna
4 . Członkowie: ob. Sztwiertnia Jan, członek Zarządu GS-u
5 . ob. Bukowczan Franciszek, przew. komisji rolnej
6. ob. Pokorny Józef, człoańk Prezydium
7 . ob. Barna Jarosław, komendant Post. MO '

d/ W myśl reorganizacji wymienionej w pkt.c postanowiono również 
rozwiązać dotychczas funkcjonującą Obywatelską Komisję Podat
kową i równocześnie potołano nowy skład osobowy tej komisji, 
który przedstawia się następująco:
1. Przewodniozący ob. Pokorny Józef, członek Prezydium.-
2. z-ca przew. ob. Niemiec Józef, członek rady narodowej osiedl
3. sekretarz, ob. Bujok J e r z y , członek rady narodowej osiedla
4 . członkowie: ob. Cholewa Józef, z-ca radnego
5. ob. Chrapek Paweł, członek rady narodowej 
Z^ćpniem tej komisji będzie omawianie i analizowanie sprawy 
wpłat na poczet podatku gruntowego, od nieruchomości, od lokali 
Funduszu C-ospodarki Mieszkaniowej oraz świadczenia w naturze 
/szarwark/ i podatek od psów. Komisja ta winna odbywać posie
dzenia w zależności od potrzeb, która zostanie zwołana na pole
cenie Prezydium,

•/ Następnie Prezydium rozwiązało dotychczas istniejący Zespół 
Rozdzielczy do rozdziału materiałów budowlanych, a na jego mie* 
jsce powołać Zespół w następującym składzie:
1. przewodniczący, ob. Podżorski Józef, z-ca przew. Prez. ORN*.
2. z-ca przew. ob. Markuzel Emil, przew. kom. budownictwa
3. Sekretarz ob. Łyżbicka Zofia, ref. handlu
4. członkowie: ob. Berek Ludwik, przedst. GS-u
5 . ob. Duator Rozalia, członek rady narodowej

Z-deniem tego Zespołu będzie dokonywanie podziału wszelkich ma
teriałów budowlanych dla rolników i właścicieli gospodarstw, 
przydzielanych z Wydziału Handlu Prez. Pow. Rady Narodowej w

6 .
7.8. 
9.10.

ob. Kostka Helena, członek rady narodowej 
Szarzeć Jerzy, członek rady narodowej 
ob. Kerzyk Józef, z-ca radnego

4 ob. Macura Paweł, " "
ob. Wantuła Stanisław, gminny inśtr. rolny

Cieszynie.
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Rozpatrzono i przeanalizowano wniosek- Zespołu Kierowniczego 
przy Prezydium GRN. w sprawie uzgodnionych terminów dostaw obo
wiązkowych zwierząt rzeźnych i mleka na rok 1955 » który zrefe
rował Delegat gminny MS. przedkładając .wykaz do zatwierdzenia.
Po krótkiej dyskusji wniosek ten postanowiono zatwierdzić i 
w związku z tym podjęto następującej treści uchwałę*
2_°,£ w a JLS--. « dnia 29 grudnia 1954 roku.' • jj
w sprawie: zatwierdzenia wykazu uzgodnionych terminów obowiąz

kowych dostaw zwierząt rzeźnyoh i mleka na rok 1955. 
Odpowiedzialny za wykonanie uchwały: Obyw. Podżorski Józef,

z-ca prsew. Prez. ORN. t 
Termin wykonania uchwały: 29 grudnia 1954 r.
Prezydium Osiedlowej Rady‘Narodowej w Ustroniu, działając na 
zesrdzie art.16, pkt.2 ustawy z dnia 20 marca 1950 r. o terwne-: 
wyoh organach jednolitej władzy państwowej /Dz. U.R.P. Nr.14, 5
poz.130/ oraz na podstawie instrukcji Ministerstwa Skupu Nr. i 
3/55, w sprawie trybu ustalania obowiązkowych -dostaw zw ierząt 
rzeźnych i mleka w roku 1955 i ha wniosek Zespołu Kierownicze
go ___
p o s t a n a w i a  ;
1. zatwierdzić wykaz uzgodnionych terminów obowiązkowych dos

taw zwierząt rzeźnych na rok 1955 dla osiedla Ustroń w wy
sokości 80.823 kg. z rozbiciem według grup gospodarstw na 
poszczególne kwartały jak w załąozniku. --

2. zatwierdzić wykaz uzgodnionych terminćw obowiązkowych dostaw 
mleka na rok 1955 dla Osiedla Ustroń w wysokości 346.369 li
trów z rozbiciem według grup gospodarstw na poszczególne
kwartały jak w załączniku.

3. wykonanie niniejszej uchwały zleca się Delegaturze Gminnej
Ministerstwa SkupU w miejscu.

Następnie rozpatrzono i przeanalizowano drugi wniosek Zespołu i 
Kierowniczego, w sprawie zniżek i zwolnień w obowiązkowej dos- ! 
te*ie zboża, ziemniaków, mleka i żywca, którego postanowiono 
również zatwierdzić. W związku z tym podjęto następującej trea 
ści uchwałę: i

g -?.. K  w ,a A  a---z dnia 29 grudnia 1954 r.
r sprawie: zatwierdzenia udzielonych zniżek iŁzwolnień, nie

którym rolnikom w obowiązkowej dostawie zboża, zie
mniaków, mleka i żywca.

Odpowiedzialny za wykonanie uchwały: Obyw. Podżorski Józef,
z-ca przew. Prez. ORN.

Termin wykonania uchwały: 30 grudnia 1954 roku.
Prezydium Osiedlowej Rady Narodowej w Ustroniu, działając na 
zasadzie art.16, pkt.2 ustawy z dnia 20 marca 1950 r. o tere
nowych organach jednolitej władzy państwowej /Dz. U.R.P. Nr.l4 
poz.130/ oraz na wniosek Zespołu Kierowniczego
p o s t a n a w i a :
1. zatwierdzić następujące wykazy wniosków w sprawie zniżek i 

zwolnień w obowiązkowych dostawach zboża i ziemniaków:
a/ wykaz wniosków od poz. 1 do poz.104 na liczbę 1732 kg zboża 

i 8631 kg. ziemniaków,
b/ wykaz wniosków od poz.105 do poz.213 na liczbę 4869 kg zbo

ża i 13837 kg ziemniaków.
2. zatwierdzić następujące zestawienia wniosków w sprawie

■



5 -

3o

3.

zniżek,i przesunięć terminów i zwolnień w 
tawie mleka:
a/ zestawienie wniosków nr.26/54 od poz.l 
b/ zestawienie wniosków nr.27/54 od poz.l 

skreólono pozycję 3.
o/ zestawienie wniosków nr.28/54 od poz.l 

skreólono pozycję 7.
d/ zestawienie wniosków nr.29/54 od poz.l 
e/ zestawienie wniosków nr.30/54 od poz.l 
f/ zestawienię wniosków nr.31/54 od poz.l 
g/ zestawienie wniosków nr.32/54 od poz.l

obowiązkowej doa-
do 11, 
do 12, . ̂

fi

do 12,
do 7, 
do 13, do 4, 
do 8.

Zatwierdzić następujące zestawienia wniosków w sprawie zni
żek, przesunięć terminów i zwolnień w obowiązkowej dostawie 
żywca:
a/ zestawienie wniosków nr.17/54 od poe.l do 15, 
b/ zestawienie wniosków nr.18/54 od poz.l do 20, 
c/ zestawienie wniosków nr.19/54 od poz.l do 20, 
d/ zestawienie wniotóów nr.20/54 od poz.l do 20,
#►/ zestawienie wniohków nr.21/54 od poz.l do 20, 
t/ zestawienie wniosków nr.22/54 od poz.l do 20, 
g/ zestawienie wniosków nr.23/54 od poz.l do 20, 
h/ zestawienie wniosków nr.24/54 poz.l.

f/ Załatwiono pismo Referatu Przemysłu Prez. Pow. Rady Narodo
wej w Cieszynie z dnia 23 grudnia. 1954 r. Nr.P. 1-20/100/54 
w oprawie wydania karty rzemieślniczej na samoistne prowa
dzenie rzemiosła ślusarskiego w Ustroniu, przy ul. A.Brody' 
Nr.3 przez obyw. Tomiczek Jozefa.
Pc dokładnym przeanalizowaniu powyższej sprawy stwierdzono, 
że nie zachodzi konieczność utworzenia nowego warstatu ślu
sarskiego, ponieważ na terenie tut. Osiedla istnieje wystar
czająca już liczba tych warstatów, z tej branży.
Przeanalizowano prośbę obyw. lipowczan Marii, zam. w Ustro
niu, przy ul. Fabrycznej 2 z dnia 15*XII.1954 r. w sprawie 
wywłaszczeniowej. Po dokładnym zapoznaniu się z całokształ
tem tej sprawy uwzględniono prośbę- wyżej wymienionej stwier
dzając jednocześnie, że Tartak Przemysłu leśnego w Ustroniu 
po przeprowadzeniu formalności wywłaszczeniowych powinien 
jako* ekwiwalent przydzielić pole w innytn mięjscu własności 
Tartaku, ponieważ pozbawienie ob. Lipowczan Marii takiego 
obszaru w formie wywłaszczeniowej byłoby zbyt krzywdzące i 
bardzo poważnym uszczerbkiem dla tego gospodarstwa. Stwier
dza się również, źe Tartak Przemysłu Leśnego w Ustroniu do 
obwili ostatecznego załatwienia sprawy wywłaszczeniowej zo
bowiązany jest płacić dzierżawą, którą wstrzymał bez jakiegc 
kolwiek uzasadnienia.
Rozpatrzono prośbę obyw. Husar Ar.ny, zam. w Ustroniu - Bob
ka Ńr.8 z dnia 27 grudnia 1954 r. w sprawie wynagrodzenia - 
jej jako eprzątaczki w Szkole Podstawowej Nr.4 w Pobce. Po 
zasięgniąciu opinii w powyższej sprawie stwierdzono, że mo
tywy naprowadzone w prośbie eą w pełni uzasadnione, ponieważ 
Szkoła w Dobce jest znacznie większa, a pomimo tego otrzymu
je mniejsze wynagrodzenie. 'A' związku z tym postanowiono wys
tąpić do Wydziału Oświaty Prez. PEN. w Cieszynie, celem prze 
analizowania sprawy ob. Hifsar Anny i zajęcia odpowiedniego 
stanowiska w tej sprawie.
Załatwiono pismo Cieszyńskich Zakładów Gastronomicznych Res
tauracji "Beskid" w Ustroniu z dnia 18 grudnia 1954 w 
sprawie wydania zezwolenia na urządzanie dancingów 3 razy w
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tygodniu, a to w środy, soboty i niedziele do godziny 24-te’ 
Po krótkiej dyskusji postanowiono przychylić się pozytywnie* do prośby CZG reet. "Beskid" i wydać zezwolenie Jak wymienić 
no w podaniu. . *

" » ' • • _r»

Rozpatrzono prośbę obyw. Kąkol Jana, zam. w Ustroniu, przy 
*2-1 • 22 lipca 43 z dnia 7 grudnia 1954 r. w sprawie zezwolą* 
ria na ratalną sprzedaż należności z tytułu Funduszu Gospodę 
rki Komunalnej* Biorąc pod uwagę niekorzystne warunki matę* 
rialne wymienionego oraz liczną rodzinę, postanowiono przy
chylić się częściowo do prośby ob.Kąkola i zezwolić należ
ność z tytułu PGM. w wysokoęci 853,/o zł. spłacić rr \ równyc 
ratach po 216,60 %Ł* Aźcw. * łM ;<+'*£ ■
Równocześnie rozpatrzono prośbę obyw. Doleżałek Franciszka, 
san. w Ustroniu, przy ul. 1 Maja 4> » dnia 28 grudnia 1954 r 
w sprawie zezwolenia uregulowania należności z tytułu Fundu
szu Gospodarki Komunalnej ratalnie w wysokości po 100.- zł. 
miesięcznie. Po krótkiej dyskusji postanowiono uwzględnić 
motywy wymienionego i zezwolić na spłacenia całej należności 
w ratach po loo zł. miesięcznie. Jednakże tak pierwszym Jeu 
i w drugim wypadku referat Gospodarki Komunalnej i Mieszkanii 
rej winien dopilnować by raty te były systematycznie wpłacani
Przeanalizowano zgłoszenie o pożyczkę długoterminową wbyw. 
Kąkoi Jena, zam. w Ustroniu, ul.*22 lipca 43 w wysokości 
10.000 zł. z przeznaczeniem na budowę domku gospodarczego. 
Ponieważ stwierdzono, że wymieniony posiada w etanie zawale
nia budynek gospodarczy i zmuszony jest budować nowy, dlate
go też zgłoszenie postanowiono zatwięrdzić i skierować do 
dalszego załatwienia. ćJ-s- / / > c  /. źgjt
Rozpatrzono wniosek o pożyczkę krótkoterminową obyw. Michal
ski Marii, sam. w Ustroniu - Czant. Baranowa lir. 30 w wyso- 

.• kości 1000 zł. na naprawę uszkodzonych dachów na budynkach 
gospodarczych, który postanowiono zatwierdzić.' V
Rozpatrzono wniosek o pożyozkę krótkoterminową obyw. Bujok 
Prwła, zam. w Ustroniu - Polana Kr.35 w wysokości 2000 zł. 
z przeznaczeniem na remont i elektryfikację kuźni, który pos
tanowiono zatwierdzić.
Rozpatrzono wniosek o pożyczkę krótkoterminową obyw. Ryezawy 
Marii, zam. w Ustroniu - Czant. Baranowa Kr.32 w wysokości 
1500 zł. przeznaczoną na dofinansowanie kupna krowy, który 
również postanowiono zatwierdzić.

Ad.3. W wolnych wnioskach głosy zabierali:
Obyw. Lasota, który poruszył sprawę zajęcia ;,Meblowni" przez 
Gminną Spółdzielnię Samopomocy Chłopsk j jako biura oraz skład 
mebli. Ten problem został poruszony na zebraniu Komitetu Rodzi- 
cielskiego przy Technikum mechaniczno-Kuźniczym w Ustroniu 
przez obyw. Perutką, pracownika Kuźni Ustroń,1 który twierdził, 
że GS. rzekomo fóeblownię zajął zupełnie bezprawnie, ponieważ 
nie została ona jeszcze przez Szkołą tą zwolnipna jako internat 
W istecie rzeczy kwestia ta przedstawia się wręcz przeciwnie, 
którą wyjaśnił przew. Prez. ob. Troszok oraz sekretarz Prez. 
:©b. Dustor Kazimierz, gdyż GS. po uzyskaniu zezwolenia Komitetu 
Rodzicielskiego w Bielsku, którego to własnością jest ten budy
nek Prezydium wydało również zezwolenie na zajęcie tego budynku 
na podstawie pisma Min. Przemysłu Maszynowego, w którym wyraża
na była rezygnacja z dalszej dzierżawy. fcEgBxkttstyitkKx
Członek Prezydium obyw. Kaczmarek w imieniu pracowników Kućni 
Ustroń prosi o spowodowanie, by założono światło na moście w



Wolanie, ponieważ most ten jest uszkodzony i zdarzyły się Ji . . wvnftdki. że pracownicy wrabający do domu pokalk ilJ S k ro lm ie  w ypadki, że pracow nicy w raba jący do domu poka le

sS aw e^tą*postanow iono  sp raw dzić  i  uszkodzen ia  m ostu  n a ty c h 
m iast n a p ra w ić . N a tom iast co do o ś w ie tle n ia  e le k try c z n e g o  ta  
sprawa musi być w pierw  uzgodniona *  D y re kc ją  S ie c i E le k try c eSch, ponieważ most ten został już wyłączony z oświetlenia 

icenego.
Obyw. Krysta Franciszek, przew. komisji zdrowia pracy i po:

* . * M ___________- m a mo weo<ia dl a lr ̂  V9TT*cy społecznejcv społecznej, porusza sprawę mostku na rzece W iś le  k. "H e in 
richa" które jest mocno zagrożony, ponieważ wybudowanie progu
i w wypadku powodzi mostek ten niewątpliwie został by zabrany, 
dlatego te* zachodzi konieczność zabezpieczenia tegoż przed 
ewentualnymi możliwościami powodzi.Stwierdzono, że mostek ten wymaga faktycznego zabezpieczenia 
przed ewentualną powodzią, dlatego też postanowiono sprawę tą 
do, bezzwłocznego wy ko ani a pracownikom tut. Prezydium.
Ponieważ w wolnyoh wnioskach głosu nikt nie zabierał z ozłon- 

fców Prezydiu i zaproszobyc& gości posiedzenie zakończono

pobliżu tego mostku podniosło znacznie poiim wodj

Przewodniczący Wez. O. R N.

“V ....<
• • • • • ImszokalAidwik* *,•••< 

Przewodniczący
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z sesji zwyczajnej Miejskiej Rady Narodowej w Ustroniu, 
odbytej w dniu 28 kwietnia 1961 r. w sali posiedzeń 
Prez. M.R.N. w Ustroniu. :/:■

f

Ad.l.

t
Ad. 2.

M.3.

Obecni radni: Ob.Ob. Bukowczan Franciszek, Bobkiewicz Anna,
Błaszczyk Jan, Inż. Biłek Roman, Dziadek Ma
ria, Podżorski Jan, Gomola Andrzej, Gomola 

,, Paweł, Mgr.Inż.Gogółka Wilhelm, Gawlas Jerzy,
Golus Wanda, Hławiczka Karol, Holeksa Józef 
Kasik Franciszek, Kubala Otton, Mgr. Kośmider 
Władysław, Inż. Kędzierski Wincenty, Legierska 
Krystyna, Lasota Jan, łnś.Lisztwan Andrzej, 
Inż.Łupinek Henryk, Nawrotek Zbigniew, Niemiec 
Józef, Podżorski Józef, Pokorny'Józef, Śliwka 
Jan, Skora Henrietta, Troszok Ludwik, Osiec
ka Anna, Walczyk Mieczysław. — *-

Protokołowała Ob. Marosz Emilia. ,
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności,
2. Wybór przewodniczącego i sekretarza sesji,
3. Ustalenie porządku obrad,
4. Ustalenie liczby członków Prezydium M.R.N.
3* Wybór Prezydium M.R.N.:

a) przewodniczącego,
b) z-cy przewodniczącego,

6. Wybór Komisji Mandatowej,
7. Wybór Komisji Stałych,
8. Wolne wnioski i zapytania.

sekretarza i członków,

Przewodniczący Prezydium M.R.N. otworzył sesję, stwierdzając 
na podstawie listy obecności, że w sesji biorą udział wszyscy 
cadni wybrani w dniu 16.4.1961 r. Zaznaczył, że ilość radnych 
jest wystarczająca do obradowania i podejmowania prawomocnych 
uchwał.
Na wniosek radnego Ob. Holeksy Józefa, na przewodniczącego sesji 
wybrano Ob. Pokornego Józefa jako najstarszego stażem radnego, 
zaś na sekretarza Ob. .Błaszczyka Jana, jako najstarszego wiekiem 
radnego.
Przewodniczący sesji Ob. Pokorny Józef poprosił ^0 stołu prezydial
nego z_cę przew.Prezydium Pow. R.N. w Cieszynie ub.Inż.Kohuta 
Jana i opiekuna z ramienia Prez.Pow.R.N. Ob.Faleckiego Mieczysława 
oraz I sekr.K.M.PZPR. Ob.Inż.Nierostka Emila.
Następnie sekretarz sesji radny Ob. Błaszczyk Jan dokonuje aktu 
ślubowania radnych. Z kolei przewodniczący seąji przedstawia 
projekt porządku obrad.
Na wniosek sekretarza Prezydium Ob. Dustora Kazimierza do porządku 
obrad postanowiono dodatkowo wstawić puhkt 7a, dotyczący powołania 
Komisji Niestałych do opracowania regulaminu Rady Narodowej oraz 
planu pracy na rok 1961.

W  4 r..y ■ •. .  tkśkL. . ■
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|d,4. Przewodniczący sesji przystępując do omówienia sprawy wyboru 
- Prezydium wyjaśnia, że zgodnie z art. 5o i art. 52 ustawy 

z dnial5.1.1950 r. o radach narodowych /Dz.U.Nr.5» poz.16/ 
wyboru Prezydium dokonuje rady narodowe przy obecności dwóch 
trzecich radnych.
Zaznaczył, że zgodnie z § 1 ust.l, pkt.5, uchwały Nr. 32 Rady 
Ministrów z dnia 2 7.2.1958 r. w sprawie liczbowego składu 
prezydiów rad narodowych /Mon.Polski Nr. 8, poz.41/ zachodzi 
vf pierwszym rzędzie potrzeba ustalenia liczbowego składu Prezy
dium M.R.N. w Ustroniu.
Odczytuje przygotowany w tym celu projekt uchwały, który w prze
prowadzonym głosowaniu ujęty został jednogłośnie. Treśó uchwały 
w załączeniu.

•

Ad.5.a). Na wniosek przewodniczącego sesji do przeprowadzenia wyboru
Prezydium M.R.N. powołano Komisję Skrutacyjną w składzie radnych: 
Ob. Ob. Mgr. In.Gogółka Wilhelma, Inż.Lup inka Henryka i Hławiczkę 
Karola.
Z kolei podał-tbo wiadomości radnym, że zgodnie z art. 35 ustawy 
o radach narodowych, Rada Narodowa dokonuje wyboru Prezydium 
w głosowaniu bezpośrednim, tajnym kartkami.
Przewodniczący Miejskiego Komitetu Frontu Jedności Narodu, radny 
Ob.Inż.Biłek Roman.zgłosił uzgodnione na Zespołach Radnych kandy
datury do składu Prezydium Miejskiej Rady Narodowej.
W przeprowadzonym głosowaniu tajnym zgodnie z protokołami Komisji 
- Skrutacyjnej w skład nowo wybranego Prezydium M.R.N. weszli: 
przewodniczący Prezydium Ob. Troszok Ludwik,
z-ca przew. " Ob. Kasik Franciszek,
sekretarz " Ob. IJustor Kazimierz,
członkowie: n Ob. Holeksa Józef

Ob. Inż.Kędzierski Wincenty^
W związku z powyższym podjęta została uchwała o treści jak w 
załączniku. x ,

Ad.6< Przewodniczący sesji omówił dalej konieczność powołania Komisji 
Mandatowej, zgodnie z art. 77 ustawy o ordynacji wyborczej do 
rad narodowych, której zadania i tryb działania określa rozdz.
14 cytowanej ustawy. Poinformował radnych, że według pisma 
Kancelarii Rady Państwa - Biura Rad Narodowych z dnia 14.II.58r. 
Nr.WRN 4/12/58 przy M.R.N. w Ustroniu Komisja Mandatowa winna 
składać się z 5 członków. Następnie podaje propozycję co do • 
składu Komisji Mandatowej, który przedstawia się następująco:
przewodniczący - radny Inż.Biłek Roman,
z-ca przewodn. - ,ł Ob. Lasota Jan, **r2.
sekretarz - M Ob. Lisztwan Andrzej, Ay?.
członkowie: - " Ob. Kubala Otton

” Ob. Śliwka Jan.
Proponowany skład w przeprowadzonym głosowaniu Plenum Rady przyj
muje jednogłośnie. W tym celu podjęta została uchwała o treści 
jak w załączniku. r

Ad.6. Przechodząc do dokonania wyboru pozostałej Komisji Stałej prze
wodniczący sesji zaznaczył, że zachodzi potrzeba podjęcia uchwa
ły w sprawie ustalenia rodzajów Komisji, które winny działać 
przy miejskich radach narodowych nie stanowiących powiatu, w myśl 
obowiązujących pftepisów. Odczytuje dalej projekt uchwały, który 
w przeprowadzonym głodowaniu radni przyjmują jednogłośnie.
Z kolei podaje do wiadomości proponowane składy poszczególnych 
Komisji Stałych.

/.
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Zaproponowane składy Komisji po przeprowadzeniu drobnych zmian 
Plenum Rady zatwierdza jednogłośnie, w związku z czym podjęto 
uchwałę według treści jak w załączniku.

Ad.7 a. Na wniosek radnego Ob.Inż.Kędzierskiego Wincentego powołano
dp opracowania planu pracy Miejskiej Rady Narodowej na rok 1961 
Komisję Niestałą, składającą się z przewodniczących poszczegól
nych Komisji Stałych, która do następnej sesji czynności te winna 
zakończyć.
Równocześnie na wniosek radnego Inż. Podżorskiego Jana powołano 
drugą Komisję Niestałą do opracowania regulaminu Rady Narodowej 
według otrzymanych wytycznych, w skład której wejdą przedstawi
ciele poszczególnych Zespołów 'Radnych, a mianowicie:
z Zespołu Radnych P.Z.P.R. - Ob. Dziadek Maria 
" " M Z.S.L. - Ob. Kędzierski Wincenty
" " " S.D. - Ob. Skora Henrietta
" " ” bezp. - Ob. Lisztwan Andrzej

Ad.8. W wolnych wnioskach i zapytaniach przewodniczący sesji odczytuje 
pismo Redakcji (Tygodnika "Rada Narodowa", z dnia 16.4.1961 r. 
w którym zwraca się z apelem do ws2ystkich radnych, aby prenumero
wali to pismo, które niewątpliwie będzie im pomocne w tej odpowie
dzialnej i trudnej pracy.

, Następnie w imieniu Zespołów Radnych Z.S.L. głos zabrał radny
Ob.Błaszczyk Jan, który składa gratulacje nowo wybranemu Prezydiun

/**

życząc mu dalszych sukcesów w pracy w obecnej kadencji. Oświadcza 
dalej, że chłopi i członkowie Z.S.L-u będą dążyli do ścisłej 
.współpracy z Radą Narodową i Komisjami i nie będą szczędzili 
wysiłków przy realizacji zadań nakreślonych przez Miejską Radę 
Narodową.
Z kolei zabiera głoś Ob.Kubala Otton, który w imieniu Klubu 
Radnych S.D. deklaruje, że członkowie S.D. będą czynnie pomagali 
we wszelkich pracach Rady Narodowej.
Następnie głos zabrał Ob. Gogółka Wilhelm, który wystąpił z 
propozycją, aby Plenum Rady zastanowiło się nad ustaleniem ter
minarzy kolejnych sesji oraz nad celowością urządzania sesji 
wyjazdowych. Po krótkiej lecz ożywionej dyskusji ustalono, że 
sesje będą się odbywały w każdy czwartek po 1 5-tym o godz.l3-tej. 
Równocześnie Plenum Rady uznało za słuszne, aby urządzane były 
sesje wyjazdowe w zależności od omawianych zagadnień.
W dalszym ciągu zabiera głos radny Ob.Inż.Biłek Roman, przewodn. 
Miejskiego Komitetu Frontu Jedności Narodu, który składa podzię
kowanie wszystkim Aktywistom oraz zakładom pracy na ręce ich 
przedstawicieli w Radzie Narodowej za pomoc i współpracę w kam
panii przedwyborczej. Wyraża również nadzieję, że ko-biety, które 
weszły w skład Rady będą wykazywały swoją inicjatywę i pomagały 
przy realizacji zadań Rady Narodowej.
Z kolei zabiera głos I sekretarz Komitetu Miejskiego PZPR Ob.Inż. 
Nierostek Emil, który przekazuje w imieniu Komitetu gorące gratu
lacje całej Radzie Narodowej i Prezydium, życząc jej osiągnięcia 
jaknajwiększych wyników dla dobra naszego miasta oraz całego 
kraju.
® końcu głos zabiera radna Ob. Bobkiewicz Anna, która w imieniu 
kohiet zasiadających w Radzie Narodowej deklaruje pomoc i współ
pracę przy wykonywaniu zadań naszej Rady.
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z sesji Miejskiej Rady Narodowej, odbytej w dniu 27 stycznia,1961 r. 
ośtatniej sesji w obecnej kadencji.
Obecni radni: Ob.Ob. Bobkiewicz Anna, Błągzczyk Jan,'Cholewa Józef,

Doleżałek Franciszek, Dustor Kazimierz, Gogółka Wiltelm, 
Chwastek Karol, Gogółka Paweł, Gawlas Jerzy, Kaiik 
Franciszek, Kędzierski Wincenty, Lasota Jan, Łupinek 
Henryk, Lisztwan Andrzej, Madzia Korneliusz, Markuzel 
Emil, Niemiec Józef, Podżorski Józef, Pokorny Józef,/ 
Rapsztyn Rudolf, Śliwka Jan, Sadlik Jan, Sadlik Miro
sław, Troszok Ludwik, Walczyk Mieczysław oraz Wis~ełka 
Jerzy.

Nieobecni radni usprawiedliwieni: Ob.Ob. Holeksa Józef, Szarzeć Paweł
. oraz Smiłowski Karol.

___. / ^) Protokołowała: Ob. Marosz Emilia.
iPorządek obrad sesji:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie^jej prawomocn.
2. Wybór przewodniczącego i seskretarza sesji,
3. Ustalenie porządku obrad,
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
5- Sprawy organizacyjne:

a; sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał, 
b) kontrola obecności radnych, 

t c) sprawy bieżące,
6. Wysłuchanie sprawozdania z działalności

Prezydium M.R.N. za rok 196o,
7* Informacja o stanie zaawansowania prac przy 

opracowywaniu planów rozbudowy Ustronia, z 
„ uwzględnieniem rozbudowy dzielnicy Jaszowca.

8. Wolne wnioski i zapytania.

Sesję Miejskiej Rady Narodowej otworzył przewodniczący Prezydium 
Ob. Troszok Ludwik stwierdzając na podstawie listy obecności dosta
teczną ilość radnych do obradowania i podejmowania prawomocnych 
uchwał.
Na wniosek radnego Ob. Madzi Korneliusza, na przewodniczącego sesji 
wybrano radnego Doleżałka Franciszka, zaś na sekretarza sesji 
radnego Błaszczyka Jana.
Przewodniczący jccKsydi sesji Ob. Doleżałek Franciszek zapodał projekt 
porządku obrad, który przyjęty został bez zmian.
Zgcdnie z wnioskiem przewodniczącego sesji powołana została Komisja 
w składzie radny Lasota Jan, Kędzierski Wincenty, i Cholewa Józef, 
która po zapoznaniu się z protokołem z sesji z dnia 24.11.196o r. 
przedostatniej sesji M.R.N. stwierdziła, że protokół spisany jest 
zgodnie z przebiegiem obrad, który został przyjęty bez poprawek.
oekretarz Prezydium Ob. Dustor Kazimierz złożył SDrawozdanie z wyko
nania podjętych uchwał: ' <
^twierdzono, że uchwała XI/13/6o, w sprawie uchwalenia dodatkowych 
Kredytów z ponadplanowych dochodów Prezydium M.R.N. w Ustroniu, za 
nok 196o, została wykonana.
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Uchwała Nr. XI/14/6o, w sprawie rozwoju życia sposrtowego na tere
nie miasta Ustronia, znajduje się w. toku realizacji.

. ‘ i"' : V ••*». : * * y * ■. ‘ rr-j*
Przedstawił następnie na podstawie listy obecności udział radnych 
w sesji, usprawiedliwiając równocześnie nieobecnych radnych Ob.Ob. 
Holeksy Józefa, Szarca Pawła i Smiłowskiego Karola.
Ponieważ w sprawach bieżących nie poruszano żadnych, spraw, punkt 
ten pominięto. 1
Sprawozdanie z działalności Prezydium Miejskiej Rady Narodowąj' 
oraz Miejskiej Rady Narodowej za okres 3-letniej kadencji t.j. od 
roku 1958 - do 196o, złożył przewodniczący Prezydium Ob.Troszok 
Ludwik, /sprawozdanie w załączeniu/.

Prezydium
społe-

Dyskusji nad sprawozdaniem nie rozwijano, oceniając pracę 
jak i samej Rady jako pozytywną, której wyniki oceni samo 
czeństwo'.
Następnie radny Ob. Lasota Jan w imieniu Oęhotniczej Straży Pożarnej 
w Ustronia złożył podziękowanie całej Radzie za pomoc w pracy szcze
gólnie przez udzielanie dotacji z dodatkowych budżetów Prezydium 
z przeznaczeniem na zakup usprzętowxienia p/pożarowego. Dziękuje 
również za okazywaną pomoc pieniężną poszczególnym Szkołom Podstawo
wym.
Ob.Inż.Nierostek Emil w imieniu Komitetu Miejskiego P.Z.P.R. stwier
dził, że Rada Narodowa dobrze i z honorem wywiązała się ze swoich 
zadań. Dobrze pokierowała i załatwiła sprawy związane z rozbudową 
naszego miasta, co przyczyni się do dalszego rozwoju i upiększenia 
naszego miasta. Zwraca się dalej do obecnych radnych by w dalszym 
ciągu współpracowali z przyszłą radą i przychodzili jej z pomocą 
swoim doświadczeniem. Składa równocześnie podziękowanie w imieniu 
Komitetu Miejskiego P.Z.P.R. zarówno radnym jak i Prezydium za pra
cę i włożony wysiłek.
Podziękowanie złożył również obecny na sesji sekretarz Prezydium 
Powiatowej Rady Narodowej Ob. Golik, wyrażając zdziwienie nad brakiem 
konkretnej dyskusji nad złożonym sprawozdaniem. Podziela również 
zdanie swoich przedmówców i potwierdza fakt, że na terenie Ustronia 
szczególnie w ostatnich latach zostało dużo zrobione i Rada Narodo
wa włożyła niewątpliwie dużo wysiłku w kierunku rozbudowy i upięk
szenia miasta.
Następnie głos zabrał przewodniczący sesji, radny Ob. Doleżałek 
Franciszek. Nakreślił on dosyć obszernie i pozytywnie ustosunkował 
się do wykonanych zadań w czasie minionej kadencji, stwierdzając 
że był to okres solidnej i wydajnej pracy. W swojej wypowiedzi składa 
podziękowanie Prezydium Wojewódzkiej Rady Narodowej i Powiatowej 
Radzie Narodowej, skąd w trudnych sytuacjach korzystaliśmy zawsze z 
pomoc Dziękuje za współpracę z Prezydium Komitetowi Miejskiemu 
P.Z.P.R., Z.S.L., Z.M.S., Z.B.Q W.i D . , Milicji Obywatelskiej, 
Towarzystwu Rozwoju ^stronią, oraz*Kółku Rolniczemu, jak również 
wszystkim zakładom pracy z terenu Ustronia.

zakończeniu radny Ob. Łupinek Rernyk odczytuje opracowane przez 
Zespoły Radnych P.Z.P.R., Z.S.L. i bezpartyjnych tezy dla członków 
przyszłej Kady Narodowej i członków Prezydium. / Tezy powyższe sta
nowią załącznik do protokołu/.
Sprawozdanie na wniosek* radnego Pokornego, przyjęte zostało jedno
głośnie.

?. Informację o stanie zaawansowania prac £>rzy opracowywaniu planów 
rozbudowy •-'stronią, z uwzględnieniem rozbudowy dzielnicy Jaszowca, 
złożył pracownik Wojewódzkiej Pracowni Urbanistycznej w Katowicach 
°b.Mgr.Inż. Friedel Jan.
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Jak wyjaśnił opracowany przez Wojewódzką Pracownię Urbanistyczną
plan rozbudowy Ustronia przedstawiony został ‘i aprobowany przez Prez 
dium Wojewódzkiej Rady Narodowej w Katowicach w dniu 9«12.196o r. 
Szczegółowe rozeznanie z uwzględnieniem poszczególnych odcinków mia
sta można będzie otrzymać pod koniec roku 1961. Obecnie w toku 
opraćowywania są założenia techniczne i wodno-kanalizacyjne. Jak 
stwierdził Ustroń z końcem roku przygotowany będzie do realizacji te 
ogromu zamierzeń. Wyjaśnia dalej przyczyny braku odpowiedzi na niekt 
zapytania obywateli w sprawach budownictwa indywidualnego.
Stwierdza dalej, że pierwszym etapem rozpoczęcia przeobrażenia miast 
w uzdrowisko będzie rozpoczęcie robót na terenie Jaszowca. W piensze, 
kolejności t.j. już w roku 1961 na tym terenie przewiduje się budowę 
nowych odcinków dróg i mostów oraz rozpoczęcie budowy domu nauczycie 
a następnie etapami budowane zostaną dalsze obiekty jak domy wypoczyj 
kowe, obiekty sportowe, parki i.t.p. Jak zaznaczył ilość' inwestorów : 
le wzrasta tak, że inwestycja ta przewyższała będzie nawet opracowań, 
projekt. -Potrzebne środki pieniężne leżą na kontach poszczególnych 
inwestorów względnie też wpłacane są już Dyrekcji Budowy Osiedli Rob* 
niCzych w Nowych Tychach, która jet wykonawcą powyższej inwestycji. 
Zaznaczył również, że mieszkańcy, od których nabywane będą tereny po< 
rozbudowę otrzymią albo równowartość gruntów w gotówce, względnie
i wniosek radn_^_ Madzi Korneliusza, Ob. Friedel na podstawie przyw 

clonej mapy wyjaśnił dokładnie projekt rozbudowy samego miasta, a mi; 
wicie:
Na północ od dworca kolejowego w kierunku Hermanie planuje się budowt, 
wszelkich magazynów. Skoncentrowany zostanie tam również przemysł 
lekki t.j. wszelkiego rodzaju warsztaty usługowe, Tartak Lasów Państ\ 
wych, Spółdzielnia- im. 1-LIaja i.t.p. Pod zabudowę mieszkaniową przez
nacza się Hermaniee.
Teren od dworca kolejowego aż po ulicę A.Brody i Świerczewskiego, zdf 
niem Wojewódzkiej Pracowni Urbanistycznej jest dogodnym terenem do 
stworżenia tzw. bulwaru uzdrowiskowego, na wzór małego miasteczka. 
Przewiduje się tam rozbudowę Spółdzielni Mieszkaniowych i budownictwa 
przyzakładowego oraz indywidualnego na wzór miejski t.j. budynki 
piętrowe 3/4- kondygnacyjne. .
Na terenie Zawodzia północnego projektuje się obszar budownictwa racz 
niskiego. Powstanie tam zespół sanatoriów nastawionych na leczenia 
schorzeń reumatycznych i pourazowych. /
Obszar od ulicy A.Brody aż do okolic stacji benzynowej, obejmował bę
dzie budownictwo niskie 2-kondygnacyjne. Na obszarze tym przewiduje 
się również budowę szpitala. Jak zaznaczył sprawa drogi objazdowej 
przez teren Ustronia mająca na celu rozwiązanie problemu ruchu koło
wego w okresie letnim, nie została dotychczas rozwiązana. Brane pod 
uwagę są dwa projekty przelotu wspomnianej drogi a mianowicie, pro^k 
przedwojenny, zgodnie z którym droga począwszy od stScji benzynowej 
prowadzić by miała Zawodziem wzdłuż rzeki Wisły, zaś projekt drugi 
planuje przebieg drogi stroną zachodnią, która biegła by Jelenicą 
Gojami i łączyła by się z ulicą Cieszyńską. Projekt ten byłby bardzie 
odpowiedni ze względu na to, że w przyszłości przewiduje się wprowa
dzenie wymiany pomiędzy Caechosłowacją, skąd napływać będą kuracjusze 
do ustronia i droga Cieszyńska stanie się bardzo atrakcyjni.
Na terenie -^oniwca i Dobki przewiduje się budowę sanatoriów. Alternat, 
wa ta jest badana. Sprawa rozbudowy Dobki jest bardzo trudna z uwagi 
na brak dróg. Projektuje się dalej budowę wyciągu linowego na Czantor 
skąd istnieje połączenie szlaków turystycznych na Stożek, Baranią i.t 
v'v samym centrum miasta przewiduje się rozbudowę zakładów usługowych, 
budowę nowych lokali handlowych, budowę nowego kina, hoteli łącznie 
z restauracjami, no.ych obiektów sportowych i.wiele jeszcze innych.

j?unty zamienne

/



Na terenach poza obwodem uzdrowiskowym zlokalizowane zostaną gospoda; 
*stwa rolne. , * „ •;
Wyjaśnia dalej sprawę wodno-kanalizacyjhą i budowę gazociągu. Stwier
dza, że projektuje się budowę zbiornika wodnego w rozwidleniu Białej 
i Czarnej Wisełki, skąd zaopatrywane będą w wodę obydwie miejscowość: 
zarówno Wisła jak i Ustroń a także sąsiednie miejscowości jak Niero- 
dzim i Skoczów. Natomiast osobno dla każdej miejscowości przewiduje f 
budowę kanalizacji, której główny kolektor w Ugtroniu będzie przebie
gał wdłuż ulicy 22-Lipca i będzie posiadał możliwość objęcia wszyst
kich zabudowań. Projektuje się podłączenie kanalizacji albo do Kuźni - 
Ustroń, gdzie oczyszczalnia została by rozbudowana, względnie wybu
dowana została-by nowa oczyszczalnia na terenie Hermanie, do której 
podłączone zostały by również i Hermanice.
Odnośnie gazyfikacji stwierdził, że miasto połączone zostanie do 
Kuźni-Ustroń, która sprowadza gaz z pobliskiego Dębowca.
W dyskusji.Nradny Łupinek Henryk zapytuje, czy zgodnie z planami prze
widuje się zmianę trasy kolejowej Ustroń - Katowice, względnie budowy 
nowego dworca kolejowego. Prosi dalej o wyjaśnienie jak wyglądała bęc' 
sprawa rozbudowy terenów przy Kuźni-Ustroń, o ile zakład ten zostahiE 
rozbudowany.
Wyjaśnień udzielił Ob. Priedel, który stwierdził, że W.P.U. wystąpi 
w najbliższym czasie z wnioskiem, aby resort kolejnictwa przystąpił d 
opracowania planu nowego przebiegu trasy kolejowej Katowice-Wisła, 
maJ4cy na celu znaczne skrócenie czasu dojazdu. Przewiduje się równie 
budowę nowego przystanku kolejowego na terenach między ulicą Swierdze 
skiego a Hutniczą. Budowany będzie również nowy przystanek autobusowy 
Odnośnie rozbudowy Kuźni-Ustroń stwierdza, że sprawa ta rozstrzygnięte 
zostanie na szczeblach wyższych.
Radny Ob. Walczyk Mieczysław wysuwa wniosek, aby budowę kanalizacji i 
gazyfikacji połączyć i nie rozkopywać podwójnie ulic. Wniosek ten 
przyjęty został jednogłośnie jako postulat dla przyszłej Rady Narodow

W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrał radny Ob.Pokorny Józef, który zwrócił się w imieniu Aady Narodowej do urzędującego Prezydium 
o uporządkowanie i upiększenie przez budowę nowych kwietników i zie
leńców głównej arterii t.j-. ulicy 22-Lipca i 1-Maja.
Ponieważ głosu więcej nikt nie zabierał, sesję zakończono.

Za Prezydium M.R.N.:

//
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z pierwszej sesji Osiedlowej 'Mgr. Herodowej w bstrouiu odbytej 
w dniu fiO grudnia 1954r^ w sali posiedzeń Osiedlonej idvdy Narodowej
w 'stroniu, o 50osinie 17-toj• ?

. •' * -r
'O becn i R p du iiO b .o b . iT osso k LucU ik, i^ s s e k  S te fa n ia , Chwastek K ^ -o l?  

• ✓ Pokorny jós^jTfl^u-stoz* f
Jdsef, Podfcorski Józef, Kryś ta Franciszek, bukowozan 
]?rauoiszek»Bttjoic Jerzy, Ucutola i.iokaił, > Stroba kucaniu-

id.l*

Kostka iIeleim,£orb'ds lialiruu*
Obocni k&st^p^y Radnych i0’.

fchajłyk «
Jieobecńi Jû cini usprawiedliwieni: yt*Wójcik Rudolf
Nieobecni Kadni/zaotqjpca/^erusprav?ie dliwieiii* Ob*Cholera • iiicjn*

/ * ✓
Protokołowała «pb* łyżbioka Zofia*
Porządek obrads

>*ł* ,i, v j j i  ^  ł i y u v u i i x v « t ^ v u ^ v  «*■ 8 d k T G w £ f f * > 8  O ^ S l i  /
.4/ ślubowanie radnych5/ Zatwierdzenie runowego regulonimt groaadskich rai naroacwj oL " .
6/' Referat o zadaniach rad narodowych7/ Dyskusja i rjypowiedzi radnych ua terót WfcKłcszofcego *I$f^T3vU# \
8/ Wybór Pr^zydiurs Osiedlowej itauy Narodowej >v/
9/ yybór stałych komisji przy Osiedlowej }iadzi<& JUarodo-

w-̂ 3 * \
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Zastąpcu iłrzewodnicz^ce&o Prezydium Powiatowej Rady Ranodowej ob.PliS; 
Wiesław otworzył pierwszy secj i Osiedlowej Rudy kf;rodo\/cy p<s krótkim 
zagajeniu* > ; >tv
Rafcc^pnie stwierdza na podstawie listy obecności, de jcstvdostateczna 
ilo-io rndnych do obraclowanin. i podejmowania uchwał*
Pa wniosek rodnego Pokornego Józefa ita ^r^ewodhicz jCego 303j i wybrano 
radnego Lasoty Jana, zad na snaretarza sesji radnego Niotaea Józefa.
Przewodniczący sesji radny Lasota Jnn zapodał porządek obrad, który 
został przyjęty bez poprawek* - 1 . , - . ' • .
t...:o.-lnie z por-z udkiem obr&i radni i zdst^pcy złoiyli 41uhov/anie* 

sji ’ ;i* -n dn icd  c y  r s d n y  J r js o ta  <■ m  o d c z y t a ł  tłchw^ł^ Rady z  d i s
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przeprowadzane szkolehia radnych i zastępców na tecat zadek 
* • i organizacji rad narodowych.

Ea wniosek radnej koła Heleny powołano Komisje hhioakcdawczą do ustalenia składu osobowego rresydiiun-i Komisji Stałych# w oso
bach* radny Joarkuzal kmil jako przewodniczący, oraz radni 'fotaaszko 
WIktpr i JSftełty Jerzy jako członkowie.Hastępnie przedstawiciel Prczydliua Powiatowej Rady liaro&oyrej 
w Cieszynie ob. Plien Wiesław iTygłosił obszerny referat na temat syt-nacji ciędzynarcdowaj, zadali nowo powołanych Rad Narodowych z" podkreśleniem konieczności powiązania sî  Rady w c-hłej swej dzia* łainości z komitetem frontu Narodowego organizacjami masowymi i społeczeństwom ,orsz onowił dotychczasowe osiągnięcia i nledociąt 
gniecie ustępującej Gminnej Hadyis Narodowej.rrzeustawii również 
szczcogółowo zadania Osiedlowej -tedy Narodowej w Ustroniu do wykom , nia w najbliższej przyszłości zgodnie z potrzebami terenu i życze
niami miejscowego społeczeństwa z przedstawionymi na zebraniach 

przedwyborczych*] * 1
M dyskueji na (f~77y g los z o nyo referatom głos zabierali;
Krysta Franciszek, który stwierdza,źo przez i tedy Narodowe lud 
pracujący sprawuje swoją władzę, którą uzyskał dzięki długotrwałym 

t’walką tego ludu z ustrojem kapitalistycznym# 
l;pnad-to zaznacza, że po odzyskaniu tej władzy każdy powinien sobi( 
zdawać dokładnie z togo sprawę i przyczyniać się ze wszech miar 
do rozkwitli naszego Państwa i troszczyć „się o inotresy togo past
wa jak również, stać -na straży ©ego co Pahatwo Ludowe dotychczas 
zrobiło i zbudowało. ' .............
Dalej głos zabiera I 3ek. G.K.r.Z.P.ft. iow*. Niemiec Paweł podkre
ślając że nowo wybrana Gsied-iowa Raua Narodowa niewiele zdziała 
jeżeli zostanie opuszczona przez miejscowe opoł$cseu3tv/o, tak jak 
to miało aiejacc Gamiel, któro powinno bezwzględnie interesować 
cię działalnością swojej Rady Narodowej jak również pracami Lknr.isji 
i w marę*’możliwości służyć tej Radzie pomagać jej w celu pełnego 

' wykonania jej zadani i postulatów wysuniętych przez społeczeństwo 
na zebraniach przedwyborczych.
ionadto nowo wybranej Osiedlowej Radzie Narodowej w imieniu komitet 

- Gminnego i imieniu własnym składa życzenia jaknajowocniejszej pracy by godnie reprezentowała interesy ludfc pracującego.
Nactąpca, radnego ob. iizymaniak Józef .-nawiązując do referatu wygło
szonego przez przedstawiciela Prez.P.iUN. dodał, że w referacie pominięto osiągnięcia Gminnej Rady Narodowej na odoiaku oświaty,
a niewątpliwie osiągnięcia te są dosyć duże.ho plami zadał Jakie 
stoją przód Osiedlową Radą Narodową należy również uwzględnię 
oprawę przekazania w administrację i użytkowania "ibrażakowki" 
przez klub Fabryczny i Radę Nakładową “kuźni Ustroa", gdzie skupia
łoby 3ię życie kulturalne i oświatowe młodzieży całego osiedla 
Ustroń. Sprawa ta jest o tyle ważna że kuźnia U3trou posiada na 
przebudowę i dostosowania tego obeiktu do tych celów odpowiednie x • 
kredyty, które mogłyby być wykorzystacie a których nie posiada rrez. 
ćsiodłowej Rady Narodowej.
komendant Posterunku ćI.O* ob. karna Jarosław popiera wniosek swoje
gô  przedmówcy, jednak oświadcza,żc znajdująca się w tymaataeia 
budynku restauracja z wyszynkiem'wódki pływałaby ujemnie i demoral:
żujące rui tą młodzież i w związku z tym należy restauracją tą soieaJb względnie przeobrazić•

I
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osiedlowej Rady Narodowej, który przyjęty został oklaskami przez 
Plenum Rady. Projekt ton przedstawia qię.następującoi .
Troszok Ludwik na Przewodniczącego Prezydium 
Podżorskl Józef na Z-cę Ersewodiiioząoego
Dustor Kazimierz na Sekr. Prezydium . ■i"~
Pokorny Józef jako członek dochodzący - *
Pohludkd Roman * " w , ^ . „V
Kaczmarek Józef m m  * / ,. - •*( -
Chwastek Karol ■ " ' r. " ^ v ^
Bukowe san Franciszek " • ^  -
Następnie Przewodniczący Sesji powołał'Komisję Skrutacyjni w oso
bach* radny Kryś ta Franciszek, radny Hoiaola liichal, radna LSola 
Helena, która przystąpiła do swych czynności. Po przeprowadzeniu 
tejnogo głosowania Komisja Skrutacyjna ogłosiła wyniki głosowania 
lipoważnien^ch do głosowania było 27 natomiast na kandydaturę radne* 
Troseoka Ludwika jako Przewodniczącego Prozydiiam oddano 26 ważnych 
głc3Ów, zaś na -pozostałych członków Prezydium oddano również 26 
ważnych głosów, przy nieobecności jddnego radnego.
W związku z tym Plenum Rady podjęło następującej treści uchwałę

, ,£.Sjl XL.Q.JUŁ. J t£.* ..1̂ 24..
z dnia 20.grudnia 1954r. .' / 1
w sprawie* powołania Prezydium Gsled-lowej Rady Narodowej w ustroni I 
Termin v7ykonania uchwały* 20.grudnia 1954r.
Odpowiedzialny za wykonanie uchwały ob. Troszok Ludwik. • *
Osiedlowa Rada Narodowa w Ustroniu działając na zasadzie art.6 . 
pkt.6 . ustawy z dnia 20 marca 1950r. o terenowych organach jednoli-1 
taj władzy ludowej /Dz.U.R.P. Ifir. 14 poz. 130/ oraz arax:qtaxprsK-

Uchwały Rady hinistrów z dnia ll.l2.19Mr* w sprawi

Ad. 9*

1. Powołać radnego irossoka Ludwika na Przewodniczącego ̂ siodłowej
* iiady Narodowej w Ustroniu.

^  Radnego Podmorskiego Jozefa powołać na Zastępcę Przewodniczącego 
wi^osiadlowej Rady Narodowej w Ustroniu’.
3/ Radnego Rus tera Kazimierza powoła^ na Sekretarza Prezydium Osiedlo

wej Rady Narodowej w Ustroniu.
Graz radnych v . ~
Pokorny Józefa x
Pohludka Romana
Kaczmarek Józefa
Chwastek Karola .
Bukowezana Franciszka rrez.
powołać na członków dochodzących psiedlowej Rady Narodowej w Ustro-1 
ni u. 1
Przewodniczący komisji Wnioskodawczej radny ob. karkuzel Kroił 
zapodał dalej projekt sześć Komisji Stałych przy Osiedlowej Radzie 
Narodowej f a mianowicie: «ajs±x£a
Komisją Rolna
Komisja Budżetowo - finansowa 
Komisja Kultury i Oświaty 
Komisja Zdrowia Pracy i Pomocy Społecznej 
Komioja Drogowa i Urządzeń Osiedla 
Komis j a Dudownictwa



V związku z tym Plenum Rady podjęło następującej tjreści uchwałę

% dnia 20 grudnia 1954r.
w sprawia: powołania stałych komisji przy Osiedlowej Kadzie narodOT 
w Ustroniu. -
Termin wykonania uchwały:20 grudnia 1954r.
Odpowiedzialny za wykonania uchwały: ob. Dustoar Kazimierz*
Osiedlowa Rada harodowa ataribffo w Ustroniu* działając na zasadzie 
art. S.pkt. S .ustawy z d-nia 20-marca 1950r*. o terenowych organach 
jednolitej władzy ludowej /Dz.U.ii.P. Kr. 14 poz. 130*/ oraz Uchwały 
Hady Pahstwa z dnia 11 ♦grudnia 1954 w sprawie powodania i działalno ci Groinadzkioh Kad narodowych . ..
P o s t a n a w i a :

1 1 1' ‘ /
,pcv/ołao następujące komisje Stałe; -

1/Komisja Kolna 
2/Koniaja Budżetowo-Finansowa
3/Koraisja Kultury i Oświaty N - _
4/koiaiaja Zdrowia Pracy i Pomocy Społecznej
5/KordLsja Drogowa i Urządzeń Osiedla
6/Komisja Budownictwa *•

Skład osobowy Komisji określa załącznik do niniejszej uchwały. 
Dastępnio głoś zabrał ob* itroszok Ludwik, który w imieniu własnym 
jak i cełego nowo wybranego Prezydium Osiedlowej hady Karo do we j 
złożył podziękowanie za zaufanie przyrzekając, że w niarę możliwość: 
będzie wykonywał wszystkie zadania jakie stawia Rada przed nowo 
wybranym Prezydium,oraz przy pomocy Komisj-i będzie wykonywał wraz 
z całem Prezydium wysunięto postulaty -i -tyczenia społeczeństwa.
Daloj głos zabrał przedstawiciel Prez.P.K.D. ob* Plisz Wiesław 
ktńry nowo wybranemu Prezydium oraz Koni3jii życzył dobrych wyników
i. owocnej pracy* Podkreślił również ażeby wszelkie 3pmvyy zgodnie 
z grosem obywateli były załatwiane kolektywnie i sprawnie. 
Ustępującemu Zastępcy Przewodniczącego ob. Sztwiertni Janowi Przewo
dniczący î esji radny Lasota złożył podziękowanie za włożoną pracę,
JLarowno w Gminnej Kadzią narodowej jak i w Prezydium Gminnej Rady* 
Darodowej w Ustroniu. Ponieważ porządek obrad został wyczerpany 
Przew. Secji radny Lasota Jan zamknął sesję.

/ Przewodniozący/

✓

/

/
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KWfc Sportowy „KUŹNIA"
yy Ustroniu Ustrfeń, djfc* 24 listopada 1960r#

• _ kAS £ r a_w_o_z_a_a_n_i _e
z działalności sportowej Klubu aportowego "Kuźnia" w Ustroniu

za rok 1960.
W roku bieżącym w Klubie naszym odbyło się 9 posiedzeń Zarządu, 

oraz jedno lalne Zebranie . riieźależnie od tego poszczególne sfckgj© 
sportowe odbyły też kilka posiedzeń*

Klub opiera swoją pracę na podstawie planów pracy i patwierdzonegc 
preliminarza budżetowego*

środki na działalność Klub uzyskuje z biletów wstępu na imprezy 
sportowe, ze składek członkowskich, dotacji z fundusz*, zakładowego 
"Kuzni-Ustroń", dotacji Zarz.Oier. Zw. Zaw. Metalowców w Katowicach 
i z wynajmu Obiektów sportowych.

ireliminar® na rok 1960 wynosi 283.500.- zł, jednak z uwagi na 
otrzymane dodatkowe dotacje z w.K.K.F* i Zarz.Gł. Z.Z.inet. W—wie, 
budżet Klubu tak po stronie dochodow jak i wydatków wzrośnie 
o lOu.UUO.— zł.

Klub liczy obecnie 170 członków • Członków wspierających opłacają
cych miesięcznie na rzecz Klubu 10.- zł, względnie 0,25^ z zarobku 
jest w "Kuzni-Ustrcn" około 650. Dochód z tego tytułu waha 3ię 
miesięcznie w granicach do 5.uOO.- zł.

Klub zatrudnia 5 instruktorów sportowych i jednego gospodarza.
W sezonie letnim zatrudnia dodatkowo 7 pracowników,a mianowicie 
na przystani kajakowej dwócn, w ba3enie kąpielowym trzech, na kor
tach tenisowych i boisku piłkarskim po jednym.

Klub opiera 3woją działalność sportową na trzech czynnyhh eekc#ac 
a mianowicie:

1* Sekcja piłki nożnej
2. Sekcja tenisa ziemnego 
3* Sekcja narciarska 

Sekcja Piłki Nożnej.
Sekcja liczy 85 członków i bieżącym roku miała wyjątkowo trudne 
zadanie, gdyż do 20 lipca wszystkie drużyny musiały rozegrać .po 
dwie kolejki spotkań mistrzowskich na rok 1960. Od września rozpo
częła się jesienna kolejka rozgrywek o mistrz, na rok 1961. Na skute 
tego tak zawodnicy jak i działacze mieli sporo trudności do pokonani 
gdyż spotkania odbyiały się niejednokrotnie dwa razy w tygodniu.
0 mistrzowstwo klasy A rozegrano 39 spotkań, a a mistrzowstwo klasy 
32 spotkań. Juniorzy rozegrali taką samą ilość spotkań. Pierwsza 
drużyna w rozgrywkach na rok 1960 zajęła 7 miejsce,a druga drużyna 
4 miejsce* W rozgrywkach jesiennych na konto 196lr. I drużyna 
zajęła 9 miejsce, a II drużyna nie zakończyła jeacze spotkań mi3trzc 
wskich, gdyż ostatni mecz odbędzie się dopiero 4 grudnia br.



Wyszkoleniem sportowym w tej sekcji kieruje dwóch instrukto£*$w 
Jedli chodzi o postaę moralną niektórych zawodników sekcji p,n% 
to pozostawia ona wiele do życzenia. Zdarzały się nawet wypadki iż 
zawodnicy przed zawodami nadużywali napojów alkoholowych, prze* co 
nietylko psuli autorytet Klubu, ale również uzyskiwali gorsze 
wyniki sportowe.W stosunku do winnych Zarząd Klubu wyciągał ostre 
konsekwencje. W październiku br.- nasza I drużyna została poważnie 
osłabiona, gdyż 9 zawodników z tej drupyny zostało powołanych do 
czynnej służby wpjskowej.
Sekcja JWhisą Ziemnego.

Sekcja tenisa ziemnego liczy 30 członków i o mistrzowstwo ligi 
wojewódzkiej zajęła w br. 4 miejsce. Wyszkoleniem sportowym kieruje 
w tej sekcji jeden instruktor, który kładzie główny nacisk na szko
lenie młodzieży. » - "
Sekcja Narciarską.

Sekcja Narciarska liczy 55 członków. W okresie letnim prowadzi 
treningi dwa razy w tygodniu,* w okresie jesienno-zimowym 3“4 razy 
tygodniowo, pod kierunkiem dwóch instruktorów. Zawodnicy tej sekcji 
brali w minionym sezonie zimowym,udział we wszystkich zawodach nar
ciarskich zgodnie z kalendarzem imprez. Ponadto kierownictwo sekcji 
zorganizowało w lutym br. Mistrzostwa Polski Juniorów w Konkurencjact 
Klasycznych w Widie.

Oprócz wymienionych sekcji, istniała jeszcze w okresie letnim 
sekcja pływacka- Jednak z powodu złych warunków atmosferycznych, ora? 
krótkiego okresu do uprawiania sportu pływackiego, sekcja ta nie byłs 
nastawiona na pracę wyczynową, lecz na naukę pływania. Nauką pływanie 
objęto 28 członków, głownie młodzieży szkolnej. Na zakończenie sezonu 
letniego sekcja pływacka zorganizowała w miesiącu wrześniu między
szkolne zawody pływackie, gdzie brało udział 50 uczniów podstawowych.
Nagrody dla wyróżnionych ufundowały Komitety Rodzicielskie obu Szkół 

Podstawowych*
IXiżym zainteresowaniem cieszy się u nas sport żeg~ rski, który 

miałby swoje zaplecze na zalewie goczałkowickim, gdyż sztuczny staw 
w Ustroniu jest za mały na te cele. jednaic Koszt utrzymania takiej 
sekcji jest stosunkowo duży. mimo, że sekcja taka powstała już 
przy naszym Klubie, to jednak nie mogła rozpocząć swojej pracy spor
towej z braku odpowiedniego sprzętu, który jest b.drogi.

Członkowie Klubu oprócz bezpłatnego korzystania ze wszystkich 
urządzeń sportowych, mają do dyspozycji świetlicę sportową, zaopatrzo
ną w różne gry towarzyskie, tenis stołowy, telewizor i prasę co- 
dzi enną.
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n u b  dysponuje następującymi obiektami sportowymi: 
a/ Stadion piłkarski

:*v

. - • K S f i f t
■■ - 'A&-‘ •-"iW 3j#Yb/ Basen kąpielowy 

•/ Korty tenisowe
d/ Stok zjazdowy narciarski z Czantorii 
e/ Stok slalomowy i skocznia narciarska pod Równicą 
f/ Przystań kajakowa na stawie koło Technikum,

~J • N

W roku bież* Klub przeprowadził następujące remonty obj,sportowychi 
1* Remont płyty betonowej w basenie kąJ>Jielowym 
.*», Otynkowanie pitudniowej ściany budynku basenu kąpielowego
3, Przeróbka ściany działowej w szatni basenu
4, Kaprawa dachu na budynku basenu
5* Remont udtępów publicznych na stadionie piłkarskim
6, Remont nawierzchni kortów tenisowych
7, Dwukrotny naprawa dopływu wody z koryta rzeki Wisły do basenu 
ponadto w trakcie remontu znajduje się staw kajakowy wwaz z rrzyst; 
nią kajakową i ogrodzenie kortów tenisowych wraz doktaŁameniem 
remontu domku gospodarczego.

Podkreślić należy, że przy przeprowadzaniu powyższych remontów 
dużej pomocy udzieliła Dyrekcja "Kuźni-Ustroń".

I
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Ustroń, dnia 22 listopada I96O
Społeczny Komitet 
Upiększania Miasta *

W  Miejskiej nL, Narodowe) Do
) Prezydium Miejskiej Rady Harodo.ej
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Społeczny Komitet Upiększania Miasta w Ustroniu uprzeja 
prosi Prezydium Miejskiej Rady Narodowej r  Ustroniu o udziele 

\ &1® "Komitetowi** dotacji na cele rozwoju p ra c  związanych 
' \z wydawnictwami, propagującymi naszą miejscowość jako letnisk

■L '■ \
i uzdrowisko;

Sekretarz bornit etu"

.............
Aładysłew Kluzik/

Przewodniczący "Komite 

/Mgr Alojzy Waszek/

. )



1. Zlecić Prezydium Miejskiej Rady Narodowej powołanie Komitetu ^udo- 
wy ńali Sportowej, który zajmie się sprawą lokalizacji i przygotował 
niem dokumentacji i poczyni starania o uzyskanie potrzebnych środ
ków finansowych*
Komitet ten winien uwzględnić również możliwości adaptacji opróż
nionych obecnych garaży Kuźni-Ustroń przy ul. 22-Lipca.

2.

3.

4.

5.

Poszczególne Kluby Sportowe istniejące na terenie miasta winny w 
planach swojej działalności otoczyć młodzież szkół podstawowych 
szczególną opieką w zakresie udostępnienia jej urządzeń i sprzętu 
sportowego.
Kluby Soortowe w porozumieniu z kierownictwem szkół organizować 
winne rożne imprezy sportowe dla młodzieży szkolnej zarówno w sezoę 
nie letnim jak i zimowym w celu popularyzacji sportu i kultury fi-
zy czne j.
Zaleca się kierownictwu szkół, aby lekcje wychowania fizycznego i 
sportu były wykorzystywane w kierunku kultywowania zadań na ten cel 
przewidzianych przy zacieśnieniu jaknajwiększej współpracy z klubaę 
mi sportowymi a w szczególności K.S.^Kuźnia” jako największym i naj = 
lepiej wyposażonym klubem na terenie miasta.
Widzi się konieczność zwrócenia jaknajwiększej uwagi na kulturę i z:
chowanie się młodzieży.
W tym celu należy wydać odpowiednie zarządzenie, aby kierownictwa 
restauracji i kierownicy sklepów P.S.S. bezwzględnie^przestrzegali 
zarządzenia odnośnie sprzedaży oraz spożywania napojów alkoholowych 
przez młodzież wszystkich szkół i młodzież poza szkolną.
Pozatem należy zwrócić uwagę organom Milicji Obywatelskiej na zacho 
wanie się młodzieży w terenie a głównie w restauracjach.
Widzi się dalej za wskazane wystąpienie do Komitetów Rodziciel
skich wszystkich szkół z apelem, aby w sposób zdecydowany' i bezwzgl 
dny zajęły się wychowywaniem swoich dzieci.
W stosunku do niepoprawnej młodzieży i bez oddźwięku ze strony ich 
rodziców, należy użyć metody publicznego napiętnowania poprzez 
ogłoszenia i Radiowęzełę

Sekretarz sesji:
/=/ Walczyk Mieczysław

Przewodniczący sesji: 
/=/ Pokorny Józef



Tettinikum Mechznitzno-Kuźnice
, M iń^O?s^wa"Przem ysłu C iężk iego  

W Ustroniu k/Cieszyna
m

_Sprawoz|§sie__sp££t£wei __

Aby mówić o rozwoju ruchu sportowego w Ustroniu należałoby sobie 
zdać sprawę gdzie szukać jego kuźni i z jakiego środowiska się 
wywodzi* Odpowiedź na to pytanie mogliby dać nauczyciele wychowani| 
fizycznego szkół podstawowych, którzy w pierwszym rzędwie pracują 
i wyrabiają charaktery przyszłych sportowców a ci prawdopodobnie 
między nami nie znajdują sięv Dlaczego ? Żeby być artyst4 czy 
wybitną jednostką trzeba dać zalążek lub wpoić zainteresowania 
już w latach najmłodszych. Mam tu na myśli, że nie kluby ani 
towarzystwa zrzeszające sportowców mogą myśleć o szerszym rozwoju 
sportu czy też turystyki, jeżeli w szkołach podstawowych nie 
znajdąją się takie warunki, które wskazałyby młodzieży dane 
zainteresowania.Wszystkie szkoły znajdujące się na' terenie 
Ustronia mają niedostateczne warunki aby moc wpłynąć na zmianę, 
celem ożywienia ruchu sportowego, wpływa na to brak podstawowych 
obiektów sportowych w tychże szkołach*
Ustroń jako miasto powinien odczuwać, że problem ten jest jak 
najbardziej palący i pewna garstka ludzi, która życiem tym 
kieruje powinna częściej o tym myśleć, gdyż sport nie tylko 
potrzebny jest młodzieży ale ma służyć szerszemu ogółowi ludności| 
Obecna Sesja M.R.N. czyni pierwszy krok w kierunku aby warunki te 
miagijc uległy zmianie na lepsze. Ostatnie lata wskazują na to, 
że nie wiele w tym kierunku zrobiono. Ilość obiektyw sportowych 
stale się. zmniejsza, a część pozostałych nie nadaje się do użytku‘.| 
Żeby nie być gołosłownym w okresie ostatnich lat zlikwidowano 
kilka boisk, a nie zastanowiono się nad tym, że sportowcy 
Ustronia nie posiadają w tej chwili żadnego terenu gdzie mogliby 
rozwijać swoją sprawność fizyczną*
M.K.S. przy Technikum Mechaniczno - Kuźniczym w Ustroniu może 
poszczycić się pewnymi wynikami w narciarstwie, lekkiejatletyce 
i innych dyscyplinach sportowych* Jednak brak sali gimnastycznej 
nie pozwala na osiąganie jeszcze lepszych wyników.
Z tymi trudnościami będą borykały się w dalszym ciągu wszystkŁfe 
kluby na terenie Ustronia dopóki nie zostanie wybudowana hala 
sportowa i sale gimnastyczne przy szkołach.

-o-*-
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lliojsl: ej Rady Narodowej u Ustroniu w dniu 20 kwietnia 1962 r.
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w spraiarie dalnzego rozwoju życia sportowego, turystycznego orriz poprawienie 

warunków wypoczynku. na -t orani o Ustronia.*
I Odpowiedzialna aa wykonanie uchwały ? Prezydium M#R#flf# oraz Eonis ja Sportu 1

Turystyki#
JPeroin wykonania Uchwały t 31 na ja 19^2 roku*

f i iDziałając aa zusądsio art#3 ustawy z dnia 25 stycznia 195® rolni o rudach narodowych. 
/Db.U* Kr# 5# i*$z# 16/, Miejska Rada Herodowa w Ustroniu po wygłoszeniu referatu 
sprawozdawczego i w wynilru przeprowadzonej analizy stwierdza J 
Nastąpiła wprawdzie forsa poprawy na odcinku rozwoju życia sportowego i Turystyki .
jak również na odcinku wypoczynku, ni armie j jednak pozostało nav. jeszcze w tym 
kierunku wiele do zrobienia* Rozbudowa Ustronia oraz fakt, to. minuto nasze 
zdobywa sobin coraz większą popularność, czego dowodem jost. stale wzrastający 
ruch wczasowy i wyoicczkowo-turyotyozny, efektu je potrzebę rykccmairc wyka .rwania 
w tym kierunku jeszcze więkczogo zainteresowania w celu dalszego pomnażania osiągnij 
w tym za’arenie* ,
V związku z tym Ifiejcka Rada Narodowa postanawia ;
1# Przystąpić do budowy pawilonu dla obsługi ruchu turystycznego i punktu ' 

inforwfi-o.yjneeo w ro'ru 1962 zgodnie 7 posiadaną dokumentacją so środków 
przyznanych jako nagrody z Proa#W#.R#H# w Katowicach,

2,Po wybudowaniu pawilonu dla ORT, utworzyć w nin punkt inform&cyjny, którego 
zadaniea będzie między innymi rejestrowanie pokoji wolnych do wynajęcia w budy
nkach osób prywatnych dla. potrzeb wczasów prywatny c 1, spółdzielni 'gromada i FkT?# 

3# Poozynió dalsze starania w kierunku sfinalizowania budowy domu turysty, ośrodków 
doraków campingowych na Sawodziu i Równiej' oraz budowy parkingów strzeżonych w 
centrum liaata i na dóvmicy,jak również zagospodarowania terenów praoznaczo- 
nych do plażowania#

4# Bate łóżkowa dla potrzeb turystyoanyeh okazuje się niewystarczająca, w związku 
z czym należy szukać rozwiązania przez tworzenie nowych stacji, zwroeająo się 
rli tfKKF i T-n o wyposażenie nowych Stacji, uwzględniając takżo potrzeby 
zainst*5.Gvmain telefonu w ramach poeiadanych możliwości szczególnie zań 
na nalej Ozantorii,

5# Działający komitet fulowy wyciągu Linowpgo na Czantorię naloty uaktyutiid w celu 
przyńpiossonia budowy tego wyciągu#

6# Komisja Sportu i Turystyki winna uwzględnić w owoich planach pracy oprawy 
uporządkowania szlaków turystycznyoh oraz sprawę budowy nartostrad z góry
Czantorii i Równicy#

7# Komisja. 1?portu i r?urystyłdL poczyni odpowiednio kroki, aby doprowadzić do 
założenia Koła Terenowego PTTK przy ozym oddział PTTK w Cieszynie winien 
dołożyć starań, abj organizacjo te rozwijały eię jaknajlopiej yi« waszym terenie 

C. Zachodzi potrzeba zwrócenia więkazoj uwagi na sprawy propagandowa''l pamiątkarski 
” tym celu nałoży spowodować aby placówki P#3#3# i kioski ruchu były należycie 

zaopatrzone V/ widoków]:! z Ustronia ot<xz pamiątki z rzeźby, znaczki na laski, 
samochody itp#

9# Ifeleży poczynić staranie,, aby w centrum aiaatu utwórz om została stacja, obsługi
pojazd ów necliardcznych#

10# lVyetąpió do Vydziału Handlu Prezydium ł •&#*?* w Cieszynie z \vniookion o w -danio' 
decyzji zakasującej sprzedaż napojów alkoholowych pcw# 4,5 m w niedzielę
i «j dęta w gedz# 8- 19 tej w tarninie od 1*VI do 15#IX#tgtóćfene#każdego roku 
uż do odwołania*

11# yyotąpió do KHnmndy Powiatowej v; Cieszynie i kosSorunku M#0# w Ustroniu 
o dołożenie so swój eirony wszelkich starań w celu pełnego zabezpieczania 
Porządku publicznego#
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U c h w a ł a  Nr.WlO/62
.

M ie js k ie j Rady Narodowej w U s tro n iu  z d n ia  28 czerw ca 1 9 6 2 r.
.• ........ ;';V> •■;‘iłvV' ■ . V V • .

w s p r a w i e *  p o b ie ra n ia  o p ła ty  u zd ro w isko w e j.
O dpow iedz ia lne  za wykonanie uchw ały* P rezyd ium  M*R«N,
Term in w ykonania uchw ały* 30 l i p  ca 1962r«

D z ia ła ją c  na zasa dz ie  a r t .3 t  u s t.2 »  p k t.1 4  ustaw y z d n ia  25 s ty c z n ia  
\<v 1958 ro k u  o ra d a ch  narodowych /  D z .U .N r.2 1 , p o z .1 3 6 / M ie js k a  Rada

Narodowa w Ustroniu na wniosek Prezydium M.R.N* u c h w a l  a* -•
1. Utrzymać w mocy uchwały ówczesnej Osiedlowej Rady Narodowej

w Ustroniu Nr.1/1/56, z dnia 12.1.1956r, dotyczącej pobieraniu 
opłaty uzdrowiskowej ,  na okres aż do odwołania.2. Przyjąć statut pobierania opłaty uzdrowiskowej , który stanowi 
załącznik do niniejszej uchwały.3* Zobowiązać wszystkich właścicieli lub administratorów pokoi, które 
są wynajmowane na cele wczasowe, do zgłaszjenia wszystkich zamie
szkałych osób w terminie do 24 godzin i uiścić za te osoby opłaty 
uzdrowiskowek zgodnie ze statutem.4. Dochód z opłaty uzdrowiskowej przeznaczyć na potrzeby miasta, 
zgodnie z obowiązującymi przepisami.

Sekretarz sesji:
/-/ Bobki e wic z Anna

Przewodniczący sesji* 
/-/ inż. Podżorski Jan

/ .

4
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Ad.l.

Ad.2.

Ad.5.

z sesji zwyczajnej Miejskiej Rady Narodowej, odbytej w dniu 
15 grudnia 1964 roku, o godz. 13-tej.

• .Obecni radni: Ob.Ob. Bobkiewicz Anna, Błaszczyk Jan, Gomola Andrze 
Gomola Paweł, Gawlas Jerzy, Hławiczka Karol, Holekse 
Józef, Kasik Franciszek, Kubala Otton, Kośmider Wład 
ław, Lasota Jan, Łupinek Henryk, Lisztwan Andrzej 
Nawrotek Zbigniew, Niemiec Józef, Podżorski Józef* 
Pokorny Józ^f, Śliwka Jan oraz Skora Henrietta. *

Nieobecni radni usprawiedliwieni: Ob.Ob. Biłek Roman, Dziadek Mari
Gogółka Wilhelm, Gojus Wanda, 
Legierska Krystyna oraz Troszok 
Ludwik.

Nieobecni radni nieusprawiedliwieni: Ob.Ob. Bukowczan Franciszek,
Podżorski Jan, Kędzierski 
Wincenty i Walczyk Mieczysław

Protokołowała: Cu. Klar os z Kiuiixa.
i’oiZc{ućk obrau: 1. utwórcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności

2. Wybór przewodniczącego i sekretarza sesji,
3. Ustalenie porządku obrad,
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
5. Sprawy organizacyjne:

a/ sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał, 
b/ kontrola obecności radnych, 
c/ sprawy bieżące,

6. Ustalenie wytycznych rozwoju życia kulturalno- 
oświatowego na terenie miasta,

7. Przebieg rozwoju wychowania fizycznego i sportu
8. Zatwierdzenie planu gospodarczego miasta na rok 

1965 oraz na lata 1966-So,
9. Ustalenie planu pracy Miejskiej Rady Narodowej 

na rok 1965,
lo. Wolne wnioski.

Sesję otworzył przewodniczący Prezydium Ob .Włodzimierz Gołkowski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności dostateczną ilość radnyc. 
do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwały
Zgodnie z wnioskiem wysuniętym przez radnych, na przewodniczącego 
sesji wybrano radnego Kubalę Ottona, zaś na sekretarza sesji radn. 
Ob. Hławiczkę Karola. \
Projekt porządku obrad sesji odczytał przewodniczący, który podda- 
ny pod głosowanie, został przyjęty bez zmian.
Protokół z ostatniej sesji Miejskiej Rady Narodowej, odczytał 
sekretarz Prezydium, który przyjęty został bez poprawek.

a/. Sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał, złożył sekretarz Pre
zydium Ob.Kazimierz Dustor.
Jak wynikało z informacji na ostatniej sesji podjęta została tylko 
jedna uchwała w sprawie uchwalenia budżetu miasta na rok 1965, 
która została zrealizowana.

k/♦ Z kolei zgodnie z listą obecności, przedstawił udział radnych
w sesji, usprawiedliwiając nieobecność radnych, jak zapodano wyżej
którzy z uzasadnionych przyczyn nie mogli wziąć udziału w sesji.
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W sprawach bieżących sekretarz Prezydium złożył informację z 
podjętych w okresie międzysesyjnym uchwał na posiedzeniach 
Prezydium.
Następnie przewodniczący Prezydium poinformował radnych 
odnośnie przyczyn i skutków ostatnio powstałego pożaru w bu
dynku Prezydium.
Jak wynikało z informacji, pożar wybuchł na skutek wadliwej 
konstrukcji przewodów kominowych. Na skutek pożaru uległy 
zniezezeniu całkowicie dwa pomieszczenia biurowe oraz cała 
konstrukcja dachowa. Ponadto poważnie uszkodzone zostały 
również drzwi prowadzące do sąsiednich biur.
Obecnie czyni się starania o uzyskanie funduszy na odbudowę 
budynku, zaś w miarę możliwości projektuje się podniesienie 
ratusza o jedno piętro. Zależne to jest jednak od otrzymanych 
funduszy. Zlecono opracowanie ekspertyzy, na podstawie której 
możnaby przystąpić do nadbudowy.
Ustalono, że na wiosnę roku 1965," MPGK przystąpi do kapital
nego remontu budynku.
Wyjaśnił dalej, że na skutek pożaru żadnych strat w aktach 
prezydialnych nie było. Nie było również zahamowali w z toku 
urzędowania za wyjątkiem dnia pożaru t.j. soboty 5.12.64 r.

Ad.6. Informację z działalności kulturalno-oświatowej na terenie Ustro 
nia, złożył przewodniczący Komisji Koordynacyjnej d/s kultury i 
oświaty Ob. Lasota Jan / informacja w załączeniu/.
W toku dyskusji na-d tym zagadnieniem poruszono szereg spraw, 
a mianowicie:
Radny Holeksa Józef, omawiając działalność Komitetów Blokowych 
na terenie Ustronia stwierdza, że jak dotychczas nie zdają one 
egzaminu. Kierownicy tych placówek zwracają przede wszystkim 
uwagę na stronę materialną, nie troszcząc się o zachowanie 
atmosfery kulturalnej w klubach.
Powyższą wypowiedź potwierdza również następny mówca, radny Lisz* 
twan Andrzej. Stwierdza, że zdarzają się częste wypadki sprze
dawania napojów alkoholowych w Klubach. Stwierdza, że lokale te 
należało przeznaczyć na inne cele.
Radny Pokorny Józef wypowiada się za słusznością utworzenia 
na terenie Ustronia Domu Kultury, w którym zgrupowane zostałyby 
wszystkie organizacje kulturalne, co ożywiłoby jeszcze bardziej 
życie kulturalne miasta.
Radny Łupinek Henryk, powraca ponownie do sprawy Klubów Książki 
i Prasy. Stwierdza, że ich uruchomienie było niecelowe. Obecnie 
P.P^Ruch" nie posiada funduszy na prowadzenie dalszej działal
ności i to działalności naprawdę kulturalnej, a zdaniem jego 
z kulturą na terenie Ustronia njp jest dobrze.
Wnioskuje dalej pod adresem największego zakładu pracy Kuźni- 
Ustroń o utworzenie dobrego zespołu, który mógłby być reprezentow 
wany poza terenem miasta.
Radny Nawrotek Zbigniew nawiązując do wypowiedzi przedmówcy 
zwraca się z projektem do Komisji Koordynacyjnej d/s kultury i 
oświaty o wnikliwe rozpatrzenie sprawy i ustalenie, czy i jakie 
fundusze posiadają Kluby Książki i Prasy na prowadzenie dzia
łalności kulturalnej.
Radny Lisztwan Andrzej proponuje, aby do pracy w dziedzinie kul
tury wciągani byli inteligenci pracujący oraz młodzież.
Dotychczas pracą w tym zakresie obardza się parę ludzi, obcią
żonych już i tak pracą społeczną. Prowadzenie i rozwijanie 
działalności kulturalnej jest i powinno być celem utworzonych 
Klubów Książki i Prasy.
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Dyskusję podsumował następnie przewodniczący Prezydium.
W swojej wypowiedzi stwierdził, że życie kulturalne na terenie 
miasta rozwija się dobrze, niemniej jednak można jeszcze e 
zauważyć szereg braków i niedociągnięć na tym odcinku.
Do pracy kulturalnej wciągać należy te osoby, które mają do tece 
rodzaju pracy zainteresowanie i zamiłowanie. Przede wszystkim g 
należy uczyń kultury zachowania się na co-dzień.. Właśnie w tym 
zakresie duże pole do popisu mają istniejące Kluby Książki i 
Prasy.
Wypowiada się również pozytywnie odnośnie działalności prowa
dzonej przez Klub Kuźni-Ustroń, która zgodnie z przedstawionym 
planem pracy jest bardzo urozmaicona. Stwierdza dalej, że 
jest jeszcze dużo~młodzieży chętnej, którą należy wciągnąć do 
pracy kulturalnej.
W zakończeniu dyskusji poddano pod głosowanie wniosek wysunię
ty w czasie dyskusji i ustalono, że Komisja Koordynacyjna d/s 
kultury i oświaty opracuje przy udziale poszczególnych ośrodków

-- - kulturalnych działających na terenie miasta, perspektywy pracy
( . kulturalnej na najbliższą przyszłość, uwzględniając w nich
I wszystkie potrzeby, które zostaną przedłożone Plenum Rady do

zatwierdzenia./
Ad.7. Pomimo pisemnego zaproszenia, nikt z przedstawicieli Klubu Sporto

wego "Kuźnia" w Ustroniu, nie przybył na sesję, celem złożenia 
sprawozdania. W związku z tym punkt ten pominięto.

Ad,8. Opracowany planvgospodarczy rozwoju miasta na rok 1965, przedstawił 
sekretarz Prezydium, referując obszernie poszczególne pozycje,
/ powyższe dane w załączeniu/. .
W toku dyskusji jako pierwszy głos zabrał radny Nawrotek Zbigniew. 
Stwierdza, że ze względu na obszerny materiał i w przeważającej 
części dane cyfrowe, byłoby celowe, aby został ona przedyskutowany 
przez poszczególne Komisje i gruntownie przemyślany a następnie 
przedstawiony Plenum Rady do zatwierdzenia.
Jak wyjaśnił sekretarz, ze względu na ustalony termin nie można 
odkładać zatwierdzenia planu gospodarczego. Wyjaśnia, że powyższe 
dane są tylko wskaźnikiem do dalszej działalności na najbliższą 
przyszłość, od którym napewno'daleko się odbiegnie, jednak konieczne 
jest ustalenie pewnych danych.
Radny Lisztwan Andrzej stwierdza, że plany gospodarcze są przecież 
uchwalane corocznie i sprawy te były już kilkakrotnie na Plenum. 
Stwierdza, że nie wszystkie dane są aktualne i mogą być zrealizo
wane, jednak konieczne jest ich zatwierdzenie.
Stawia wniosek o przyjęcie i zatwierdzenie planu gospodarczego mias
ta na rok 1965.
Radny Błaszczyk Jan stwierdza, że p- owadzenie dyskusji na temat, czj 
zatwierdzić plan gospodarczy w obecnej formie czy po przeanalizowa
niu przez Komisję, jest niepoważne i niecelowe.
Opracowywane corocznie plany są potrzebne i gwarantują poważny 
rozwój miejscowości.
Z kolei zabrał gos radny Holeksa Józef. Wysuwa wątpliwości odnoś
nie zrealizowania nakreślonych planów przez PSS oraz BZG, które są 
dosyć obszerne. Odnośnie usług wnioskuje szczególne rozszerzenie 
kowalstwa. Konieczne jest ujęcie w plan remontu mostku na rzece 
Bładnicy w Hermanicach /Kidoniu/. Ponadto konieczne jest utrwalenie 
nawierzchni ulicy Ogrodowej o wybudowanie deptaków wzdłuż drogi 
głównej od stawu kajakowego w kierunku Polany oraz od Kuźni-Ustroń 
w kierunku Her-manic. Aby uzyskać fundusze na te cele, proponuje
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usaczuplenie funduszy przeznaczonych na budowę bulwarów.
Ponadto prosi o wyjaśnienie, czy pomyślano o budowie szkoły dla 
leśników oraz o projekcie budowy szkoły Podstawowej w Hermani- 
cach, co nie zostało ujęte w planie.
Z kolei radny Błaszczyk Jan porusza sprawę niezbędną, a mianowi** 
oie konieczność wyremontowania względnie ustawienia nowych pło
tów przez Kuźnię-Ustroń, szczególnie koło drogi głównej.
Radna Bobkiewicz Anna wnosi o spowodowanie wybudowania łaźni i 
pralni miejskiej oraz uruchomienie mangla elektrycznego.
PPonadto zapytuje dlaczego nie przewiduje się utuchomienia na 
terenie miasta przynajmniej jednej placówki MHD.
Zabierając ponownie głos radny Holeksa Józef porusza“sprawę ko
nieczności uregulowania rzeki Bładnicy w Hermanicach. Sprawa ta 
toczy się już kilka lat i pomimo interwencji dotychczas nie 
została załatwiona. Ponadto stwierdza, że należy więksuą uwagę 
poświęcić Kółkom Rolniczym, flak wynika z obserwycji, zaniedby
wane dą prace rolne, zaś Kółka Rolnicze przeżucają się na pracę' 
usługową w miejscowych zakładach pracy, ze szkodą dla rolnictwa. 
Radny Pokorny Józef wypowiada się za koniecznością wstawienia do 
planu regulacji rzeki Wisły oraz potoku Gościeradowca.
Radny Ob.Gomola Andrzej wypowiada się za koniecznością podjęcia 

i-koków w kierunku zwartej zabudowy. Przede wszystkim* należy do 
tego zmusić BZG oraz PSS. *
Do poruszonych spraw wyjaśnień udzielili przewodniczący oraz 
sekretarz Prezydium.
Podjęta uchwała w załączeniu.

Ad.9. Zgodnie z porządkiem obrad, zapoznano się z projektem planu
pracy Miejskiej Rady Narodowej na I kwartał 1965 r.
Projekt, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu, zosta 
zatwierdzony.

Ad.lo, Ponieważ w wolnych wnioskach głosu nikt nie zabierał, sesję 
zakończono.

£

Przewodniczący„Pręzydium:

/V/łodz: Gołkowski/
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Miejskiej Rady Narodowej w Ustroniu, z dnia 15 grudnia 1964 roku
• i '  V .

w sprawie: uchwalenia planu gospodarczego miasta na rok 1965 
oraz na lata 1966-7o.

Na podstawie art.lo ustawy z dnia 25 stycznia 1958 r'. o radach 
narodowych ogłoszonej jako jednolity tekst w obwieszczeniu" 
Prezesa Rady Ministrów z dnia 5.7';1963 r̂i /Dz.U«Nr .29, poz.172/ 
iłiejska Rada Narodowa w Ustroniu na wniosek Prezydium oraz 
w oparciu o zarządzenie nr'.48 przewodn.Komisji Planowania przy 
Radzie Ministrów z dnia 6.7.1964 r.
u c h w a l a :

V y  ___
t

1# Plan gospodarczy miasta na rok 1965 oraz na lata 1966—70, 
zgodnie z załączonym formularzem i załącznikafflT~do tego 

~ formularza.
2. Wykonanie uchwały zleca się Prezydium MRN oraz Komisjom Stałym 

przy tut.Radzie Narodowej.
Ponadto zleca się Prezydium oraz resortowym Komisjom realiza
cję czynów społecznych oraz do rozwijania tej akcji w następ
nych latach, wciągając do akcji tej także zakłady pracy, 
na których nakłada się obowiązek partycypowania w kosztach 
przy utrzymaniu i rozbudowie urządzeń komunalnych.

3. Podkreśla się także konieczność dołożenia wszelkich starań
w zakresie pełnego wykonania planu na odcinku inwestycji oraz

/

/Kubala Otion/

I



Ad.2.

Ad. 5.

z sesji zwyczajnej Miejskiej Rady Narodowej w Ustroniu, 
odbytej w dniu 28 stycznia 1965 roku, o godzinie 13-tej.
Obecnijradni: Bukowczan Franciszek, Bobkiewicz Anna, Biłek Roman, 

Dziadek Maria, Podżorski Jan, Gomola Andrzej,
Gomola Paweł, Gogółka^Wilhelm, Holeksa Józef, Kuba
la Otton, Kośmider Władysław, Legierska Krystyna, 
Lisztwan Andrzej, Nawrotek Zbigniew, Podżorski Jó
zef, Pokorny Józef, Śliwka Jan, Skora Henrietta, 
Troszok Ludwik oraz Walczyk Mieczysław.

Nieobecni radni usprawiedliwieni: Ob.Błaszczyk Jan, Gawlas Jerzy,
Hławiczka Karol, Kasik Fran- 

• ciszek, Lasota Jan, Łupinek
Henryk.

Nieobecni radni nieusprawiedliwieni: Ob.Ob. Golus Wanda, Kędzier
ski Wincenty oraz Niemiec 
Józef.

Protokołowała: Ob. Marosz Emilia. * * ,
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocnoś
ci,

2. Wybór przewodniczącego i sekretarza sesji,
• 3. Ustalenie porządku obrad,

4. Przyję-cie protokołu z poprzedniej sesji,
5. Sprawy organizacyjne: 

a/ sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał, 
b/ kontrola obecności radnych, 
c/ sprawy bieżące,

6. Analiza przebiegu realizacji postulatów wybor
ców,

7. Zatwierdzenie planów pracy Komisji na I kwartał 
1965 roku,

8. Wolne wnioski i zapytania.

Sesję otworzył przewodniczący Prezydium Ob.Włodzimierz Gołkowski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności dostateczną ilość rad
nych do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał.
Na wniosek radnego Ob. Śliwki Jana, na przewodniczącego sesji 
wybrany został radny Kośmider Władysław, zaś na sekretarza sesji 
radny Walczyk Mieczysław. f
Projekt porządku obrad, podany przez przewodniczącego sesji 
został przyjęty bez zmian.
Do Odczytania protokołu z ostatniej sesji, powołana została 
Komisja w składzie radny: Skora Henrietta, Kubala Otton oraz 
Nawrotek Zbigniew, która stwierdziła, że jest spisany zgodnie 
z przebiegiem obrad ostatniej sesji i podała wniosek o jego przy
jęcie. Protokół został przyjęty i podpisany.

a-/. Następnie sekretarz Prezydium O b . Kazimierz Dustor złożył spra
wozdanie z wykonania podjętych uchwał na ostatniej sesji. 
Stwierdzono, że na sesji w dniu 15 grudnia 1964 r. podjęta została 
tylko jedna uchwała Nr. XII/14/64 w sprawie uchwalenia planu
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gospodarczego miasta na rok 1965 oraz na lata 1966—7o, którgr 
została wykonana.

b/. Z kolei sekretarz Prezydium przedstawił na podstawie listy obec
ności udział radnych w sesji, usprawiedliwiając nieobecność 
radnych Błaszczyka Jana, Gawlasa Jerzego, Hławiczkę Karola,
Kasikę Franciszka, Lasoty Jana oraz Łupinka Henryka, którzy nie 
mogli wziąść udziału w sesji.

c/. W sprawach bieżących zapoznał Plenum Rady z działalnością Prezy- 
dium w okresie międzysesyjnym podając ilość i treść podjętych 
w tym czasie uchwał na posiedzeniach.

Ad.6. Referat sprawozdawczy z przebiegu realizacji postulatów wyborców
miasta Ustronia, wysuwanych na zebraniach przedwyborczych, złożył 
przewodniczący Prezydium Ob. Włodzimierz Gołkowski / referat 
w załączeniu/.
W dyskusji jako pieńwszy głos zabrał radny BitefRoman. Porusza 
ed on działalność dwóch placówek usługowych na terenie Ustronia 
a mianowicie ZURiT-u i ARGED-u, których to działalność nie jest 
zbyt zadawalająca. Nie zdają one egzaminu tak, aby zadowolić 
mieszkańców. Notuje się coraz częściej skargi skierowane pod ich 
adresem za złe wykonywanie usług oraz nieterminowe wykonywanie i 
naprawianie uszkodzeń.
Wysuwa propozycję, aby w najbliższym czasie wezwać powyższe pla
cówki do złożenia sprawozdania ze swej działalności na terenie 
Ustronia na sesji MRN względnie też na posiedzeniu Prezydium.
To samo dotyczy również punktu usługowego krawieckiego.
Radny Podżorslci Jan zwraca uwagę na brak w referacie sprawozdaw
czym wzmianki odnośnie załatwienia postulatu dotyczącego regulacji 
rzeki Wisły oraz uruchomienia sklepu na Równicy.

[Radny Walczyk Mieczysław stwierdza, że w ciągu ostatniej kadencji 
załatwiono jeśli nie wszystkie to większą część wysuniętych postu
latów i zrobiono dużo,co zostało ujęte w referacie sprawozdawczym. 
Niemniej jednak konieczne jest jeszcze załatwienie sprawy budowy 
na terenie miasta łaźni i pralni miejskiej oraz szaletów publicz
nych nad rzeką Wisłą, co jest konieczne ze względu na stan sanitar
ny miasta. Konieczne jest również umieszczenie koszy na śmiecie 
w rejonie rzeki Wisły, aby nie zanieczyszczać brzegów rzeki szcze
gólnie w okresie sezonu.
Odnośnie działalności poradni specjalistycznych stwierdza, że pra
cują dobrze, jednak wszystkie one pracują równocześnie w jednych 
dniach, co powoduje nadmierne przeładowanie budynku przez pacjen
tów. Proponuje ei, aby zwrócono się w tej .^rawie do Wydziału 
Zdrowia Prez.PRN w Cieszynie.
Następnie prosi o ostateczne załatwienie sprawy likwidacji szop 
przy budynkach mieszkalnych przy ulicy Cieszyńskiej, które to 
szopy nie zostały w całości zlikwidowane, pomimo wydanego w tej 
sprawie nakazu. Porusza jeszcze sprawę złego zaopatrzenia na 
terenie Ustronia, szczególnie jeśli chodzi o owoce oraz skarpety 
męskie. /
Radna Dziadek Maria prosi o wyjaśnienie sprawy budowy nowego Kina 
oraz wytypowania terenów na zlokalizowanie cmentarza komunalnego.
Radny Nawrotek Zbigniew prosiło informację odnośnie sprawy kana
lizacji i gazyfikacji miasta. Konieczne jest również zlokalizowa
nie targowiska w innym miejscu.



V v

Ad.7.

Ad. 8,

AZJO
-  3 -

o

Radny Podżorski Józef ponownić porusza sprawę konieczności regu
lacji rzeki Bładnicy na terenie Hermanie. Prosi, aby wspólnie 
z Prezydium Gromadzkiej Rady Narodowej w Nierodzimiu i Skoczowie 
interweniować w tej sprawie.
Potok Bładnica corocznie wylewa, zatapiając przybrzeżne pola 
uprawne ze szkodą dla rolnictwa. Jest to sprawa bardzo pilna, 
która pomimo kilkakrotnych interwencji nie została dotychczas zała4 
twiona.
Porusza również sprawę złego wypieku Chleba, który w porównaniu x 
z innymi miejscowościami jak Cieszyn i Wisła jest bardzo złyv 
a przecież receptura jest jedna i ta sama.
Radny Pokorny Józef omawiająd działalność Spółdzielni Mieszkanio
wej Zacisze w Ustroniu stwierdza, że po oddaniu budynków do 
użytku, nie czyni żadnych starań o uzyskanie zezwolenia na dalszą 
budowę bloków mieszkalnych. A przecież Spółdzielnia powinna po
siadać zawsze kilka mieszkań wolnych, aby zakwaterować zgłasza- 
jącycTfSię reflektantów na mieszkania. Obecnie sprawa przedstawia 
się w ten sposób, że zgłaszający muszą czekać na mieszkania po 
kilka lat, co odstręcza ludzi od wstępowania do Spółdzielni.
Ponadto Spółdzielnia Mieszkaniowa winna otynkować wybudowane bloki 
oraz zagospodarować odpowiednio teren wokół budynków.
Prosi dalej o wyjaśnienie jak daleko posunięta jest sprawa budo
wy magazynów towarów masowych przy dworcu kolejowym w Ustroniu.
Radny Troszok Ludwik przedstawia peropozycję uruchomienia na 
w kąpielach borowinowych w Ustroniu w sezonie martwym łaźni. 
Stwierdza, że pomieszczenia są tam ładne, które więcej niż pół 
roku są niewykorzystane. Odnośnie budowy szaletów publicznych 
w obrębie reki Wisły stwierdza, że szalety publiczne budowane 
przy stadionie sportowym winne w zupełności wystarczyć na dolną 
część rzeki Wisły. Górny odcinek rzeki korzystać może z szaletów 
znajdujących się w parku Kuracyjnym. Należy natomiast poważnie 
zastanowić się nad lokalizacją Miejskiego Przedsiębiorstwa Gos
podarki Komunalnej. Pomieszczenia zajmowane obecnie przy ulicy 
Hutniczej nie mogą w dalszym ciągu być wykorzystywane na tego ro
dzaju cele ztr względu na brak zaplecza oraz położeriie. Prosi o 
ustalenie lokalizacji, aby MPGK mogło rozpocząć zagospodarowanie 
terenu.
Wyjaśnień do spraw poruszonych w dyskusji, udzielił przewodniczą
cy oraz sekretarz Prezydium. Równocześnie Preaydprzewodniczący 
Prezydium zwraca się do radnych z prośbą o pomoc przy rozwiązaniu 
koncepcji projektu budowy łaźni miejskiej.
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu, Kultury i Oświaty, 
Zaopatrzenia Ludności, Zdrowia Pracy i Pomocy Społecznej, oraz 
Sportu i Turystyki, przedstawili opracowane plany pracy na 
I kwartał 1965 roku, które zostały zatwierdzone.
Planu pracy nie przedłożyła Komisja Ochrony,Porządku i Bezpiecz. 
Publicznego oraz Budownictwa i Gospodarki Komunalnej, które winne 
swoje plany pracy przesłać niezwłocznie na piśmie do Prezydium.

/W wolnych wnioskach i zapytaniach poruszone zostały między innymi j 
sprawy odświeżenia ścian budynku Prezydium szczególnie w korytarzu, 
przez pobielenie czystym wapnem, konieczność uruchomienia przy
chodni internistycznej na terenie Ustronia, oraz poruszona została . 
przez radnych sprawa dalszej działalności sklepu spożywczego 
w Polanie u Ob. Śliwki, pomimo otwarcia nowego pawilonu handlowego, 
który jest bardzo potrzebny do zaopatrzenia ludności górnej 
części Polany.
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z sesji zwyczajnej Miejskiej Rady Narodowej w Ustroniu 
odbytej w dniu 19 grudnia 1967 r. o godz. 14-tej w świetlicy 
Szkoły Podstawowej nr, I w Ustroniu'*
Óbecni radni: Ob,Ob, Błaszczyk Jan, ź

2, Bobkiewicz Anna,
3, Budzisz Halina,
4 , Janik Anna,
5, Doleżałek Franciszek,
6, Dustor Kazimierz,
7, Dziadek Maria,
8, Gołkowski Włodzimierz,
9, Grudzień Stanisław,
lo.Albrewczyński Jan, 
ll^Holeksa Józef,
12. Kośmider Władysław,
13. Kral Jan,
14. Lasota Jan,
15. Mitręga Jan,
16. Molenda Stanisław,
17. Śliwka Jan,
18. Tomica Józef,
19. Walczyk Mieczysław,
20. Wontroba Eugeniusz,
21. Żyromski Marian.

Nieobecni radni usprawiedliwieni: Ob.Ob. 1. Biłek Roman,
2. Chwastek Józef,
3. Kasik Franciszek,
4. Łupinek Henryk,~ 
5; Podżorski Józef, 
6; Mojeścik-Skora H,

Strach Jan.
Nieobecni radni nieusprawiedliwieni: Ob,Ob.

Lazar Jan, 
Kubala Otton

Z:poza grona radnych w sesji udział wzięli:
1. Ob. Aleksander"Franta - główny projektant zespołu Zawodzie
2. " Tadeusz Szewczyk - " " " "
3. " Kot Jan - ODIM Tychy,
4. "Dr.Rottermund - dyrektor uzdrowiska Jastrzębie-Zdrój, 

Wojdałowicz Ja - WPBM Bielsko,
Przybysz Zbigniew- WPBM kierownik budowy na Zawodziu, 
Szurman Paweł - Prez.Pow.R.N. - Wydz.Zdrowia i Op.Społ. 
Cęckiewicz Adam - Przychodnia Rejonowa Ustroń,
Paweł Piątek - Prez.Pow.R.N. - Wydz.Handlu Cieszyn

Porządek obrad:
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności

2. Wybór przewodniczącego i sekretarza sesji,
3. Ustalenie porządku obrad,
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji,
5. Sprawy organizacyjne:

a/ usprawiedliwienie radnych nieobecnych na 
poprzedniej sesji,

b/ sprawozdanie z działalności międzysesyjnej 
Prezydium,
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c/ sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na po
przedniej sesji,

6. Informacja z postępu prac prze budowie ośrodka 
~ leczniczo-wczasowego w Ustroniu-Zawodziu,

7; Wolne wnioski i zapytania,
8. Zakończenie.

'** ' c
Ad.l. Sesję otworzył przewodniczący Prezydium Ob .Włodzimierz Gołkowski 

witając przybyłych gości i stwierdzając na podstawie listy 
obecności dostateczną ilość radnych do obrządowania i podejmowa- 

- nia prawomocnych uchwał.
Ad. 2. Na wniosek radnego Holeksy Józefa, na przewodniczącego sesji 

wybrano radnego Doleżałka Franciszka, zaś na sekretarza sesji 
radną Ob.Janik Annę.

Ad.3. Przewodniczący sesji Doleżałek Franciszek zapodał zebranym
_ _ projekt porządku obrad, który przyjęto i zatwierdzono bez zmian#

Ad.4. Protokół z poprzedniej sesji MRN został wyłożony do wglądu
wszystkich radnych przed sesją w sekretariacie Prezydium, który 

_ - po sprawdzeniu przyjęto i zatwierdzono.
Ad.5. a- z-ca przewodniczącego Komisji Mandatowej Ob. Tomica Józef

przedstawił udział radnych w sesji, podając ilość nieobecnych 
usprawiedliwionych i nieusprawiedliwionych. Prosił dalej 
tych radnych, którzy na poprzedniej sesji byli nieobecni a 
nieusprawiedliwieni o złożenie wyjaśnień i podania powodów swojej 
nieobecności. Po udzielonych wyjaśnieniach radni przyjęli 
usprawiedliwienia.

b- Sprawozdanie z działalności Prezydium w okresie międzysesyjnym 
złożył sekretarz Prezydium Ob.Kazimierz Dustor. Sprawozdanie 
przyjęto do zatwierdzającej wiadomości, które stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.

c- Również sekretarz Prezydium złożył sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na poprzedniej sesji.
Stwierdzono, że ogółem podjętych zostało 6 uchwał,
które w całości zostały zrealizowane. Sprawozdanie to stanowi
również załącznik do protokołu.

Ad;6. Informację na temat postępu prac przy budowie ośrodka leczniczo- 
wypoczynkowego na terenie Ustronia Zawodzia, złożył przedstawi
ciel Okręgowej Dyrekcji Inwestycji Miejskich Ob. Kot Jan. 
Uzupełniali tą informację kolejno obecni na sesji przedstawicie
le PP Uzdrowiska Jastrzębie Zdrój - Dr. Rottermund, oraz główni 
projektanci tego obiektu Ob.Aleksander Franta i Tadeusz Szewczyk:. 
Informacja ta złożona została także na piśmie, która dołączo
na została do niniejszego protokołu.
W dyskusji jako pierwszy głos zabrał przewodniczący sesji 
radny Doleżałek Franciszek zapytując jak wygląda sprawa od 
strony prawnej przejętych pod rozbudowę terenów od prywatnych 
właścicieli.
Wyjaśniając powyższą sprawę stwierdzono, że część terenów została 
wykupiona na podstawie umów notarialnych po cenach państwowych 
tj. 4.5o zł za m2. Pozostałe tereny dotychczas nie wykupione 
zostaną ostatecznie załatwione w miesiącu styczniu 1968 r.
Nie przewiduje się wywłaszczeń terenów wokół obiektu leczniczego 
na Zawodziu oprócz terenów ju# zajętych, natomiast wykupywane

//.
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będą tereny pod budcwę drogi prowadzącej Zawodziem w stronę 
Jaszowca, łączącej obydwa ośrodki wczasowe. Wszystkie wyrządzane 
szkody na terenach niewykupionych, stanowiących własność prywat
ną o ile właściciel zgłasza Je, są szacowane i regulowane'.
Radny Holeksa Józef zwraca się z zapytaniem Jaka Jest przyszłość 
budynków prywatnych znajdujących się w obrębie obiektu 
uzdrowiskowego, oraz Jaki mniej więcej Jest koszt ogólny budowy 
całego zespołu uzdrowiskowego, i kiedy przewidywany Jest termin
ukończenia budowy,
R^dny Walezyk Mieczysław zapytuje na ile łóżek budowany Będzie 
szpital i Jaka specjalność lecznicza będzie go cechowała.
Ponadto interesuje go sprawa,“czy obywatele Ustronia będą mogli 
również skorzystać z leczenia.
Radny Tomica Józef prosi o wyjaśnienie czy istnieje możliwość, 
aby budynki prywatne zawodzia mogły być w przyszłości podłączo
ne do sieci wodociągowej, gazowej i kanalizacyjnej zespołu 
wczasowego.
Radny Błaszczyk Jan porusza ważną sprawę jaką jest—konieczność 
budowy drogi objazdowej przez Ustroń, w związku ze stałą roz
budową miasta i to rozbudową dużą i z ogromnym wzrostem ruchu 
zmotoryzowanego. Istniejąca droga przelotowa ma już obecnie 
bardzo duże trudności z pomieszczeniem wszystkich pojazdów 
nie mówiąc już o latach następnych, kiedy całkowicie uruchomio_ 
ny zostanie Jaszowiec, wyciąg na Czantorię i Zawodzie.
Radny Lasota Jan nawiązując do wzrostu zatrudnienia wiążącego 
się ściśle z budowanymi inwestycjami na terenie Ustronia 
stwierdza, że wzrośnie także ilość dzieci, w związku z czym 
zpchodzić będzie potrzeba budowy nowej szkoły podstawowej nr,II 
oraz przedszkoli.
Radny Grudzień Stanisław zapytuje, czy w związku z budową 
bocznicy kolejowej do zaplecza magazynowego koło stadionu 
sportowego nie uszkodzi tego obiektu sportowego, który jest 
jedynym możliwym miejscem sportowym na terenie Ustronia.
Radny Doleżałek Franciszek zwraca się o wyjaśnienie jak wyglądać 
będzie zaplecze mieszkaniowe, kulturalno-oświatowe i sportowe 
tego ogromnego obiektu wczasowo—leczniczego.
Przewodniczący Prezydium prosi o przedstawienie rzutu architek
tonicznego budowanych budynków zarówno szpitala, jego zaplecza 
jak i budynków wczasowych;
W odpowiedzi na poruszone sprawy przwdstawiciel ODIM-u Ob.Kot 
na podstawie przywiezionej planszy sytuacyjnej ośrodka, zapoznał 
radnych z rozmieszczeniem poszczególnych obiektów. Ponadto 
wyjaśnił co następuje:
Budynki prywatne zarówno mieszkalne jak i gospodarcze, znajdują
ce się poza obrębem przewidzianym do rozbudowy, pozostaną bez 
zmian i nie będą burzone. Realizacja całego obiektu przewidzia
na jest średnio na lo lat, natomiast koszty jego budowy dotyoh- 
czas nie zostały jeszcze ściśle sprecyzowane-. Odnośnie podłą
czenia budynków prywatnych do sieci wodowiągowej i kanalizacyj
nej jest raczej aktualna po ukończeniu inwestycji.
Co się tyczy budowy obwodnicy przez Ustroń stwierdza, że istotni 
jest to inwestycja ważna i pilna, jednak w związku z budową 
Zawodzia sprawa ta nie jest ujęta w planach i nie wiąże się 
z nią bezpośrednio. Należy zatem interweniować w tej sprawie 
odrębnie. Sprawa szkoły - stwierdza, że istotnie w związku 
ze wzrostem zatrudnienia może zaistnieć szereg problemów 
i budowa nowej szkoły będzie aktualna. Budowa bocznicy kolejo
wej do zaplecza magazynowego w Ustroniu za Kuźnią-Ustroń jest
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aktualna, co się jednak tyczy stadionu, nie może w tej sprawie dać konkretnej odpowiedzîPnrsonel pomocniczy lekarski przy uruchomieniu szpitala, zakwaterowany zostanie w budowanych budynkach przy ul. Świerczewskiego oraz przy ul. A.Brody. Sam szpital będzie miał wyłącznie specjalizację jako szpital reumatologiczny*.Zabierając z kolei głos projektanci wyjaśnili co następuje:Cała dzielnica zajęta pod budowę wynosi około 2oo ha.Ogólna ilość łóżek wynosić będzie 5.16o. Realizacja postępować będzie od centrum uzdrowiska tj. od szpitala na tereny wczasowej Przewidziana jest budowa dwóch dróg objazdowych przez Zawodzie w połączeniu z Jaszowcem oraz od stacji benzynowej w kierunku Równicy. Stara zabudowa budynków prywatnych, kolidująca z budową poszczególnych~obiektów wczasowych, będzie musiała w przyszłości zniknąć; Pozostałe obiekty określone zostaną jako obiekty zabytkowe. Całość uzbrojenia terenu i kanalizacja obliczona została na 8 . 0 0 0 ludzi, zatem Istnieje możliwość podłączenia się budynków prywatnych kosztem jednak albo samych właścicieli albo kosztem miasta. Są również możliwości zaopatrzenia całego miasta w gaz, doprowadzony do obiektu wczasowego na Zawodzie. Wodociąg, którego ujęcie wybudowane zostanie w Wiśle, zaopatrzy również całość miasta w wodę. Odnośnie budowy obwodnicy stwierdzono, że istotnie potrzeby są pilne i postulat ten wysuwać należy jaknajczęściej. Dokumentacja na budowę drogi objazdowej Jest już rozpoczęta i należy przyśpieszyć jedynie jej realizację. W zakresie usług przewiduje się budowę pralni centralnej, która prawdopodobnie obsłuży również całe miasto wraz z łaźnią, zapleczem gospodarczym dla wyżywienia całej ludności ośrodka wczasowego łącznie z bazą ogrodniczo-warzywniczą. Tereny nadwiślańskie przewidziane są pod rozbudowę zieleni uzdrowiskowej, które zostaną zagospodarowane i urządzone w odpowiedni sposób.Sanatorium budowane będzie na 800 łóżek o długości ponad 2oo m przy 11 kondygnacjach częściowo, częściowa przy 5 kondygnacjaoh oraz 2 kondygnacjach; Całość dostosowana zostanie do krajobrazu; Obiekty lecznicze będą miały charakter płaski 2-3 kondygnacyjny dostosowany do charakteru sanatorium i budynku administracyjno- recepcyjnegô . Architektury natomiast domu zdrojowego będzie zróżnicowana typu prostego. Wszystkie te obiekty łączy ze sobą układ poziomy.Drugą grupą są~obiekty wczasowe - rozproszone o charakterze zupełnie innym. Kształt tych budynków będzie Stożkowy; Wysokość 6-7 kondygnacji w zależności od spadku terenu. Będą zwarte, abynie zajmowały większej części terenu.W dyskusji radnych interesowała jeszcze sprawa bliższego określenie którędy mniej więcej przebiegać będzie obwodnica, czy budowa wodociągu i kanalizacji zmieści się również w planowanych lo latach budowy całgo ośrodka sanatoryjnego, oraz gdzie zlokalizowany zostanie w przyszłości przystanek kolejowy w centrum miasta.Na pytania te projektanci nie mogli udzielić wiążącej odpowiedzi gdyż są to zagadnienia dotyczące ściśle Wojewódzkiej Pracowni Urbanistycznej, niemniej jednak stwierdzili, że obwodnica przebiegać będzie prawdopodobnie po stronie zachodniej i łączyć się będzie koło stacji benzynowej. Odnośnie wodociągu wyjaśniono, że ujęcie wodne zostało już rozpoczęte i będzie 
przebiegało zgodnie z postępem prac na Zawodziu, które ukoń—
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czone musi być przed oddaniem do użytku sanatorium. Zgodnie 
z planem przystanek kolejowy zlokalizowany został w rejonie 
rest.^Oaza", kiedy natomiast nastąpiła rewizja tego planu 
nie jest poinformowany^- *
Radny Kośmider zapytuje, czy na terenie ośrodka leczniczego 
Zawodzie będzie Istniała apteka, oraz czy nie przewiduje się 
budowy nowej apteki na terenie centrum miasta.
Ponadto wysuwa pewne obawy, czy w związku z budową ujęcia 
wodnego na Wiśle w Wiśle-Malince nie zmniejszy się do minimum 
poziom wody w rzece i rzeka Wisła w rzeczywistości przestanie 
istnieć. Do ujęcia wodnego podłączone zostaną takie miejscowość 
jak Wisła, Ustroń z szeregiem obiektów wczasowo-wypoczynkowych 
pochłaniających dużą ilość wody a także Goleszów.
Radna Dziadek zapytuje skąd sprowadzane będą solanki leczniczej
W odpowiedzi na postawione pytania Ob. Kot Jan wyjaśnia, że' 
na terenie Zawódzia pracować będzie apteka w domu zdrojowymi 
Będzie to apteka typu A. Co się tyczy nowej apteki w Ustroniu 
nie Jest w tej sprawie poinformowany. Sprawa ujęcia wodnego 
była i jest napewno przedmiotem rozważać wielu specjalistów! 
w sprawie tej podjęta zostanie niewątpliwie wiążąca decyzjaj 
W solanki zaopatrywane będzie sanatorium z trzech odwiertów, 
znajdujących się na terenie Ustronia. Również skład borowiny 
jest dosyć duży na początkowe potrzeby.
W daslzym ciągu Dyrektor PP Uzdrowiska Jastrzębie Zdrój 
DrjRottermunt podaje fakt podjęcia w ostatnim czasie nowej 
ustawy mocą której Ustroń został uznany jako uzdrowisko, co daje 
temu miastu możliwość dalszej stałej rozbudowy.
Na tyra dyskusję zakończono a równocześnie życzono sobie nawzajem 
wszelkich pomyślności i sukcesów w nadchodzącym nowym roku.
W imieniu mieszkańców Ustronia przewodniczący sesji radny Doleża- 
łek dziękuje obecnym przedstawicielom zainteresowanych instytucj 
za starania i trud w kierunku uświetnienia miejscowości wczaso
wej jakim jest i był Ustroń stwierdzając, że mieszkańcy tego 
miasta swoją postawą w czasie ostatniej wojny w pełni na to 
zasłużyli.

Ad.7. W wolnych wnioskach i zapytaniach radna Dziadek Maria nawiązując 
do swoich poprzednich wypowiedzi stwierdza, że sklep rzeźniczy 
w Poniwcu nadal jest nieczynny o co proszą mieszkańcy tego rejo
nu. Porusza dalej sprawę Młynówki, która nie jest dostatecznie 
kontrolowana i utrzymana, co powoduje, że przy większych mrozach 
Młynówka wylewa, zatapiając piwnice sąsiednich domów.
Radny Walczyk Mieczysław porusza konieczność budowy na terenie 
Ustronia lodowiska, gdyż jest rzeczą niedopomyślenia, aby Ustroń 
jako miejscowość turystyczno wypoczynkowa w okresie zimy nie miał* 
ani jednego lodowiska. A na to się zanosi, gdyż jest już koniec 
grudnia a postępu prac w tym zakresie nie widać.
Radny Mitręga Jan zwraca uwagę na bardzo częste braki oświetlenia 
na terenie Hermanie. Ostatnio założone zostały nowe lampy, 
które jednak nie świecą. Prosi o interwencję w tej sprawie.
Radny Błaszczyk Jan wypowiada się za koniecznością wybudowania 
przystanku autobusowego PKS koło Kuźni-Ustroń. Przystanek ten 
jest dosyć ruchliwy, z którego korzysta cała dolna część miasta 
a zatem budowa zadaszenia wraz z ławkami byłaby bardzo wskazana.
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Adfi8. Ponieważ porządek obrad sesji został 
zakończona.

Przewodniczący Prezydium: 
/Włodzimierz Gołkowski/

Przewodniczący ses„__ 
/Doleżałek Franciszek/
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p r o t o k o ł Nr. 1/6 9

z sesji inauguracyjnej Miejskiej Rady Narodowej w Ustroniu, odbytej 
w dniu 12 czerwca 1969 r. w sali posiedzeń Prezydium MRN.
Obecni radni: Albrewczyński Jan, Blłek Roman, Cęckiewicz Adam,Chwastek Józef, Dustor Kazimierz, Dustor Maria, Drozd 

Józef, Drozd Paweł, Doleżałek Franciszek, Gołkowski 
Włodzimierz, Gomola Józef, Grudzień Stanisław, Holeksa 
Józef, Hławiozka Karol, Janftk Anna, Kaslk Franciszek, 
Kral Jan, Kośmider Władysław, Kłeczek Anna, Kubala 
Otton, Łupinek Henryk, Lasota Jan, Mitręga Jan, Molin 
Paweł, Molenda Stanisław, Sikora Waleria, Tomica 
Józef, 1 Tomanek Anna.

Nieobecni radni usprawiedliwieni: Sadlik Mjrosław i Wądolny Karol.
1" iPorządek obrad sesji: 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawo

mocności,
2.Wybór przewodniczącego i sekretarza sesji,

3. ślubowanie radnych,
4. Przyjęcie porządku obrad,
5. Wystąpienie z-cy przewodniczącego Miejskie 

go Komitetu FJN w Ustroniu dot.przebiegu 
kampanii wyborczej,

6. Wybory Prezydium MRN,
7. Wystąpienie przewodniczącego Prez.MRN,
8. Powołanie i wybór komisji stałych,

^  9. Wolne wnioski,
Ad.l. Sesję inauguracyjną otworzył przewodniczący Prezydium ob.Włodzimierz 

Gołkowski stwierdzająo na podstawie listy obecnośel wystarczającą 
liczbę radnych do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. 
Równocześnie przywitał obecnego na sesji z—cę przew.Prezydium Pow.R..' 
w Cieszynie Obyw.inż, Jana Kohuta oraz I Sekretarza Komitetu Miej
skiego PZPR Tow.Gustawa Sikorę.

Id.2. Zgodnie z propozyeją przewodniczącego Prezydium, wybranil^j&Pzewodni- 
czącego obrad radnego Obyw.inż.Romana Blłka, zaś na wniosek radnego 
Ob. Franciszka Doleżałka na sekretarza obrad wybrany został radny 
Ob.Józef Tomica.

Ad.3. Przewodniczący obrad inż.Roman Blłek złożył wobec Plenum Rady uro
czyste ślubowanie, a następnie po ponownym odczytaniu roty ślubowa
nia zwrócił się według listy obecności kolejno do wszystkich obeca- 
nych radnych o wypowiedzenie słowa "ślubuję".

Adr«4. Przed odczytaniem projektu porządku obrad sesji, przewodniczący obra 
zwrócił się do radnych o uczczenie pamięci zmarłego ostatnio byłego 
radnego i zasłużonego działania spiłecznego i rady narodowej fjp.
Jana Błaszczyka minutową ciszą.
Następnie odczytał projekt porządku obrad, który przyjęty został 
przez radnych Jednomyślnie.

Ad.6. Z kolei wystąpił z-ca przewodniczącego Miejskiego Komitetu Frontu 
Jedności Narodu w Ustroniu Ob. Kazimierz Stefański,°który dokonał 
podsumowania i oceny przebiegu kampanii wyborczej na terenie miasta Ustronia. 4

f i  m• • w sprawach organizactfJnych dokonano wybór* nowego składu osobowego 
Prezydium MRN w Ustroniu.
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Na wstępie przewodniczący obrad odczytał i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie ustalenia liczbowego składu Prezydium 
MRN, który przyjęty został Jednogłośnie.
Uchwała w załąozeniu.
Kandydatów do Prezydium Miejskiej Rady Narodowej przedstawił I Se
kretarz Komitetu Miejskiego PZPR w Ustroniu tow.Gustaw Sikora,
Na wniosek przewodniczącego obrad powołana została Komisja Skruta
cyjna w następującym składzie: 
radny Stanisław Molenda 

« Paweł Drozd i
" Otton Kubala

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła wybory Prezydium Miejskiej Rady 
Narodowej w głosowaniu tajnym osobno na przewodniczącego i osobno 
na pozostałych członków Prezydium.
Protokoły Komisji Skrutacyjnej w załączeniu.
Przewodniczący obrad na podstawie odez^ctanych pr ot oko ł ow K. orni s .1 i, 
Skrutacyjnej przedstawił i poddał pod głosowanie projekty uchwał 
o wyborze pruewodniczącego Pr dium i pozostałych członków, którs 
przyjęte zostały jednogłośnie

Ad.7. Następnie wystąpił nowo wybrany przewodniczący Prezydium MRN Ob. 
Włodzimierz Gołkowski /treść wystąpienia w załączeniu/.

Ad.8. Przewodniczący obrad przedstawił następnie projekt uchwały w spra
wie ustalenia rodzaju i składu liczbowego komisji stałych, który 
przyjęty został jednogłośnie.
Uchwała w załączeniu.
Kandydatów do poszczególnych komisji stałych przedstawił sekretarz 
Prezydium MRN Ob. Kazimierz Dustor.
Przedstawionych przez sekretarza Prezydium kandydatów do komisji 
stałych Plenum Rady zatwierdziło w głosowaniu jawnym jednomyślnie.
Następnie przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w spra
wie powołania składów osobowych komisji stałych, który przyjęty 
został jednogłośnie, /uchwała w załączeniu/

Ad.9. W wolnych wnioskach przewodniczący obrad przedstawił tematyk^ES^- 
bllższej sesji Miejskiej Rady Narodowej, która zwołana zostanie na 
dzień 3 llpca br. Ustalono, że na sesji omawiane będą następujące 
sprawy:
a/ uchwalenie regulaminu działalności Rady Narodowej, 
b/ uchwalenie regulaminu działalności komisji stałych, 
c/ ustalenie planu pracy na rok 1969,
d/ patwierdzenie planów pracy komisji stałych na rok 1969, 
e/ ustalenie zadań wynikających z programu wyborczego Miejskiego 

Komitetu FJN oraz przyjęcie do realizacji postulatów i wniosków 
wysuniętych w czasie kampanii wyborczej.

Ponieważ w wolnych wnioskach nikt z radnych głosu nie zabierał i 
porządek obrad został wyczerpany, sesję zakończono.

Przewodniczący ses ji :
.............'ię>t UC; V .
/Roman Biłek/**

^Przewodniczący Prezydium MRN:

/Włodzimierz Gołkowski/
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Miejskiej Rady Narodowej w Ustroniu z dnia 17ą*XI*1967 r*
w sprawie: powołania Komisji Wczasowo-Uzdrowiskowej*; 
Odpowiedzialne za wykonanie uchwały: Prezydium MRNi,’ 
Termin wykonania uchwały: 30^12.1967 rS

- V. . ' • . ' T;Działając na zasadzie § 1 uchwały Hady Państwa z dnia l*IIfi?
1958 rf. w sprawie rodzaju i składu liczbowego komisji rad 
narodowych / M.Pj^ Nr*7-pozf«37/ oraz na podstawie art£5, ustS;4 
ustawy z dnia 17 czerwca 1966 r. o uzdrowiskach i lecznictwie S 
uzdrowiskowym /Dz.U.Nr. 23, poz.lSo/ i w oparciu o zarządzenie 
Ministra Zdrowia i Opieki Społecznej z dnia 25^Tr*l967 r* 
w sprawie wykazu miejscowości uznanych za uzdrowiska / MSP£ 
nr*i 45* poz>228/ Miejska Rada Narodowa w Ustroniu na wniosek 
Komisji Mandatowej
u _ c _ h _ w _ a _ l _ a £

lfŚ; Powołać stałą komisję, działającą na zasadzie pozostałych 
komisji stałych powołanych przy tut* Miejskiej Radzie 
Narodowej o nazwie " Komisja Uzdrowiskowa".

2. Zatwierdzić następujący skład Komisji Uzdrowiskowe_Wczasowej
Przewodniczący - Ob* inż.Łupinek Henryk, 
Członkowie: - Oh* Dr!* Waszek Alojzy,

Obi Cęckiewicz Adam,
Oh* Doleżałek Franciszek,
Oh. Mojeścik-Skora Henrietta,
Ob. Pilch Józef

3. Zatwierdzić projekt regulaminu działalności wymienionej 
Komisji przy czym regulamin ten wymaga przekonsultowania 
na wspólnym posiedzeniu z Komisją Sportu i Turystyki 
ze względu na zbieżność zagadnień obu komisji pod względem 
zadań*

4łm Zlecić Komisji przygotowanie planu pracy na I półrocze 
1968 r. celem jego zatwierdzenia na sesji w miesiącu 
styczniu 1968 r;

Przewodniczący Prezydium: 
/Włodzimierz Gołkowski/

Przewodniczący sesji: 
/Biłek Roman/




